
2006. november – megjelenik havonta ingyenesen, a község közigazgatási területén

Ú j já sz ü l e t ve
egutoljára  2002-ben  indí-
tottuk újara hosszabb szü-
net  után  a  község  helyi 

lapját.  A lapot  akkor  a  Közös-
ségfejlesztő Egyesület adta ki és 
szerkesztette.  Tette  ezt  szerző-
dés  szerint,  az  önkormányzat 
számára és azzal együttműköd-
ve.  Bárki  bármit  mond  is,  ez 
egy  működőképes  konstrukció 
volt.  Az  többek  által  ismert, 
hogy miért szűnt meg ez a kiad-
vány.  Ennek  ellenére  tagadha-
tatlanul praktikus lehet, hogy az 
önkormányzat saját maga adjon 
ki  lapot,  ennek megfelelően az 
előző  önkormányzat  megalapí-
totta a Bükkösdi Hírlapot. Csak 
sajnos úgy tűnik nem volt a ki-
adása mögött valódi szándék, és 
nem volt  mögötte  munka.  Né-

L
hány  szám  jelent  meg,  aztán 
több nem. Zárjuk is le ezzel ezt 
a  fejezetet  és  mindenki  döntse 
el magában, ki miben tévedett. 

Most megint egy újrakezdés-
hez érkeztünk, amely reménye-
ink szerint kitart legalább a kö-
vetkező négy éven keresztül. Az 
újrakezdésnek és a változásnak 
mindig  vannak  előzményei,  az 
előzményeknek  pedig  tanulsá-
gai vannak. A mi kis falunk szá-
mára az a tanulság, hogy a hite-
les  tájékoztatás hiánya fokozza 
a problémákat. Ezen a gyakorla-
ton sürgősen változtatnunk kell. 
Feladatunk,  hogy  az  Önkor-
mányzat  és  intézményeinek 
munkájáról  tájékoztassuk  az 
embereket.  Bízom benne, hogy 
most megvan ehhez a szándék.

Terveink szerint  a  települési 
lap  tényközlő  kiadvány  lesz. 
Rendszeresen közreadjuk benne 
a  hozott  határozatokat,  a  kör-
jegyzőség  híreit,  a  fontosabb 
törvényi változtatásokat. Helyet 
biztosítunk az iskola, óvoda hí-
reinek,  a  kisebbségi  önkor-
mányzatoknak,  a  teleháznak,  a 
sportegyesületnek. Sorozatot in-
dítunk,  melyben  a  polgármes-
tert, alpolgármestert, képviselő-
ket,  kisebbségi  képviselőket 
kérdezzük  meg.  Egyszóval 
tényközlő  és  informatív  lapot 
kívánunk  készíteni.  A  korábbi 
gyakorlatnak megfelelően lehe-
tőséget adunk az apróhirdetések 
megjelentetésére is.

Volcsányi Gábor

R i p o r t s o r o z a t

Emberek a település szolgálatában:
Budai Zsolt, polgármester

- Kérem szóljon néhány gondolatot a megvalósítani kívánt céljairól!

Röviden szólva:  a legfontosabb feladatnak a jelenleg működő intézmények megtartását és fejlesztését tar-
tom, ehhez természetesen pénzügyi forrásokat kell találnunk. Az a kritika ért, hogy nincs is programom. 
Természetesen van, de terjedelmi okok miatt most nem tudom kifejteni az elképzeléseimet, viszont a követ-
kező számban majd szeretném részletesen ismertetni célkitűzéseimet.

- Milyennek értékeli a testületet?

A testületben most nagy lehetőségeket látok annak tekintetében, hogy a falu fejlődését, előrejutását segít-
sék. Igaz a kezdeti nehézségek kissé megingatták ezen véleményemet, - gondolok itt az alakuló ülésen tör-
téntekre, amely nem előzetes várakozásaimnak megfelelően zajlott - de ezt követően egy konszolidálódási 
folyamat kezdődött meg, és talán képesek leszünk kialakítani azokat a fő csapásvonalakat amelyek mentén 
együtt akarunk dolgozni. Tulajdonképpen mindenkinek egy a célja: az hogy előre jusson ez a falu. Termé-
szetesen néhány témában nem értünk egyet, de a lényeg az, hogy egy közös álláspontot tudjunk kialakítani.

Bükkösdi Bükkösdi Hírlap Hírlap 
Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
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- Hogy érzi a körjegyzőség dolgozóival milyen kapcsolatot sikerül kialakítani?

Szerintem a Körjegyzőség dolgozóival megfelelő a hangnem, megfelelő a kapcsolat, a folyamatos napi 
munka során velük érintkezve jónak ítélem meg a Körjegyzőség és a polgármester közötti  kapcsolatot. 
Bizonyára  mindenki  tudja,  hogy  eme  közös  épületben  dolgozók  két  csoportra  oszlanak.  Ezek  a 
Körjegyzőség alkalmazottai és az Önkormányzat illetve a polgármester alkalmazottai.
A Körjegyzőség dolgozói akik az igazgatásban részt vesznek egy különálló csapatot képeznek, kiknek a 
Körjegyző Asszony a munkaadója. A polgármester pedig a képviselőtestülettel alakít egy másik csapatot, 
amely  csupán néhány dolgozónak ad  munkát.  Persze  a  két  hivatal  munkaköre  több tevékenységben is 
összemosódik, de vannak bizonyos dolgok, amelyekben csak egyik illetve másik hivatal a kompetens. Ha 
valaki például adott esetben azt tapasztalja, hogy hozzánk fordulva folyamatosan ingáznia kell a két hivatal 
között  az  nem  azért  van,  mert  senki  sem  akar  az  illetővel  foglalkozni,  hanem  mert  bizonyos  ügyek 
intézésében más személy lehet az illetékes, illetve több személy is eljárhat az adott ügy kapcsán.

- Már kicsit belelátva az Önkormányzat helyzetébe, mennyire érzi megvalósíthatónak terveit?

Azt gondolom, hogy pénzügyi nehézségek következnek a jövőben, mint például állami megszorítások, 
ÁFA összegének emelkedése,  infláció  növekedése.  Még nem látni,  hogy milyen  mértékűek lesznek az 
állami  normatív  támogatások.  Kérdés,  hogy  az  önkormányzat  tudja-e  folytatni  munkáját  úgy,  hogy 
úgymond’ kihozza a költségvetését 0-ra, közben a faluban nem eszközöl nagyobb beruházásokat, hanem 
ami az állami normatíva fölötti bevételi forrása azt felélésre fordítja. Kérdés, hogy tud-e még ezen kívül 
szerezni plusz befolyt pénzösszegeket akár ipari beruházásból vagy bármiből, és ezeket tudja-e fordítani 
fejlesztésre.  Most  már  belülről  szemlélve  úgy  látom nagy probléma,  hogy már  évek  óta  nem tudtunk 
fejlesztésre nagyobb összegeket elkülöníteni, hanem szinte a teljes befolyt pénzt a fenntartásra fordítottuk. 
Van ez mögött több olyan dolog, amelyet át kell gondolni, át kell beszélni, át kell csoportosítani esetleg a 
pénzeket,  de  az  állami  pénzek  nem  elegendőek  arra  hogy  fejlesztéseket  eszközöljünk.  A  pályázati 
rendszerek  sem olyan  egyértelműek  és  egyszerűek,  mint  ahogyan  azt  elgondolja  az  ember  (és  ugye  a 
pályázatok is igazából pénzbe kerülnek). 

- Milyen pozíciót kapott Ön és a település a Kistérségeben?

A Kistérségről annyit szeretnék elmondani, hogy eddig ott olyan szervezeti felépítés volt, amelyben 7 
bizottság  működött  –  most  ezt  a  7  bizottságot  lecsökkentették  4  bizottságra,  ahol  első  lépésben  úgy 
gondolom, hogy nagyobb szerepet tudtunk kapni, mint az elmúlt 2-3 éves időszakban (ugye 3 éve alakult 
meg a Kistérség). Olyan bizottságok tagjai tudtunk lenni, amik azért meghatározó szerepet fognak betölteni 
a Kistérség jövőbeli életében. Az egyik ilyen bizottság ahol tagok lettünk a Területfejlesztési Bizottság, ahol 
első kézből fogjuk látni, ismerni az összes település fejlesztési tervét,  és az összes államilag megjelenő 
pályázat  feltételeit,  a  pályázati  alapoknak  a  kialakulását.  A  másik  bizottság  az  Oktatási  Kulturális 
Sportbizottság (ez a 3 egy összevont bizottságban kapott helyet), ebben pedig ugyancsak az intézmények 
fenntartásának a lehetőségeit, a kulturális programokat tudjuk jobban propagálni, kihasználni. Ezen kívül 
még 2 bizottsága van a Kistérségnek: a Pénzügyi és a Szociális Bizottság. Ezekben nem veszünk részt, de 
úgy gondolom hogy mindenképpen a Területfejlesztési a legfontosabb és abban helyet tudtunk szerezni.

- Lát-e Esélyt arra hogy presztízs szempontjából jobb helyzetbe kerüljünk a Kistérségen belül?

A Kistérségben 20 település szerepel,  amelyekben méret  szempontjából a  második helyen vagyunk a 
Szentlőrinc után.  Tehát  már  ezért  is  mindenképpen vezető szerepet  kell  betöltenünk ebben a  régióban, 
illetve  vannak  olyan  intézményeink  amelyek  más  egyéb  településeken  nincsenek  jelen.  Ezért  fogunk 
harcolni és keményen tárgyalni, hogy töltsük be azt a szerepünket, amit be kell töltenünk. Végeredményben 
azon  kell  majd  dolgoznunk,  hogy  együtt  tudjunk  gondolkodni,  hiszen  az  állam részéről  a  pályázatok 
tekintetében  olyan  kép  alakult  ki,  hogy  azokat  nem minden  esetben  képesek  egyedül  magvalósítani  a 
miénkhez  hasonló  méretű  kistelepülések.  Nagy összegű EU-s  pályázatokat  nem fog  Bükkösd önállóan 
beadni, hanem Kistérségen belül közösen szeretnénk pályázni.
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- Új  munkahelye  kapcsán  a  korábbi  munkájában  és  a  Bükkösd  Holnapjáért  egyesületben  történt  
változásokról kérdezem…

Ezt  megelőzően  13  évig  vállalkozóként  tevékenykedtem.  Ugyan  az  emberek  rendszeresen  dolgozni 
engem a kocsmában láttak, de kevesen tudják, hogy mint vállalkozó elsősorban az élelmiszerbolt volt a 
működési  területem.  Most  lévén,  hogy  megválasztottak  polgármesterré  összeférhetetlenségi  okok  miatt 
(másrészt a két tevékenység együtt nem is férne bele az időmbe) leadtam vállalkozói engedélyem és a bolt 
vezetését a feleségem vette át. Ez az új szabályok miatt egy előre nem látható dolog volt számunkra és nem 
kis anyagi ráfordítást is jelentett.

A  Bükkösd  Holnapjáért  Egyesületben  betöltött  vezető  tisztségemről  megválasztásomat  követően 
lemondtam, de tagként továbbra is részt veszek az egyesület munkájában, tevékenységében, de a szervezési-
rendezési és egyéb összetettebb feladatokat már nem fogok ellátni.

- Van-e fogadóórája, mikor kereshetik a választópolgárok?

Én úgy gondolom, hogy egy polgármesternek nem csupán egy előre meghatározott időpontban kell a 
választópolgárok rendelkezésére állnia. Igyekszem rugalmasan kezelni ezt a kérdést. Ha bármikor megkeres 
valaki, mert problémája van, akkor szívesen látom és amennyiben épp más nincs bent nálam természetesen 
fogadom az illetőt.  Akár  a  faluban találkozva,  vagy telefonon munkaidő után is  rendelkezésükre állok, 
természetesen a józan ész diktálta időpontokon belül. Amennyiben problémájuk az én hatásköröm akkor 
lehetőségeimhez mértem igyekszem segíteni, ha nem, akkor pedig ahhoz a személyhez irányítom, akinek ez 
a feladata. 

Úgy gondolom, hogy nem feltétlenül engem kell keresni minden ügyben, hiszen az alpolgármester és a 
többi képviselő is tájékozott a hivatalos ügyekben és ők is szívesen segíteni fognak illetve adott esetben 
máshová tudják irányítani az illetőt. 

Teleházas hírek
Kresz - tanfolyam

November 8.-án (szerdán) Kresz tanfolyam indult a Bükkösdi Teleházban. Az oktatást Zrínyi Autósiskola 
szervezi heti 3 alkalommal (hétfő, szerda, péntek) 17:00 órai kezdettel. Eddig több mintegy tucat érdeklődő 
jelezte, hogy részt kíván venni az órákon. Amennyiben szeretne még valaki jelentkezni, az megteheti minden 
nap 7:00 és 20:00 óra között  a 06/30 936 76 41-es számon, vagy személyesen a helyszínen a tanfolyamot 
vezető oktatónál (legkésőbb november 15-éig). 

Továbbra is ingyenes a teleházas szolgáltatások legnagyobb része
Tekintettel arra, hogy az elmúlt időszakban sok új lakó költözött falunkba, illetve a régebbi lakosok közül 

sem  mindenki  tájékozott  a  Teleház  szolgáltatásairól,  ezért  indokoltnak  tartjuk  újfent  felhívni  a  figyelmet 
tevékenységünkre. Elsősorban irodai jellegű szolgáltatásokat tudunk nyújtani (fénymásolás, nyomtatás, fax), de 
ezek  mellet  ingyenes  lehetőség  van  számítógép-  és  internethasználatra  is.  Azok  akik  rendelkeznek  W-lan 
rendszerű  laptoppal,  notabookkal  minden  további  nélkül  csatlakozhatnak  helyszínen  a  teleház  rendszerére 
internethasználat céljából – elkerülve ezzel a sorban állást.

Tart még a fotókiállítás
Az  „Abaligettől  Bükkösdig”  fotókiállítás  képei  továbbra  is  minden  hétköznap  megtekinthetőek  a 

kultúrházban.
Felhívás

Ha van a háztartásában régi, nem használt, de működő Commodore 64, Commodore 16, Primo, Sinclair, 
vagy hasonló típusú számítógép, vagy ezek alkatrészei, tartozékai - és szívesen megszabadulna tőle- kérjük 
jelentkezzen a Teleházban.
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Ö n k o r m á n y z a t i  v á l a s z t á s o k  2 0 0 6
Az önkormányzati választások ugyan egy hónapja lezajlottak, mégis többen jelezték, hogy nem ismerik a 

pontos eredményeket így álljon itt egy alapos lista, illetve némi információ.
A  bejegyzett  1004  választópolgár  közül  669-en  voksoltak,  ami  66,63  %-os  részvételt  jelent.  A 

szavazólapok közül 3,74 % érvénytelen, így az összes érvényes szavazatok száma 3953. 
Polgármester választás eredménye:

Jelölt neve Jelölő 
szervezet(ek)

Kapott
érvényes
szavazat

%

1 Budai Zsolt FÜGGETLEN 266 40,36 polgármester
2 Litter János FÜGGETLEN 228 34,60
3 Nagy József FÜGGETLEN 165 25,04

Képviselő választás eredménye:

Jelölt neve Jelölő 
szervezet(ek)

Kapott
érvényes
szavazat

%

1 Bartalovics János FÜGGETLEN 169 4,28
2 Dr. Bencze Béla FÜGGETLEN 316 7,99 Képviselő
3 Blumenschein Tibor FÜGGETLEN 136 3,44
4 Budai Zsolt FÜGGETLEN 199 5,03
5 id. Csordás József FÜGGETLEN 129 3,26
6 Eilinger Ferencné (Kleisz M.) FÜGGETLEN 175 4,43
7 Geiszkopf Béla FÜGGETLEN 69 1,75
8 Györkő Ernő FÜGGETLEN 197 4,98 Képviselő
9 Hajdú József FÜGGETLEN 110 2,78
10 Ifj. Homann János FÜGGETLEN 201 5,08 Képviselő
11 Jankovics Józsefné FÜGGETLEN 43 1,09
12 Kasza Andrea Zita FÜGGETLEN 119 3,01
13 Kissné Bucsai Klára FÜGGETLEN 102 2,58
14 Kiticsics Anikó FÜGGETLEN 132 3,34
15 Litter János FÜGGETLEN 236 5,97 Képviselő
16 Mátrai Judit FÜGGETLEN 107 2,71
17 Musztács Annamária FÜGGETLEN 11 0,28
18 Nagy József FÜGGETLEN 183 4,63 Képviselő
19 Nagy Józsefné FÜGGETLEN 112 2,83
20 Ninkóné Györe Valéria FÜGGETLEN 153 3,87
21 Orsós József FÜGGETLEN 24 0,61
22 Pernekker Józsefné FÜGGETLEN 180 4,55
23 Ifj Petrovics Gyula FÜGGETLEN 30 0,76
24 Slavonics Csaba FÜGGETLEN 77 1,95
25 Szabó Zoltán FÜGGETLEN 209 5,29 Képviselő
26 Szegő Andrea FÜGGETLEN 77 1,95
27 Trapp Károly FÜGGETLEN 127 3,21
28 Volcsányi Gábor FÜGGETLEN 330 8,35 Képviselő
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Kisebbségi Önkormányzati Választások 2006

A  helyi  Önkormányzati  Választással  egy  időben  Bükkösdön  2  kisebbségi  önkormányzatot  is 
választottak.  Az  eddig  már  működő  CKÖ mellet  most  első  ízben  alakult  meg  a  Bükkösdi  NKÖ (Német 
Kisebbségi Önkormányzat).

A  választásokon  a  leadott  szavazatok  alapján  a  következő  tagok  kerültek  be  a  kisebbségi 
önkormányzatokba:

Cigány Kisebbségi Önkormányzat Német Kisebbségi Önkormányzat
       (választáskori eredmények)
Orsós Sándor Ulrich Károly
Orsós József Litter Adrienn
Orsós Sándor (Lila) Volcsányi Gábor, elnök
Orsós Nándor, elnök Hopp György
Ifj. Petrovics Gyula Ifj. Homann János

Időközben a  CKÖ összetétele  a  következőképp változott:  Orsós  József  helyett  Orsós  Tibor,  Orsós  Sándor 
helyére pedig Kalányos Tamás került.

Önkormányzati hírek
Megalakult Bükkösd Község új Képviselő-testülete

Az alakuló  ülésre  2006.október  11-én,  14  órakor  került  sor  a  községháza  tanácskozó  termében.  A 
Képviselő  Testület  mind a  nyolc  tagja  jelen  volt.  A lakosság részéről  is  jelentősnek mondható érdeklődés 
mutatkozott, 19-en voltak kíváncsiak az eseményre. Kőszeginé Radó Borbála, – a Helyi Választási Bizottság 
elnöke  –  részvételével,  a  polgármester  és  a  képviselők  letették  az  esküt.  A Testület  döntött  a  kötelező 
napirendekről,  ugyanakkor  levett  a  napirendről  olyan  kérdéseket,  amelyek  szerintük  előzetes  felkészülést, 
megbeszélést igényeltek volna. Ezekben a témákban később, október 17-én 19 órakor egy, egyeztetést követő 
rendkívüli  ülés keretében döntöttek a képviselők.  Ekkor került  sor az alpolgármester megválasztására is,  a 
tisztségre Litter Jánost választották.

Létrejöttek a bizottságok

Egyik legfontosabb döntés a bizottságok létrehozása. Egyeztetések után abban maradtak, hogy a már 
meglévő bizottságok működjenek tovább. A három állandóan működő bizottság a Pénzügyi-, a Szociális-, és a 
Településfejlesztési  Bizottság.  Az  állandó  bizottságok  mellett  egy  kötelezően  létrehozandó,  a 
Vagyonnyilatkozatot  Vizsgáló  Bizottság  is  létrejött,  amelynek  feladata  a  Képviselők  által  benyújtott 
vagyonnyilatkozatok  ellenőrzése.  A bizottságokat  mindegyikében  3  képviselő  és  2  külsős  tag  szerepel.  A 
bizottságok tagjai a képviselő-testületből az alábbiak:

Szociális Bizottság: Szabó Zoltán elnök, Györkő Ernő tag, Volcsányi Gábor tag. Küldős tagok: Kiticsics 
Anikó, Petrovics Gyula.

Pénzügyi  Bizottság:  Nagy  József  elnök,  Szabó  Zoltán  tag,  Homann  János  tag.  Külsős  tagokat  a 
későbbiekben választ a Képviselő-testület.

Településfejlesztési Bizottság: Homann János elnök, dr. Bencze Béla tag, Volcsányi Gábor tag. Külsős 
tagokat a későbbiekben választ a Képviselő-testület.

Vagyonnyilatkozatot Vizsgáló Bizottság: dr. Bencze Béla elnök, Györkő Ernő tag, Nagy József tag.
A Szociális  Bizottság  megtartotta  első  ülését,  ahol  többfajta  szociális  kérelemről  és  a  Bursa  Hungarica 
felsőoktatási ösztöndíjak odaítéléséről határoztak. 7 hallgató összesen 950.000 Ft értékben került támogatásra.
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 Fizetések és tiszteletdíjak

A polgármester és a képviselők javadalmazásáról a következő döntések születtek. Budai Zsolt főállású 
polgármester illetménye, a törvény szerint minimálisan megállapítható bruttó 312.800 Ft/hó, az alpolgármester 
Litter János a korábbi gyakorlatnak megfelelően bruttó 25.000 tiszteletdíjat vesz fel. A képviselők tiszteletdíja 
bruttó 20.000 Ft. A bizottsági tagok részére nem lett tiszteletdíj megállapítva. 

Egyéb döntések röviden

Döntés született a népszavazás eredményének tudomásulvételéről. Változások történtek a Bükkösd Kht. 
ügyében is; a végelszámolást megállították, helyette a cég értékesítésére kerül sor. Megbízást kapott dr. Tarai 
Klára körjegyző a Szervezeti és Működési Szabályzat 30 napon belüli felülvizsgálatára. 

A Következő testületi ülés – 2006. november 15.  17:00 órai kezdettel a Körjegyzőség 
tanácskozó termében kerül lebonyolításra, mely nyilvános, várunk minden érdeklődőt!

Tervezett napirendi pontok:

1. Törvényességi észrevétel, Előadó: Dr. Tarai Klára körjegyző
2. Önkormányzati ingatlanokkal kapcsolatos kérelmek, Előadó: Budai Zsolt polgármester
3. Településrészi önkormányzat létrehozásával kapcsolatos teendők, Előadó: Budai Zsolt polgármester
4. Polgármesteri költségtérítés megállapítása, Előadó: dr. Tarai Klára körjegyző
5. Bükkösd Településrendezési Terv elfogadása, Előadó: Budai Zsolt polgármester
6. Bizottsági külsős tagok megválasztása, Előadó: Bizottságok elnökei
7. Strabag Zrt. ajánlata, Előadó: Budai Zsolt polgármester
8. Egyebek

A polgármester és a képviselők elérhetőségei:

Budai Zsolt 73/378-523, 20/944-1500 Litter János 30/5318-341

Szabó Zoltán 73/378-658 Nagy József 30/476 9-072

Györkő Ernő 30/3281-754 Volcsányi Gábor 20/336-5636

Homann János 30/9370-805 Dr. Bencze Béla 73/378-703

Körjegyzőség központi száma: 73/578-560

Bükkösdi Hírlap – Bükkösd Község Önkormányzatának Hivatalos Lapja
Felelős Kiadó: Budai Zsolt polgármester,
Főszerkesztő: Volcsányi Gábor
Kiadó:Bükkösd,Kossuth L. u. 48. tel.:73/578-560
Szerkesztőség: Bükkösd, Kossuth u. 57., tel.: 73/578-535, e-mail: bukkosd@telehaz.hu
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztő Egyesület (Bükkösdi Teleház) 73/578-535

Mindennemű
fuvarozást vállalok,

1,5 tonnás billencs gépkocsival.

érd.:30/383-7264, Pókos József

Eladó Megyefai Szőlőhegyen
szőlő - présház , nagy területtel

érd: Hidvégi József
Bükküsd, Petőfi u. 



2006. december – megjelenik havonta ingyenesen, a község közigazgatási területén

A karácsony eredete
A karácsony éj varázslatát valószínűleg mindnyá-

jan ismerjük. Bár napjainkra az ajándékozás rendkívül 
fontos momentuma lett  az  ünnepnek,  mégis a  kará-
csony éj misztikuma, csodája nem múlt el. Ez az ün-
nep, melynek valódi tartalma a legelevenebben él ma 
is. Karácsony este minden elcsendesedik, a közleke-
dés  leáll,  és  ha  olyan  szerencsénk  van,  hogy  hó  is 
esett, a csend még teljesebb. Míg advent a reményteli 
várakozás ideje,  a Szenteste maga a  megvalósult  és 
beteljesedett csoda, a Megváltó születésének napja. A 
képzőművészetben, a zenében talán a legtöbbször fel-
dolgozott téma. Amióta az emberiség földműveléssel, 
állattartással foglalkozik a napfénynek, a meleg tava-
szi és nyári hónapoknak óriási szerepük van az emberi 
társadalmak életében. Az emberek táplálékukat a me-
leg időszakokban tudták megtermelni, ilyenkor bőség 
és jólét jellemezte a közösség életét, szemben a hideg 
téli napokkal, amikor az éhezés, a hideg és a sötét ke-
rítette  hatalmába az embereket.  Érthető tehát,  ha az 
ókori népek hálaadó, köszöntő rítusokkal ünnepelték a 

téli napfordulót, amely időponttól kezdve a nappalok 
egyre hosszabbodnak, átvitt értelemben a fény győze-
delmeskedik a sötét éjszaka felett. Ezeknek a rítusok-
nak az is a szerepük volt, hogy az elcsigázott embe-
rekbe reménységet, hitet öntsenek, hogy könnyebben 
viseljék azt az időt, ami a tavasz beköszöntéig hátra-
van. Az ókori Rómában a december 17 - 24. közötti 
időszakban tartották  a  Szaturnália  ünepeket.  Szatur-
nusz a földművelés, a paraszti munkák istene a római 
hitvilágban. Az emberek nagy lakomákkal, ivászatok-
kal, tánccal, zenével ünnepelték Szaturnuszt, szokás-
ban  volt  a  szolgák  megajándékozása,  és  bizonyos 
munkák tiltva voltak. A házaikat örökzöld borostyán-
ágakkal díszítették. A naptárreformig a Római Biroda-
lomban  az  új  év  kezdete  is  ekkorra  esett.  
A mai értelemben vett, keresztény karácsonyról a IV. 
század óta emlékezünk meg, eredetileg december 25-e 
Jézus születésnapja, az előző este karácsony vigíliája, 
más szóval karácsony böjtje vagy Szenteste, 26-a pe-
dig az ünnep második napja.

Karácsonyfa állítás
Hagyományosan December 24-

én állítjuk fel a karácsonyfát. A ka-
rácsonyfa előzménye a pogány ha-
gyományokban a  termőág,  zöldág 
házba vitele, illetve a ház és a ház 
környékének örökzöld ágakkal dí-
szítése. 

A szokást ismerték a kelták, ná-
luk a fagyöngy, a magyal és egyéb 
örökzöldek játszották a főszerepet. 
Magyarországon  a  zöldág  általá-
ban  rozmaring  ágacska,  nyárfa 
vagy kökénybokor ága. A gerendá-
ra függesztették fel, aranyozott di-
óval,  piros  almával,  mézesbábbal, 
szalmafigurákkal díszítették. A di-
ónak rontást űző erőt tulajdonítot-
tak, a gyümölcs a bőség, egészség 
jelképe, a szalma pedig a betlehe-
mi jászolra emlékeztet. A karácso-
nyi ág később fejlődött kis fácská-
vá, amit szintén a házba vittek, és 

különféle  módon  díszítettek.  Fel-
jegyzések szerint az első hagyomá-
nyosnak  mondható  karácsonyfát 
freiburgi pékinasok állították a vá-
ros  kórházában  a  XV.  században. 
Átvitt  jelentése  a  hagyományosan 
pirossal ékesített fenyőnek az élet-
fa, a természet évről-évre megúju-
lása, körforgása. A fán látható gir-
land  (vagy  boa)  a  paradicsomi 
rosszra csábító kígyót jelképezi, az 
alma  a  tudás  fájáról  szakasztott 
gyümölcsre  emlékeztet  (ennek 
mintájára alakultak ki később a pi-
ros,  arannyal  díszített  üveggöm-
bök),  a  gyertyák  pedig  a  fény,  a 
nap, keresztény felfogás szerint Jé-
zus  szimbólumai.  A  manapság 
megszokott  díszes,  üveggömbök-
kel, szaloncukorral felállított fa né-
met  protestáns  hatásra  terjedt  el 
bécsi  közvetítéssel,  kezdetben  az 

arisztokrácia és a városi polgárság 
körében. 

A  feljegyzések  szerint  először 
Brunswick  Teréz  martonvásári 
grófnő állított karácsonyfát. A ma-

gyar  paraszti 
életben  a  mai 
értelemben  vett 
karácsonyfa  ál-
lítás  szokása, 
házilag  főzött 
szaloncukorral, 
a  fa  alá  helye-
zett  betlehem-

mel csak a XX. században terjedt 
el. A szegény paraszti családokban 
a  II.  világháború  végéig  megma-
radt  a  zöldág  állítás  szokása,  sőt 
volt, ahol a jó szaporulat reményé-
ben az istállóba is vittek belőle. A 
karácsonyfát hagyományosan Víz-
keresztkor (január 6.) bontják le.

Hírlap Hírlap Bükkösdi Bükkösdi 
Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
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NymTIT Gyorsinfo

A NymTIT munkája a nemzetközi érdeklődés előterében
FSC munkaülés hazánkban

„A  NUKLEÁRIS  HULLADÉKTÁROLÓ  PROGRAMOK  REGIONÁLIS  FEJLESZTÉSI  ÉS 
KÖZÖSSÉGI TÁMOGATÁSI ASPEKTUSAI” címmel rendezték meg hazánkban  Tengelicen november 14-17. 
között, azt a nemzetközi szakmai programot, amely során a szakértők arra a fő kérdésre keresték a válaszokat, 
és elemezték a meglévő tapasztalatokat, hogy egy tervezett, és megépülő radioaktív hulladéktároló hogyan és 
mennyiben segítheti az adott település és térség fejlesztését.

A szakmai kerek asztal beszélgetéseken a hazai tapasztalatokat és gyakorlatot, a nukleáris szakemberek 
mellett, az egyes térségekben dolgozó önkormányzati tájékoztatási és ellenőrző társulások vezetői mutatták be. 
Az  FSC  program  résztvevői  meglátogatták  a  Tolna  megyei  Bátaapáti  melletti  Nagymórágyi-völgyben 
kialakított ideiglenes telephelyet, és találkoztak a TETT munkájában dolgozó polgármesterekkel is.

A Nyugat – Mecseki Társadalmi Információs Társulás munkájában résztvevő falvak képviselői is szép 
számban vettek részt a munkaülés  kerek asztal megbeszélésein. Jellemző  volt az a külföldi vélemény, hogy a 
magyar   gyakorlat  számos  szempontból  követendő  példa  is  lehet,  a  kapcsolatépítésre,  a  partnerek  közötti 
bizalom kialakítására, fenntartására,  és  erősítésére.  Kovács Győző, a Társulás elnöke is igen aktív szerepet 
vállalt  a  külföldiek  tájékoztatásában,  hiszen  két  előadást  is  tartott  az  FSC  munkaülésen.  A rendezvényen 
Bükkösd is tevőlegesen részt vett, falunk két fővel képviseltette magát. 
Új  RHK Kht. kiadványok

„30  év  30  fejezet  –  az  intézményi   radioaktív  hulladékok  biztonságos  elhelyezése  és  tárolása  a 
Radioaktív  Hulladék  Feldolgozó  és  Tárolóban”  címmel  jelentette  meg  az  RHK  Kht.  ,  a  Püspökszilágyi  
Radioaktív  Hulladék  Feldolgozó  Telep  (RHFT) működésének  harmincadik  évfordulóját  köszöntő  ünnepi 
kiadványát. 
Szintén októberben jelent meg az  RHK Kht. Hírlevelének idei ötödik száma. A szakmai körökben  -  és itt a 
TETT térségben is  –  ismert  és  elismert  hírlevél  jövőre  szintén  jubileumhoz érkezik  majd,  2007.  tavaszán 
huszonötödik kiadása jut majd el a Kht. partnereihez. Mindkét kiadvány teljes egészében elérhető és olvasható, 
valamint letölthető az Internetről is,  az RHK Kht. honlapjáról. (www.rhk.hu)

Az  RHFT évfordulójára  kiadott  ünnepi  összefoglaló  teljes  képet  ad  a  telep  eddigi  működéséről,  és 
tájékoztat a létesítményben az elmúlt években megvalósított  biztonságnövelő fejlesztésekről is. A „történeti” 
fejezetek felidézik a kezdeteket - többek között a tároló létesítését, a szilárd hulladék elhelyezését, valamint a 
tároló  bővítését.  A magyarországi  nukleáris  hulladék  elhelyezésben új  szakaszt  jelentő  1998-as  RHK Kht. 
megalakítástól  eltelt  csaknem 10  év  eredményeit  13  rövid  fejezetben  mutatják  be  a  szerkesztők,  ezekben 
olvashatunk az új sugárvédelmi rendszerek telepítéséről, a környezetellenőrzési rendszer modernizálásáról, és a 
technológiai épület átalakításáról. 
Külön erénye a kiadványnak, hogy nyelvezete érthető, és világos, a laikus érdeklődők számára is lehetővé teszi, 
hogy megértsék a benne szereplő fogalmakat. A 30 év 30 fejezet kiadványban 54 (!) fekete –fehér képet, és 
illusztrációt talál az olvasó, amelyek szintén segítenek az eligazodásban.

Az RHK Kht. Hírlevél idei ötödik száma, igen meggyőző érveket (cikkeket és beszámolókat) sorakoztat 
fel azon állítás mellett, hogy az RHK Kht. számára működésében prioritásként van jelen a nyilvánosság és a 
partnerekkel folytatott párbeszéd. A Hírlevélben megjelent tíz írás közül hat foglalkozik az RHK Kht. azon 
akcióival,  rendezvényeivel,  melyek a cég partneri  és lakossági kapcsolatait  ápolták és erősítették az elmúlt 
hónapokban. 
Decemberben érkezik a Nyugat - Mecseki Tájoló idei negyedik száma  

Az idei utolsó Tájolóban folytatódik a LELTÁR sorozat összefoglalóinak megjelentetése, a negyedik résszel. 
Visszatér  az újság az év Tájoló Napján elhangzott  előadások ismertetésére  is,  az  aktuális  szám a Társulás 
elnökének Kovács Győzőnek az előadását foglalja össze. A Tájoló saját hagyományának szellemében idén is 
visszapillant az idei számokban megjelent cikkekre, bemutatva a Társulás nemzetközi kapcsolatait, a Társulás 
által szervezett vándorkiállítás idei állomásait, és felidézi a Tájoló Napon tartott emlékkő átadást is, amelyre a 
Bodai Szabadtéri Információs Parkban került sor. 



3                                             Bükkösdi Hírlap – 2006. december

R i p o r t s o r o z a t

Emberek a település szolgálatában:  
Litter János, alpolgármester

- Hogyan értékeli a választási eredményeket?
Magam  részéről  megnyugvással  töltött  el  az 

eredmények  megismerése.  Mivel  kitűnt  a 
választások eredményéből hogy személyemet és a 
programomat,  illetve  a  programomban  ajánlott 
embereket  képviselőnek  választották,  tehát  úgy 
gondolom,  hogy  a  választások  elképzeléseimnek 
megfelelően valósultak meg.
- Láthatóan  lelkesen  részt  vesz  az 

önkormányzati  munkában,  mennyire  tartja 
hatékonynak az eddigi munkát?

Egyértelmű  hogy  lelkesen  veszek  részt  benne, 
hiszen arra esküdtünk fel,  hogy tudásunk legjavát 
nyújtva  és  nagy  szorgalommal  fogjuk  végezni 
munkánkat.  Bízom benne,  hogy ez a  lelkesedés a 
későbbiekben  is  megmarad.  Ugyanezt  a  látom  a 
többi  képviselőtársam  esetében  is.  Nagy  a 
tenniakarás bennük, nagyon sok elképzelésünk van 
és mi ezeknek a megvalósítása érdekében keressük 
a  járható  utakat.  Ezek  nem  fellegekben  járó 
elképzelések,  nem  utópisztikusak.  Bízom  benne, 
hogy  az  eltervezett  célokat,  feladatokat  valóra  is 
tudjuk váltani.
- Képviselőként  milyen  feladatot  tart  a 

legfontosabbnak,  amelyet  szeretne 
megvalósítani?

Sarkalatos pontként tartom számon és mielőbbi 
megoldás  kimunkálását  szorgalmazom  a 
településünkön a Kossuth, Dózsa és Becsali utcában 
az  elviselhetőség  határát  már-már  meghaladó 
forgalmi  helyzet  és  az  abból  eredő  károk 
enyhítésére történő tevékenységet.

Továbbá  nagyon  fontosnak  tartom  a  helyi 
közétkeztetés  helyzetének  a  rendezését,  amiben 
személy  szerint  én  is  már  a  Képviselő-testület 
megbízása  és  felkérése  nélkül  megtettem  a 
Tisztiorvosi  Szolgálatnál  a  kezdő  lépéseket.  Van 
arra  remény  (természetesen  ezt  közösen  a 
Képviselő-testülettel  fogjuk  kimunkálni),  hogy 
rövid időn belül – a ciklus első harmadában ezt meg 
tudjuk valósítani.

Vesszőparipám volt  hosszú  ideje  a  polgárőrség 
megszervezése. Ezen a téren az eltelt rövid időszak 
alatt  is tettem lépéseket.  Megvalósíthatónak látom 
azt,  hogy  néhány  hónap  alatt  településünkön  is 
polgárőrség  működjön,  biztosítva  ezzel  a  falu 
nyugalmát, békéjét, a közbiztonság emelését.

Terveinkben szerepel továbbá közterületeinknek, 
parkjainknak a rendbetétele,  hogy ezt a falut  még 
szebbé és még vonzóbbá tegyük az idelátogató és az 
átutazó idegenek számára.  Ki kell  használni azt  a 
lehetőséget, hogy Baranya megyében csak egy-két 
településnek van ilyen környezeti  adottsága,  hogy 
egy  ilyen  páratlan  szépségű  parkkal  rendelkezik, 
ami  ma  sajnos  nem  kellőképpen  gondozott,  és  a 
parképítés műveletei sem látszanak rajta.
- Már  kissé  belelátva  az  önkormányzat 

helyzetébe, mennyire érzi megvalósíthatónak 
a terveit?

Természetesen  csodákra  nem lehet  számítani  a 
mai  ellehetetlenült  gazdasági  helyzetben,  amikor 
egyre kisebb források állnak rendelkezésre. Ezek a 
célok  nem  olyan  nagyságrendű  és  akkora 
beruházást vagy anyagiakat igénylő célok, amit ne 
tudna a település megvalósítani. Én realitását látom 
annak,  amiről  már  beszéltünk  és  többi 
képviselőtársam  is  és  a  polgármester  Úr  is  a 
bemutatkozása  során  nyilatkozott,  hogy  ezeket  a 
célokat  a  ciklus  derekára,  2008  végére  meg  is 
tudjuk valósítani.

Nagyon sok feladat és nagyon sok tennivaló van, 
de bízom benne, hogy ezeknek mihamarabb látható 
jelei lesznek. Nyílván minden nem egy csapásra fog 
történni, de ahogy az anyagai helyzet és a feltételek 
engedik,  a  fokozatosság  elvét  és  a  fontossági 
sorrendet  szemmel  tartva  fogjuk  megvalósítani  az 
elénk tűzött és a megálmodott célokat. 
- Alpolgármesteri tisztségéből adódóan milyen 

többletfeladatai, kötelezettségei vannak?
A Képviselő-testület  külön  feladatrendszert  az 

alpolgármester  részére  nem  írt  elő.  Az 
önkormányzati  törvényben  leírtak  értelmében  az 
alpolgármesteri beosztással járó feladatok hárulnak 
rám. Ez adott esetben a polgármestert helyettesítése 
akadályoztatása, tartós távolléte esetén.

Természetesen  amennyiben  különböző 
felkéréseket,  ügyek  intézését  rám kívánnak  bízni, 
akkor  azt  felvállalom.  Ezeket  nyílván  egy  plusz 
feladatnak  érzem  egy  képviselői  feladattal 
összehasonlítva, de szívesen vállalom és megteszek 
mindent annak érdekében, hogy eme fórumokon e 
plusz feladataimat becsülettel elvégezzem.

folytatás a következő oldalon >>>
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- Milyen  a  viszonya  a  testülettel  és  a 
polgármesterrel?

A  kérdésre  megpróbálok  nagyon  őszintén 
válaszolni.  A  Képviselő-testület  tagjaival  és  a 
polgármesterrel  személy  szerint  jó  a  viszony. 
Kiemelném, hogy a Képviselő-testülettel bensőséges, 
nagyon jó munkakapcsolat alakult ki. Kezdeti időben 
a  polgármester  Úrral  kapcsolatosan  voltak 
nézeteltérések. Ezen a problémán túltettük magunkat 
és  egyértelműen  elmondtam  neki,  hogy  a  település 
érdekében  végzett  munkában  minden  téren 
maximálisan partnere és segítője leszek.

Elképzeléseink  bizonyos  esetben  -  és  itt 
természetesen a cementmű beruházására gondolok – 
merőben  másak. Én  ragaszkodom  az  elveimhez, 
ahhoz  a  véleményemhez,  –  amit  megfelelő 
szakértelemmel  megalapozva  állítok,  hiszen  a 
szakmám,  hivatásom  során  27  évig 
katasztrófavédelemmel,  üzemek 
veszélyeztetettségének  elemzésével  foglalkoztam  – 
ami azt tükrözi, hogy a településen személy szerint a 
cementmű beruházás ellenzője vagyok képviselőként 
és magánemberként is. Úgy gondolom, hogy ebben a 
helyzetben  ez  az  egy  pont,  amiben  a  polgármester 
Úrral  nem  értettünk  egyet,  és  valószínű  –  ki  kell 
mondanom  –  nem  is  fogunk  egyet  érteni.  Nyílván 
figyelembe  veszem  a  legutóbbi  népszavazás 
eredményét,  de  fenntartásaim  vannak.  Mindenki 
döntse el, mennyire tartja mérvadónak a harmadszorra 
kikényszeríttet népszavazást, amelyen megközelítőleg 
ugyanannyian  (300-nál  valamivel  többen)  szavaztak 
igennel, mint legutóbb. Én azt vallom, amit már a falu 
felé  ki  is  nyilvánítottam, hogy Magyarországon van 
3300 település és ebből 4 helyen van cementgyár, de 
nem csak ez a 4 település él, hanem a többi is. Viszont 
ezen a 4 településen garantáltan és szemmel láthatóan 
ott vannak a cementgyárnak a nyomai. Ott vannak a 
tönkre ment, repedt épületek, a tönkretett úthálózatok 
és fokozottan jelen vannak az idők folyamán – 10-15 
év után megjelenő – súlyos légúti,  asztmás és rákos 
megbetegedési folyamatok.

Én a fentiek miatt a jövőben is cementgyár nélkül 
tudnám  ezt  a  települést  elképzelni.  Ugyanakkor 

szeretnék  megkeresni  minden módot  és  lehetőséget, 
hogy ezt a falut életben tartsuk, működtetni tudjuk, és 
ennek érdekében mindent  meg is  fogok tenni.  Még 
egyszer szeretném hangsúlyozni, hogy minden egyéb 
kérdésben maximálisan támogatom a polgármester Úr 
ésszerű és előremutató kezdeményezését.
- Milyen ötletei vannak a falu megosztottságának 

leküzdésére?
Itt  nem  ötletekről  szeretnék  beszélni,  hanem 

határozottan  állítom,  hogy  ennek  egyszer  és 
mindenkorra akkor lesz vége, ha a cementgyár ügye 
lezárul,  hiszen  ezt  a  falut,  -  ami  mindenki  előtt 
teljesen  világos  -  ezzel  a  beruházással  kapcsolatos 
probléma  osztotta  meg.  Magam  részéről  is 
megtapasztaltam  azt,  hogy  nagyon  jó  barátságban 
lévő  ismerősömmel  szakadt  meg  az  úgymond 
mindennapos kapcsolatom.
- A nehéz  gazdasági  helyzet  ellenére  fontosnak 
érzi-e az intézmények megtartását?
Első  számú  fontosságú  kérdésként  kezelném.  Jelen 
esetben  ismereteim  és  a  rendelkezésre  álló  adatok 
szerint Bükkösdön az intézmények működtetése nincs 
közvetlen  veszélyben  az  ellentétes  értelmű 
híresztelésekkel  ellentétben.  Azonban  a  jelek  sajnos 
arra  mutatnak,  és  kormányzati  szinten  is  azok  a 
törekvések, hogy a kisseb települések, falvak iskoláit 
regionális  rendszerrel  összevont  nagyobb 
településekre  koncentrálják,  legalábbis  a  felső 
tagozatokat tekintve mindenképpen. Az intézmények 
megtartása elsősorban nem a településen múlik, azt az 
Oktatási Tárca, illetve a hatalmon lévő kormány fogja 
kimunkálni  számunkra.  Jelenleg  nincsenek 
veszélyben  a  Bükkösdi  oktatási  intézmények,  a 
működéshez a feltételek adottak. Az intézményekben 
dolgozó  pedagógusállomány  dolgozói  képzettek, 
alkalmasak  feladatuk  ellátására.  Felkészültségük 
szerint  jó  testületnek  tartom  a  Bükkösdön  dolgozó 
pedagógusokat,  ami  biztosítja  az  itt  tanuló 
gyermekeknek  a  megfelelő  szintű  fejlődést.  Úgy 
érzem  jó  alapokat  képes  adni  ez  az  iskola  a 
továbbtanulni szándékozó fiatalok számára. 

A Cigány Kisebbségi Önkormányzat hírei
Az októberi választások után több változáson ment keresztül a Cigány Kissebbségi Önkormányzat, már ami 

a tagságot illeti. A legutóbbi ilyen változás egy sajnálatos esemény: barátunk és képviselőtársunk Orsós Tibor 
halála miatt következett be. Az új képviselő Orsós Tiborné lett, aki december 6-án tett esküt.

Mivel a tagok többségének új ez a fajta szerepvállalás, egy kicsit nehezen valósulnak meg elképzeléseink. 
Elnökünk,  Orsós  Nándor  sokat  tesz  azért,  hogy  javítson  ezen  a  tendencián:  továbbképzésre  jár  illetve 
konferenciák aktív résztvevője, a Helesfai CKÖ-vel pedig jó kapcsolatot alakított ki.

A  nehézségek  ellenére  azért  sikerült  egy-egy  tervünket  véghez  vinni.  December  6-án  például  a  mi 
mikulásunk is  kedveskedett  a gyerekeknek egy szerény csomaggal,  a  közelgő karácsonyra gondolva pedig 
ingyenes ruhaosztást tartottunk 12-én. 
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Polgármesteri Program
Az előző számban Budai  Zsolt  polgármesterrel 

készült  interjúban nem jutott  hely a polgármesteri 
program  teljes  kifejtésére.  Ígéretünkhöz  híven  az 
alábbiakban  leközöljük  a  teljes  polgármesteri 
programot:

Tisztelt Bükkösdi Lakosok!
Programom  ismertetését  azzal  kezdem,  hogy 

elmondom ismét a választási szlogenemet: 

EGYÜTT A FALUÉRT!
Ezek  számomra  nemcsak  nagy  szavak,  hanem 

komolyan is gondolom, hogy ennek a községnek a 
felvirágoztatása azon múlik, hogy mi, a falu vezető 
miként  tudunk  példát  mutatni  az  embereknek, 
képesek  vagyunk-e  a  kialakult  ellentéteket 
kiküszöbölni,  annak érdekében,  hogy elinduljon a 
falu életében egy hosszú távú fejlődés.

A teljesség igénye nélkül szeretném vázolni  az 
alábbiakban a programomat, elképzeléseimet:
Ad. 1. Közintézmények fenntartása, fejlesztése
Községünk  intézményei  az  óvoda  és  iskola. 
Figyelembe  véve  a  gyermekszám  radikálisan 
csökkenő  tendenciáját,  valamint  a  működésre 
vonatkozó  újabb  jogszabályokat,  komoly 
fejlesztésre van szükség ahhoz, hogy hosszú távon 
működő  iskolája  legyen  Bükkösdnek.  Olyan 
változásokra van szükség, már rövid időn belül is, 
hogy  a  szülők  ne  elvigyék,  hanem  visszahozzák 
gyermekeiket a helyi iskolába. Másképp nem lehet 
elérni  e  folyamat  megfordítását,  hiszen  a  szabad 
iskolaválasztás  alkotmányos  alapjog,  és  amíg 
másutt – bármilyen szempontból - színvonalasabb a 
kínálat,  egyértelmű,  hogy  mit  tesznek  a  szülők. 
Ezért egy szakmai grémiumot kell megbízni azzal, 
hogy kidolgozzák a feljesztés tartalmát és irányát, 
figyelembe  véve  a  helyi  szükségleteket  és 
igényeket,  majd  elő  kell  teremteni  a  szükséges 
anyagi forrásokat is.
Ad. 2. Pályázat alap megteremtése
A PÁLYÁZAT,  vagy  EU-S  PÁLYÁZAT  minden 
választási  program  elengedhetetlen  része  szokott 
lenni,  de  valóban  komolyan  kell  vennünk  e 
lehetőséget,  hiszen  a  jövő  évtől  az  egész  ország 
nagy  lehetőségek  előtt  áll  a  Nemzeti  Fejlesztési 
Terv – és a beáramló Eu-s pénzek – jóvoltából. A 
Bükkösdön  kialakult  gyakorlat  szerint  a  Teleház 
figyeli  és  írja  meg  a  pályázatokat.  A pályázatok 
figyelemmel követése továbbra is így kell történjen, 

a  továbbiakban azonban el  kell  döntenünk,  merre 
akarunk  haladni.  Ha  látványos  fejlesztést 
szeretnénk,  közös  elvi  döntésre  van  szükség: 
beérjük-e  kisebb  pályázatokkal,  vagy  a  fejlődést 
érzékelhető, jelentős beruházással járó pályázatokat 
kívánunk  benyújtani.  Ebben  az  esetben  az  a 
szerencsés,  ha  hivatásos  pályázat  író  szervezetet 
kérünk  föl,  amelyik  ismeri  az  eu-s  pályázatok 
elkészítésének igen bonyolult rendszerét. Ami ennél 
is fontosabb, biztosítani kell  ehhez a saját  forrást, 
amely a pályázati végösszeg 10 – 30 %-a. Ez – ha 
komolyan  gondoljuk,  -  több  tízmilliós 
nagyságrendű  lehet,  ezért  arra  kérem 
képviselőtársaimat,  közösen  gondolkodjunk  azon, 
hogyan  lehet  ezt  előteremteni,  mert  a  jelenlegi 
anyagi  lehetőségeink  mellett  erre  csak  úgy  van 
lehetőség,  ha  valahol  erőteljes  megszorításokkal 
kell élnünk.
Ad. 3. Helyi közétkeztetés biztosítása
Évek óta  jogos  panasz,  hogy nincs  helyi  konyha. 
Fel kell mérni az igényeket, és ennek ismeretében 
dönteni kell, hol létesüljön a főzőhely. Elégséges-e, 
ha az óvoda konyháját bővítjük, megfelelő volna, ha 
a volt ÖNO-t fejlesztjük, vagy újjá kell-e építeni a 
Dömse kocsmát, amely e célra kiválóan alkalmas, 
és ezzel a fejlesztéssel együtt a falu központjában 
ékeskedő  szégyenfoltot  is  sikerülne  eltűntetnünk? 
Hogy  melyik  változat  mellett  döntünk,  nyilván  a 
gazdaságossági számítások döntik el. 
Ad. 4. Szennyvízcsatorna kiépítése
Ebben a kérdésben nem lehet vita, sürgető szükség 
a  megépítése.  Nemcsak  közegészségügyi, 
környezetszennyezési okok miatt van erre szükség, 
hanem bármiféle turizmus kialakításának akadálya, 
ha  a  fekália  háborítatlanul  folyik  a  vízelvezetésre 
szolgáló árkokban.  Sok indokot hallottunk eddig az 
akadályokról,  véleményem  szerint  azonban 
elsősorban nem jogi, hanem anyagi okai vannak a 
késedelemnek.  Ezért  azonnal  vizsgálnunk  kell, 
milyen  kistérségi,  regionális,  vagy  Eu  pályázatok 
segítségére  van  lehetőségünk,  hogy  a  lakosság 
legnagyobb anyagi kíméletével hozzáfoghassunk a 
csatornázás megvalósításához.

folytatás a következő oldalon >>

Kifogástalan  állapotban  lévő  1  személyes 
FOTELÁGY két  puffal  eladó.  Irányár:  22.000 
Ft. Érdeklődni lehet: a teleházban személyesen, 
ill. 20/336-56-36-os számon
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Ad. 5. Gázvezeték lefektetése
A gáz bevezetése nem ilyen egyértelmű. Ugyan a 
gázvezeték  tervezése  kistérségi  segítséggel 
folyamatban  van,  de  végig  kell  vennünk  minden 
alternatív fűtési lehetőséget, annak érdekében, hogy 
ne  essünk  abba  a  hibába,  hogy  csatlakozunk  egy 
olyan  rendszerhez,  ami  már  most  drága,  és  az 
ármozgás hosszú távon nem kiszámítható. Fel kell 
mérnünk  a  lakosság  valódi  igényét  erre 
vonatkozóan,  és  ennek  tudatában  kell 
körültekintően,  minden  résztvevő  érdekeit  szem 
előtt tartva dönteni.
Ad.  6.  Rendezvények,  kulturális  programok 
szervezése
Egy  település  lakóinak  közérzete  nemcsak 
anyagiakon  múlik,  hanem  azon  is,  milyen 
kulturális,  szabadidő  eltöltési  lehetőségei  vannak. 
Ezek  biztosítása  nem,  vagy  nem  kizárólag 
önkormányzati  feladat.  A helyi  civil  szervezetek 
több  sikeres  rendezvényt  szerveztek  az  elmúlt 
években,  ennek  folytatása  a  továbbiakban  is 
indokolt. Az volna a szerencsés, ha olyan sztenderd 
rendezvényeink lennének, amelyek nemcsak a helyi 
lakosságot mozgatnák meg, hanem hazacsábítanák 
az  innen  elszármazottakat,  sőt  máshonnan  érkező 
látogatókat is érkeznének. A Teleház feladata lenne, 

hogy kézben tartsa és koordinálja a rendezvényeket, 
segítséget adva a szervezéshez is, az önkormányzat 
pedig a lehetőségeihez mérten támogassa ezeket.
Ad. 7. Ipari beruházás
Mindenki  ismeri  álláspontomat  e  vonatkozásban. 
Támogatom  az  ipari  beruházást,  a  cementgyár 
megépítését, mert más módon soha nem juthatunk 
olyan  anyagi  forráshoz,  mint  a  gyár  működése 
esetén.  Mára  ismert  az  Európai  Bíróság  ítélete: 
Olaszországban jogszerűnek tartja a mienkkel szinte 
azonos  iparűzési  adó  beszedését,  így  előre 
megjósolható,  hogy  Magyarországon  is  hosszú 
távon számolni lehet ezzel a bevételi forrással. Az a 
kérdés,  van-e  jogunk  ahhoz,  hogy  a  település 
rovására lemondjunk erről a pénzről, hiszen ekkora 
bevételünk  semmiből  nem  lehetne.  Ugyanakkor 
tény, hogy a Bükkösdön áthaladó közúti  forgalom 
az ott élők számára az elviselhetőség határát súrolja, 
hiszen  sem  az  út  állapota,  sem  a  lakóépületek 
elhelyezkedése nem ilyen állapotokra épült, további 
terhelés elkerülésére kell törekednünk. Ezért azt kell 
eldöntenünk,  eleve  lemondunk  –e  a  rendkívül 
komoly  forrásról,  vagy  a  beruházóval  olyan 
szerződést  kötve,  amely  szakmai  és  pénzügyi 
megalapozottsággal  egyértelműen  a  falu 
lakosságának  érdekeit  tartja  szem  előtt, 
hozzájárulunk-e az építkezéshez. 

Az Óvoda hírei
Az  I.  Óvodapedagógusi  Szakmai  Napot 

ünnepélyes  keretek  közt  nyitották  meg  november 
10-én  a  kistérség  óvodapedagógusai  számára  a 
szentlőrinci művelődési házban. A térség mind a hét 
óvodája képviseltette magát.  Óvodásaink alkotásai 
is  (rajz,  festés,  hajtogatás)  kiállításra  kerültek. 
Megtekintettük a régi játék- és taneszköz bemutatót, 
majd a közoktatási  szakértők előadásait  hallgattuk 
meg.

Sikeres  pályázatnak  köszönhetően  tovább 
bővül  az  udvarunk  játékparkja,  olyan  eszközök 
által,  melyek  minden  tekintetben  megfelelnek  az 
uniós normáknak. 

A  gyermekek  jelentős  hányada  küszködik 
valamilyen kommunikációs vagy tanulási zavarral, 
nehézséggel. A problémát gyakran csak későn veszi 
észre  a  szülő,  a  pedagógus,  pedig  a  hatékony 
fejlődés  és  előrehaladás  érdekében,  illetve  a 

kudarcélmények  felhalmozódásának 
megakadályozása,  csökkentése  érdekében  nagyon 
fontos  lenne  mihamarabb  kideríteni,  hogy  mi 
valójában  a  probléma,  és  hogy  mi  áll  pontosan 
ennek hátterében. 

A  Nevelési  Tanácsadó  szakemberei 
segítségünkre  voltak:  megtörtént  a  nagycsoportos 
gyermekek logopédiai szűrése, folyamatban van az 
iskolai élet megkezdéséhez szükséges alkalmassági 
vizsgálat.
Az  önkormányzattal  együttműködve  sikerült 
megvalósítani,  hogy  a  gyermekeket  minden 
csütörtökön elvisszük a falubusszal Szentlőrincre a 
logopédushoz.  Így  biztosítani  tudjuk  a 
rendszerességet, szülők anyagi megterhelése nélkül.

December 6-án nálunk járt a Télapó és csomagot 
hozott a gyerekeknek.
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Ki kit képvisel?

Nem  mehetünk  el  szó  nélkül  amellett  a  tény  mellett,  hogy  a  település  lakóink  egy  része olyan 
kommunikációt  folytat,  amelyből  úgy  tűnik,  mintha  a  Képviselő-testület  semmibe  venné  a  népszavazás 
eredményét. Erről természetesen nincs szó. Aki nem a névtelenül „Szerk.” aláírással írt cikket olvassa el, hanem 
a Közigazgatási Hivatalnak írt levelet a következő oldalon, az maga is láthatja, hogy az egyik ellentmond a 
másiknak! Akik el tudnak fogadni egy esetleges beruházást, azok többsége is azt gondolja, hogy lehet és kell 
feltételekről  tárgyalni.  Ez  elől  senki  nem  zárkózik  el.  Azt  nyilván  senki  sem  gondolja,  hogy  a  Testület 
gondolkodás nélkül igent mond a Strabag által preferált szerződés tervezetre?! Egyébként – mint már közismert 
– az egy oldalas szerződés-ajánlat kevesebbet nyújt, mint a néhány évvel ezelőtti szándéknyilatkozat, sőt inkább 
az önkormányzat felé támaszt igényeket. Mivel a népszavazáson feltételek nem kerültek meghatározásra, ezért 
a Testület felelőssége, hogy milyen feltételekkel engedi a községbe a cementgyár megépítését. Nyilván a civilek 
nincsenek tisztában minden részlettel, ez a kritikájukból is érződik. Ugyanakkor biztosíthatunk mindenkit arról, 
hogy a Képviselő-testület Bükkösd érdekeit figyelembe véve dolgozik és elutasítunk minden ezzel ellentétes 
feltételezést. Természetesen amennyiben, bármilyen megállapodás létrejön, abban az esetben szükségessé válik 
a Rendezési Terv módosítása. 

Végezetül  le  kell,  hogy  szögezzük:  tűrhetetlen  az  a  hangvétel,  amelyet  néhány  ember  megfogalmaz  a 
legutóbbi  Holnap újságban.  A személyes sértegetéseket  eddig lenyeltük,  mert  megnéztük ki  az,  aki  ezeket 
mondja,  és  egyszerűen válaszra is  méltatlannak találtuk! Újabban azonban a Képviselő-testületet  minősítik 
többek  között  „ésszerűen  gondolkodni  nem  tudó”,  „tiszteletlen”,  „makacs”,  „bugris”  embereknek,  és  a 
döntéseket is félremagyarázzák. Ezúton is felhívjuk annak a néhány embernek a figyelmét, aki ilyen módon 
nyilvánít véleményt, hogy sürgősen fejezze be, mert bőven kimerítik a rágalmazás és becsületsértés fogalmát, 
ráadásul  több helyen  megsérti  a  sajtóról  szóló  1986.évi  II.  törvény rendelkezéseit  is!  Természetesen  lehet 
bárkinek  véleménye,  de  minden  okos  ember  úgy  ír,  hogy  írásával  lehetőleg  ne  sértsen  meg  másokat,  de 
legalábbis ne járassa le saját magát.  

A Képviselő-testület. 
A fenti írás megjelenésével nem értett egyet Budai Zsolt polgármester és Györkő Ernő képviselő.

Önkormányzati hírek röviden
A Képviselő-testület elfogadta az Önkormányzat 

háromnegyed éves beszámolóját, valamint a 2007. 
évi költségvetési koncepciót.

A  Képviselő-testület  meghatározta  a  Gorica 
Településrészi  Önkormányzat  feladatait  és 
hatásköreit.  A helyi  ügyeket  érintően  egyetértési-, 
véleményezési és döntési jogosultságokat kaptak a 
falurész képviselői. 

Az  Önkormányzat  Szilárdi  Ferenc  esperes  úr 
kérésének  megfelelően  idén  is  átvállalta  az 
iskolások hittankönyv vásárlási költségeit

Emelkedik a víz és a szennyvízszállítás díja 
A Szentlőrinci  PA-SA Bt.,  mint  közszolgáltató 

biztosítja  a  települési  folyékony  hulladék 
elszállítását. A Bt. jelezte, hogy 2007. január 1-jétől 
emeli a gyűjtési és szállítási díjat. A következő évtől 
mind  a  lakosság,  mind  a  közületek  számára 
fizetendő összeg 1541 Ft/m3 lesz. 

Ezzel  párhuzamosan  a  Sziget-Víz  Kft.  is 
jelezte,  hogy  következő  évtől  emeli  tarifáit. 
Lakossági  fogyasztók  számára  219  Ft,  gazdasági 
szervezetek  számára  316  Ft  fizetendő  ezentúl 
köbméterenként.

Anyakönyvi hírek
Elhúnytak:
Bartalovics János 2006. október 31.
Reith Jánosné 2006. november 1.
Magócs Jenőné 2006. november 14.
Orsós Tibor 2006. november 18.
Gyermek születés november hónapban nem volt.
Házasságkötés november hónapban nem volt.

MEGHÍVÓ
Bonyár Judit Megasztár különdíjas és zenekara a

együttes karácsonyi koncertjére, amely a

Bükkösdi Kultúrházban kerül 

megrendezésre 2006 december 21.-

én csütörtökön 19.00 órakor.

A BELÉPÉS DÍJTALAN.
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Változik a kommunális adó mértéke
Köztudott az, hogy az adók nagy részét nem a 

helyi Önkormányzat számára fizetik be a lakosok, ha-
nem az állam szedi azt be tőlük, különböző formában. 
Kevés olyan adóforma van, amelyet közvetlenül hely-
ben  kell  befizetni.  Az  egyik  ilyen  az  úgynevezett 
kommunális  adó.  A közhiedelemmel  ellentétben  ezt 
nem a szemétszállításért  fizetjük! Természetesen eb-
ből  az  adóból  kell  az  Önkormányzatnak  kifizetni  a 
szemétszállítási díjat is, de emellett minden más kö-
zösségi szolgáltatást is, mint például a közvilágítás, az 
árkolás, közterületek és belterületi utak rendezése stb. 
Magyarul  a  szemétszállítás  csak  egy  szelete  annak, 
amit a kommunális adónkért cserében kapunk. Persze 
méltatlankodó hangokat lehet hallani, hogy mert nem 
kapunk érte semmit cserébe, meg, hogy máshol keve-
sebb az adó. Az nyilván nem igaz, hogy nem kapunk 
érte semmit, hiszen nem megyünk esete sötétbe haza, 
és  a  szemetünk  is  „eltűnik”  csütörtökön  délutánra. 
Persze egyelőre nincs csatorna, és gáz. Majd, ha lesz, 
azokért  viszont  külön  fizetni  kell,  az  sehol  nem  a 
kommunális  adó  része!  Az  sem teljesen  igaz,  hogy 
máshol kevesebb az adó! Van olyan példa a környé-
ken, ahol tényleg csak 100 forint. Azt ne felejtsük el 
számításba venni, hogy egy egyutcás faluban a töredé-
ke a közvilágítás és közterület fenntartás költsége is. 
Ráadásul, ahol nagyon alacsony a tétel, ott is kényte-
lenek lesznek emelni, hiszen a szolgáltatások ára min-
denhol emelkedik. De ne higgyük, hogy sok helyen 
kell alacsony adót fizetni, Bodán például a maximáli-
san kiszabható 12.000 forintot fizetik, és még nagyon 
sok helyen a  mienkhez  hasonló  vagy nagyobb adót 
szabnak ki. 

Bükkösdön eddig 3000 forintot kellett fizetni 
félévente,  ez  a  jövő  évtől  3500  forintra  emelkedik. 
Persze jogos lehet a kérdés, hogy minek kell ennyit 
befizetni?!  Tudni  kell,  hogy  a  szemétszállítás  közel 

9.000 forintba kerül háztartásonként. Tehát a befizetett 
adó még ezt sem fedezi, és akkor még a többi költség-
ről nem is beszéltünk! Városokban általában a kom-
munális  adó  nem  is  tartalmazza  a  szemétszállítást! 
Közös költséggel együtt a közösségi kiadások ott egy 
lakás esteében havonta belekerülnek mintegy 7000 fo-
rintba. Ugye ezek alapján senki sem gondolja, hogy 
horribilis az évi 7.000 Ft? 
Változott a mentesség is! A rendelet szerint „Mentes a 
kivetett adó 50%-a alól
a) az adózó, ha a tárgyévet megelőző év december 

31-ig 70. életévét betöltötte, egyedül élő, valamint 
a jövedelme nem haladja meg a mindenkori öreg-
ségi nyugdíjminimum összegének 150 %-át,

b) az adózó, ha ő és vele együtt élő közeli hozzátar-
tozója a tárgyévet megelőző év december 31-ig a 
70.  életévet  betöltötte,  valamint  a  családban  az 
egy főre eső jövedelem nem haladja meg a min-
denkori  öregségi  nyugdíjminimum  összegének 
100 %-át.”

Be kell látni, hogy a településnek nem megvál-
tókra van szüksége, hanem arra, hogy a polgárok leg-
alább ezt a minimális adót befizessék. Ebből gazdál-
kodhatunk közösen.  Elvárások folyamatosan  megfo-
galmazódnak, mégis sajnos az elmúlt években többen 
nem fizették be az adót, amelyet ráadásul két részlet-
ben  lehetett  (és  lehet)  kiegyenlíteni.  Tudjuk,  hogy 
minden fillér számít, de az adófizetés mindannyiunk 
közös felelőssége. Eddig sokan megtették, hogy nem 
fizettek, de ez a gyakorlat megszűnik! Arra lehet szá-
mítani, hogy a jövőben a hivatal eljárást indít a nemfi-
zetők ellen, és következetesen utólag is behajtja az el-
maradt adókat. Akinek elmaradása van, a végrehajtást, 
kamatot és büntetést elkerülendő rendezze adósságát. 
Vegyék fel a kapcsolatot Lukács Györgyné adóügyes-
sel, aki készségesen segít!

Apróhirdetések
Alkoholmentes  kőműves 
burkolási munkákat, szo-
bafestést,  kőművesmun-
kákat  vállal!  Tel:  06/30 
398 6713

Eladó! Jó állapotban lévő 
320 L-es hűtőláda. Ér-
deklődni az esti 
órákban:73/378-587

Vállfás turkáló nyílt Kos-
suth L. u. 46. sz. alatt.(A 
”Gyöngyi-bolt” mellett). 
Nyitva tartás: Minden 
szerdán 9-13

Eladó Megyefai Szőlőhe-
gyen szőlő - présház, 
nagy területtel. Petőfi ut-
cában házhely eladó. érd: 
Hidvégi József Bükkösd, 
Petőfi u., (kisiskola)

Kellemes Karácsonyt és boldog újévet kíván mindenkinek 
Bükkösd Község Önkormányzata!

Bükkösdi Hírlap – Bükkösd Község Önkormányzatának Hivatalos Lapja
Felelős Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. tel.:73/578-560
Főszerkesztő: Volcsányi Gábor.  Szerkesztőség: Bükkösd, Kossuth u. 57., tel.: 73/578-535, e-mail: bukkosd@telehaz.hu
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztő Egyesület (Bükkösdi Teleház) 73/578-535



2007. január – megjelenik havonta ingyenesen, a község közigazgatási területén

Az első hónap legfontosabb eseményei
polgármesteri összefoglaló

ontosnak tartom, hogy időközönként az újságban összefoglaljuk a két ülés között eltelt és megtörtént 
eseményeket, és leírjuk azt, hogy – mindenféle híresztelésekkel és pletykákkal szemben – mik történtek 
illetve miket végeztünk el az önkormányzati munka keretében. Mivel a Képviselő-testület minden testü-

leti ülésen a két ülés közötti munkáról megfelelően fel van világosítva, és folyamatosan nyomon tudja követni 
az eseményeket, nem úgy, mint a település lakói, akik nem látnak annyira bele az önkormányzati munkába – 
ezért szeretném, ha folyamatosan tudnánk első kézből különböző információkat átadni a lakosságnak. Termé-
szetesen el is jöhetnek a testületi ülésekre, hiszen ezek nyilvánosak (de látjuk, hogy kevesen jönnek). Így első-
sorban az újság feladata az, hogy az önkormányzati híreket leközöljük, ennek megfelelően erre sort is kerítünk.

F
Az első fontos kérdés, amely a közvéleményt foglalkoztatja: az ipari beruházás ügye. Január 10-én a Strabag 

Zrt. alvállalkozásának (a Nostra Cement Kft.) képviselőivel tárgyalásra ült össze a Képviselő-testület. A tárgya-
lás kimenetelét már bizonyára sokan ismerik, mégis azért néhány szóban szeretnék beszélni az ott történtekről, 
hiszen közérdekű, kulcsfontosságú kérdésről van szó. Személyi ellentétekre hivatkozva 3 képviselő ezen a tár-
gyaláson nem kívánt részt venni. Ennek ellenére sikeresnek ítélem meg a tárgyalást, mert a megjelent képvise-
lők és a cementmű képviselői baráti hangon meg tudták beszélni azokat a fontos kérdéseket, amelyek a telepü-
lésen az ipari beruházással kapcsolatban felmerültek. 

A tárgyaláson szóba kerültek a feltételek, amelyeket a képviselők a beruházóval szemben támasztottak, és 
természetesen a cég képviselői is elmondták, hogy mit tudnak ajánlani. A két álláspont túlzottan nem közeledett 
egymáshoz. A beruházás Bükkösdi megvalósításával kapcsolatban az önkormányzat és a beruházó részéről is 
több akadály látszott. Kővári József projektmenedzser rávilágított, hogy a kérdéses beruházás 95%-os bizo-
nyossággal Királyegyházán fog létesülni. A tárgyaláson nem hangzott el teljesen egyértelműen, de aztán mint 
később kiderült – és  az újságból is értesültünk róla – a cementmű beruházása nem a településünkön fog megva-
lósulni. Ez személy szerint engem szomorúsággal tölt el, de nem minden képviselő osztja ezt a véleményemet, 
és a falu lakossága is nagyon megosztott ebben  a kérdésben.

A cementgyári projekttel kapcsolatban azt tartom még fontosnak elmondani, hogy meg fog épülni egy nyílt-
pályás vasúti leágazás a település határában, ami a kőbánya kapacitás bővítéséből adódó plusz termelést szállít-
ja el a felépülő cementgyárba – nagy valószínűséggel Királyegyházára – Ez a sínpálya feltétel, ami nélkül nem 
is működhet a gyár. Kővári úr elmondta, hogy a követ vasúton fogják elvinni.
A meglévő forgalom egyenlőre úgy néz ki, hogy nem csökken, merthogy a Strabagnak illetve a cementműnek 
így is megmarad az a kvótája ami hozzávetőlegesen 150 ezer tonna – és ezt közúton szállíthatja. Ott van még 
továbbá a másik bánya teherautó forgalma is. 

Természetesen ebből a tevékenységből is származik a falunak bevétele, méghozzá nem is kevés. Iparűzési 
adó formájában kapunk bevételt ebből a bányából is. A szerződés alapján (amit az előző Testület már megkötött 
a Strabaggal) a kapacitás bővítés után a mindenkori iparűzési adó kétszeresét kellene fizetnie az Önkormányzat 
számlájára a Strabagnak a kőbánya kapcsán. Ami a most feltételezések szerint mintegy 3 év múlva realizálódik 
és megközelítőleg 20 millió Ft éves szintű befizetést fog eredményezni.

Mindent el fogunk követni annak érdekében – és ezért sürgetjük az együttműködést –, hogy azt a jelenlegi 
közúti forgalmat (vagy legalább egy részét) minél hamarabb vasúti szállításra csoportosítsák át. 
Az idei évben körülbelül a fejlesztések abba az irányba mozdulnak el, hogy a két kőbánya egy közös közúti ki-
járatot épít, ezen fogják a kamionforgalmat kivezetni a bányákból. Ennek keretében épül meg egy 30 méter 
hosszú híd, ami átível az ott lévő ökofolyosó fölött, hogy annak faunáját ne károsítsa. (folytatás a 2. oldalon)

Hírlap Hírlap Bükkösdi Bükkösdi 
Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
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Fennmarad a körjegyzőség 

A másik dolog, amit el még el szeretnék mondani a falu lakóinak, hogy sikerült megegyeznünk a Cserdi 
Önkormányzattal, hogy továbbra is fenntartjuk a Körjegyzőség működését itt Bükkösdön. A szerződés aláírása 
után  ennek  a  ciklusnak  a  végéig  biztosított  az,  hogy  a  Körjegyzőség  fennmarad  és  munkáját  továbbra  is 
folyamatosan  tudja  végezni.  Kedvezmények  mentén  született  meg  ez  a  megegyezés,  amit  szükségesnek 
tartottunk annak érdekében, hogy megállítsuk azt a tendenciát ami a települések szétszakadásával megindult. 
Az  egész  Képviselő-testület  teljes  egyetértésben  dolgozott  ezen  azon  az  ügyön,  hogy  megtartsuk  a 
Körjegyzőséget és ezáltal településünk központi szerepét megőrizzük. 
Készülőben a Költségvetés

Költségvetésünk ugyan még készülőben van és folyamatosan formálódik, de ennek kapcsán szeretném 
elmondani,  hogy  kötelező  állami  feladatokra  van  elég  pénz  –  tehát  fent  tudjuk  tartani  megfelelően  az 
intézményeket (óvoda,  iskola,  egészségügy, körjegyzőség),  bár azokban, és szinte minden más egyéb téren 
megszorításokat  kellett  eszközölni.  A kötelező  feladatok  ellátására  ugyan  elegendő  az  összeg,  viszont  ha 
bármilyen nagyobb volumenű fejlesztést szeretnénk, akkor azt csak pályázati úton tudjuk majd megvalósítani. 
Az állami támogatás igen alacsony, kb. 5 millió Ft-al kevesebb a tavalyihoz képest az éves hozzájárulás. Még 
szerencse, hogy az iparűzési adóból kapott bevételeink és az RHK KHT-s plusz pénz bevételünk elegendőek 
arra, hogy az intézményeinket fenntartsuk, viszont arra már kevés, hogy fejlesztéseket eszközöljünk.

Amint  a  költségvetés  megfelelő stádiumba kerül  és  a  tavalyi  évi  beszámoló is  elkészül,  akkor  egy 
közmeghallgatáson tesszük nyilvánossá a tavalyi és az idei költségvetési beszámolót, ahol bármilyen felmerülő 
kérdésre szívesen válaszolunk személyesen is. *  

Budai Zsolt, polgármester

Á t a l a k u l t  a  „ s ú l y a d ó ”  
A  többször  módosított  gépjárműadóról  szóló 

1991.  évi  LXXXII.  törvény  értelmében   2007. 
január  1-jétől   az  adó  alapja  nem  a  gépkocsi 
súlya, hanem személygépkocsi és motorkerékpár 
esetén annak teljesítménye, kilowattban kifejezve. 
A tehergépkocsi esetében ettől eltérően továbbra is 
a súly a meghatározó. Az adó alapja a tehergépkocsi 
nyilvántartásban feltüntetett saját tömege (önsúlya) 
növelve a terhelhetősége (raksúlya) 50 %-ával. Az 
autóbusz,  nyergesvontató  és  a  lakópótkocsi 
esetében  a  hatósági  nyilvántartásban  feltüntetett 
saját tömege (önsúlya) alapján kell fizetni.

Mennyit kell fizetni?
Az adó mértéke személygépkopcsi, motorkerékpár 
esetén:
• a gyártási évében és az azt követő 3 naptári 

évben     300.- Ft/kilowatt
•  4-  7. naptári évben     260.- Ft/kilowatt
•  8- 11 naptári évben     200.- Ft/kilowatt
• 12 – 15. naptári évben     160.- Ft/kilowatt
• 16. naptári évben és utána    120.- Ft/kilowatt,

Az  adót  súly  alapján  fizető  gépjárműveknél 
(teherautó,  busz  stb.)  az  adóalap  minden 
megkezdett 100 kilogramm után 1.200 Ft.

Ki kérhet mentességet az adó alól?

A súlyos mozgáskorlátozott személy, ha: 
1./ súlyos mozgáskorlátozottságát igazolja. 
     (7 pontos) 
2./ tulajdonosa a személyszállító gépjárműnek,
3./  adóalany  (nem üzembentartója  a  gépjárműnek 
más személy)

Vagyis  a  korábbi  gyakorlattól  eltérően  nem 
veheti  igénybe  a  kedvezményt  az  a  gépjármű 
tulajdonos,  aki  mozgáskorlátozott  közeli 
hozzátartozóját szállítja. Kivéve, ha a hozzátartozó 
kiskorú.  Csak  az  a  mozgáskorlátozott  mentes, 
akinek a gépjármű a saját tulajdonában van és ő is 
tartja üzemben.

Mit kell bejelenteni az önkormányzatnál?
Korábbi években, ha a gépjármű tulajdonjogában 

változás  történt  (forgalomból  való  kivonás,  adás-
vétel)  formanyomtatványon  bejelentési 
kötelezettség volt az önkormányzat adóhatóságához 
a szükséges okmányok fénymásolatát mellékelve.

Most  már  a  napi  gyakorlat  sokkal  egyszerűbb! 
Szentlőrinc  Városi  Önkormányzat 
Okmányirodájától  a  változásokat  tartalmazó 
adatállományt minden hónap végén elektronikusan 
megkapjuk,  tehát  nincs  bejelentési  kötelezettség 
adóhatóságunkhoz. *
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R i p o r t s o r o z a t

Emberek a település szolgálatában:  
Györkő Ernő képviselő

- Képviselőként  milyen  feladatot  tart  a 
legfontosabbnak,  amelyet  szeretne 
megvalósítani? 
Bükkösd  szerepe  jelenleg  is  meghatározó 

kistérségünkben  intézményei  révén  oktatási, 
egészségügyi,  sport-  és  kulturális  téren  is.  A 
szentlőrinci  kistérségben  továbbra  is  együtt  kell 
lobbizni  a  környező  településekkel,  hogy  minél 
eredményesebben  érvényesíteni  tudjuk  azokat  a 
lehetőségeket,  amelyek  fejlesztik,  kiemelik  a 
községet.

Az  intézményeinket,  így  óvodát,  iskolát  meg 
kell tartani, hisz az itt élő gyerekek számára helyben 
kell  lehetőséget  biztosítani  a  fejlődéshez, 
tanuláshoz, a művelődéshez, szabadidejük kultúrált 
eltöltéséhez.  A faluhoz való kötődésüket  így lehet 
csak  megtartani.  Az  intézményeink  igenis  rangot 
adnak  településünknek  és  gazdagítják  azt.  Az  itt 
dolgozó óvónők pedagógusok,  technikai  dolgozók 
életük  nagy  részét  ebben  a  faluban  és  ezen 
intézményekben élték és dolgoztak eredményesen. 

A szociális  bizottság  tagjaként  elsősorban  az 
idős  emberek  problémáira,  a  rászorultakra,  a 
gyerekekre  kívánok  jobban  odafigyelni,  segíteni 
őket  problémáik  megoldásában.  A 
gyermekétkeztetés,  a  napközis  ellátás  rendkívül 
fontos feladatokat jelent, szükség van rá.

Valódi autonóm közösségek működési zavarait 
tapasztalom, ezeket a közösségeket erősíteni kell, a 
fiatalok  számára  több  lehetőséget,  kulturális 
programokat kell szervezni. 

Rendezvényekkel  kell  a  régióban  bemutatni 
értékeinket, gondolok itt a Falunapra, Szüreti bálra, 
lovas  programokra,  kulturális  programokra  és  a 
Mézes-Mázas napra.

Fontos a már meglévő erdélyi testvérkapcsolat 
ápolása, erősítése, Szentkatolna község vezetőivel, 
intézményeivel, a gyerekközösségekkel.
- Mik  azok,  amelyeket  a  legégetőbb 

problémának tart a településen?
Legégetőbb  problémának  a  szennyvízprogram 

elmaradását  tartom.  Katasztrofális   a  helyzet.  Ha 
esti órákban végig megy az ember az utcán gyalog, 
azt tapasztalja, hogy ez nem európai mércével mért 
település, nem egy zöld övezet. 

Utak, javítása, korszerűsítése, temetők rendben 
tartása,  bekerítése  is  fontos.  A  munkanélküliség 

továbbra  is  meghatározó,  sok  család  kilátástalan 
helyzetét,  kiszolgáltatottságát  kellene  valamilyen 
formában javítani.
- Évek óta tagja az Önkormányzatnak. Mennyire 

tartja  hatékonynak  az  új  Testület  eddigi 
működését?
A  testület  kezdeti  munkáját,  munkastílusát 

meghatározta, hogy az elmaradt beruházással szemben 
milyen álláspontot képviseltek a testületi tagok. Az első 
hónapokban  2:6  arányban  a  leszavazottak  közé 
tartoztam. Változott a hangnem, változott a stílus a falut 
érintő  többi  kérdésben.  A  Körjegyzőség 
fentmaradásában, Cserdi bent tartásában egységes volt 
az álláspont. Érzésem szerint ez fontos pozitív és közös 
döntés  volt.  A bizottságokban  alapos  és  körültekintő 
előkészítő munka folyik a döntéshozatalok előtt.  
- Mindenki tudja, hogy szívügye a Sport. Bükkösd 

sportéletével  kapcsolatban  van-e  elképzelése, 
gondolata?
„A játék alatt tanítja meg a sport az embert rövid idő 

alatt  a  legfontosabb  polgári  erényekre.  Az 
összetartozásra, az önfeláldozásra, az egyéni érdek teljes 
alárendelésére, a kitartásra, tettrekészségre és mindenek 
előtt  a  fairplay,  a  nemes  küzdelem  szabályaira.  Aki 
ezeket tudja, meg fogja állni a helyét az Életben.”

Szentgyörgyi Albert, 1925
A  sportnak  és  ezen  belül  a  labdarúgásnak 

hagyománya  van  községünkben.  Bükkösd  rangját, 
ismertségét  és  elismertségét  a  70-es,  80-as  években 
elsősorban  a  sportnak  köszönhette.  Az  akkor  épült 
tornacsarnok  felújításra,  javításra  szorul.  A  fűtés 
korszerűsítése  elengedhetetlen,  a  létesítmény 
gondozásához véleményem szerint egy fő pályagondnok 
munkavégzése szükséges.

Az  iskolai  sportprogramok,  edzések,  versenyzési 
lehetőségeinek  feltételei  kiemelten  fontosak.  Jelenleg 
mostohák  a  körülmények,  hiányos  a  feltételek  (pl.: 
fűtés).

Labdarúgás – A Bozsik programot a támogatók az 
MLSZ-ben  uralkodó  viszonyok  miatt  megszűntették. 
Iskolai  szinten  a  Góliát  program  keretében  Császár 
Csaba kollégám vezetésével rendszeresen és irányítottan 
edzési  és  mérkőzési  lehetőségeket  biztosít  a 
gyermekeknek.

(folytatás a 4. oldalon)
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A 14-18  év  közötti  fiatalokkal  Trapp  Károly 
foglakozik.  A megye 2.  osztályában játszó  felnőtt 
csapat  megerősítésre  szorul.  Tervezett  egy  lovas 
szakosztály  beindítása,  működtetése.  Az 
önkormányzat  anyagi  támogatása  nélkülözhetetlen 
pályafenntartáshoz,  szakosztályok  működéséhez, 
pályázati feladatok (önerő biztosítása).
- Kikerülhetetlen  kérdés  az  iskola  is.  Sok 

mindent  hallani  az  iskoláról.  Ön,  mint 
pedagógus  és  képviselő  hogyan  látja  az 
oktatás  helyzetét,  beleértve  akár  az  óvodát 
is?
Az előzőekben említettem az oktatási-, nevelési 

intézmények  (óvoda,  iskola)  kiemelten  fontosak 
számomra.  Az óvoda és a  körzeti  általános iskola 
jól  felszerelt  tárgyi  és  személyi  feltételekkel 
rendelkezik. Tapasztalt pedagógusok, óvónők látják 
el  az  intézményekben  a  feladatokat.  Szakmai 
műhelyek  biztosítják  a  gyerekek  tanulását, 
felkészítését,  nevelését,  kulturális  és  szabadidős 
programjaik  eltöltését.  Felzárkóztatás, 
tehetséggondozás, „útravaló”, továbbtanulást segítő 
program  is  működik.  Informatikai  oktatás  és 
szakkör,  német  nyelvű  oktatás  és  nemzetiségi 
oktatás van iskolánkban. 

Az  intézmények  működtetése  a  jövő  generációk 
érdekében  az  Önkormányzat  és  a  tásrközségek 
kiemeléten fontos feladata kell, hogy legyen. 
- Mit tart fontosnak az önkormányzatiságban?
 

A negyedik  ciklusban  vagyok  képviselő  és  az  a 
tapasztalatom,  hogy  azokon  a  településeken  ahol  a 
polgármesterek  és  Képviselő-testületek  nem  változtak 
ciklusonként  (lásd  Hetvehely,  Helesfa,  Boda,  Bicsérd 
példáját) azok előbbre tartanak.

Fejlődés  csak  akkor  lehetséges,  ha  a  testületi 
döntések konszenzus alapján születnek, ha  rendszerben 
gondolkodunk, közeli és távlati célokat határozunk meg. 
Világosak  a  célok  és  a  feladatok,  következetes  a 
végrehajtás, az egyéni érdekek háttérben maradnak. Ha 
a testület támogatja a polgármestert, megbízik benne, és 
ez  a  bizalom  kölcsönös  a  polgármester  és  a  testületi 
tagok között, valamint az önkormányzat és intézményei 
közösen  határoznak  meg  célokat  feladatokat,  keresik 
mindenkor  a  jó  megoldásokat,  akkor  működik  jól  a 
település.

A  nyilvánosság,  a  tájékoztatás,  a  faluban  lakó 
emberek  szolgálata  kell,  hogy  első  számú  feladat 
legyen, fontos az emberek támogatása. *

Változások a szociális támogatásokban
A közgyógyellátás új rendszere

A  szociális  igazgatásról  szóló  1993.évi  III.tv. 
szerint  2006.július  1.napjától  a  közgyógyellátás 
megállapításának szabályai megváltoztak.

A normatív  és  a  méltányossági  alapon  adható 
támogatás  függ  az  igazolt  gyógyító  ellátás 
összegétől valamint a család jövedelmi viszonyaitól 
a következők szerint:

Normatív esetében az egy főre jutó jövedelem a 
családban  nem  haladhatja  meg   a  mindenkori 
legkisebb  öregségi  nyugdíjminimum  100  %-át 
(26.830 Ft.  február  15-től  27.130 Ft.)  egyedülálló 
esetében 150 %-át (40.245 Ft. február 15-től 40.695 
Ft.) az összes gyógyító ellátásról szóló igazolásnak 
megkell  haladnia  a  mindenkori  öregségi 

nyugdíjminimum legkisebb összegének 10 %-át (2.683 
Ft. február 15-től 2.713 Ft.)

Méltányossági esetében az egy főre jutó jövedelem a 
családban nem haladhatja  meg a  mindenkori  öregségi 
nyugdíjminimum 150  %-át  (40.245  Ft.  február  15-től 
40.695 Ft.)  egyedülálló esetében a 200 %-át (53.660 Ft. 
február 15-től 54.260 Ft.) az összes gyógyító ellátásról 
szóló  igazolásnak  megkell  haladnia  a  mindenkori 
öregségi nyugdíjminimum legkisebb összegének 25 %-
át (6.708 Ft. február 15-től 6.783 Ft.) 
Mozgáskorlátozottak támogatása

A mozgáskorlátozottak  támogatása  iránti  kérelmek 
benyújtási határideje: 2007.április 30.

A  Körjegyzőség  Hivatalában  lehet  benyújtani  a 
kérelmeket.  A  nyomtatványokat  februárban  minden 
2006.évben támogatottnak kiküldi a hivatal. *

Apróhirdetések
Kifogástalan állapotban lévő 
egyszemélyes  FOTELÁGY 
két puffal eladó.     

Irányár: 22.000 Ft.
Érdeklődni : 20/336-56-36-os 
számon.

Vállfás turkáló nyílott
A”Gyöngyi-bolt” mellett
(Kossuth  u. 46.)

Minőségi, külföldi ruhák!
Nyitva:
Minden szerdán 9-13

Bükkösdi Hírlap – Bükkösd Község Önkormányzatának Hivatalos Lapja
Felelős Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. tel.:73/578-560
Főszerkesztő: Volcsányi Gábor.  Szerkesztőség: Bükkösd, Kossuth u. 57., tel.: 73/578-535, e-mail: bukkosd@telehaz.hu
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztő Egyesület (Bükkösdi Teleház) 73/578-535
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AZ „ÉV PEDAGÓGUSA”
A Bükkösdi  Körzeti  Általános  Iskola  Intézményfenntartó  Társulása  „Az  év  pedagógusa” kitüntető  címet 

adományozta Heffner Annának, az iskola tanítójának és rajztanárának. A kitüntetés átadására december 22-én az 
iskolások  karácsonyváró  műsorát  követően  került  sor  az  iskolában.  Bükkösd,  Cserdi,  Dinnyeberki  és  Helesfa 
Községek Önkormányzatai ezt írták ajánló soraikban: „Tisztelettel és szeretettel ajánljuk az „Év pedagógusa” cím 
birtokosául HEFFNER ANNÁT, aki 1997 óra töretlen lendülettel fáradozik a körzet négy települése iskolájának 
diákjaiért,  tehetségük  kibontakoztatásáért,  hátrányaik  legyőzéséért,  kulturális  és  szociális  felemelkedésükért, 
emberségük kiteljesítéséért,  azaz  oktatásuk  és  nevelésük érdekében.  Ajánlásunkkal  köszönetünket  is  szeretnénk 
kifejezni  négy  település  –  Bükkösd,  Cserdi,  Dinnyeberki,  Helesfa  –  nevében  áldozatos  és  sikeres  munkájáért, 
amellyel  elismeréseket  szerez  gyermekeinknek  és  folyamatosan  jó  hírünket  kelti  a  települések  kulturális 

rangsorában.”
Heffner  Anna idén  ünnepli  pedagógus 

pályájának  harmincadik  évfordulóját.  Képesítés 
nélküli  nevelőként  indult  itt  Baranyában, 
gyermekkora színhelyén, Kétújfaluban.  A tanítói 
hivatáshoz  olyannyira  kedvet  kapott,  hogy 
jelentkezett  a  Kaposvári  Tanítóképző Főiskolára, 
ahol  1978-ban  diplomázott  tanítóként  és 
népművelőként.  Okleveles  tanítói  pályafutását  a 
kaposvári főiskola gyakorlóiskolájában kezdte. Itt 
ismerkedett meg a pedagógiai kutatással, oktatási-
nevelési  kísérletezés  módszereivel  és 
gyakorlatával.  Tanítványa  lett  a  nemzetközi  hírű 
Zsolnai  József  professzornak,  akinek 
munkatársaként  közel  két  évtizedet  töltött 
pedagógiai  kísérletezéssel,  tanterv-  és  taneszköz-
fejlesztéssel,  oktatásügyi  kutatással.  Budapesten, 
az  Országos  Közoktatási  Intézetben,  „A 

Pedagógus Szakma Megújítása Projekt” Programirodájában,  a  törökbálinti  12 évfolyamos kísérleti  iskolában, az 
Eötvös  Loránd  Tudományegyetem  Képességfejlesztés  Országos  Központjában  és  a  pécsi  Janus  Pannonius 
Tudományegyetem Tanárképző Intézetében dolgozott, mielőtt  Bükkösdre érkezett.   1984-ben rajztanári diplomát 
szerzett a Pécsi Tanárképző Főiskolán, 1997-ben pedig a Magyar Iparművészeti Főiskolán végezte el a vizuális- és 
környezetkultúra, valamit a multimédia-fejlesztő középiskolai tanári szakot. 1978 óta publikál, ír tankönyveket és 
egyéb  oktatási  segédleteket  vizuális  kultúra,  művészettörténet,  mitológia,  kultúrtörténet  és  nyelvi-irodalmi-
kommunikációs témakörökben. Jelenleg is részt vesz taneszközfejlesztő munkákban. Legújabb, kiadás alatt lévő 
könyve, tizenéves fiatalokkal ismerteti meg a görög mitológia izgalmas világát.

Heffner Anna ebben a tanévben tölti kilencedik évét a bükkösdi iskolában. A tanítást, a kisgyerekekkel való 
foglalkozást tekinti fő hivatásának. Idén már a harmadik kisiskolás csoporttal kezdi el a négyéves fejlesztőmunkát. *

A Német Önkormányzat (BNÖ) Hírei
Január  23-án  este  részt  vettünk  az  Almamelléki 
Faluházban  megrendezett  kerületi  Német 
Önkormányzati  Gyűlésen.  A  Szigetvár-Szentlőrinci 
körzet  9  német  önkormányzatával  közösen 
delegáltunk  jelölteket  a  megye  és  országos  német 
önkormányzati  választásokra,  illetve  a  Baranya 
Megyei  Német  Önkormányzat  Szövetségének 
elnökségébe.  A megye  németsége  27-én  szombaton 
találkozik a Koch Valéria gimnáziumban és kialakítja 
a végleges választási listát.

*
Svábbált  rendez  a  Szigetvári  Német  Kisebbségi 
Önkormányzat.  A mohácsi  Szugfil  József  zenekara 
játszik. Belépő 3.000 Ft, amely egy vacsorát és egy 

éjféli étkezést tartalmaz! A rendezvény helye: Flórián 
Rendezvény Terem (Gimi mellett) Időpont: 2007. 02. 
03.Minden érdeklődőt szeretettel várnak!

*
Két  pályázatot  nyújtottunk be  a  BNÖ keretében Az 
egyik  a  kisebbségi  iroda  berendezésére  irányul.  A 
másik  pályázat  elnyerése  esetén  a  teleház 
számítógépeinek fejlesztését tudja elősegíteni a Német 
Önkormányzat.  A  pályát  elkészítésben  a  teleház 
munkatársai  is  aktívan  közreműködtek.Több  másik 
pályázat is kiírásra kerül a közeljövőben, amelyeken 
lehetőség szerint indulni fogunk.

*
A január  19-i  testületi  ülésen  elfogadásra  került  a 
BNÖ 2007. évi költségvetése, valamint a szervezeti és 
működési szabályzata. Elkészült a BNÖ új pecsétje is.



2007. február – megjelenik havonta ingyenesen, a község közigazgatási területén

Felmérések készülnek a faluban
 Szocio-Gráf Piac- és Közvélemény-kutató Intézet 2007. év elején kérdőíves interjúkészítésen alapuló 
lakossági kutatást végez Bükkösdön és a környező településeken. A felmérés alapvető célja véleménye-
ket gyűjteni a Boda térségébe tervezett erőművi eredetű nagy aktivitású hulladékok tárolójával kapcso-

latos lakossági attitűdökről, a tervezett beruházással kapcsolatos informáltságról. További cél az eredmények 
egybevetése a korábbi kutatások eredményeivel a közvéleményben bekövetkezett változások értékelése céljá-
ból. A kutatás Bükkösdön 190 főt érint. 2007. március 2-án (pénteken) kezdődik a felmérés és kb. két hetet vesz 
igénybe. A kérdőív kitöltéséhez 20-25 percre lesz szükség. 

A
Kérem a Tisztelt lakosokat, hogy, hogy a Szociográf kérdezőbiztosaival működjenek együtt és válaszolja-

nak a kérdésekre. Tekintettel az elmúlt hetek besurranásos bűncselekményeire csak olyan embert engedjenek be 
a lakásukba, aki felmutatja a Szociográfos igazolványát!

Fontos, hogy a felmérés elkészüljön, és eredményes legyen. Többek között ez a felmérés is alapját jelenti 
annak a támogatásnak, amelyet a falu a lakossági tájékoztatásért évente kap. Fontos tehát, hogy mérhető legyen 
a lakosok tudása a térségben zajló – kiégett fűtőanyagok elhelyezése irányuló – tudományos vizsgálatokról és a 
NyMTT munkájáról. Közreműködésüket előre is megköszönöm! 

Tiszelettel: Budai Zsolt, polgármester

A Radioaktív hulladékokról röviden
Mit kutatnak a környékünkön és miért?

Napjainkban  a  radioaktivitás  jelenségét  az 
ipari méréstechnikától az energiatermelésen keresz-
tül az orvostudományig nagyon sok helyen haszno-
sítják.

Magyarországon  a  nukleáris  technológia  al-
kalmazása számottevő gazdasági előnyökkel jár, el-
sősorban  az  energiaszükséglet  biztosítása  terén, 
ahol  az  ország  villamosenergia-termelése  majd 
40%-át adó atomerőműi részesedés tartja a villamos 
energia fogyasztói árát elviselhető szinten. A nukle-
áris technológia alkalmazása ugyanakkor arra kész-
teti a szakembereket, hogy bizonyos problémákkal 
szembenézzenek és megoldják azokat. A kihívások 
közül az egyik a  radioaktív hulladékok kérdése, 
amely  magába  foglalja  a  hulladékok mennyiségé-
nek minimális szinten tartását, kezelését, feldolgo-
zását és biztonságos végleges elhelyezését. Magyar-
országon ezzel a kérdéssel a Radioaktív Hulladéko-
kat Kezelő Közhasznú Társaság foglalkozik.

A hazai radioaktív hulladékok döntő többsége 
a  Paksi  Atomerőműből  származó szilárd és folyé-

kony radioaktív hulladék. Az atomerőműben kelet-
kező radioaktív hulladék mennyisége és összaktivi-
tása lényegesebben kevesebb a létesítmény műszaki 
tervében  rögzítettnél,  ami  az  üzemeltetés  magas 
színvonalát támasztja alá. A működő atomerőművön 
kívül radioaktív hulladékok képződnek kutató inté-
zetekben, egészségügyi, ipari, mezőgazdasági intéz-
ményekben és laboratóriumokban.
A paksi atomerőmű üzemanyagát - csakúgy, mint az 
összes  többi  kelet-európai  erőműét  -  Oroszország 
szállítja.  A  korábbiakban  a  Szovjetunió,  később 
Oroszország egy magánjogi szerződés keretében új-
rafeldolgozásra  visszafogadta  a  Magyarországon 
képződött elhasznált fűtőelemeket oly módon, hogy 
a  folyamat  során keletkező hulladékok náluk  ma-
radtak. 1993 elején a visszaszállítás megszűntének 
egyre erősödő veszélye új probléma elé állította az 
országot. Az 1995. évi üzemanyag átrakások végére 
a pihentető medencék majdnem megteltek a paksi 
atomerőműben. 1997. december végéig 450 db ki-
égett fűtőelem-kazettát helyeztek el az 

(folytatás a 2. oldalon)
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átmeneti  tárolóban.  Ugyanakkor  megkezdődött  a  tároló  bővítése  1800  fűtőelemet  befogadó  kapacitással. 
Ennek építése 1999 végére befejeződött.

A nagy  aktivitású  és/vagy  hosszú  élettartamú radioaktív  hulladékok  végleges  befogadására  alkalmas 
tároló kialakítására  nyilvánvalóan szükség van.  Miden országnak a  saját  hulladékát  kell  elhelyezni.  Ennek 
megfelelően hazánkban sem kerülnek elhelyezésre külföldi eredetű radioaktív hulladékok. Ezen okok miatt, a 
nagy  aktivitású  radioaktív  hulladékok  elhelyezése  érdekében  az  ország  területén  stabil,  mélygeológiai 
formációban kialakítandó tároló létesítésére célszerű felkészülni.

A Bodai Agyagkő Formáció (BAF) alkalmasnak tűnik a feladatra. A nagy aktivitású hulladékok végleges 
elhelyezésére szolgáló tároló befogadására alkalmas kőzet kutatása ezen formáció vizsgálatával kezdődött, a 
Mecsek nyugati részén. A kutatások még több évtizedig tartanak. Ez után derül ki, hogy valóban alkalmas-e a 
környezet  a  tároló  megépítésére.  Egyelőre  tehát  még  nem  eldöntött  a  helyszín  alkalmassága  sem,  és 
amennyiben alkalmas is a terület a lakosságnak is el kell fogadnia a tároló létesülését.  A program társadalmi 
megismertetésével a Nyugat-Mecseki TIT foglalkozik, melynek elnöke a bodai polgármester: Kovács Győző. 
Érdemes  megjegyezni,  hogy a  Tolna  megyei  Bátaapátiban  már  előrébb  tartanak  a  kutatások.  Ott  a  kis  és 
közepes aktivitású anyagokat elhelyezését tervezik.

Az RHK. Kht. internetes tájékoztatója alapján

R i p o r t s o r o z a t

Emberek a település szolgálatában:  
Volcsányi Gábor képviselő

- Elégedett a választási eredménnyel?
Természetesen a magam eredményével elégedett 

vagyok,  és  ezúton  is  megköszönöm mindenkinek  a 
bizalmát, aki rám szavazott. Azt hiszem, hogy egy jó 
képességű,  kreatív  Testület  állt  fel  az  ősszel.  A 
polgármesteri  választásról  szólva  el  kell  mondani, 
hogy azt  mindenki tudja,  hogy a Polgármester úrral 
nem egyezett a véleményünk a cementgyár kapcsán. 
Ennek  ellenére  úgy  hiszem,  hogy  egy  konszolidált 
viszonyban  maradtunk  az  elmúlt  években  és  ezt 
sikerült  egy  működő  munkakapcsolattá  alakítani  a 
választások után.
- Új  képviselőként  mik  a  tapasztalatai  az 

Önkormányzati munkáról?
Meg  kell  mondanom,  hogy  meglehetősen 

sokrétű,  összetett  és  nehéz  feladat  tud  lenni  az 
önkormányzati munka, ha valaki komolyan veszi. Én 
a  magam  részéről  komolyan  veszem,  készülők  az 
ülésekre és azt  gondolom mindannyian így teszünk. 
Ennek eredményeképpen sokszor estébe nyúló ülések 
vannak,  és  minden  héten  több  bizottsági  ülést  és 
munkaértekezletet  tartunk.  Sok  ügyet  kell  rendbe 
tenni, újakat elindítani.
Sok  olyan  aspektusa  van  a  képviselőségnek, 
amelyekre nem is gondol az ember akkor, amikor egy 
ilyenbe  belevág.  Számos esetben  olyan  döntést  kell 
meghozni, amelyek egyesek számára nem előnyösek 
és  ezt  esetleg  személyeskedésnek  veszik. 
Természetesen ez nem így van, de mindenki számára 
megfelelő döntések nem születhetnek, hiszen egy 250 

milliós gazdálkodás szempontjaihoz kell igazodnunk. 
Látjuk, hogy van mit helyre tenni! Azonnali csodákat 
viszont  ne  várjon  senki,  hiszen  minden  mindennel 
összefügg  és  helyretenni  csak  egy  teljes  szisztémát 
lehet,  ehhez  pedig  idő  és  pénz  kell.  Ha  nem  így 
teszünk, úgy járunk, ahogyan az országosan is látható. 
- Mit  szeretne  legjobban,  ha  sikerülne 

megvalósítani a következő négy évben?
Itt  elmondhatnám, hogy nagyon szeretném, ha 

készen lenne a szennyvízhálózat,  gáz, kábeltévé stb. 
Ez  természetesen  így  van,  de  ezek  mellett  olyan 
ügyeket  szeretnék  megvalósulni  látni,  amelyek  nem 
kerülnek  óriási  pénzekbe,  mégis  minőségi  változást 
hoznak. Ilyenek például a közterületi táblák, padok, a 
vásárterek,  parkosítás.  Úgy  tűnik,  hogy  van  esély 
régóta húzódó a  közétkeztetési  probléma rövid távú 
megoldására is. Szeretném, ha helyére kerülne a sport 
kérdése is még az idén, legkésőbb jövőre. Szeretném, 
ha  mindennek  meglenne  a  rendszere,  gazdája  és  a 
felelőse a faluban, ehhez vannak elképzeléseim nekem 
is  és  a  képviselőtársaknak  is,  amelyeket 
összedolgozunk  és  hamarosan  már  látványos 
eredménnyel járnak.
- Milyen  irányban  befolyásolja  a  Teleházban 

végzett munkáját a képviselői tisztség? 
Természetesen  van  a  két  dolognak  hatása  egymásra. 

Tagadhatatlanul sok féle a feladatköröm. A képviselői feladat is 
időt vesz igénybe, amelynek egy része a szabadidőm rovására, a 
másik óhatatlanul a  Teleházban töltött  időm rovására megy.  A 
papírmunka nagy része a késő esti órákra
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marad. Ma már elsődlegesen a Teleház irányítása, 
forrásteremetés,  menedzselés  a  feladatom.  Ez  az 
Internet  világában  már  nem  egy  annyira  helyhez 
kötött munka. Természetesen azért – ahogyan régen 
is  –  sok  apró  dologgal  keresnek  fel,  amelyek 
megoldásában  személyesen  közreműködök. 
Emellett  a  munkatársaim  maximálisan  végzik  a 
munkájukat,  ezért  a  ház  napi  működésében nincs 
fennakadás. 
Az  emberek  azt  is  gondolhatnák,  hogy  közvetlen 
anyagi  előnye  is  származik  a  Teleháznak  abból, 
hogy  képviselő  vagyok,  de  ez  sajnos  kevésbé 
helytálló.  Amúgy  is  tartózkodnom  kell  az  olyan 
döntéseknél,  amelyek  a  Teleházról  szólnak. 
Nagyságrendekkel több pénzt nem tudok kilobbizni, 
hiszen  erre  a  kötött  büdzsében  nincs  fedezet.  A 
működés fedezete nagyrészt most is pályázatokból 
kerül elő. Viszont lényeges előny a Teleházra nézve 
az,  hogy  az  Önkormányzatban  jobban  láthatók  a 
közösségi  tér  problémái,  eredményei  és  jobb  az 
együttműködés a két szervezet között.
- A  Német  Önkormányzatban  is  vállalt 

tisztséget. Kérem erről szóljon néhány szót!
Én  Bükkösdön  születtem,  és  a  családom  is 
évszázadok óta kötődik ide és a környékre. De azt 
nem  felejtem,  és  nem  titkolom,  hogy  német 
származású  vagyok.  Szépapámig  és  helyenként 

tovább  is  vissza  tudom  vezetni  a  családfámat, 
amelynek gyökerei  Németországig nyúlnak.  Miért 
is  kéne ezt  szégyellni,  hiszen több száz éve azért 
jöttek  be  az  őseink,  hogy  az  elnéptelenedett 
országot  benépesítsék  és  újraépítsék.  Őseink 
olyannyira beilleszkedtek a nemzetbe, hogy többen 
nemességet kaptak a haza szolgáltáért, de emellett 
sokáig őrizték nyelvüket,  kultúrájukat.  Bükkösdön 
is sok sváb család élt, és ma is sokan rendelkeznek 
német  felmenőkkel.  Fontos,  hogy  ennek  a 
kultúrának is intézményesített képviselete legyen.
A CKÖ már egy ciklussal előbb megalakult.  Úgy 
éreztük néhányan, hogy a német is legalább olyan 
jelentős nemzetiséget alkot, ezért van esély a Német 
Önkormányzat  (BNÖ)  Alakítására  is.  És  nem  is 
tévedtünk,  hiszen  míg  71  roma  kérte  felvételét  a 
névjegyzékbe,  59  német  regisztráltatta  magát. 
Nyilván  ennél  mindkét  nemzetiségből  többen 
vannak,  de  elsőre  ennyi  sváb  választó  sem rossz 
eredmény.  A  kisebbségalakítás  egyik  felbujtója 
voltam, de nem szerettem volna a vezetését vállalni. 
Mégis  meggyőztek  a  képviselők,  hogy  mivel  én 
helyben  dolgozom,  praktikusan  nekem  kellene 
vállalnom a tisztet. 
Jó lehetőségnek tartom, hogy ilyen is van a faluban, 
hiszen  végtére  is  a  falu  hasznára  alakult  és  kis 
pénzből  kis  dolgokkal  ugyan  de  hasznos 
tevékenységet végzünk. 

HASZNOS INFORMÁCIÓK A TEMETŐKRŐL

A hozzátartozóknak az alábbi szabályokkal nem árt tisztában lenni a köztemetőkkel kapcsolatosan:

Bükkösd Község Önkormányzata, mint a köztemetők tulajdonosa (továbbiakban: fenntartó) az elhunytnak 
felekezethez tartozása,  vagy bármilyen más megkülönböztetésére  tekintet  nélkül  biztosítja  az eltemetést  az 
általa  fenntartott  köztemetőkben.  A  köztemetők  fenntartási  és  üzemeltetési  feladatainak  ellátásáról  az 
Önkormányzat  gondoskodik.  A temetővel  kapcsolatos  ügyeket  a  6/2001(IV.26.)sz.  Önkormányzati  rendelet 
tartalmazza. Az alábbi információ ennek kivonata, a rendelet teljes eszében megtekinthető a Körjegyzőségen 
Ügyfélfogadási időben.

A sír kialakításával, használatával kapcsolatos tudnivalók:
- Temetési helyek méretei:

- sírhely mérete: 5 m2 (2 m széles, 2,5 m hosszú)
- sírgödör mélysége 2 m; rátemetés esetén 2,2 m, illetve a felülre kerülő koporsó aljzata   legalább 1,6 m 
mélységre kerüljön.
-  urnát  a  talaj  szintjétől  legalább 0,5  m mélységben kell  elhelyezni.  Az urnafülke építésénél  az  urnát 
befogadó belső méret legalább 30x30 cm.

- Mélyített sírhelybe (2,20 m) tisztiorvos engedélye alapján még egy  koporsó temethető.
- Sírhelybe  elhelyezett  két  koporsón kívül  még négy urna  is  eltemethető.  Koporsóban történő  rátemetés 

alkalmazása nélkül a sírhelyen még hat urna helyezhető el. Az urna elhelyezése a sírhely feletti rendelkezési 
jog időtartamát nem hosszabbítja meg.

A sírok gondozása:
- A sírhelyeket és közvetlen környékét úgy kell gondozni, hogy az a szomszédos sírok, látványát ne rontsa, 

ill. a közízlést ne sértse. 
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-    A temetési helyen túlterjeszkedő, közízlést sértő, vagy oda nem illő felirattal ellátott sírjelet elhelyezni nem 
szabad. 
- A temető területén fát, bokrot, sövényt csak a fenntartó ültethet, azt is csak parkosítás, kerítés céljából. 

Sírhelyre fa, bokor, sövény ültetése tilos. 
- A sírhelyeken sírdomb kialakítása (felhantolás) nem kötelező.
- A hulladékot a kijelölt helyen, konténerben kötelező elhelyezni, illetve gyűjteni.
A sír feletti rendelkezésről:
- A temetési hely feletti rendelkezési jog időtartama:

a) koporsós betemetés, illetve rátemetés napjától számított 25 év
b) sírbolt esetén 60 év
c) urnasírhely esetén 25 év.
A temetési hely feletti rendelkezési jog meghosszabbítható (újraváltható).

- A temetési helyet és a temetői létesítmények temetkezési szolgáltatók részéről történő használatát a 
fenntartó ingyen biztosítja.

- A temetés időpontját az elhunyt eltemetésére köteles személy, vagy a meghatalmazottja a fenntartó 
meghatalmazottjával minden esetben – a temetés előtt legalább két nappal - köteles egyeztetni.

Vasárnap és ünnepnapon, illetve pihenőnapon a köztemetőkben – a temetkezési szolgáltatók kivételével - 
vállalkozók által munka nem végezhető.

Kisebbségi 
Önkormányzatok Híre i

A  Német  Önkormányzat 
pályázatot  nyert  iroda 
kialakítására.  Várhatóan  őszre 

érkezik meg az a mintegy 1000 euro, amelyet erre a 
célra fordíthatunk!

*
Március  4-én  országos  kisebbségi  önkormányati 
választások  lesznek!  A  lakosságot  különösebben 
nem  érinti  a  választás,  mert  azon  kizárólag  a 
kisebbségi  képviselők  vesznek  részt.  Vagyis 
összesen az öt német és öt roma képviselő szavaz.

*
A CKÖ  Január  22-én  tartott   testületi  ülésén 

Kalányos  Tamás  elnökhelyettes  lemondott 
tisztségéről.  Ezen  az  ülésen  a  napirendi  pontok 
között  szerepelt  még  a  2007.  évi  költségvetés 

kérdése.  A  tervezett 
költségvetést  a  tagok 
egyhangúlag elfogadták.

*
Február  19-én  rendkívüli  testületi  ülést 

tartottunk, amelyen a megüresedett elnökhelyettesi 
tisztséget Orsós Sándorra (Lila) ruháztuk, illetve új 
taggal is bővültünk Nagypál Károlyné személyében. 
Továbbá  a  testület  megszavazta  egy  táncoktatás 
finanszírozását.  Ezúton  is  szeretnénk  felhívni  a 
helyi  fiatal  romák  figyelmét,  hogy  amennyiben 
valaki  szeretne  ingyenesen  részt  venni  ezen 
oktatáson,  akkor  jelentkezzen  a  CKÖ  bármely 
tagjánál  vagy  a  teleházban,  ahol  bővebb 
felvilágosítást kaphat az oktatásról!

Hírek röviden
Az Önkormányzat  ingyenes ruhaosztást tart a Máltai Szeretetszolgálat felajánlásaiból!
Helye: Kultúrház Ideje: Március 7 szerda 14 óra.
Mindenkit szeretettel várunk!

*
Bán Józsefné falugondnokot a 06 20/2033843-as hivatali mobiltelefonon lehet keresni, ha szeretnék igénybe 
venni a szolgáltatást, vagy bármilyen hozzá intézendő kérdésük van!

*
Színházlátogatást szervezünk a Piaf két arca című előadásra a pécsi Harmadik Színházba!
Az előadás 2007. március 22-én (csütörtökön) lesz este 19.30-kor.
A  beutazás  várhatóan  kisbusszal  történik.  A  program  önköltséges,  a  pontos  árakról  a  teleházban  lehet 
érdeklődni! Jelentkezni a teleházban lehet személyesen vagy telefonon (73/578-535) március 6.-ig!
Szeretettel várjuk az érdeklődőket
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Te l eház as  Hí re k
Idén is lesz Borverseny

Várhatóan idén április elején is megrendezzük a hagyományos Bükkösdi Borversenyt! A pontos időpont 
még nem került kitűzésre, a részletekről a Közösség újságban, vagy szórólapon rövidesen értesítést küld az 
Egyesület, illetve a teleházban lehet érdeklődni! Felhívjuk a jelentkezők figyelmét, hogy készítsék fel a borokat 
a megmérettetésre!

Mozgókönyvtári szolgáltatás indul 
A  Szentlőrinci  Kistérséggel  és  a  Baranya  Megyei  Könyvtárral  közösen 
Mozgókönyvtári  szolgáltatás indul  rövidesen Bükkösdön is,  várhatóan már a 
tavasszal. A Mozgókönyvtár nem azt fogja jelenteni, hogy gépkocsiról terjesztik 
a  könyveket  –  amit  például  a  mobilposta  esetében  –  hanem  egy  állandó 
teremben  működik  majd  a  könyvtár,  ahol  az  állomány  időközönként  és  az 
igények szerint cserélődik.
A könyvtár  nyitvatartása  várhatóan  megegyezik  majd a  Teleház nyitvatartási 
idejével,  ez  azt  jelenti,  hogy  minden  hétköznap  elérhető  lesz  a  szolgáltatás 
ellentétbe sok más település gyakorlatával, ahol csupán heti 1-2 napot vannak 
nyitva.  Mivel  a  teleházzal  együtt  működik  majd  a  szolgáltatás,  ezért 
rendelkezésre  áll  a  szélessávú Internet  és  számítógép használat,  akár  csak  a 
modern  városi  könyvtárakban.  A  tervek  szerint  a  könyvtár  elektronikus 

dokumentumokat is folyóiratokat is tart majd.
Ezúton kérjük a lakosságot, hogy jelezzék milyen folyóiratokat olvasnának szívesen, illetve milyen könyvekre, 
dokumentumokra  van  igényük!  Az  beérkezett  igényekhez  próbáljuk  igazítani  a  könyvtár  állományát.  A 
javaslatokat a Teleház elérhetőségeire várjuk március 15-ig: Tel: 578-535, Fax.: 578-536, bukkosd@telehaz.hu, 
Bükkösd, Kossuth L. u. 57.

Mezőgazdasági  gépalkatrészek 
tárolására,  Bükkösd  belterületén 
fedett  vagy  szabad  területet 
bérelnék. Tel.:30/662-9755

*
Sony  házimozi  erősítő  és 
hangfaszettemet  szeretném 
fűkaszára  cserélni  tel:  06/20  315 
3631

*
Mindennemű  fuvarozást vállalok, 
1,5 tonnás billencs gépkocsival.
érd.:30/383-7264, Pókos József

*
Sarokétkező  és  fotelágy  eladó! 
Érdeklődni: 20/336-56-36

*

Szentlőrincen  családi  ház 
eladó,i.ár:  5,5  M  Ft.  Tel: 
06202635618

*
Családi házat vásárolnék Bükkösd 
3,5 millió Ft-ig tel: 06/20 315 3631

*
Bükkösdön  családi  ház,  nagy 
területtel eladó. Érd.: Kossuth L. u. 
86. tel.:30/3182717

KÖZÉRDEKŰ FELHÍVÁS

Az elmúlt  hónapban több betörés illetve besurranás is történt a falunkban. Felhívjuk a 
lakosok  figyelmét,  hogy  különösen  figyeljenek  otthonukra,  értékeikre!  Legyenek  mindig 
körültekintőek! Pénzt csak a postás hoz, villanyszámlát és más közüzemi díjat személyesen 
nem szednek be, és pénzt sem fizetnek ki,  ezért  ilyen indokkal senkit ne engedjenek be! A 
csalók rafináltak, különböző indokokkal kéretőznek be, főleg idős és egyedülálló emberekhez. 
Az aktuális felmérések miatt nemsokára valódi kérdezők járják majd a falut, náluk viszont lesz 
azonosító „Szocio-Gráf”-os igazolvány, melyet el lehet tőlük kérni bemutatásra, és csak ez után 
engedjék be őket otthonukba!

I N G Y E N E S   A P R Ó   H I R D E T É S
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Eredményes volt az idei Tájékoztató Körút

Tájékoztató Körút 2007

Február 5 – 19. között került sor a NymTIT, az RHK Kht. és a Noguchi Porter Novelli közös szervezésében arra 
a Tájékoztató Körútra, amely felkereste a Társulás összes tagtelepülését. A szervezők örömére jelentős volt az 
érdeklődés és a megjelenés a körút találkozói iránt, több százan hallgatták végig az előadásokat. 
Az előadásokat a magyar nukleáris iparban, a nukleáris hulladék elhelyezésben, valamint a földtudományokban 
vezető szerepet betöltő vezetők, és vezető szakértők tartották. Így Cserkúton, Dr. Hegyháti József az RHK Kht. 
ügyvezető igazgatója, „ Az RHK Kht. programjai „ címmel adott áttekintést a szervezet munkájáról,  Bakonyán 
„Van megoldás” címmel  Buday Gábor az RHK Kht. műszaki – tudományos igazgatója mutatta be az egyes 
hulladékfajtákhoz kötődő biztonságos elhelyezési  – tárolási  módokat.  Bükkösdön Dr Nagy Béla,  a kutatási 
program és  a  NmTIT szakmai  illetve  tájékoztatási  munkáját  immáron  hosszú  évek  óta  segítő  Akadémiai 
Bizottság tagja mutatta be, hogyan segíti a helyszíni tevékenységet a Magyar Tudományos Akadémia elnöke 
által létrehozott Bizottság. 

Természetesen  kaptak  helyet  az  előadások  között  azok,  amelyek  a  Nyugat  –  Mecsekben  zajló  kutatási 
programot  elemezték.  Berta  Zsolt a  Mecsekérc  Zrt.  programigazgatója  a  kutatási  program  elemeinek, 
ütemezésének  eddig  eredméynei  bemutatásának  szentelte  összefoglalóját,  Csicsák  József a  Mecsekérc  Zrt. 
programigazgatója  a  tároló(k)  környezetének  monitoring  rendszereit  mutatta  be,  igen  érdekes  és  a 
nagyközönség számára  tanulságos  illusztrációkkal. 

A közönségtől  kapott  első  reakciók  szerint  érdemes  volt  megszervezni  a  körutat,  mert  hasznos  és  fontos 
információkhoz juthattak az érdeklődők, azaz a Tájékoztató Körút alapvetően jól szolgálta alapvető célját a 
térség  lakosságának  tájékoztatását.   A  Nyugat  –  Mecseki  Tájoló  idei  első  száma  részletes,  fényképes 
összefoglaló közöl a körút előadásairól.

Márciusban: Közvéleménykutatás a NyMTIT térségben

A tervek szerint  március első hetétől kezdve kerül sor a NyMTIT falvaiban arra a közvélemény kutatásra, 
amelynek során, a kilenc településen összesen 800 lakost kérdeznek meg  - többek között – arról, hogy mi 
tudnak, és hogy vélekednek a térségben folyó geológiai kutatási  programról,  mennyire ismerik a Nyugat - 
Mecseki Társadalmi Információs Társulás munkáját, ellenőrző – tájékoztató tevékenységét. 

A felmérés kérdőívének megválaszolása  egy-egy felkeresett lakos esetében kb. 20 – 30 perces elfoglaltságot 
jelent majd. A felmérés megrendelője a Radioaktív Hulladékokat Kezelő Közhasznú Társaság ezúton kéri, és 
egyben előzetesen köszöni a megkérdezettek együttműködését, és válaszait. 

Tájoló 2007/1-es szám 

Február végén érkezik meg a NymTIT térség összes portájára a Nyugat  - Mecseki Tájoló  idei első száma. A 
megszokott cikkek és a LELTÁR sorozat anyaga mellett a mostani számban egy igazi meglepetést is találnak 
majd  az  Olvasók!  Mivel  nem illik  „lelőni”  a  meglepetést,  most  legyen elég  annyi,  hogy a  tavaly  tízéves 
jubileumáról megemlékező Társulás olyan eszközt és formát talált munkájának bemutatására, amely valóban 
újdonságot jelent majd a térségben élők számára.

Bükkösdi Hírlap – Bükkösd Község Önkormányzatának Hivatalos Lapja
Felelős Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. tel.:73/578-560
Főszerkesztő: Volcsányi Gábor.  Szerkesztőség: Bükkösd, Kossuth u. 57., tel.: 73/578-535, e-mail: bukkosd@telehaz.hu
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztő Egyesület (Bükkösdi Teleház) 73/578-535
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1848. március 15. krónikája
Márciusban  ünnepel  a  magyarság.  Minden  magyar 

ember  tudja,  hogy  március  15  a  forradalom  és 
szabadságharc nemzeti ünnepe. Azt is tudják, hogy e híres 
dátumnak  mi  lett  a  következménye,  de  azt  már 
kevesebben  tudják,  hogy  milyen  események  történtek 
pontosan ezen a napon. Emlékezzünk meg az alábbiakban 
arra a bizonyos mácius 15-ére.

 Az  előző  napi  terveknek  megfelelően  reggel  hat  és 
nyolc óra között  a Dohány és Síp utcák sarkán álló ház 
első  emeletén,  ahol  Petőfi  Sándor  és  felesége  bérelt 
szobát,  ő  maga,  a  költő,  Jókai  Mór,  Vasvári  Pál  és 
Bulyovszky  Gyula  tanácskozik  a  teendőkről.  Jókai  és 
Bulyovszky egy proklamációt szerkeszt, mely a 12 pontot 
is  magában  foglalja.  Ezután  mind  a  négyen  az  Urak 
utcájába mennek, ahol a Libasinszky ház földszintjén lévő 
Pilvax  kávéházat  -  mely  a  nemsokára  bekövetkező 
események tiszteletére kapja majd a Szabadság csarnoka 
nevet  -  bérli  egy  Fillinger  nevű  kereskedő.  Itt  Jókai 
felolvassa a proklamációt, Petőfi pedig elszavalja március 
13-án megírt versét, a Nemzeti dalt.

Erről Petőfi így ír a naplójában: "Én Nemzeti dalomat 
szavaltam el; s mind a kettő riadó tetszéssel fogadtatott."
Innen  indultak  szakadó  esőben  10-15-en,  az  orvosi 
egyetem elé, ahol Petőfi újra elszavalja versét, Jókai pedig 
a proklamációt olvassa fel a medikusoknak, akik közül jó 
néhányan  csatlakoznak  hozzájuk.  Az  Egyetem  utcán 
végigvonuló, 3-400 főre duzzadt tömeghez folyamatosan 
csatlakoznak az  emberek.  Az Egyetem térre  érkezve,  az 
összegyűlt  tömeg  miatt  jogászok  és  a  politechnikusok 
berekesztik  óráikat.  Itt  a  menetrend  ugyanaz:  Petőfi  a 
versét  szavalja,  Jókai  felolvassa  a  proklamációt.  A 
hallgatók csatlakoznak a felvonulókhoz, s az immáron kb. 
5000 fős tömeg 11.30 körül érkezik a Szép és a Hatvani 
utcák sarkán álló Horváth házhoz, amelyben a Landerer és 
Heckenast nyomda működik. Petőfi, Jókai, Irínyi József, 
Degré  Alajos,  és  Vidats  János  bemennek,  és  Landerer 
Lajostól, az egyik tulajdonostól a 12 pont és a Nemzeti dal 
kinyomtatását  követelik.  Landerer  némi  ellenállás,  s  a 
fiataloknak odasúgott segítő instrukciók után beleegyezik 
ebbe, majd bezáratja magát a főnöki irodába. Míg folyik a 
két  mű  folyamatos  szedése  és  nyomtatása,  a  zuhogó 
esőben kint várakozó tömeget alkalmi szónokok buzdítják. 
Mikor  végre  elkészülnek  az  első  példányok,  Petőfi  a 
Nemzeti dalt, Irínyi a 12 pontot olvassa fel az izgatottan 
várakozó  tömegnek,  majd  a  többi  nyomtatványt  a  nép 
közé szórják.
Dél körül a vezérszónokok feloszlatják a tömeget azzal, 
hogy  ebéd  után  15  órára  gyűljenek  össze  a  Nemzeti 
Múzeumhoz népgyűlésre. Délután a múzeumnál már kb. 
tízezer ember gyűlik össze, ahol Vasvári és Irínyi szónokol 
-  a  közhiedelemmel  ellentétben  Petőfi  itt  nem szaval  -, 
csak  egy  kisebb  beszédet  mond.  Elhatározzák  Táncsics 
Mihály  kiszabadítását  a  budai  vár  helytartótanácsi 
börtönéből,  majd  hatfős  bizottságot  választanak  (Petőfi, 
Jókai, Irínyi, Vasvári, Irányi Dániel és Bulyovszky) a Pest 
Város Tanácsával való tárgyalásra. 

A  városházához  igyekvő  tömeghez  ekkor  csatlakozik 
Klauzál  Gábor  és  Nyáry  Pál,  hogy  lecsillapítsa  a 
radikalizálódó tömeget és átvegye a mozgalom irányítását. 
A később "márciusi ifjaknak" nevezett fiatalok átengedték 
a  vezetést  a  mérsékelt  liberálisok  vezéregyéniségeinek, 
akik  ismertebbek  és  elfogadhatóbbak  voltak  a  polgárok 
számára.

A városházán  a  két  liberális  politikus  és  a  fiatalok 
bizottsága a tanáccsal a 12 pontról vitatkozik, melyet nagy 
nehezen el is fogadnak, mivel a tanácsterembe tóduló 300 
fő,  valamint  az  épület  előtt  várakozó  10-15  000  ember 
annyira megrémítette a városi tanács vagyonos polgárait, 
hogy nem csak hogy a 12 pontot írták alá és csatlakoztak a 
követelésekhez,  hanem  a  forradalom  itt  létrejött 
választmányának  vezető  bizottságába  is  jelölték 
képviselőiket. 

Az egyik nyomtatott példányt aláírják és lepecsételik, 
majd fél öt körül megválasztják a 13 tagú Rendre Ügyelő 
(Közbátorsági)  Választmányt:  Irínyi,  Petőfi,  Vasvári,  a 
radikálisok  közül,  Nyáry,  Klauzál  és  Egressy  Sámuel  a 
liberális nemesek képviseletében, s végül a liberális városi 
polgárságból  Rottenbiller  Lipót  alpolgármester  (ő  lesz  a 
megbízott  elnök,  noha  az  igazi  vezéregyéniség  Nyáry 
volt),  Kacskovics  Lajos  főjegyző,  Staffenberger  István 
szószóló,  Molnár  György gombkötőmester,  Tóth Gáspár 
szabómester (Petőfi egyik mecénása) és Gyurkovics Máté 
szűcsmester. Ezután a városháza tanácstermét és az egész 
épületet is Petőfiék rendelkezésére bocsátották. 

A nép és a bizottmány tagjai a hajóhídon átmennek a 
budai  várba,  s  az  Úri  utcában  álló  Helytartótanács  elé 
terjeszti  Nyáry,  Klauzál  és  Rottenbiller  a  12  pontot, 
ismertetik az eddigi történéseket. A bécsi forradalomtól és 
a  majdnem  húszezres  kavargó  sokaságtól  megrémült 
tanács alelnöke, gróf Zichy Ferenc fél hat körül mindenbe 
beleegyezik:  eltörlik  a  cenzúrát,  a  sajtó  ellenőrzését  a 
sajtótörvényig  egy  bizottság  látja  el,  s  nem vetik  be  a 
katonaságot  a  rend  helyreállítására,  amelyet  ezentúl  az 
1500 főre szaporítandó pesti polgárőrség fogja ellátni. 
Délután  hat  órakor  kiszabadul  börtönéből  Táncsics 
(eredetileg  Stancsics  Mihály,  aki  a  nap  emlékére 
változtatta  Táncsicsra  a  nevét),  akit  feleségével  együtt 
diadalmenetben,  polgárok  által  önként  húzott  hintóban 
visznek a pesti  Váci utcában álló "A Nádorhoz" címzett 
fogadóhoz, ahol a tulajdonostól ingyenszállást kap. 
Este  kivilágítják  a  várost,  19  órakor  a  nép  által  már 
előzetesen  kívánt  Bánk  bán  előadását  szakítja  meg  a 
Nemzeti  Színházba  betóduló  sokaság.  Eléneklik  a 
Himnuszt, a Szózatot, s számos egyéb dalt, Egressy Gábor 
a  Nemzeti  dal  elszavalása  után  más  verseket  ad  elő. 
Ugyanekkor  a  Rendre  Ügyelő  Választmány  22.30-ig  a 
városházán  ülésezik,  s  két  határozatot  szerkesztenek, 
melyek másnap reggel már kinyomtatva láthatók szerte a 
városban  (a  polgárőrség  bővítése,  illetve  a 
helytartótanácsnál elért eredmények).
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" Fa leszek, ha fának vagy virága. 
Ha harmat vagy: én virág leszek. 
Harmat leszek, ha te napsugár vagy… 
Csak hogy lényink egyesüljenek. 

Ha, leányka, te vagy a mennyország: 
Akkor én csillaggá változom. 
Ha, leányka, te vagy a pokol: (hogy 
Egyesüljünk) én elkárhozom. 

Petőfi Sándor - Fa leszek, ha...

Mindenki számára ismerős dátum a március 8., ezen a napon ugyanis sok országban a 
főszerep a hölgyeké, lányoké, édesanyáké és nagymamáké. A Nemzetközi Nőnap immár majd 
egy  évszázada  ösztönzi  megemlékezésre  a  fiúkat  és  férfiakat.  Ilyenkor  köszöntik 
hölgyismerőseiket a férfiak, ki virággal, ki apróbb vagy nagyobb ajándékokkal, esetleg néhány 
kedves szóval.

Bár nem egy örömteli alkalom szülte ezt az ünnepnapot, ma már kevesen tudják, honnan 
ered, hogyan alakult ez az ünnep.

1908-ban, New Yorkban járunk. Az ottani varrónők, szám szerint úgy 40000 nő fellázadt 
és harcot indított a jogaiért és azért, hogy a nőkkel is emberségesebben bánjanak. Ezt a napot 
nyilvánították Nemzetközi Nőnappá, Magyarországon 1910-től vált ünneppé ez a dátum.

A nőkről  sokan,  sokféleképpen  vélekednek,  költőket  ihlettek,  festők  ecsetjeit  keltették 
életre, és sok más művészeti ág hirdeti alkotásaiban a nők különlegességét, szépségét, bájait. 

Ezen  a  napon  a  férfiak  igyekeznek  kivételes  bánásmódban  részesíteni  barátnőjüket, 
feleségüket, hölgy rokonaikat.

S bár tudva lévő, hogy a női lélek érzékeny és szeretetre éhes, s nemcsak az évnek ezen a 
napján kívánja a törődést, mégis boldogsággal tölti el az a kényeztetés, melyet ezen a napon 
kap. 

Sok férfi nyilatkozott már úgy, hogy a nővel élni néha gyönyörű érzés, olykor teher, néha 
felemelő, máskor nyűg, egy mégis bizonyos. Nélkülük élni nem lehet! Hiszen gondoskodóak, 
szeretnek,  aggódnak,  féltenek,  ha  kell,  simogatnak,  s  ha  szükséges  korholnak,  vagy  éppen 
hallgatnak. Mégis szeretnek, s ezért sokan hálásak is nekik.

S  elárulok  így  végezetül  egy  titkot  is!  A nő  is  olyan,  mint  egy  virág.  Minél  több 
gondoskodást és törődést kap a párjától, annál szebb és sugárzóbb!

Fiúk és Férfiak! Gondoskodjunk róluk, hogy még
nagyon sokáig szépek maradjanak!

Szeretettel köszönti a település minden hölgy lakóját
Bükkösd Község Önkormányzata!

Nonap alakalmából...„



2007. március – megjelenik havonta ingyenesen, a község közigazgatási területén

R i p o r t s o r o z a t

Emberek a település szolgálatában:  
Dr. Bencze Béla képviselő

- Új  képviselőként  is  az  egyik  legmagasabb 
szavazatszámot kapta. Hogyan értékeli a vá-
lasztási eredményeket?

Álláspontom szerint a választási eredmények feltét-
lenül a szavazatra jogosult  lakosságnak a vélemé-
nyét, döntését mutatják, ennek tükrében kell a kép-
viselő testület összetételét is értékelni. Hogy ilyen 
magas szavazatszámot értem el, annak talán az lehet 
az oka, hogy egy teljesen új személy vagyok a köz-
életben. Esetleg a szavazók körében egy fontos mo-
mentum volt a név előtti doktori cím, ami a jogi is-
kola  elvégzése  kapcsán  döntően  fedhetetlen  sze-
mélyt láttak bennem, aki újonnan tud csatlakozni a 
képviselő testület munkájában.
- Mennyire tartja hatékonynak az eddigi mun-

kát?
Hatékonyságot  az önkormányzati  munkában külö-
nösképpen számokkal nem lehet leírni. Az elsődle-
ges teendő volt a jogi kötelező teendőkön (pl.: bi-
zottságok megalakítása) túl összeszokni az új képvi-
selő  testületnek.  A napi  ismeretségen túl  egymást 
egy kicsit jobban meg kell ismerni. Ez az egyik leg-
nehezebb dolog, hiszen eltérő elképzelések alakul-
hatnak ki, de mégis közös nevezőre kell jutni, hogy 
megfelelő hatékonysággal tudjon működni a Testü-
let. Ez minden kérdésre igaz, esetleges különvéle-
mények  figyelembevételével,  de  együttesen  kell 
dönteni.  Így az elmúlt  félévnyi időszak értékelése 
szerintem  egyelőre  még  kialakulatlan  tényező, 
ugyanis a konkrét eredmények csak részben telje-
sültek. A tervek csak ezután fognak megvalósulni, 
hiszen a tervezési koncepció a téli időszakra esett, 
ekkor  kellett  különféle  pályázati  tevékenységekre 
előkészülni,  hiszen a 2007-2013-as időszakban je-
lentős tervezési-pályázati lehetőség adódik a Nem-
zeti Fejlesztési Terv II. keretén belül, nem csak az 
önkormányzatnak, hanem az egész országnak. Úgy 
kell megfelelő pályázatot benyújtani, hogy a telepü-
lés fejlesztése megvalósulhasson, a településben rej-
lő lehetőségeket ki lehessen aknázni. Tehát nem az 

eddigi,  hanem a  jövőbeli  munkát  szeretném haté-
konynak látni. 
- Képviselőként milyen feladatot tart a legfon-

tosabbnak, amelyet szeretne megvalósítani?
Amikor vállaltam a képviselői megbízatást és esküt 
tettem, legfontosabb feladatnak és célnak tűztem ki 
azt, hogy a település infrastruktúráját fejlesszük. Ez 
elsődlegesen a földgáz és a csatornázással való ellá-
tást jelenti számomra. Közben sajnálatos módon az 
állami hozzájárulás megszűnt, így ezt önerőből kel-
lene magvalósítani, maximum kistérségi beruházási 
tervként. Ennek kapcsán valószínűleg az elkövetke-
ző négy év egy komoly feladata lesz elsődlegesen a 
csatorna. A földgáz sajnos az elmúlt időben draszti-
kus  áremelésen  ment  keresztül,  így  mindenki  ta-
pasztalhatta azt,  hogy a hagyományos fűtési  rend-
szer a fa és a szén olcsóbb, mint a gázfűtés. Míg vá-
rosban egy ötven-hatvan négyzetméteres lakásnak a 
fűtése viszonylag kifizethető, addig egy falusi  he-
lyen lévő 100-200 négyzetméteres lakóépület kifű-
tése már megdöbbentően nagy költséget jelentene a 
lakosság számára. Ezzel párhuzamosan szükség len-
ne  az  energia  megtartása,  az  energia  hatékonyság 
növelése, amit a megújuló energia programok is tá-
mogatnak. Célszerűnek látnám a településen a meg-
újuló energiaforrások használati feltételeit is kiala-
kítani.  A villamos  energia  kapcsán  a  szóba  jöhet 
esetleg a napenergia hasznosítása. A szélenergiában 
nem igazán lehet gondolkodni, hiszen völgy telepü-
lés vagyunk, így meghatározó szélirány ugyan léte-
zik, de olyan minimális hogy az megfelelő mennyi-
ségű energiát nem tudna kitermelni, így több irány-
ban komplexebben kell a fejlesztéseket elképzelni. 
A legfontosabb cél, amit meglehetne valósítani to-
vábbra is  az,  hogy egyszerűbben,  könnyebben le-
hessen élni ezen a településen. További megvalósí-
tandó feladat kapcsán elmondható az, hogy az el-
múlt évben végigjártuk a települést a Képviselő-tes-
tülettel és összeírtuk azokat a feladatokat, amelye-
ket szükségszerű lenne megvalósítani. 

folytatás a 2. oldalon 

Hírlap Hírlap Bükkösdi Bükkösdi 
Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
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Ezek  rövid-,  közép-,  és  hosszú  távú  feladatok 
egyaránt, amelyek a település arculatát és a jövőbeli 
helyzetét meghatározzák. 

Ezek  között  szerepel  a  játszótereknek  a 
kialakítása, itt arra kell gondolni, hogy már az EU-s 
szabványoknak megfelelően kell ezeket kialakítani. 
Két  játszótér  lenne  az  egyik  Bükkösdön  a  másik 
Megyefán  épülne.  A  harmadik  csak  amolyan 
lehetőség, mert még nem látszik tisztán, hogy lesz-e 
rá  fedezet.  Ez  egyébként  a  Hársfa  utcában kapna 
helyet. A megvalósításhoz szükséges előkészületek 
megtörténtek.  Valószínűleg  tavasszal  az  egyik 
játszóteret  már  át  is  lehet  adni.  Vannak  fiatal 
házaspárok, akik gyermekeiket nem tudják sehova 
sem vinni a faluban, ahol lehetne őket szórakoztatni 
vagy a szabadidőt hasznosan eltölteni.  A település 
ereje pedig a lakosságban rejlik, de amennyiben a 
fiataloknak  nincs  megfelelő  környezet  kialakítva, 
úgy elvándorlás, és öregedés lesz a meghatározó.

Szintén fontosnak tartom a malom épületnek a 
megfelelő kialakítását olyan szempontból, hogy az 
ne csak egy olyan múzeum legyen, amely jelenleg 
nem igazán látogatható. Az erre vonatkozó tervek is 
elkészültek, nyilván pályázati forrásból lehet majd 
megvalósítani. A múzeumi funkció mellett még arra 
gondoltunk,  hogy kellene lenni  egy helynek,  ahol 
vendégeket  tudunk  akár  elszállásolni  is,  kis 
teakonyhával,  szobákkal,  fürdővel.  Ilyen,vagy 
hasonló  már  minden  településen  van  Bükkösdön 
még nincsen. 

A sport tevékenység kapcsán el kell mondanom, 
hogy  a  jelenlegi  sportcsarnok  nem  megfelelő,  az 
épület lelakottá, amortizálttá vált, mindenképpen fel 
kell  újítani  és  a  régi  fényében  kell  hogy 
tündököljön. Korábban egyetlen egy település sem 
rendelkezett  ilyen  sport  létesítménnyel, 
sportkomplexummal. Akkoriban még Szentlőrinc – 
amely  lényegesen  nagyobb  település  –  is 
csodálkozva  nézte,  hogy  a  sokkal  kisebb 
Bükkösdön  ilyen  lehetőség  adott.  A  jelenlegi 
helyzet,  hogy  ezt  nem  használjuk  ki,  és  teljesen 
elhanyagoljuk.  Ki  lehetne  használni,  amennyiben 
némi  átalakítást  végeznénk  rajta.  Nem  csak  egy 
szakosztálynak, a futballnak kell működni, bár most 
már  a  lovaglás  is  bekapcsolódott.  Ezen  kívül 
lehetne több szakosztály is, hiszen sok új divatsport 
lett, és a fiatalságot jobban vonzza a sportolás felé. 
Fontosnak tartom még a korosztályok megcélzását 
így a fiatalok és az idős korúak tekintetében. Főleg 
a fiatalság tekintetében, azért hogy ne kallódjanak 
el.  A család nem minden esetben tud megfelelően 
védelmet nyújtani, hiszen a szülőknek reggel el kell 
menni dolgozni és csak este érnek haza, eközben a 
kamaszkorú gyermek már haza  ér  és  sok esetben 

nem mondja meg neki senki hogy most állj neki és 
tanulj, vagy valami hasznos tevékenységet folytass. 
Mindenképpen  le  kell  foglalni  őket,  olyan 
programokat kell  kialakítani  nekik,  ami megfelelő 
irányba  tudja  a  szellemi  és  testi  képességeiket 
irányozni.  Alapvető  mondás  hogy  inkább  mi 
csináljunk nekik programot, mint ők nekünk.
- Mennyire érzi megvalósíthatónak terveit?
A tervek megvalósíthatóságánál nem csak az anyagi 
jellegű  forrásokra  kell  gondolni,  hanem  a 
humánerőforrásra is.  Korábban Bükkösdre nagyon 
is  jellemző  volt,  hogy  egy  összetartó  szinte 
homogén  település  elszántságával,  és  akaratával 
meg tudta valósítani a terveit. Ez az, ami jelenleg 
egy  picit  hiányzik  a  faluból.  Ez  a  település 
megosztottságából  is  adódik,  amelyet  az  elmúlt 
események generáltak. Ezen célszerű lenne javítani, 
ebben  elsősorban  a  civil  kezdeményezések  és  a 
vállalkozások  tudnának  közreműködni  és  pozitív 
irányba  befolyásolni  a  falu  hétköznapjait.  Tehát 
csak  kifejezetten  az  önkormányzati  munka  nem 
elegendő és nem is megfelelő. Nem lehet kizárólag 
arra várni,  hogy az önkormányzat majd megoldja. 
Régi igazság az, hogy egységben van az erő. Ennek 
a jövőben is így kell lenni. Számos tervet egyrészt 
meg  lehet  valósítani  önkormányzati 
finanszírozásból, de mindenképpen be kell vonni a 
civil szférát is. Ezt manapság úgy hívják, hogy PPP, 
konstrukció: állami és a közszférának a kapcsolata. 
Ez a településre is jellemző volt mindig, most csak 
újra  elő  kell  venni  a  régi  receptet,  és  a  jelenlegi 
formában  feldolgozni.  Ekkor  minden  tervet  meg 
lehet  valósítani.  Nyílván  a  nagyobb  volumenű 
beruházásokhoz  más  jellegű  támogatásokra  is 
szükség  van.  A már  említett  gázberuházáshoz  és 
csatornázáshoz  az  állami  vagy  az  európai  uniós 
források szükségesek. A fentiek együttállása esetén 
lehet terveinket megvalósítani.

MUNKALEHETŐSÉG!
Bükkösd Község Önkormányzata felvételt hirdet 

közhasznú munkára!

Olyan  személyek  jelentkezését 
várjuk,  akik  jelenleg 
Álláskeresési  támogatásban 
részesülnek!

Jelentkezési határidő: 2007. április 15.

További információt személyesen lehet kérni Budai 
Zsolt polgármestertől.
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Ó v o d a i  b e í r a t á s
Értesítjük a Tisztelt Szülőket, hogy községünkben a 
2007/2008-as  nevelési  évben  óvodába  lépő 
gyermekek beíratásának rendje a következő:
A beíratás
Ideje: 2007. április 23 – 24 – 25. 800 - 1600-ig 
Helye: Körzeti Óvoda, Bükkösd, Ságvári E. u. 3.

Az óvodába történő beiratkozáskor be kell 
mutatni:

- a gyermek születési anyakönyvi kivonatát

- , a gyermek lakcímkártyáját, a gyermek 

"oltási kiskönyv"-ét,

-  a szülő (gondviselő) személyi igazolványát

Óvodai felvételre jelentkezhet minden kisgyermek, 
aki  2007.  augusztus  31.-ig  betölti  a  harmadik 
életévét. Azon gyermekek, akik 2007. augusztus 31. 
után  töltik  be  3.  életévüket,  óvodai  felvételi 
szándékukat  jelezhetik  az  intézményekben,  és 
óvodai felvételükről a 2007/2008. nevelési évben a 
jogszabályban  megfogalmazott,  a  folyamatos 
felvételre vonatkozó előírásoknak megfelelően dönt 
az  óvoda  vezetője.  
Kötelező az óvodai beíratása a gyermeknek abban 
az évben, amelyben az ötödik életévét betölti, majd 
a nevelési év kezdő napjától legalább napi négy órát 
köteles óvodai nevelésben részt venni!

A költségvetésről közérthetően
Bükkösd Községi  Önkormányzat Képviselő-testülete 2007. február 1. napján 1/2007 (02.01.) számú 
rendeletével elfogadta az Önkormányzat 2007. évi  költségvetését. 
Az Önkormányzat 2007-ben  247.258.100.- Ft  bevételből gazdálkodhat. 
Ebből  az  összegből  kell  megoldani  a  kötelezően  ellátandó  feladatait,  és  a  fennmaradó  összegből  a 
felhalmozási kiadásait, azaz a fejlesztéseket. Sajnos évről évre egyre kevesebb, az az összeg, amiből ilyen 
jellegű feladatokat fel tudna vállalni az önkormányzat.

A helyi  önkormányzat  költségvetési  bevételei  négy  fő  csoportra  oszthatók:  saját  bevételek,  átengedett 
központi adók, állami támogatás, egyéb bevételek.

A helyi  sajátosságokra lebontva az Önkormányzat bevételei  saját bevételekből – étkezési  térítési  díjak, 
kőbánya bérleti díja, szeszfőzde bevétele, mezőőri járulék, Vodafone bérleti díj)  helyi adókból  (kommunális 
adó, gépjárműadó, iparűzési adó)  normatív állami támogatásból,  egyéb bevételekből  (munkaügyi központ 
támogatása, társuló községek intézmény finanszírozásának kiegészítése, segélyek támogatása, pályázati péntek: 
TEKI, LEKI, MEP támogatása a védőnői szolgálat ellátásához, Nyugat-Mecseki TIT támogatása, a többcélú 
kistérségi társulás kiegészítő támogatása) és az előző évi pénzmaradványból állnak. 
A kiadások is több részre oszthatók: 
Személyi jellegű kiadások 87.770.900 Ft.
Munkaadókat terhelő járulékok 28.334.500 Ft
Dologi jellegű kiadások 54.278.100 Ft
Átadott pénzeszközökre 
(segélyezés és a  Körjegyzőség finanszírozása) 62.998.400 Ft
Felhalmozási kiadások (fejlesztésekre) 9.198.200 Ft
Tartalék (Felhalmozási tartalék és általános tartalék) 4.678.000 Ft

A személyi állományt tekintve (Óvoda, Iskola, Körjegyzőség és Önkormányzat) az Önkormányzat 2007-ben 
53  főt  foglalkoztat  összesen.  2007-ben  az  Óvoda  35.013.700.-Ft–ból,  az  Iskola   80.694.700.-Ft-ból,  a 
Körjegyzőség   32.638.700.-Ft-ból gazdálkodhat. 

Jótékonysági Bál
Május 19-én az iskolai Szülői Munkaközösség jótékonysági bált rendez a 
gyermekek javára.
Helye: Bükkösdi Kultúrház. Kezdés: 2000 órakor
Jegyrendelés és információ: Tislér Andrea: (Önkormányzat) 20/8074424, 
Homanné Szalai Tímea: 30/2796608

Zene: Napernyő Zenekar. Mindenkit szeretettel várunk!
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Kellemes Húsvéti Ünnepeket!
A  jeles  napok  sorában  az  egyik  kiemelkedő 

ünnepünk a Húsvét, ami a 
keresztény  egyházakban 
Krisztus  feltámadásának 
ünnepe,  egyben  a 
tavaszvárás,  a  tavasz 
eljövetelének ünnepe is.

A  keresztény  világ 
Húsvét  ünnepének 
kialakulása  a  zsidó 
Pészah-hoz  vezethető 
vissza.  Ekkor  ünnepelték 
a  zsidók  Egyiptomból 

való  kivonulását.  Mint  ismeretes  Jézust,  miután 
saját vállán cipelte végig keresztjét vesztőhelyére, a 
Golgota,  vagyis  a  Koponyák  hegyére,  a  zsidó 
Húsvét pénteki napján megfeszítették. Néhány óra 
múlva meg is halt a kereszten, családja pedig zsidó 
szokás  szerint  egy  hegyoldalba  vájt  barlangban 
temette  el.  Másnap  szombat,  azaz  sabbath  volt, 
ilyenkor  a  tízparancsolat  törvényei  szerint 
pihenőnapot kell tartani minden hívőnek. A komoly 
előírások  miatt  családja  és  tanítványai  csak 
vasárnap  mehettek  el  megint  nyugvóhelyéhez. 
Csakhogy  a  sírt  lezáró  követ  elmozdították  és  a 
barlangban  nem  volt  ott  a  test,  csak  a  leplek, 
amelyekkel  beborították.  Két  angyal  ült  a 
barlangban,  majd Máriának megjelent  a  feltámadt 
Jézus is. 

A Húsvét minden évben más-más napokra esik, 
úgynevezett  mozgó  ünnep.  A  tavaszi  napéj-
egyenlőség  (március  21.-e)  utáni  első  holdtöltét 

követő vasárnapon és hétfőn ünnepeljük. A március 21-
ei  napéjegyenlőség  időpontja  eshet  olyan  szombati 
napra is, mikor éppen holdtölte van. Ilyenkor a húsvétot 
másnap,  azaz  március  22-én  ünnepeljük.  A 
napéjegyenlőségtől  számított  legtávolabbra  eső 
időpontja pedig április 25-e lehet.  A szélső értékekhez 
legközelebb 2008. március 23-án és 2011. április 24-én 
lesz húsvét vasárnapja az elkövetkezendő tíz évben.

A Húsvét  magyar neve arra utal,  hogy régen, a 40 
napon át tartó nagyböjt után, mely Jézus negyvennapos 
sivatagi  tartózkodásának  emlékére,  önmegtartóztatásra 
tanít, ekkor ettek először húst az emberek, "hús vettek 
magukhoz".  Több  európai  országban  Ostara  istennő 
ünnepének neve ragadt  a  húsvétra:  Oster  vagy Easter. 
Ostara  a  germán  istenek  közül  az  alvilág  felett 
uralkodott,  tavaszi  ünnepét  pedig  a  napéjegyenlőség 
napján ülték meg. Ostara ünnepéhez vezethető vissza a 
húsvéti nyúl és a tojás szimbólumai is.

A Húsvét  nem  egy  nap,  hanem  több  napból  álló 
ünnepsorozat,  ma  már  csak  a  Húsvétvasárnapot  és  a 
Húsvéthétfőt ünnepeljük országosan. Ezeken a napokon 
meghatározott  ételeket  fogyasztanak  az  emberek: 
kalácsot, tojást, bárányhúst illetve sonkát. 

A Húsvéthoz több szokás is tartozik, amelyek közül 
leginkább ismert a húsvéti nyuszi hozta ajándék, (ez a 
városokból terjedt el, újabb keletű). A két legnépszerűbb 
népszokás pedig a locsolkodás és a tojásfestés. Mindkét 
szokást  falu  és  város  a  mai  napig  gyakorolja, 
népszerűségük nem látszik  csökkeni.  A különbség  az, 
hogy  míg  régen  a  kútból  húzott  vízzel  öntötték  le  a 
leányokat, ma már falun is „szagos vízzel” locsolnak. 

A Március 15-i ünnepség margójára

árcius  14-én  délután  a  Kultúrházban 
tartotta  a  település  az  ünnepi  
megemlékezését  a.  A  polgármesteri  

beszéd  után  a  Bükkösdi  Körzeti  Általános  Iskola  
diákjai  adták  elő  csodaszép  műsorukat.  Az  
ünnepségen mintegy 30 fő vett részt a szülőkkel és  
pedagógusokkal  együtt.  A részvételi  arány  sajnos  

M bükkösdi viszonylatban átlagosnak mondható, pedig, ha 
csak minden második házból egy valaki eljönne, akkor  
is 200 főnek kellene megtölteni a kultúrházat! Ezúton is  
kérjük  a  lakosságot,  hogy  minél  nagyobb  számban 
vegyenek  részt  a  település  rendezvényein!  Azok  
számára, akik nem tudtak részt  venni,  az alábbiakban 
közzé tesszük a Polgármester Úr ünnepi beszédét:

1848. március 15-e szép nap volt mindazok életében, akik átélték. Az időjárás nem volt valami fényes, de 
nagyon fényes volt az emberek lelke.
„Esküszünk, esküszünk, hogy rabok tovább nem leszünk!” – mondták együtt  a szónokkal. És erre a napra 
mindörökké emlékeztek. Emlékeztek a harcterek poklában, a várfogság vagy az itáliai kényszerkatonáskodás 
idején, s emlékeztek a kiegyezés után is, amikor újra divat lett a társaságban március idusa. Emlékezzünk tehát 
mi is.

folytatás az 5.oldalon
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Mi is ez az akarat? A márciusi ifjak 12 pontot fogalmaztak meg. Mindenekelőtt a szólásszabadság. Az hogy 
mindenki szabadon elmondhassa a véleményét. Az volt a magyar nemzet akarata, hogy mindenki szabadon 
írhasson, s  ne a hatalom mondja meg, mikor mit  írhat  le.  A szabadságot  azonban kezdettől  fogva veszély 
fenyegette, rövidesen kiderült, hogy halálos veszély. A nemzet egy emberként állt talpra ebben a veszélyben, és 
vállalta a  harcot a  szabadságért.  A harcot,  ami nagyon is  egyenlőtlen volt.  A márciusi  ifjak nemzedékéből 
hányan adták oda fiatal életüket! Elég, ha a segesvári eltűnt Petőfire gondolok, vagy gróf Batthyány Lajosra, 
Magyarország első mártír  miniszterelnökére,  aki  mindvégig a béke útját  járta.  Vagy az aradi vértanúkra,  a 
kitűnő  honvédtábornokokra,  akik  Európa  legjobb  hadseregét  szalasztották  meg,  csak  a  legnagyobb  tudta 
megadásra kényszeríteni őket. Ha rájuk gondolunk, az jut rögtön eszünkbe, hogy a szabadságharc elbukott. 
Pedig nem így történt! A szabadságharc nem bukott el! Először is azért nem, mert a 12 pont egyik legfontosabb 
követelése, a jobbágyfelszabadítás érintetlen maradt. Talán ez az egy dolog megérte azt a rengeteg áldozatot, 
annak a rettenetes egy esztendőnek a harcait. A szabadság vagy annak inkább egy kis része kézzelfogható napi 
valósággá  vált.  Elődeink  nagyon  is  megbecsülték  1848  emlékezetét,  és  most  nekünk,  egy  békés 
rendszerváltozás gyermekeinek is meg kell becsülnünk! Belőle tanulhatjuk meg életre váltani a szabadságot, az 
emberhez méltó teljes életet. Budai  Zsolt,  
polgármester

Április 21-én 
Borverseny!

A  Bükkösdi 
Közösségfejlesztő  Egyesület 
tisztelettel  meghívja  a 
borosgazdákat az idei Bükkösdi 
Borversenyre!  A rendezvény  a 

Teleházban kerül  megrendezésre  2007.  április  21-
én, szombaton.

A bormintákat fajtánként 2 db 7 dl-es üvegben 
kell leadni április 20-ig. Az első minta nevezési díja 
500 Ft, minden további minta 150 Ft.

A zsűri tagjai a korábbi évekből jól ismert neves 
villányi  és siklósi  borászok lesznek,  elnöke pedig 
Spiegel  Zsolt  villányi  hegybíró  lesz. 
Eredményhirdetésre és az oklevelek kiosztására 
14  órakor  kerül  sor.  Ezután  a  résztvevő 
borosgazdák  részére  előadást  tart  Lisicza  László 
borász.  A  programot  szokás  szerint  kötetlen 
beszélgetéssel, borozgatással zárjuk.

EBOLTÁS 2007 - Valamennyi 3 hónapos életkort betöltött eb oltása kötelező!
Március 29. (csütörtök)

Bükkösd presszó előtt: 07:30 – 08:30 Bükkösd Hársfa utca 09:00 – 10:00
Március 30. (péntek)

Megyefa: 07:30 – 09:00 Szentdomján: 09:30 – 10:00
Március 31. (szombat) pótoltás

Bükkösd presszó előtt: 07:30 – 08:00 Hársfa utca 08:00 – 08:30 Megyefa: 08:30 – 09:30
Az oltás és féregtelenítés díja:

Elővezetett állat esetén: 2.000 Ft Az állat tartási helyén: 2.500 Ft

L a b d a r ú g á s
BKSE – Kozármisleny II. 4:0 (2:0)

Jól  rajtolt  a  BKSE tavaszra  átalakított  labdarúgócsapata  az első bajnoki  mérkőzésen.  Korrekt  játékvezetés 
mellett sportszerű mérkőzésen 4:0-ra győzte le a végig lelkesen játszó Kozármisleny csapatát.
Edző: Bacsi János.  Góllövők: Pongrác, Smit, Komár Zs. Cserék: Karancsi, Smitt, Kácsor, Szabó, Balázs
A Bükkösd csapat összeállítása: Dömötör, Szákovics, Jancsi, Fónai, Ádám, Pongrác, Tóth, Komár Zs,, Vörös, 
Csomós, Komár

A megyei II. osztályú mérkőzések tavaszi idényében a következő időpontokban szurkolhatunk a BKSE 
csapatának hazai pályán:
15. ford. 03. 18. 16 óra  Bükkösd – Kozármisleny II
17. ford. 03. 18. 16.30 óra  Bükkösd – Vajszló
19. ford. 03. 18. 17 óra  Bükkösd–Szabadszentkirály

21. ford. 03. 18. 17 óra  Bükkösd – Kétújfalu
23. ford. 03. 18. 17.30 óra  Bükkösd – Hobol
26. ford. 03. 18. 117.30 óra  Bükkösd – Kishárság
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NymTITGyorsinfo: 2007. Március 

Közvélemény kutatás 2007

Magas állami elismerést kapott Kovács Győző, Boda polgármestere
A nemzeti  ünnep,  Március  15  -  e  alkalmából  a  Magyar  Köztársaság  Elnöke,  a  közszolgálatért  végzett 
kiemelkedő  munkájáért,  A  Magyar  Köztársasági  Ezüst  Érdemkereszt  kitüntetést  adományozta,  Kovács 
Győzőnek , Boda polgármesterének. Az országban összesen ötvenen kapták meg idén a kitüntetést, Baranya 
megyéből, egyedül Kovács Győző . 
A kitüntetéshez ezúton is gratulál a NymTITGyorsinfo, és a további munkához erőt egészséget, és sok sikert 
kíván Boda  polgármesterének!

2003 és 2005 után harmadszor: a köz véleményét kutatják a NymTIT falvaiban.
Március  első  hetétől  került  sor  a  NyMTIT  falvaiban  az  idei  közvélemény  kutatás  lekérdezési  munkáira, 
amelynek során, a kilenc  társulási településen összesen 800 lakost kérdeznek meg  - többek között – arról, 
hogy mi tudnak, és hogy vélekednek a térségben folyó geológiai kutatási programról. A felmérés során 30 olyan 
helyi  személyiséggel,  akiknek  az  adott  faluban  élők  nagyban  adnak  a  véleményére,  külön  ügynevezett 
mélyinterjú  is  készül,  amely  az  eddigi  tapasztalatok  szerint  nagy  segítséget  jelent  a  tájékoztatási  munka 
szempontjából,  mert  eligazítást  ad abban a  tekintetben,  hogy milyen lakossági  igényeket  kell  kielégíteni  a 
munka végzése során. 

A felmérés  eredményeit  és  tapasztalatait  a  felmérés  megrendelője  a  Radioaktív  Hulladékokat  Kezelő 
Közhasznú Társaság (RHK Kht.) elsőként  a  Társulás  munkájában résztvevő polgármesterek számára 
mutatja  majd  be  a  NymTIT  következő  tavaszi  ülésén,  áprilisban.   Az  elmúlt  évek  gyakorlatának 
megfelelően a kutatás legfontosabb eredményeit a Nyugat – Mecseki Tájoló következő száma is közli 
majd.  

RHK Kht. Hírlevél  2007/1-es szám 
Február  végén  jelent  meg  az  RHK  Kht.  Hírlevelének idei  első  száma.  A kiadványban  annak  szerkesztői 
fényképes  összefoglalót  közöltek  az  idei  II.  Tájékoztató  körútról,  beszámoltak  a  norvégiai  és  svédországi 
szakmai  tapasztalatokról  a  hulladék  visszatermelésben,  s  több  cikk  adott  hírt  a  Bátaapátiban  folyó  kis  és 
közepes aktivitású hulladéktároló létesítését szolgáló munkákról, valamint a paksi Kiégett Kazetták Átmeneti 
Tárolója aktualitásairól. A kiadvány mindenki számára elérhető a www.rhk.hu internetes címen.  

Ingyenes Apró
Eladó Megyefai Szőlőhegyen
szőlő  -  présház ,  nagy 
területtel.
Petőfi utcában házhely eladó.
érd: Hidvégi József
Bükküsd, Petőfi u.



Vállfás  turkáló nyílt  Kossuth 
L. u. 46. sz. alatt.
(A ”Gyöngyi-bolt” mellett)

Nyitvatartás:
Minden szerdán 9-13



Pentium  IV-es  számítógép 
eladó!
Érdeklődni: Teleházban



Mindennemű  fuvarozást 
vállalok,
1,5 tonnás billencs gépkocsival.

érd.:30/383-7264, Pókos József


Sarokétkező és fotelágy eladó!
Érdeklődni:20/336-56-36



Eladó  Siemens  M65 
mobiltelefon.
2008.03.20-ig  érvényes 
jótállással!
Irányár:15E Ft érd.:70/7785179

Bükkösdi Hírlap – Bükkösd Község Önkormányzatának Hivatalos Lapja
Felelős Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. tel.:73/578-560
Főszerkesztő: Volcsányi Gábor.  Szerkesztőség: Bükkösd, Kossuth u. 57., tel.: 73/578-535, e-mail: bukkosd@telehaz.hu
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztő Egyesület (Bükkösdi Teleház) 73/578-535

http://www.rhk.hu/


 

  
 

 
 
 
 

 
2007. április-május – megjelenik havonta ingyenesen, a község közigazgatási területén 
BBüükkkköössddii

 

HHíírrllaapp
Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja

R i p o r t s o r o z a t  

Emberek a település szolgálatában:   
Nagy József képviselő 

 
- Hogyan értékeli a választási eredményeket? 

A választási eredmények számomra meglepetést 
jelentettek. Egyértelmű, hogy a lakosság akaratát, a 
többség akaratát fejezte ki ez a választás. Az eredmé-
nyek ismeretében azt tudom elmondani - a saját ma-
gam megítélése vonatkozásában -, hogy egyfajta ér-
tékítélet az én korábbi tevékenységemet, munkámat 
illetően. Az eredmény önmagában meglepett, mint a 
választáson induló képviselő és Polgármester jelöltet. 
Az elért eredményeim tanulságosak számomra, de 
vélhetően a falu választópolgárai is levonták a tanul-
ságokat. Ennek ellenére azt tudom mondani, hogy a 
megválasztott Képviselő-testület és a Polgármester  
együttműködése kialakulóban van. Bízom abban, 
hogy egy nyugodtabb, biztonságosabb munkavégzés 
fog folyni az önkormányzatban a falu fejlődése érde-
kében. 
- Mik azok, amiket a legégetőbb problémáknak 

tart a településen? 
Számtalan olyan kérdés vagy feladat van, amit 

meg kellene oldani az önkormányzatunknak, főleg a 
település érdekében. Igazából mindezeket már az elő-
ző lapokban megjelent riportokban a képviselőtársak 
elmondták. Ismétlésekbe bocsátkozni nem szeretnék. 
Meghatározó természetesen az önkormányzat pénz-
ügyi helyzete, illetve azok a hazai, eshetőlegesen azok 
az EU-s pénzforrások, amelyeket meg lehet célozni 
egy-egy elképzelés alapján, de azoknak az elérhetősé-
ge kétséges, nem könnyű feladat. Tudjuk, tudni kell 
mindenkinek, hogy önrészt kell biztosítani és megle-
hetősen magas önrész kell a pályázati lehetőségekhez, 
tehát ezért mondom azt hogy, az elképzelések önma-
gukban annyit érnek amennyit meg lehet ebből valósí-
tani. Elsődlegesen a pénzügyi helyzet a mérvadó. 
- Képviselőként milyen feladatot tart a legfonto-

sabbnak, amelyet szeretne megvalósítani? 
Minden kérdést amely a település fejlődésére vo-

natkozóan felmerül együttesen próbálunk megoldani. 
Közösen alakítunk ki terveket az önkormányzat Kép-

viselő-testületével, Polgármesterével. A település la-
kóinak elvárásait, gondolatait próbáljuk meg ezekbe a 
feladatokba koncentrálni. Ezért én személy szerint 
egyetlen egy pontot nem is tudnék és nem is akarnék 
kiemelni. Nincs fontossági sorrend, ugyanakkor min-
den kérdés fontos lehet. A megvalósítás során azon-
ban megpróbáljuk rangsorolni azokat a feladatokat 
melyek a képviselőtestület elé kerülnek. Rangsorolni 
vagyunk kénytelenek, és mint az előbbiekben mond-
tam számtalan elképzelés mögött mindig megjelenik a 
pénz, a pénzügyi lehetőség. Azt szokták mondani, 
hogy addig nyújtózkodjunk ameddig a takaró ér, ne 
tovább. Ezért valamennyiünknek keresni kell azokat a 
pénzügyi lehetőségeket, amelyekkel meg lehet oldani 
azokat a célkitűzéseket, amelyeket együttesen a Kép-
viselő-testülettel szeretnénk megvalósítani. Ezért itt 
ismétlem csak önmagam, egyetlen egy feladatot nem 
tudnék kiemelni, amely a legfontosabb. Nagyon jól 
tudja a település lakossága, hogy milyen feladatok 
vannak melyek a falu szépítése, jobbítása, az itt élő 
emberek életkörülményeinek javítását célozzák meg. 
Tehát valamennyi feladat, amelyet az önkormányza-
tunk elé tárnak, akár állami akaratból, kormányzati 
akaratból, vagy éppen amelyeket mi, a képviselőtestü-
let magunk elé tűzünk ki, fontos, ezekhez próbáljuk 
ki-ki a saját képességein keresztül nyújtani a legjobb 
tudását. Jómagam is a korábbi évek tapasztalatait 
megpróbálom ezen célok célkitűzések elérése érdeké-
ben kamatoztatni. Képviselőként egy vagyok a többi 
között, egy vagyok a sok között, aki igyekszem azo-
nosulni a feladatokkal, elképzelésekkel és mindazt 
megpróbáljuk a falu érdekeiért megvalósítani. 
- Mennyire tartja hatékonynak az eddigi mun-

kát, és hogyan látja a falu jövőjét? 
 A hatékonyságról az a véleményem, hogy akkor 

hatékony egy munka, ha kézzelfogható eredményei 
kimutathatók. A választások óta eltelt időszak megíté-
lésem szerint olyan kimagasló eredményességet nem 
hozott, amellyel kirívóan tudnánk büszkélkedni.

 
folytatás a 2. oldalon
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A Képviselő-testület hozzáállása a hatékonyabb 
munkavégzés érdekében jónak mondható, egyenként 
illetve összességében is. Bízom abban a jövőt illetően, 
hogy azok a gondolatok, amelyek a Képviselő-testület 
szemében felmerültek az elképzelések tekintetében, 
rajtunk nem fognak múlani. Azon vagyunk 
valamennyien, hogy sikerre vigyük az elképzelések 
megvalósítását, és azért hogy a falu lakossága 
elégedettebb legyen. Az a közeg, amelyben élünk 
emberbarátibb legyen. A további évek, vagy még 
napjainkban is felmerülő viszályok, amelyek 
némelykor kreáltak voltak elcsituljanak, és egy olyan 
élhetőbb faluközösséget szeretnék én magam látni 
Bükkösd vonatkozásában, ahol nincs különbség 
településrész és településrész között, utca és utca 
között, ember és ember között. Egyfajta közösséget 
alkotva falut építeni. Ezekből a gondolatokból 
képződik az a cél, amellyel egy jobb faluképet 
szeretnék én magam is megélni és elérni. Kiérződik az 
a hiány, amely megítélésem szerint egy falu fejlődését 
korlátozhatja. Még Polgármester koromban 
gondoltam és éreztem, hogy egy boldogabb szebb 
falut tudjunk kiépíteni, megvalósítani ahhoz 
összefogásra van szükség. Egyik legszebb példája volt 
a kultúrház megépítése, amelyre ma is büszke vagyok. 
Úgy érzem, hogy közösségformálásra, egy olyan 
közösségi színterét tudtuk annak idején megvalósítani, 
amely hosszútávon ezt a célt szolgálja vagy 
szolgálhatja. Azonban minden eredmény, mint már 
mondtam annyit ér, amennyit abból az itt élő fiatalok, 
középkorúak vagy idős emberek hasznosítani tudnak. 
Közösséget kell formálni, nevelni ebben a faluban, 
amely még gyerekcipőben van, a viszályokat és a 
viszálykodókat vissza kell fogni, vissza kell tartani. 
Ha ezen a gondolatkörön túl jutunk, akkor egy érdemi 

fejlődésnek útját látom kirajzolódni, vagy 
megvalósulni. Ha ez nem történik meg akkor a 
falunak a fejlődése számomra kétséges. Példákat lehet 
látni a szűkebb és tágabb régiókban, ahol egy vagy 
több település vagy egy régió összefogással, közös 
célok kitűzésével nagyon komoly eredményeket 
tudnak elérni. Ezekből a példákból tanulni lehet, és 
úgy gondolom tanulni kell. Ha ezt megtanultuk akkor 
lehet Bükkösd újból az a nagy falu, a régiónak az a 
központi települése amelyet példaként felhozhatnak 
mások. Én azt a falut szeretném látni Bükkösd 
esetében, amely regionális központtá növi ki magát, 
amely munkahelyeket, kulturálódási lehetőségeket 
teremt, amely faluba a szomszéd település lakói 
szívesen jönnek. Bükkösdnek vannak olyan 
adottságai, lehetőségei amelyeket ha okosan aknázunk 
ki mindez megteremthető. 
 
- Mivel foglalkozik jelenleg mindennapjaiban a 

volt Polgármester? 
Sokan tudják a településünkön, hogy 2002-ben 

egy magánvállalkozást hoztam létre, amely 
használtcikk kereskedéssel, bútor kereskedéssel 
foglalkozik, így Bükkösdön és térségében egyfajta 
lakossági igényt elégítünk ki. Ezen tevékenység 
mellett pénzügyi tanácsadóként, ha úgy tetszik 
brókerként dolgozom, amellyel nagyon sok lakót vagy 
a térség lakóinak a pénzügyi gondjain is tudok 
segíteni. A közösségi vagy szociális 
érzékenységemből és a mostani pénzügyi 
tevékenységemből fakadóan tudok segíteni számtalan 
embernek a pénzügyi problémáin. Ebből a 
tevékenységből élek családommal együtt Bükkösdön, 
így biztosítom önmagamnak illetve a családomnak az 
anyagi biztonságot. 

 
 
 

Vasúti bejárás 
Önkormányzati 

 
Április 18-án az iparvágány építés első 

lépcsőfokaként vasúti bejárásra került sor. A 
bejáráson részt vettek a beruházó képviselői mellett 
a különböző szakhatóságok is. A mintegy 20 
szakember a kultúrházban tartott szakmai 
megbeszélést, valamint a helyszínen tartott bejárás 
keretében véleményezték az építkezést. hasonló 
bejárást tartottak Királyegyházán is, ahol a 
cementgyárhoz vezető ipari vágány kiépítése 
kezdődik meg hamarosan. A bükkösdi 4 pályás 
rakodóval épülő ipari vonal várhatóan még az idei 
évben átadásra kerül, csakúgy mint az új közúti 
bányakijáró. 

 

Megállapodás 
 
Bükkösd és Cserdi önkormányzatainak 

képviselői ünnepélyes külsőségek között aláírták 
azt a megállapodást, amely alapját jelenti Cserdi és 
Bükkösd közös hivatali kapcsolatinak. A szerződés 
szerint a két település közös körjegyzőségben 
képzeli el a jövőt. A dokumentum egyfajta lezárása 
lehet annak a kedvezőtlen tendenciának, amely 
során az előző években Helesfa és Dinnyeberki is 
kivált a Bükkösdi Körjegyzőségből. Mindkét 
település közös érdeke, hogy egy jó viszonyt és 
közös hivatalt tartson fent, főként most, amikor az 
összefogást és nem a külön utas politikát támogatja 
az állam. 
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Újra a horgászoké az északi part 
 

Mint ismeretes több éve le van zárva a halastó 
északi partja, mert a horgászok által leginkább 
kedvelt árnyékos partszakasz Arató József 
magánterületén van. Több év és hosszadalmas 
egyezkedés után végre sikerült feloldani a 
patthelyzetet azzal, hogy más területért cserébe az 
Önkormányzat szolgalmi jogot kapott a kérdéses 
területre. A tó északi részét így újra használhatják a 
horgászok. A partlezárás sok horgászni vágyó 
kedvét elvette attól, hogy nálunk váltson napijegyet. 
A helyzet rendezése után talán újra népszerű 
célpont lesz a bükkösdi tó a horgászok számára. Az 
előszerződés aláírása megtörtént az ügyben, a 
végeleges szerződést a szolgalmi terület pontos 
kijelölése után írhatják alá a felek. 

 
 

Megyefai temető oszlopok nélkül 
 
 

Szintén az Arató Józseffel történt 
megállapodás részeként az Önkormányzat 
tulajdonába került a megyefai temető mögötti 
terület. Eltávolításra kerültek az oszlopok, így újra 
megközelíthető traktorral is a temető a 
szemétszállítás idején. Arról nem is beszélve, hogy 

megszűnt végre az áldatlan állapot: a kerítés már 
nem közvetlenül a sírok mögött halad. 
 

Falutáblák készültek 
 

Megkezdődött a település kereszteződéseibe 
az útjelző táblák kihelyezése. Egyelőre a megyefai 
részen helyezték ki az irányjelző táblákat, a 
pácolásuk még hátra van. A bükkösdi falurészen a 
Közútkezlő Kht. engedélye után kezdődnek meg a 
munkálatok. A falu bejáratainál címeres 
üdvözlőtáblák is megépítésre kerülnek, amelyek 
szintén napokon belül fogadják majd a faluba 
érkezőket, illetve az átmenő autósokat. A táblákat 
az önkormányzat munkásai készítik és helyezik ki, 
leginkább Héda Ferenc keze munkáját dicsérik. 
 

Pécsre visz a mentő! 
 

Az "egészségügyi reform" keretében 
Bükkösdöt (és az egész szentlőrinci kistérséget) 
első nekifutásban Szigetvárhoz sorolták a kórházi 
ellátás szempontjából. Több oldalról induló kemény 
lobbi tevékenységnek köszönhetően sikerült ezt a 
döntést megváltoztatni, így továbbra is Pécshez 
tartozunk majd, ami minden szempontból 
(közlekedés stb.) előnyösebb a bükkösdi lakosok 
számára is.

 

Fe lh í vás !  
Kérjük a lakosokat, hogy a lehetőségeikhez mérten a házuk előtti árkot, közterület tartsák 
rendben! Az önkormányzatnak nincs kapacitása arra, hogy minden ház előtt 
lenyírja a füvet. Ezért kérünk mindenkit, hogy saját lakóközössége érdekében ezt 
tegye meg. Kérjük mindezt azért is, mert mostanában divat azt mondani, hogy a 
környező faluk mennyivel rendezettebbek, mint Bükkösd. Legyünk őszinték: ez nem 
csak az Önkormányzaton múlik, hanem a lakókon is! El kell mondani azt is, hogy egy 
"egy utcás" falu nagyságrendileg ugyanannyi pénzt kap a közterület rendben tartására, mint 
Bükkösd. A környékbeli falvak némelyikének összesen nincs annyi 
zöldfelülete, mint a Bükkösdi Sportpálya. Más az, ahol egy utcát kell rendben tartani 10 
embernek, és más az, amikor 12 utcát és a hatalmas parkokat, pályákat szintén 10 embernek. Ehhez viszonyítva 
kell nézni! Persze valóban vannak elmaradások, de 16 év elmaradását nem lehet 6 hónap alatt teljesen 
felszámolni. Elkezdődött a táblák kihelyezése, amely parkosítással, virágosítással, padok és hulladékgyűjtők  
kihelyezésével folytatódik. 
 

Május 15-én indul a könyvtár 
  
A Szentlőrinci Kistérséggel és a Baranya Megyei Könyvtárral közösen szervezett 

Mozgókönyvtári szolgáltatás a tervek szerint május 15-én nyitja meg kapuit! A könyvtár 
nyitvatartása megegyezik majd a Teleház nyitvatartási idejével, ez azt jelenti, hogy minden 
hétköznap elérhető lesz a szolgáltatás! Mivel a teleházzal együtt működik majd a könyvtár, 
ezért rendelkezésre áll a szélessávú Internet és számítógép használat, akár csak a modern városi könyvtárakban. 
Elektronikus dokumentumokat is folyóiratokat is kölcsönözhetünk majd. Különlegesen jó természetfilmeket, 
régi magyar és klasszikus amerikai filmeket, és különleges zenei anyagot is találunk majd a kínálatban. 
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Bükkösd Község Onkormányata Szociális Bizottságának megállapításai és 

javaslatai az önkormányzat rövid és középtávú gazdasági programjához 
 

A 2005-ös lakónépességi nyilvántartás szerint településünkön 631 férfi, 638 nő, együttesen 1269 fő élt. 
Korcsoportos beosztásban: 
0-18 éves 19-62 éves 63-99 éves 
Férfi Nő Együtt Férfi Nő Együtt Férfi Nő Együtt 
148 128 276 413 396 809 70 114 184 

Bükkösdön nyilvántartott nmnkanélküliek (segélyesek) száma 42 fő. A szentlörinci munkaügyi központ 
kb. ugyanekkora létszámot tart nyilván. Az összesen kb. 80 fő az aktív korú lakosság (19-62 éves 809 fő) 
10%-át teszi ki. 
A rendszerváltás előtt a tanácsoknak nem volt feladata a munkanélküliekkel való foglalkozás, a 
munkahelyteremtés. A községben és környékén működő termelőszövetkezet, államigazdaság, erdészeti 
üzemek, kisipari üzemek, kőbányák, az uránbánya mind-mind munkalehetőség volt ar itt élők számára. A 
rendszerváltás után bekövetkezett privatizáció magával hozta a tulajdonváltozás mellett a veszteséges 
üzemek bezárását, a termelőszövetkezeti tulajdon felosztását, az uránbánya bezárását, vagyis a 
környékünkün lévű munkahelyek nagy részének megszünését. 
A munkájukat vesztett embereket a munkaügyi központ próbálja elhelyezni, tovább képezni. illetve az 
önkormányzat segélyezi az ellátásból kikerülőket. 
Az önkormányzatnak a rendszerváltás után sem lett feladata a munkahelyteremtés (különben az állami 
költségvetésnek ezt is finanszírozni kellene), de a munkanélküli lakosság megfogalmaz ilyen irányú 
elvárásokat vele szemben. 
Tehát az önkormányzatnak, vagyis a Képviselő-testületnek foglalkoznia kell a problémával. 
- Elő kell segítenie a területén az új munkahelyeket létrehozó vállalkozások megtelepedését. 
- Közre kell működnie és el kell érnie, hogy a már meglévő és bővülű üzemek (lásd kőbánya) munkaerő 
igényét lehetőleg a küzségünk munkanélküli lakosság köréből elégítse ki. Továbbképzések időbeni 
felméréséhen és megszervezésében való részvétel A kb. 80 fő munkanélküli egy része (hogy mennyi, azt 
csak becsülni tudnánk) féketén dolgozik a helyi vállalkozók alkalmazásában. Az így dolgozók 
tulajdonképpen nem munkanélküliek, de a különböző járadékok nem fizetése miatt (nyugdíj, Tb) jogi és 
anyagi értelemben is kárt szenvednek. Az önkormányzatnak érdeke ezen emberek segítése, érdekeik 
képviselete. 
A szociális jólét megtartása és fokozása érdekében az Önkormányzat saját hatáskörében is sokat tud 
tenni. 
- Iskola, óvoda megtartása. 
- Közétkeztés helyben történő megoldása. 
- Munkanélküliek alkalmazása közmunka keretében.  
- Önkormányzati tulajdonban lévő épületek, földterületek bérbeadása, jobb kihasználása.  
- Nagyon jó lenne, ha az állandó segély is ledolgozható lehetne, így a jövedelemhez való viszonyulás, a 
munkanélküliek önértékelése jó irányba változhatna. 
- Kultúr, szórakoztató, közösségfejlesztő programok, társadalmi munkák szervezése. 

Szabó  Zoltán
Szociális Bizottság elnöke

 
 

VÍZDÍJSZEDÉS 
  lesz Bükkösdön az alábbi időpontokban: 

 
 

időpont ÖNO Teleház 
20007. 05. 14. 800-1000 1000-1200

20007. 05. 30. 800-1000 1000-1200

20007. 06. 05. 800-1000 1000-1200
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Mint bizonyára tudják, településünk más községekhez hasonlóan évek óta próbál megoldást 

találni a szennyvízcsatorna-hálózat tervezésére, kivitelezésére. 

Tiszte l t  Lakosok!

Eddig megfelelő pályázati lehetőségek híján nem sok esélyt láttunk a közeljövőben történő 
megvalósításra. Információink alapján azonban néhány éven belül reális esélye van annak, hogy 
településünk is a nyertes pályázók között legyen. 

A megvalósítás pályázati forrás nélkül ugyanis lehetetlen és e mellé még szükség van önrészre is, 
melyet lakóegységenkénti hozzájárulásból tudunk előteremteni. 

Településünkön az előzetes tervek alapján a hozzájárulás mértéke lakóházanként kb. 
250 000.-ft lesz. Ennek megfizetése még a pályázat beadása előtt mindenkire nézve kötelező, hiszen az 
önrész meglétét igazolni kell. 
A fizetési kötelezettségnek kétféleképpen lehet eleget tenni: 
- Egyik mód, hogy a hozzájárulást egy összegben befizetik az önkormányzat által meghatározott 
időpontban. 
- Másik mód, hogy havi részletekben, lakáscélú előtakarékossággal fizetik meg, melyhez 30% állami 
támogatás és banki kamat is járul, így Önöknek a szükséges összeg egy részét kell csak kicsi 
részletekben megfizetni. 

Ahhoz, hogy a lehetőségek között valóban jól dönthessenek, szükséges, hogy részletes 
tájékoztatást kapjanak a fizetési feltételekről. Ennek érdekében 

2007. május 15-én 1800 órakor 
Lakossági fórumot tartunk a Bükkösdi Művelődési Házban, 

melyre ez úton tisztelettel meghívom Önöket. 
Községünk fejlődésének újabb óriási lépése lesz a szennyvízcsatorna - hálózat megépítése, ezért 

tisztelettel kérem, hogy feltétlenül jelenjenek meg a lakossági fórumon ahol a tervezett csatorna - 
hálózattal és annak finanszírozásával kapcsolatban minden kérdésükre választ kaphatnak az 
Önkormányzat és a részletfizetést segítő pénzintézet részéről is. 

Budai Zsolt, polgármester 
 

 Megalakult a BKSE lovas szakosztálya 
 

 Ez év februárjában megalakult, illetve újjá szerveződött a BKSE lovas szakosztálya. A 
sportegyesület tagjai közgyűlésen fogadták el a megalakulás tényét, a megalakulást kezdeményezők 
programját, terveit. Ezután megválasztották a szakosztály vezetőjének Szabó Zoltánt, titkárának Grávics 
Józsefet és vezetőségi tagoknak Tiegelmann Józsefet és Dobos Józsefet. 

A szakosztály célja összefogni a lovak és lovas sportok iránt érdeklődőket Orfűtől Szentlőrincig. 
Tanfolyamokat, kurzusokat. bemutatókat szervezni a biztonságosabb, harmonikusabb, örömtelibb 
lovaglás érdekében. Közös élményprogramok szervezése tereplovaglások, lovastúrák, vadászlovaglások. 
Versenyek szervezése és lebonyolítása elsősorban távlovaglás, díjugratás és western szakágakban. Lovas 
részvétel mások által szervezett rendezvényeken, pl. önkormányzati majális, stb. 

A lovas szakosztály, tervei megvalósításának érdekében, az önkormányzat tulajdonában lévő 
sporttelepen kb. 3 hektáron lovas pályát alakít ki. Az. elkészült tervek alapján egy 60x100 méteres füves 
pálya, egy 20x40 méteres homokos pálya, két körkarám, patamosó és egy 40 férőhelyes fedett ló-
lekötőhely - épület kerül kialakításra. A megvalósítása a Képviselő-testület engedélyével és 
támogatásával történik. Az önkormányzat két pályázatot adott be a tornacsarnok felújítástíra. A 
korszerűsítés (fűtés, öltöző, fürdők, stb.) után a Magyar Lovasturisztikai Szövetség által „Lovastúra 
állomássá” kívánjuk minősíttetni a sporttelepet. A lovas szakosztály tervei és rendezvényei 
természetesen semmiben sem akadályozzák vagy korlátozzák a futball szakosztály működését. 

A szakosztály tagja lehet mindenki, aki belépési nyilatkozatot tesz és befizeti az évi 3.000,- Ft 
tagdíjat. Későbbiekben havonta egy klub-napot kívánunk kijelölni. A terveink megvalósítására 
társadalmi munkát is szervezünk. Várjuk érdeklődésüket, jelentkezésüket! 
 BKSE Lovas Szakosztály Vezetősége 
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Majális 2007 
 

Tisztelettel meghívjuk Önt és kedves családját gyermeknappal egybekötött községi majálisunkra! 
A rendezvényt 2007. május 19-én, a községi sporttelepen tartjuk az alábbi programokkal: 
 

 

10.00 – 14.00 Főzőverseny 

10.00 – 13.00 Kézműves kuckó  

(arcfestés stb.) 

10.00 – 13.00 Ügyességi versenyek,  

ping-pong verseny 

11.00 – 14.00 Bűvészbemutató 

13.00 – 16.00 Kispályás foci 

13.00 – 13.30 Slágerdalok Hajnival 

14.00 – 14.30 Főzőverseny eredményhirdetés  

14.00 – 17.00 "Zenés délután"  

sör, virsli, vigadalom 

15.00 – 16.00 Repülőmodellező bemutató 

15.00 – 17.00 Lovasbemutató, lovaglás 

17.00 – 18.00 Íjászbemutató 

17.00 – 18.00 Futballmérkőzés 

18.00 – 20.00 Karaoke party 

 
Egész nap: ingyen légvár, ping-pongozás

 
Főzőversenyre a húst, fűszereket, köretet és gázégőt, palackot hozni kell. Tűzifát tudunk biztosítani. Kérjük, 
hogy a versenyekre a részvételi szándékukat a Teleházban jelezzék! 
 
  MOBIL JOGSEGÉLY PROGRAM 

 

A NÉP ÜGYVÉDJE 
 

Az Egy Hajóban Kiemelkedően Közhasznú Alapítvány együttműködésében az Igazságügyi Minisztérium 
Jogi Segélynyújtó Szolgálatával, ingyenes jogi tanácsadást, okiratszerkesztést vállal pécsi ügyvédek 
közreműködésével. 

Ennek keretében azon rászorulók vehetnek igénybe jogi szolgáltatást, akiknek az főre jutó havi jövedelme 
azt indokolja, és olyan jogvitás ügyük van, amely jogi tanácsadást igényel. 

Kérjük a feleket, hogy jövedelemigazolásaikat (nyugdíjigazolás, munkabér igazolás), személyi okmányaikat, 
illetve a szociális rászorultságukat igazoló okmányaikat (pl. közgyógyellátási igazolvány) hozzák magukkal. 
 
Ügyfélfogadás a Bükkösdi Teleházban az alábbi időpontokban lesz: páratlan hét hétfő 0930 és 1100 között. 
 

Hogy újra szóljon a harang... 
A goricai faluközösség már régóta tervezi a falu közepén álló harangtorony 

helyrehozatalát. Kisebb helyreállítási munkák már történtek. Most, hogy megalakult a 
részönkormányzat szeretnék a két harangot újra működőképessé tenni, hogy legyen 
egy déli és esti harangszó Ehhez egy automatikát kell beszerezni, amely 170.000 
forintba kerül. Emellett szükség egy általános felújításra is. A teljes felújítás összege 
mintegy 270.000 forint.  

Ennek érdekében közadakozást szervezünk. Kérjük, hogy akik kötődnek 
Goricához, egykori családtagjaik ott laktak, vagy egyszerűen fontosnak érzik ezt az 
ügyet, adományukkal járuljanak hozzá ennek a szép műemléknek a megmentéséhez! 
Adományaikat a Zöld-Völgyért Egyesület 50700042-11026132 számlájára várjuk! 

Goricai Részönkormányzat 
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A 10. bükkösdi borverseny eredményei 
 
A Közösségfejlesztő Egyesület 2007. április 21-én, immár 10. alakalommal rendezte meg hagyományos 

borversenyét. A jubileumi megmérettetésre 30 mintát neveztek. Az elmúlt évben hasonló számú nevezés 
érkezett, de a tíz év alatt volt már 70 feletti mintaszámra is példa. Az eredményhirdetés előtt dr. Lisicza István 
tartott előadást a gazdáknak szőlészeti témakörben. Az eredményhirdetés délután 6 órakor kezdődött, tekintettel 
arra, hogy a szombat hétköznapnak számított és többen nem tudtak volna megjelenni a korábbi időpontban. Az 
okleveleket Hegyi Béla a bizottság elnöke, a villányi borászati szakközépiskola tanára és Budai Zsolt 
polgármester közösen adta át. A borok értékelése szigorúbb volt az elmúlt évekhez képest, de így is számos bor 
kapott elismerő helyezést: 10 bronz-, 6 ezüst-, 6 aranyérem született. Az év bora különdíjat id. Homann János 
vegyes vörös bora kapta. Ez azért is dicséretes, mert a villányi bírók a vörösborok esetében szigorúbban 
pontoznak. Ennek ellenére az idén a vörösboraink jobban szerepeltek. Az eredményhirdetés utáni borkóstolás, 
beszélgetés rendkívül jó hangulatban telt, a visszajelzések szerint „lakodalmi” volt a hangulat. Várjuk a 
gazdákat jövőre is, immár 11. alkalommal! 

Érmes borok 2007-ben: 
Kiticsics Gábor vegyes fehér Bronz Homann János Vegyes vörös Arany 

Diós Tibor Zenit Bronz Mayer János Vegyes vörös Ezüst 
Diós Tibor Nemes Olasz Ezüst Mayer János Vegyes fehér Ezüst 
Diós Tibor Cabernet Bronz Hofmann Tibor Zweigelt Bronz 

Somogyi Gyula Szürkebarát Bronz Pernecker József Chardonnay Arany 
Somogyi Gyula Chardonnay Bronz Haupert György Vegyes fehér Bronz 
Crivellari Bruno Királyleányka Arany Palszeter Antal Királyleányka Bronz 
Crivellari Bruno Ribizlibor Arany Palszeter Antal Kékfrankos Arany 
Homann János Olaszrizling Ezüst Tóth János Vegyes fehér Ezüst 
Homann János Chardonnay Ezüst Guth Ferenc Vegyes vörös Bronz 
Homann János Leányka Arany Litter János Vegyes fehér Bronz 

 

Sporthírek Jótékonysági Bál
 

Május 19-én az iskolai Szülői Munkaközösség 
jótékonysági bált rendez a gyermekek javára. 
 
Helye: Bükkösdi Kultúrház.    
Kezdés: 2000 órakor 
Zene: Napernyő Zenekar. 
 
Jegyrendelés és információ:  
Tislér Andrea: (Önkormányzat) 20/8074424,  
Homanné Szalai Tímea: 30/2796608 

Jegyek csak elővételben kaphatók! 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
MINDENKIT SZERETETTEL VÁRUNK! 

 
A tavaszi fordulók eredményei: 
 
Somogyhatvan-BKSE 2:2, góllövők: Balogh, Scmidt 
BKSE-Vajszló 2:2, góllövők: Komár Zs, Balogh 
Kovácshida-BKSE 3:2, góllövők: Komár Zs (2). 
BKSE-Szabadszentkirály 6:2, góllövők: Komár Zs.(3), 
Pongrácz, Csomós 
Nagydobsza-Bkse 2:1, góllövők: Komár Zs. 
BKSE-Kétújfalu 2:1, góllövők: Komár Zs.(2) 
 
A hátralévő mérkőzések: 
Az előző számban a mérkőzések időpontjai tévesen szerepeltek, elnézést kérünk! 
 
Bajnoki: 
22. ford. 05. 13. 17.00 óra Kővágószőlős – Bükkösd 
23. ford. 05. 20. 17.30 óra Bükkösd – Hobol 
24. ford. 05. 27. 17.30 óra Hetvehely – Bükkösd 
25. ford. 06. 03. 17.30 óra Magyarhertelend – Bükkösd 
26. ford. 06. 10. 17.30 óra Bükkösd - Kishárságy 
 
Magyar kupa: 
05. 09. szerda 17.30 óra Bükkösd - Pogány-PrintCopy 
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 NymTITGyorsinfo 

A térségben élők tájékozottak 
 

A NymTIT térségben, a társulás falvaiban idén már 
negyedszer mérték fel a lakosság ismereteit és véleményeit a 
geológiai kutatási programmal, a NymTIT ismertségével, és 
munkájának lakossági értékelésével kapcsolatban. Az összkép 
alapvetően kedvező, az eredmények a legutóbbi 2005-ös 
felméréshez képest javultak. Különösen örvendetes, hogy a 
Nyugat –mecseki Társadalmi Információs Társulás ismertsége 
igen nagymértékben növekedett a térségben élők körében.  

A Társulás munkájában résztvevő polgármesterek számára 
a felmérést megrendelő Radioaktív Hulladékokat Kezelő 
Közhasznú Társaság, valamint a felmérést készítő pécsi 
Szociográf Intézet április 24.-én ismertette a felmérés 
eredményeit, a kővágószőlősi Tájékoztató Kabinetben. 

A felmérés eredményei, és összefoglalója felkerül majd az 
RHK Kht. internetes honlapjára is, - www.rhk.hu -  a másik 
két térségben (Bátaapáti, Püspökszilágy) végzett kutatás 
eredményeivel együtt május folyamán. 
 

A felmérés legfontosabb eredményei szerint: a térségben 
lakók ismereti bővültek a radioaktív hulladékokkal 
kapcsolatosan, javult a biztonságosság megítélése, nőtt a 

tárolót elfogadók aránya, bővültek a geológiai vizsgálatok első 
fázisának céljára vonatkozó ismeretek.   
Nagyon fontos a jövő szempontjából meghatározó 
jelentőséggel bíró az az eredmény, miszerint több mint kétszer 
annyian tekintik a település fejlődésének zálogaként a tároló 
megépítését, mint 2005-ben. Ezzel együtt a 
munkahelyteremtés szempontjából is javult a tervezett 
létesítmény – az atomerőművi hulladéktároló megítélése. 
 

A felmérés fontos területe volt a lakossági kommunikációs 
munkára, annak értékelésére vonatkozó kérdéssor. E 
tekintetben is kedvező eredményt hozott a kutatás, mert a 
hulladéktároló létrehozásának lakosság elfogadottsága 
jelentősen javult. Nőtt az RHK Kht. ,  s a NymTIT ismertsége, 
utóbbi a 2005-ös 39 százalékról 61 (!) százalékra emelkedett.  
Több mint kétszer annyian tartják hitelesnek 2007-ben a  
Nyugat – Mecseki Tájoló című újságot, mint 2005-ben. Az 
idei adat 40,5 százalék volt, amellyel a negyedéves lap vezeti 
a „hitelességi listát”, amelynek második helyére az RHK Kht. 
és a Mecsekérc szakemberei kerültek, megelőzve a 
bronzérmes önkormányzatokat.
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A Nyugat-Mecseki Társadalmi Információs Társulás ismertsége
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Kérdés: Hallott Ön a Nyugat-Mecseki Társadalmi Információs Társulásról (NyMTIT)?

Pontos tájékoztatást kérünk , valósághű legyen 191  fő 39,10%
Több információ t 61  fő 12,50%
Hitelességet 54  fő 11,00%
Érdekképviseletet 41  fő 8,40%

Mit várnak el a NyMTIT-tól:

Az „igen” válaszok gyakoriságai.

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bükkösdi Hírlap 
Bükkösd Község 

Önkormányzatának 

Hivatalos Lapja 

 

Felelős Kiadó: 

Budai Zsolt polgármester, 

Kiadó címe:  

Bükkösd, Kossuth L. u. 48. 

tel.:73/578-560   

Főszerkesztő: 

Volcsányi Gábor.  

Szerkesztőség: 

Bükkösd, Kossuth u. 57. 

tel.: 73/578-535,  

e-mail: 

bukkosd@telehaz.hu 

Nyomtatási munkálatok, 

terjesztés: 

Bükkösdi Közösségfejlesztő 

Egyesület 
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A Nyugat-Mecseki Társadalmi Információs Társulás értékelése

érték fő 2007 2005
1-es 21 4,3% 3,3%
2-es 31 6,3% 4,4%
3-as 112 22,9% 22,5%
4-es 134 27,4% 26,7%
5-ös 118 24,1% 19,9%

nem értékelt 73 14,9% 23,2%
N át lag szórás minimum maximum módusz

416 3,71 1,11 1 5 4

(1- egyáltalán nem hasznos ... 5-nagyon hasznos)
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Kérdés: Kérjük, értékelje meglévő információi alapján az iskolai osztályzatoknak megfelelően a Társulás 
eddigi tevékenységének hasznosságát?



é

2007. szeptember – megjelenik havonta ingyenesen, a község közigazgatási területén

R i p o r t s o r o z a t

E mbe re k  a  t e le pü lé s  szo lg á l a táb an :   
Szabó Zoltán képviselő

- Sokan ismerik a faluban, régóta képviselő, de 
azért kérem, hogy néhány mondatban mutas-
sa be magát az olvasóknak! 

49 éves állattenyésztő üzemmérnök vagyok,  1989 
óta élünk családommal Bükkösdön. 14 éves foglal-
kozunk  lovagoltatással,  gyerekek  nyaraltatásával. 
Amiről megye szerte ismertek vagyunk, hogy em-
ber és ló közötti kommunikációs módszereket okta-
tunk, ami  egy a  környéken egyedülálló  tevékeny-
ség. Ez sok lovast vonz, amelyből az elmúlt évek-
ben egy stabil 30-40 fős közösség alakult ki, akik 
megszerették a települést és gyakran töltik idejüket 
a környéken, sőt részt vesznek a település rendezvé-
nyein is!
A civil életem is hasonló mint a képviselői. Talán 
kevesek számára tudott dolog, de többet foglalko-
zom  a  lovak  gazdáival,  lovasokkal,  gyerekekkel, 
mint magukkal az állatokkal. 

- Évek óta tagja az Önkormányzatnak. Meny-
nyire tartja hatékonynak az új Testület eddi-
gi működését?

Benne voltam az előző Testületben is, így van mi-
hez hasonlítani a mostani Testület munkáját. Nyu-
godtan  mondhatom,  hogy  a  választások  óta  eltelt 
egy évben egy klikkektől mentes, tenni akaró, sokat 
vitázó, de általában pozitív eredményre jutó csapat 
alakult ki. 
A mostani képviselő testület előtt nincsenek tabuk, 
nincsenek kényes témák. Mindenki bátran elmondja 
akár az elmarasztaló véleményét is, ami ugyan eset-
legesen vitákat eredményez, de az adott ügyön túl-
menően nincsenek mélyre ható személyes haragok, 
sértődések. Ezt még mindenkinek tanulni kell. 8 ön-
álló személyiség önállóan megalkotott  véleményét 
kell  ütköztetni  és  ebből  egy  közöset  kihozni.  Ez 
nem megy mindig könnyen, de hát erről szól, ezért 
van ott 8 ember. Úgy hiszem, hogy az egészséges 
kompromisszumkészség megvan mindenkiben, ami 
a hatékonyság feltétele.

- Mik azok, amelyeket a legégetőbb problémá-
nak tart a településen?

Számomra nem anyagi  jellegűek az égető problé-
mák. Persze fontosnak tartom a mindennapi gondok 
megoldását is, de a legfontosabb kérdés, hogy ho-
gyan lesz 1300 begubózott emberből faluközösség?! 
Mert hiába teszünk bármit,  bármennyi pénzért,  ha 
nincs egy közösség, aki ezt értékeli, részt vesz ben-
ne.

- Ön a Szociális bizottság elnöke. Szóljon né-
hány szót a Bizottsági munkáról!

Korábban a Pénzügyi Bizottságot vezettem, de ak-
kor is tagja voltam a Szociális Bizottságnak. Most 
pont fordítva van, a Szociális Bizottság elnökének 
választottak,  de tagja  vagyok a pénzügyinek is.  A 
szociális Bizottság munkájára jellemző, hogy - na-
gyon helyesen – a mozgástere nagyon szűk. Ezt azt 
jelenti, hogy a szociális ügyek egy része a körjegy-
ző hatáskörében van, és csak bizonyos kérdésekben 
dönt a Bizottság. A hozzánk tatozó kérelmek nagy 
részénél (pl. lakásfenntartási támogatás, ápolási díj 
egy része stb.) a bizottság elbírálja, hogy a kérelme-
ző megfelel-e törvényben előírtaknak, és ha nem fe-
lel meg kötelezően elutasítja, ha megfelel kötelező-
en elfogadja a beadványt. Magyarul nincs mozgás-
terünk, a törvény előírja, hogy milyen döntést kell 
meghozni.
Az átmeneti segélyeknél, gyermekvédelmi támoga-
tásnál, ösztöndíjaknál van a Bizottságnak mérlege-
lési lehetősége. Itt  általában figyelembe vesszük a 
kérelmező életkörülményeit,  hányszor  kért  segélyt 
és a rendelkezésre álló pénzügyi kerethez is igazod-
nunk kell. A Bizottság hatékonyságát mutatja, hogy 
csak kevés esetben kapunk fellebbezést a döntések 
ellen, azok többségéről is általában kiderül, hogy az 
eredeti beadvány hiányossága miatt született meg az 
ominózus döntés.

Hírlap Hírlap Bükkösdi Bükkösdi 
Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja

folytatás a 2. oldalon >
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- A Bizottság elnöke dönti el, ki mennyi segélyt 
kap?

A  megszületett  döntések  mindig  szavazás 
eredményei.  Öt  ember  többségi  döntése  alapján 
születnek a határozatok. Az elnök feladata aláírni a 
őket és ő felel a végrehajtásáért, de természetesen 
nem az ő egyszemélyi döntéséről van szó.

- Gyakoriak a viták a bizottsági ülésen?

Szerencsére  nem,  elég  egyöntetűek  a 
vélemények.  Természetesen  vannak  kivételes 
esetek, de ezeket is higgadtan meg tudjuk beszélni.

-  A  szociális  Bizottság  mellett  még  milyen 
speciális feladatokban vesz részt?

A  nem  régen  alakult  Goricai 
Részönkormányzatnak  vagyok  az  elnöke.  Mint 
tudjuk  Bükkösd  része  Gorica,  aminek  –  mint 
üdülőfalunak – sajátos problémái vannak. Mivel a 
részönkormányzatok  elnökeinek  települési 
képviselőnek kell lenni, ezért erre engem felkértek, 
de  a  részönkormányzatban  valójában  a  goricaiak 
dolgoznak.

A másik  fontos  feladat  a  szintén  nemrégiben 
újjáalakult  BKSE  Lovas  Szakosztály,  amelynek 
munkájában tevékenyen részt veszek.

 Ké r d é s e k  é s  v á l a s z o k  a  c s a t o r n á z á s r ó l . . .   

Hol tart a csatorna ügye?

Azt  már  nagyjából 
mindenki  tudja,  hogy  a  több  települést  összekötő 
nagy  csatornarendszer  terveit  nem  támogatja  az 
állam.  Így  minden  településnek  önállóan  kell 
megoldani  és  megpályázni  saját 
szennyvízhálózatának kiépítését. 

Ennek  megfelelően  Bükkösd  is  kénytelen  egy 
saját  tisztító  és  csatornarendszer  megépítésében 
gondolkozni.  Ez  azt  is  jelenti  egyben,  hogy  a 
korábbi tervek semmit sem érnek, újra kell tervezni 
az egészet. 

Mik a tervek?

Mivel  a  régi  tervrajzok  az  új  koncepcióhoz 
használhatatlanok, ezért most még nincsenek meg a 
konkrét  tervrajzok  sem,  ezért  minden  kérdést 
megválaszoló  részleteket  (hol  fog  menni,  milyen 
technikával,  mennyibe  kerül  pontosan  stb.)  nem 
tudunk közzé tenni. Természetesen vannak műszaki 
elképzelések, de ezt a mérnököknek kell pontosan 
megtervezniük. Nyilván való, hogy már a tervezés 
sincs ingyen! A tervek finanszírozására pályázatot 
nyújtottunk  be,  amelyet  sajnos  nem  támogattak. 
Ettől  függetlenül  lesznek  tervek,  de  most  első 
körben erre nem kaptunk pénzt.

Lesz egyáltalán csatorna? Ha igen mikor?

Mivel  a  csatornázás  egy  fontos  közérdek, 
amelyet az Európai Unió megkövetel,  ezért  ennek 
minden településen meg kell valósulni előbb-utóbb. 
Jobb  lenne,  ha  nálunk  erre  mielőbb  sor  kerülne! 

Pontos  dátumot  egyelőre  lehetetlen  mondani, 
bízunk benne, hogy mihamarabb!

Minek kell egyáltalán csatorna?

Több oka is van. A legfontosabb, hogy az nem 
állapot,  hogy  az  emberek  elszivárogtatják, 
kiengedik  a  szennyvizet.  Miért?  Ez  nem  csak 
undorító és tilos, hanem mérgező is! Nem az ürülék 
a legdurvább, hanem a mosószeres, foszfátos víz. A 
foszfát  erősen  rákkeltő  és  mérgező  anyag! 
Gondoljuk  bele,  hogy  a  paradicsom  a  kertben  a 
foszfátos vizet szívja fel, mi pedig ezt esszük!

Másrészt:  Az  Unió  kötelezővé  teszi.  Akinek 
nincs,  ott  komoly  ellenőrzéseket  és  bírságokat 
helyeztek kilátásba!

Harmadrészt:  Olcsóbb!  A  szippantás  és  s 
környezetterhelési  díj  sokkal  drágább,  mint  a 
csatornadíj.  A szivárogtatásban  és  a  kieresztésben 
ne gondolkozzon senki hosszú távon, mert ennek az 
állam hamar a végére jár és büntet!

folytatás a 3. oldalon >

Bükkösdön családi ház eladó.

3 szoba, főzőfülke, ebédlő, fürdőszoba, WC, 
spájz, garázs. Az udvaron kis ház 2 szobával és 
konyhával. érdeklődni: 73/378-539

Babakocsi eladó

Pierre  Com  többfunkciós  sport  babakocsi 
esővédővel eladó. 
Irányár: 15.000 Ft. Tel.: 30/436-2245
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Mit kell most tenni az Önkormányzatnak?

Elsősorban pályázati lehetőséget keresni és mielőbb 
benyújtani,  másodsorban a  lakosságot  tájékoztatni 
és bevonni a programba!

Mit kell tennem nekem?

Valamilyen formában nyilatkozni arról,  hogy részt 
vesz a programban!

Miről kell nyilatkozni?

Többféle  nyilatkozatot  tehetnek  az  egyes 
háztartások:

1.  Nyilatkozhatnak  arról,  hogy  a  szükséges 
önrészt  egy  összegben  befizetik  a  beruházás 
kezdetének  idején.  Ilyen  nyilatkozatot  akkor 
tegyenek,  ha  rendelkezésükre  áll  a  szükséges  250 
ezer  forint,  vagy  ha  már  jelenleg  is  havonta 
befizetnek  valamilyen  lakástakarékossági  (OTP, 
Fundamenta  stb.)  formába.  Nem  szükséges 
nyilatkozni  annak,  aki  az  elmúlt  hónapokban  az 
Önkormányzat által szervezett alkalmak egyikén (a 
Kultúrházban) kötött szerződést.

2.  Nyilatkozhatnak  arról,  hogy  valamely 
lakástakarék pénztárba be kívánnak lépni, amelynek 
célja,  hogy  a  szükséges  önrészt  így  biztosítsák. 
Ilyen  nyilatkozatot  annak  célszerű  tenni,  akinek 
nincs meg a szükséges pénze, de havonta kis pénzek 
befizetésével ezt meg szeretné oldani. A nyilatkozat 
megtétele  után  be  kell  lépni  valamelyik 
lakástakarék pénztárba,  erre több lehetőség is  van 
(Fundamenta,  OTP  stb.).  Kérésre  a  pénztárak 
munkatársai házhoz mennek megkötni a szerződést!

3.  Nyilatkozhatnak  arról,  hogy  nem  kívánnak 
rákötni  a  csatornára.  Ebben  az  esetben  viszont 
tudomásul  kell  venni,  hogy  az  állami  hatóságok 
később szigorúan ellenőrizni fogják, hogy aki nem 
köt  rá  a  meglévő  hálózatra  az  hogyan  kezeli  a 
szennyvízét.  Aki  nem  tud  elszámolni  a 
hulladékkezeléséről,  azt  keményen  megbüntetik. 
Ilyen nyilatkozatot tehát nem érdemes tenni, mert a 
szippantás  és  a  környezetterhelési  díj  sokkal 
drágább, mint a csatornadíj.

Hol kell nyilatkozni?

Tekintettel  az  ügy  fontosságára  a  Képviselő-
testület  tagjai  és  a  Polgármester  szeptember 
hónapban  személyesen  felkeresik  otthonukban 
azokat,  akik  még  semmilyen  nyilatkozatot  nem 
tettek és nem tudjuk az álláspontjukat az ügyben! 

Kérjük, hogy akihez elmennek, mindenképp tegyen 
nyilatkozatot!  A  nyilatkozatok 
formanyomtatványok, amelyeket csak alá kell írni! 
A  képviselő  urak  igény  esetén  mindenkit 
tájékoztatnak személyesen a lehetőségekről. 

Miért fontos nyilatkozni?

Mert csak akkor tudunk sikeresen pályázni, ha a 
lakosság  60%-a  nyilatkozik  róla,  hogy  kifizeti  a 
szükséges  önrészt.  Ennek  hiányában  nincs  esély 
arra,  hogy  pályázaton  nyerjünk.  Csatornát  ennek 
hiányában is ki kell építeni, de akkor ennek teljes 
terhét  a  lakosságnak és  az  Önkormányzatnak kell 
viselni!

Nekem nem kell csatorna! Ilyenkor mi van?

Akkor  is  nyilatkozatot  kell  tenni,  hogy  nem 
kívánnak  rákötni  a  csatornára.  Ebben  az  esetben 
viszont  tudomásul  kell  venni,  hogy  az  állami 
hatóságok  később  szigorúan  ellenőrizni  fogják, 
hogy aki nem köt rá a meglévő hálózatra ő hogyan 
kezeli a szennyvízét.

Régen kötöttem már előtakarékossági 
szerződést, de nem fizettem, mi lesz vele?

A  korábban  az  OTP  Lakástakarékkal  kötött 
szerződéseket,  amelyeket  sokan  megkötöttek,  de 
nem fizettek az OTP központilag felmondja.

Én most kötöttem, de még nem küldtek 
csekket! Mikor kell fizetni?

A korábban kötött szerződések felmondása után 
egyszerre  lépnek  életbe  az  új  szerződések.  A 
technikai  átfutás  után  mindenki  megkapja  a 
csekkeket  és  kezdheti  a  befizetést!  Kérjük  a 
türelmüket, az ügy folyamatban van!

Személyes megkeresés a 
szennyvízcsatorna ügyében!

Tekintettel  a  csatorna  beruházás  ügyének 
fontosságára  a  Képviselő-testület  tagjai  és  a 
Polgármester  szeptember  hónapban 
személyesen  felkeresik  otthonukban  azokat, 
akik még semmilyen nyilatkozatot nem tettek 
és nem tudjuk az álláspontjukat az ügyben! 
Kérjük,  hogy  akihez  elmennek,  mindenkép 
tegyen  nyilatkozatot!  A  nyilatkozatok 
formanyomtatványok, amelyeket csak alá kell 
írni! A képviselő urak igény esetén mindenkit 
tájékoztatnak személyesen a lehetőségekről.
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H í r e k  r ö v i d e n
                INDUL A PÁLINKASZEZON!

Október  1-től  megnyitja  kapuit  a  felújított  önkormányzati  szeszfőzde  Bükkösdön.  A régi 
elhasználódott üst helyett új került beszerelésre, a tavaly elkezdett állagmegóvási és felújítási 
munkák ezzel a végéhez értek és teljes kapacitással működik a főzde!
Az idei évtől módosultak a tarfiák! A fizetendő díj a szeszadóból és a főzetési díjból áll. 
50  szeszfokos  pálinka  főzetésére  vetítve  a  következő  díjakkal  kell  számolni:  A szeszadó 
mértéke változatlanul 590 Ft/l. A főzetési díj 165 Ft/l-ről 190 Ft/l-re emelkedik. Ez a tarifa 
akkor érvényes, ha valaki legalább 20 liter pálinkát főzet, ez alatt a mennyiség alatt némileg magasabb 200 Ft/l 
főzetési díjat kell fizetni. A megadott díjak az 50 fokos pálinka esetén érvényesek, ettől eltérő szesztartalom 
esetén ezek a díjak némileg módosulnak. A részletekről érdeklődni lehet Steiler Istvánnál a 06/30 2731985 
számon!

Tisztelettel várunk minden kedves főzetni kívánó ügyfelet!

FOLYÓIRATOK A KÖNYVTÁRBAN

2007. augusztusától már folyóiratokkal is várjuk a kedves olvasókat a teleházban működő 
Községi Könyvtárba!
Az alábbi újságok legfrissebb számait bárki helyben elolvashatja:

Autó-motor, Otthon, Nők Lapja, Story sztármagazin, PC World, Magyar Konyha, IPM, 
Zsaru, 100xszép

A teleházba már régebb óta járó újságok szintén olvashatók: Új Dunántúli Napló, Computerworld, Gamestar

ROMA TANULÓK ÖSZTÖNDÍJPÁLYÁZATA

A  Szociális  és  Munkaügyi  Minisztérium,  valamint  a  Magyarországi  Cigányokért 
Közalapítvány  Kuratóriuma  közösen  pályázatot  hirdet  cigány  tanulók  részére  a  2007-es 
évre! A pályázat az általános iskolás, középiskolás és felsőoktatásban részt vevő tanulók 
számára is meg lett hirdetve. A pályázat részleteiről a Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
tagjaitól kaphatnak felvilágosítást és adatlapot! A pályázatok beadásának határideje alap és 
középfokon tanulóknak szeptember 30, felsőfokú tanulmányokat folytatóknak október 15!

JAVASLATOKAT VÁRUNK RENDEZÉSI TERV MÓDOSÍTÁSÁHOZ

A közelmúltban  elfogadásra került  a  község település-rendezési  terve.  Az anyag a 
település  irányadó  dokumentuma.  Kizárólag  olyan  fejlesztések,  építések  hajthatók 
végre ezentúl,  amelyeket  a terv megenged. Már most látszik,  hogy a  dokumentum 
több  ponton  hibákat,  pontatlanságokat  tartalmaz.  Többen  panaszkodtak  is  miatta, 
hogy nem tudnak építeni, bővíteni, mert a terv ezt nem teszi lehetővé. Rendelkezésre 
állt  jó  néhány  hét,  hogy  véleményezze  a  lakosság  a  tervet,  de  akkor  ezt  kevesen 
vették komolyan, így az több ponton hibákkal lett elfogadva.

Kérünk mindenkit,  aki szeretne a közeljövőben építeni,  vagy csak kíváncsi,  hogy az ő területe milyen 
besorolást kapott, hogy jöjjön be a Hivatalba, olvassa át a rá vonatkozó részt és adott esetbe jelezze, ha 
úgy érzi, nem megfelelő adatokat tartalmaz a rendezési terv! Nagyon fontos dologról van szó, mert most 
készítjük  elő  a  módosításokat,  melyek  kijavítása  egyben  történik.  Tekintettel  arra,  hogy  minden 
változtatás  drága  és  hosszadalmas,  kérjük  Önöket,  hogy  most,  időben  éljenek  a  betekintés  és 
véleményezés lehetőségével!
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S P O R T  H Í R E K
Bükkösd Kupa 2007 - Távlovagló verseny

A Bükkösd Községi Sportegyesület Lovas Szakosztálya és a Magyar Lovas Szövetség Távlovagló és Távhajtó 
Szakága,  október  6-én  Pályaavatóval  egybekötött  megyei  meghívásos  (de  nem pontszerző)  Távlovagló  és 
Távhajtó versenyt rendez a Bükkösdi Lovaspályán. A Tiegelmann József és Dobos József által épített pályán, 
2x20 valamint 2x10 km-es távon folyik majd a verseny mindkét kategóriában. Nevezni Tiegelmann Józsefnél 
lehet, a nevezési díj 40 km-es távon 5000 Ft, 20 km-es távon pedig 4000 Ft.

Program:

7:30 előzetes állatorvosi vizsgálat
08:45 technikai értekezlet
09:00 40 km-es táv rajtja
10:00 fogatok indítása sorsolás alapján, indítás 5 percenként
11:00 20 km-es táv rajtja
13:00 eredményhirdetés
21:00 Lovasbál

A verseny egyik célja, hogy az új csapatot és a majdnem teljesen elkészült lovas pályát teszteljük. Másik 
nem titkolt célunk, hogy szeretnénk, ha a lóversenyek közösségi események lennének. Egyre többen tartanak 
lovat, a gyerekek pedig kifejezetten szeretik ezeket az állatokat.

Minden érdeklődőt szeretettel várunk a lóversenyre! A későbbiekben pedig a szakosztályon belül tagnak, 
pártoló tagnak is lehet jelentkezni, illetve szívesen állunk az érdeklődők rendelkezésére!

Labdarúgás BKSE - Megyei II. osztály

Jól  erősített  a  BKSE  Labdarúgó  csapata  új  játékosaival:  Varga  László  középpályással, 
Pöttendi Balázs és Lesnyik Zoltán csatárokkal. A csapat gerince együtt maradt, a rajtsorozat 4 
győzelemmel kitűnően sikerült. Az ötödik fordulóban a veretlenségi sorozat hazai pályán egy 
2-1-es  vereséggel  sajnos  megszakadt.  Ennek  ellenére  bízunk  a  csapat  erejében,  és  az 
eredményes folytatásban.

Játékoskeret: Dömötör, Jung, Balogh, Jancsi, Tóth, Komár R., Léhmann, Vörös, Szákovics, Pongrácz, Varga L., 
Komár Zs., Schmidt, Pöttendi, Lesnyik, Csomós, Szabó. Edző:Bacsi János
Eredmények:
BKSE – Vajszló 5:3, g.:Varga 3, Komár Zs., Pöttendi
Szabadszenbtkirály – BKSE 0:1, g.:Lesnyik
BKSE – Pellérd II. 6:0, g.:Pöttendi 2, Schmidt, Lesnyik, Komár Zs., Csomós,
Nagydobsza – BKSE 2:7, g.: Pöttendi 3, Varga 2, Tóth, Scmidt,
BKSE – Magyarszék 1:2, g.:Pöttendi

Góllövőlista:
- Pöttendi 7,
- Varga 5,
- Komár Zs. 2,
- Lesnyik 2,
- Schmidt 2,
- Tóth 1,
- Csomós 1,

Tabella:
1. Bükkösd
2. Kovácshida
3. Hobol
4. Pellérd II.
5. Vajszló
6. Magyarszék
7. Kishárságy
8. Hetvehely
9. Mágocs
10. Kökény
11. Drávafok
12. Magyarhertelend
13. Nagydobsza
14. Szabadszentkirály

Következő hazai mérkőzések az őszi idényben:
07. ford. 10. 07. 16.00 óra Bükkösd – Mágocs
09. ford. 10. 21. 15.00 óra Bükkösd – Kovácshida
11. ford. 11. 04. 14.00 óra Bükkösd – Hobol
13. ford. 11. 18. 14.00 óra Bükkösd - Drávafok
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A Mézes-Mázas nap margójára
Év közben hajlamosak vagyunk elfelejtkezni  az  időről,  pedig  gyorsan 

szállnak az évek! Az Egyesületnél olyankor tudatosul bennünk, hogy megint 
egy évvel öregebbek lettünk, amikor szervezzük a soron következő Mézes-
Mázas Fesztivált. Idén már ez volt a negyedik! Mintha tavaly lett volna az a 
pillanat, amikor kitaláltuk, hogy kell ide egy olyan rendezvény, ami máshol 
nincs. Szerettük volna visszahozni az ősz méltóságát a Templom térre. Évek 
óta  a  búcsú  elhalványodott,  akartunk  helyette  valami  színes  és  érdekes 
újdonságot. Ez lett a Mézes. Idén összeforrott a búcsúval hiszen 8-án Mézes 

nap volt, 9-én pedig a búcsú napja.
Az ősz tréfás időszak, kiszámíthatatlan időjárással. Idén is tréfálkozott velünk a természet. Előző napokban 
esőben dolgoztunk a téren, mostoha körülmények között állítottuk a színpadot, sátrakat és a többi szükséges 
infrastruktúrát.  Féltünk  tőle,  hogy  a  másnapi  rendezvényt  elmossa  az  eső.  Igyekeztünk  is  biztosítani  a 
programokat az eső ellen. A színpadra tetőt béreltünk, kézműves sátrak borítását csak az utolsó pillanatban 
tettük a helyére és B helyszínnek berendeztük a kultúrházat is. Ezek az intézkedések jócskán megnövelték a 
rendezvény költségvetését, hiszen csupán a színpadborítás mintegy 140.000 forintba került. Utólag kiderült, 
hogy nem volt rá szükség, de fő a biztonság! 

Az eső ugyan nem esett, de mégsem volt a legszebb őszi idő. A reggeli felhők elijesztették az árusokat, így 
az előre bejelentkezett kézművesek fele otthon maradt. Ami ennél is szomorúbb, hogy sajnos ez a barátságtalan 
idő az embereket is elijesztette,  így a vártnál kevesebben jelentek meg. De legyünk őszinték és ne fogjuk 
csupán  a  rossz  időre!  Igenis  kevesen  jöttek  el!  Annyira  rossz  idő  azért  nem  volt.  Működött  a  szokásos 
érdektelenség! És ezt már a cementgyár kapcsán felmerült ellentétekre sem lehet ráfogni, hiszen ez is elmúlt. 
Ezt jól  mutatja,  hogy még a kőbányát (és a majdani cementgyárat) működtető Nostra Kft.  is támogatta az 
eseményt. 

Egy ekkora faluból, ha csak minden családból egy valaki jött volna el, akkor is legalább 300-400 embernek 
kellett volna hemzsegni a téren egyszerre. Ehhez képes ennél kevesebben voltak még az idegenekkel együtt is. 
Határozottan kell szóljunk róla, hogy rengeteg pénzbe és munkába kerül a programok megszervezése! Ezeket 
elsősorban  a  falu  lakóinak  szervezzük.  Ezért  azzal  tiszteljék  meg  a  munkánkat,  hogy  egy  kicsit  legalább 
mindenki kilátogat, aki teheti! Több hónapig szervezzük, és három-négy napot dolgozunk az előkészítésével és 
az utómunkálatokkal. Talán megdöbbentő, de tavaly 1,2 millióba került a rendezvény és az idén a spórolás 
ellenére is elérte az 1.000.000 forintot! És ami fontos, hogy ennek csak egy kis rész megy a falu pénzéből! A 
Közösségfejlesztő Egyesület 2 millió Ft támogatást kapott idei évre az Önkormányzattól. Ebben benne van a 
Teleház éves működtetése és minden mást is ebből kellene fizetni. Ha egy ember csak a minimálbért keresi, 
akkor ennek költsége is közel 1 millió évente! Jelenleg ketten dolgoznak a teleházban. Jól látszik, hogy a kapott 
támogatásból  nem futja  ekkora  rendezvényre.  És  tudatjuk  azokkal,  akiket  csak  a  pénz  érdekel,  hogy  bár 
segítette  a rendezvényt a Hivatal,  de nem az Önkormányzat pénzét  költöttük! Az idén is  pályázatokból és 
szponzori  támogatásokból  fizettük ki a rendezvény költségeit!  A Takarékszövetkezettől  az OTP-n keresztül 
egészen a Mecsekércig és a Nyugat-Mecseki TiT-ig sokan járultak hozzá, hogy meg tudjuk csinálni! Ezúton is 
köszönjük  a  támogatóknak.  Higgyék  el,  "Vért  izzad"  az  Egyesület  azért,  hogy  egy  ilyen  szép  ünnepet 
varázsoljon a falunak, cserébe csupán részvételt kérünk!
 A nehézségek ellenére azért nem elégedetlenkedünk! A tömeg elmaradt ugyan, de azért folyamatosan voltak 
emberek, és akik kilátogattak, azok jól érezték magukat! Örömteli, hogy a szakmai programokon telt ház volt és 
estére a tér is megtelt azért. A tűzijátékra igen sokan kíváncsiak voltak. A programok színvonalából az idén sem 
engedtünk! A szervezés gördülékenyen zajlott, csupán egy program a mézszentelés maradt el, és az akusztikus 
gitárműsor  csúszott  egy  kicsit  későbbre.  Meglepetésprogramként  Bartos  Karcsi,  az  erdélyi  testvérfalu, 
Szentkatolna küldöttségének tagja is fellépett énekes műsorával. A színvonalas előadás nagyon sokak dicséretét 
kiérdemelte!  Egyszóval  egy jó  hangulatú és  jó színvonalú fesztivál  kerekedett  szeptember  8-án.  Másnap a 
búcsúban  is  sokan  voltak,  ahol  szervezett  programok  ugyan  nem voltak,  de  fél  áron  ment  a  körhinta  és 
vidámsággal telt meg a tér. Reméljük, hogy jövőre beszámolhatunk az V. Mézes-Mázas Fesztiválról is!

Volcsányi Gábor, BKFE elnöke
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F o n t o s  t u d n i v a l ó k  a  k ö z t e r ü l e t e k r ő l !     1 .  r é s z

Tilos a temetőkben a faültetés!
Helyi  lapunkban  többször  megjelentettük  a  2006.  szeptember  1-jén  hatályba  lépett 
temetőszabályzatot.  Ismételten  felhívjuk  a  T.  Lakosság  figyelmét  a  következő 
rendelkezésekre:

A temetőről és temetkezésről szóló 6/2001(IV.26.)sz. rendelet  9.§. rendelkezése:

„Fákat  és  nagyobb  fajta  cserjéket  a  sírhelyeken  és  a  sírhelyeken  kívüli  területen 
magánszemélynek  ültetni  nem  szabad  [..]  ültetvényeket  a  temető  kezelője  eltávolíthatja  és  az  eltávolítás 
költségeit a sír gondozására kötelezettel megtéríttetheti.”

A 6/2001(IV.26.)sz. rendelet  a 9/2006(IX.1.)sz. rendelettel módosításra került, melynek mellékletét képezi a 
2006. szeptember 1-jétől hatályba lépett Temetőszabályzat. A szabályzat 16. pontjának rendelkezése:

„A temető  területén  fát,  bokrot,  sövényt  csak  a  fenntartó  ültethet,  azt  is  csak  parkosítás,  kerítés  céljából. 
Sírhelyre fa, bokor, sövény ültetése tilos.”

Felhívjuk a figyelmüket, hogy a rendelkezések be nem tartása szabálysértési eljárást von maga után. Kérjük 
a sírhelyekről és környékükről a fákat, tujákat távolítsák el. A sírhelyekre, illetve mellé ültetett ültetvények 
akadályozzák a többi sírhely megközelítését, illetve a gyökerük benőhet a szomszéd sírhelyekbe, ill. kriptákba, 
melytől  az  beomolhat.  November  folyamán  a  szabálytalanul  ültetett  fákat  az  Önkormányzat  emberei 
eltávolítják és a közterületeken elültetik!

Közös feladatunk a közterület tisztántartása! 1. rész: kaszálás és a járdák tisztítása
Az  Önkormányzat  12/2007.  (V.31.)  sz.,  a  helyi  környezet  védelméről,  a  közterületek  és  ingatlanok 
tisztántartásáról szóló rendeletének 2. § (1) kimondja:  A község területén lévő ingatlanok tisztántartásáról az 
ingatlanok  tulajdonosai,  illetve  tényleges  használói  kötelesek  gondoskodni,  továbbá  kötelességük,  hogy 
ingatlanukat megműveljék, rendben tartsák, gyomtól, gaztól megtisztítsák. Az ingatlanok tulajdonosai kötelesek 
gondoskodni a ház, vagy a telek előtti  járdaszakasz és az úttest széléig terjedő zöldterület tisztántartásáról, 
kaszálásáról.  A járda síkosság-mentesítését a tisztántartásra kötelezettnek úgy kell elvégezni, hogy abból ne 
származzon baleset. A gondozatlan járdaszakasz tisztítását, kaszálását az önkormányzat az ingatlan tulajdonosa 
terhére  elvégeztetheti.  A közterületen  lévő  árkok,  nyitott  csatornák,  folyókák,  átereszek  tisztántartása,  a 
csapadékvíz  akadálytalan  elfolyásának  biztosítása  -  az  ingatlan  előtti  szakaszra  terjedően  –  a  helyi 
önkormányzat kötelessége. Járműbehajtók átereszeinek építése, jókarban és tisztántartása minden esetben az 
ingatlan használójának, illetve tulajdonosának kötelessége. 
Kérelemre mentesíthető a zöldterület tisztántartási kötelezettség alól, aki idős kora vagy egészségügyi állapota 
miatt  képtelen annak végrehajtására,  valamint a végrehajtásra kötelezhető közeli  hozzátartozója nincs,  és  a 
családban az egy főre eső jövedelem nem haladja meg a mindenkori öregségi nyugdíj 150 %-át. A kérelmeket a 
Szociális Bizottság bírálja el, döntésük ellen a Képviselő-testület lehet benyújtani a fellebbezést.
Következő részben az avar égetéssel kapcsolatos tudnivalókkal folytatjuk a közterületre vonatkozó rendelet 
ismertetését!

Közterületi fejlesztések
Elkészültek Tóth Attila tervei és munkája révén az új EU-s normáknak is megfelelő játszóterek községünkben! 
A Templomtéren  az  iskola  felőli  oldalon,  és  a  megyefai  buszfordulónál  épültek  meg  az  új  szabadidős 
létesítmények. A játszótereken homokozó, hinták, libikóka, mászóka és padok találhatók. A gyerekek máris 
birtokba vették őket! Felhívjuk a figyelmüket, hogy a játékokat csak 14 éven aluliak használhatják! Elkészültek 
a faluban az útjelző és köszöntő táblák is, valamint megépült az új híd a Dózsa és a Hársfa utca közötti részen! 
Kérjük segítsenek az utcabútorok megóvásában Önök is!
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NymTITGyorsinfo 
IV. Tájoló Nap:  2007. Október 6.

Idén Boda és Kővágótöttös lesznek a házigazdák
Már  negyedik  éve  annak,  hogy  a  Nyugat  –  Mecseki  Társadalmi  Információs  Társulás   (NymTIT) és  a 
Radioaktív  Radioaktív Hulladékokat Kezelő Közhasznú Társaság (RHK Kht.) éves tájékoztatási – információs 
nagy rendezvényét  megszervezi az ősz elején a NymTIT térségében. Az idén a hagyományoknak megfelelően 
két település vállalkozott a programsorozat megrendezésére, Boda és Kővágótöttös. 

A színes programok között helyet kap majd, a bodai művelődési házban sorra kerülő tudományos tanácskozás, 
a helyi és térségi média szerkesztőségei munkatársainak szervezett sajtótájékoztató, valamint az idei újdonság, 
a térség csapatai számára első ízben meghirdetett horgászverseny.

Kővágótöttös kultúrháza fogadja majd az iskolás csapatokat,  -  délelőtt 10 órától - a szintén hagyományos 
vetélkedőn – amelyen minden  elinduló csapat ajándékot kap majd.

A Tájoló Nap délelőtti fő rendezvénye a tudományos tanácskozás, délelőtt 11.00 –kor kezdődik a Művelődési 
Házban,  Kovács  Győző Boda  polgármestere,  a  NyMTIT  elnöke  rövid  bevezetőjével.   Ezt  követően  Dr.  
Hegyháti József az RHK Kht. ügyvezető igazgatója mond köszöntőt. A tájékoztató előadások sorában elsőként 
Horváth Szabolcs a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium vezető szakértője tart előadást a hulladékok 
hazai kezelésének helyzetéről, különös tekintettel a veszélyes hulladékok elhelyezésére. Az idei közvélemény 
kutatás eredményeit  Dr. Ormai Péter, és Szabó Attila, az RHK Kht. vezető szakértői mutatják be és egyben 
elemzik  is  a  megjelentek  számára.  Barnabás  István (RHK  Kht.)  a  radioaktívhulladék-tároló  üzemeltetési 
kérdéseit tekinti át előadásában.  A szervezők nagy örömére, az Akadémiai Bizottság tagja, prof.  Dr. Fehér 
István is  vállalta  a  felkérést,  s  szintén  érdekes  kísérletekkel  illusztrált  előadás  tart  a  délelőtt  folyamán 
„Radioaktív anyagok a környezetünkben.” címmel.

A délelőtti  program zárásaként a Tájoló Nap vendégei felkereshetik a  tájházat,  a méhész múzeumot,  és  a 
templomot, amelyek látogathatóságát az önkormányzat vezetőkkel biztosítja. 

A Tájoló Nap új  programelemeként   a  „NyMTIT horgászverseny”  mutatkozik be.  Helyszíne a  sokak által 
kedvelt és látogatott bodai horgásztó lesz. A versenyen a kilenc tagtelepülés két-két fős csapatai vesznek részt. 
Az első három helyezett csapat díjait az RHK Kht. biztosítja.

A szervezők mindenkit tisztelettel meghívnak és szeretettel várnak a IV. Tájoló Nap programjaira!
Viszontlátásra október első szombatján Bodán és Kővágótöttösön!

Bükkösdi Hírlap – Bükkösd Község Önkormányzatának Hivatalos Lapja
Felelős Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. tel.:73/578-560
Főszerkesztő: Volcsányi Gábor.  Szerkesztőség: Bükkösd, Kossuth u. 57., tel.: 73/578-535,
e-mail: bukkosd@telehaz.hu
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztő Egyesület (Bükkösdi Teleház) 73/578-535

Településünk hírei az Interneten!
Látogassa meg Bükkösd község hivatalos weboldalát: 

www.bukkosd.hu 
A Bükkösdi Hírlap aktuális és korábbi számai is letölthetők! 

Az oldalon további aktuális és hasznos információkat olvashat! 



A tartalomból:

Jó szerencsét! 3. oldal
Interjú: Homann J. 4. oldal
Farsangi bál, Felnőtt-
képzés, NymTiT

5. oldal

Állattartási rendelet 7. oldal

Hiteles,

rendszeres

hírforrás

zúton szeretnénk elı-
ször is boldog új évet
kívánni a kedves ol-

vasóknak! Új évvel általában
valami megújulás kezdıdik
el az életünkben.  A
Bükkösdi Hírlapnál is így
van ez. Nem csupán meg-
újult külsıvel jelentkezünk,
hanem a tartalom is változni
fog. Szeretnénk ha egy hite-
les, rendszeresen megjelenı
újság lenne a faluban, amit
mindenki szívesen, rossz ér-
zések nélkül olvas. Ezt gon-
dolja többek között a Nostra
Cement Kft. is, amely ezt a
folyamatot hajlandó anyagi-
lag is támogatni. Amit a cég
képviselıi is szeretnének az
egy hiteles, kampány-, és ér-
zelemmentes, tájékoztató
lap, amibıl tényszerően tud-
hatják meg a lakosok, hogy
mi zajlik az önkormányzat-
ban, vagy például a kıbá-
nyában! Bízunk benne, hogy
minél több fejlesztésrıl, jó
hírrıl adhatunk számot a lap
hasábjain!�

Volcsányi Gábor

főszerkesztő

MEGSZŰNT VAGY NEM...
AVAGY A KIVÁLÁSRÓL

ükkösd és Cserdi Községek Önkormányzatai 2007–ben új meg-
állapodást kötöttek a közös körjegyzıség fenntartásáról. Ebben
Bükkösd Önkormányzata 1.600.000,-forinttal csökkentette

Cserdi Önkormányzat körjegyzıségi költségvetési hozzájárulását, valamint
mindkét önkormányzat kötelezettséget vállalt
arra, hogy a Körjegyzıségbıl való kiválást
2011. év elıtt nem kezdeményezi.

A megállapodás ellenére Cserdi Községi
Önkormányzat Képviselı-testülete 2007. június
28-án megtartott ülésén határozatban mondta ki,
hogy 2008. január 1. napjával kiválik Bükkösd
és Cserdi Községek Körjegyzıségébıl.
 Bükkösd Községi Önkormányzat Képviselı-
testületét és a Hivatal dolgozóit meglepetésként
érte a cserdi kiválási szándék.
A döntést megelızıen, 2007. június 28-án 8.00. órára Bükkösd község pol-
gármestere a kiválást elıidézı okok megtárgyalására rendkívüli együttes
testületi ülést hívott össze, erre azonban a cserdi képviselık nem jöttek el.
A kiválásról szóló határozatban a cserdi testület kötelezettséget vállalt arra,
hogy megkeresi a bükkösdi testületet a körjegyzıségi megállapodás közös
megegyezéssel történı felbontása, valamint a kiválás részletei és a hozzá
szükséges jogutódlással kapcsolatos döntések miatt.

Mi történik, ha két önkormányzatból álló körjegyzıségbıl az egyik kivá-
lik? A körjegyzıséget meg kell szüntetni.
A Bükkösdi Körjegyzıség költségvetési szerv, melynek alapítását és meg-
szüntetését jogszabályok részletesen szabályozzák.

Az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. törvény 88.§ (3) bekez-
dése szerint a költségvetési szerv alapításáról alapító okiratban, megszünte-
tésérıl megszüntetı jogszabályban, határozatban, okiratban (a továbbiakban
együtt: megszüntetı okirat) kell intézkedni. A megszüntetı okiratnak tar-
talmaznia kell a költségvetési szerv nevét, székhelyét, felügyeleti szervét, a
megszüntetı szerv nevét, az esetleges jogutódlással kapcsolatos rendelkezé-
seket, valamint azt a tényt, hogy a költségvetési szerv megszüntetésére e
törvény mely rendelkezése alapján került sor. A költségvetési szerv a nyil-
vántartásból való törléssel szőnik meg.

Az államháztartás mőködési rendjérıl szóló 217/1998. (XII. 30.) Korm.
rendelet 11.§ (2) bekezdése kimondja, hogy a költségvetési szerv megszün-
tetésére az alapító, annak hiányában az alapító jogutódja jogosult.
 Bükkösd, Cserdi Községek Körjegyzıségének Alapító Okirata kimondja,
hogy a Körjegyzıség a fenntartó önkormányzatok együttes ülésén minısített
többséggel szüntethetı meg.

Bükkösd Községi Önkormányzat Képviselı-testülete valamint Cserdi
Községi Önkormányzat Képviselı-testülete a fenti jogszabályokban elıírt, a
Körjegyzıség megszüntetésével kapcsolatos döntéseket együttes testületi
ülésen az elmúlt esztendı során nem hozta meg. �

E

B

Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
HHíírrllaapp

Önnek is ingyen jár!

2008. JANUÁRIV. évfolyam 1. szám
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Megszűnt vagy nem... avagy a kiválásról (folytatás a 2. oldalról)

Annak ellenére sem történt ez meg, hogy többször

találkozott hivatalosan is a két testület. A

megszüntetéssel kapcsolatos feladatokról Cserdi

község polgármestere szóbeli és írásbeli tájékoztatást

kapott a körjegyzıtıl. 2007. november 19-én Cserdi

Községi Önkormányzat polgármestere a bükkösdi

testülethez címzett levelében bejelentette a

körjegyzıségi megállapodás felmondását.

Cserdi Községi Önkormányzat Képviselı-testülete

2007. december 21-én tartott testületi ülésén

118/2007.(XII.21.) számú határozatával egyoldalúan

kimondta a Bükkösdi Körjegyzıség megszőnését, de

megszüntetı okirat elfogadásra nem került sor.

Mindezek alapján a Bükkösdi Körjegyzıség 2007.

december 31. napjával nem szőnt meg. A mőködést

bizonyítja a Magyar Államkincstár közhiteles

törzskönyvi nyilvántartásából származó, 2008. január

21-én kiadott kivonat, melyben a Bükkösdi

Körjegyzıség létezı szervként szerepel.

 A Körjegyzıség megszüntetésének hiánya miatt

2008. január 2-án a Bükkösdi Körjegyzıség hivatalos

helyiségében nem került átadásra a helesfai

körjegyzı és a Dél-Dunántúli Regionális

Közigazgatási Hivatal Baranya megyei

Kirendeltségének területi felelıse részére Cserdi

Községi Önkormányzat közigazgatási iratanyaga.

2008. január hónapban Cserdi község

polgármestere és a helesfai körjegyzı intézkedése

következtében a következı változások történtek: a

Hivatal Cserdi Községi Önkormányzat bankszámlája

fölötti rendelkezés joga  megszőnt, a Dél-Dunántúli

Regionális Közigazgatási Hivatal által mőködtetett

számítógépes anyakönyvi rendszerben (ASZA) lévı

cserdi lakosok adataihoz való hozzáférés  megszőnt,

a Cserdibe érkezı hivatalos levelek nem  kerülnek

átadásra, a Magyar Államkincstár – saját

nyilvántartásával ellentétesen – a Cserdi

Önkormányzat adatainak kiadását a Bükkösdi

Körjegyzıség felé megtagadta. Valamennyi változás

elızetes tájékoztatás nélkül történt meg, és

valamennyi esetben a körjegyzı panasszal élt az

érintett szervnél.

2008. január 22-én a Dél-Dunántúli Regionális

Közigazgatási Hivatal Baranya megyei

Kirendeltségének területi felelıse célvizsgálatot

tartott a Hivatalban a cserdi iratok átadása érdekében,

de ez továbbra is a költségvetési szerv megszőnése

miatt elmaradt.

A bükkösdi testület az elmúlt félév során több

alkalommal napirendre tőzte a probléma

megtárgyalását, a polgármester állásfoglalást kért a

Dél-Dunántúli Regionális Közigazgatási Hivatal

hivatalvezetıjétıl, az Önkormányzati és

Területfejlesztési Minisztériumtól, ügyvédektıl.

Egyértelmő válasz sehonnan sem érkezett.

A polgármester többször tárgyalt cserdi

polgármesterével, további engedményeket ajánlott

fel, megegyezés nem született.

A jelenlegi törvénysértı állapot legnagyobb

vesztesei a cserdi lakosok, hiszen ügyeik intézése

hozzáférés hiányában több esetben akadályba

ütközik.

A helyzet megoldása sajnálatos módon békés úton

nem várható, ezért rövid idın belül jogi útra

terelıdik.�

Budai Zsolt, polgármester
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Nostra Cement Kft. számára a jövıben rendszeresen helyet biztosítunk a bányaberuházással
kapcsolatos információk megjelentetésére. A cég az Önkormányzatot szeretné korrekt
információkkal ellátni. Emellett anyagilag is támogatni kívánja, mind a publicitást, mind pedig a

település más irányú fejlesztéseit. A cementgyár ugyan nem itt épül, de a bánya nemsokára emelt kapacitással
továbbra is Bükkösdön mőködik. Ezek már tények. Kölcsönös érdekünk a pontos informálódás és békés
együttélés.  Bízunk benne, hogy lezárult egy békétlenkedı korszak, ami után sikerül a jövıt egymás érdekeit
tiszteletben tartva, kompromisszumokat találva megélnünk.    a szerkesztıség

J J J J ó   s ó   s ó   s ó   s z e z e z e z e r e r e r e r e n n n n c s c s c s c s é t !é t !é t !é t !

A NOSTRA CEMENT Kft. Bükkösdi bányaüzemének dolgozói és vezetıi nevében
köszöntöm Önöket. Az alábbiakban néhány szóban tájékoztatást adok a bányaüzemben
jelenleg megvalósuló termelési és beruházási tevékenységekrıl.

A bányaüzem 2007. szeptember 01.- tıl hivatalosan is a NOSTRA CEMENT Kft. alapanyag bányájává vált,
így megszüntette az útépítés céljára korábban gyártott termékek közül azon termékek gyártását, amelyek jelen

idıszakban a gyár
építéséhez nem
szükségesek.

A bányaüzem korábbi
tulajdonosa a
KİKA Kİ- és

KAVICSBÁNYÁSZATI
Kft. miután értékesítette
mészkızúzalék termékeit,
elkészítette a beépített
technológiai berendezések
bontási tervét és azt a Pécsi

Bányakapitánysághoz
benyújtotta engedélyezésre
. Ezen engedélyezett
bontási terv birtokában
megkezdte a berendezések
bontását és a komlói
bányaüzembe történı
átszállítását.

Az épülı híd 2007 decemberében

Tekintettel arra , hogy a NOSTRA CEMENT Kft. új, korszerő bányaüzemet kíván létrehozni,   azokból a
berendezésekbıl amelyeken ez ideig kızetaprítást és osztályozást végeztek semmit nem kíván felhasználni, így
a további termelésben nem is igényli  azokat.
Jelenleg a Bányaüzemben egy korszerő mobil Fintec 1107 típusú diesel-hidraulikus kıtörıgép üzembe
állításával biztosítjuk a termelést.

A bányaüzem biztonságos megközelíthetıségének érdekében a bányaüzemi út és a közút csatlakozásához
forgalomirányító lámpát telepítettünk. Az új csomópont kiépítéséig kívánjuk azt mőködtetni. Az új csomópont
kiépítése, mint azt az arra járók tapasztalhatják már részben
Elkészült. A teljes csomópont kiépítése várhatóan  ezen év II. negyedévében készül el, amellyel egy idıben a
patakon átívelı híd kivitelezése is befejezıdik.

Szeretném , ha ez a híd nem csak a közúttal kötné össze a bányaüzemet, hanem jelképesen összekötné  a
települést a NOSTRA CEMENT Kft-vel is. �

Csom István, bányaüzem vezetı

A
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R i p o r t s o r o z a t

E m b e re k  a  te l ep ü lé s  s zo l gá la tá ba n :  Homann János képviselő

- Mint régi képviselı milyen változásokat lát az
Önkormányzatban, pozitív, negatív irányban?

Az elızı ciklusokhoz képest sokkal kisebb az
önkormányzatok által igényelhetı források nagysága.
A fenntartási feladatokhoz egyre nagyobb arányban
kell az önkormányzatoknak hozzájárulni. Ez is azt
mutatja, hogy az állami szerepvállalás az
önkormányzatok mőködtetésében csökken. Az látszik,
hogy az állam a számára költséges vidéki létforma
támogatásából kihátrál. Teszi ezt annak ellenére, hogy
az Uniós támogatások és fejlesztési elképzelések
között elsı helyen szerepel a vidéki lakosság
életkörülményeinek javítása és a megélhetésének
támogatása.

- Ennek ellenére lát-e arra lehetıséget, hogy a falunk
életminıségét javító fejlesztések megvalósuljanak?

Igen. Az egyik lehetıség a civil-, és
magánkezdeményezések támogatása, ezekhez a
megfelelı keretek kialakítása. Ezeknek a
kezdeményezéseknek az Uniós pénzekhez való
hozzájutását kell támogatnunk. Ezért tette meg az
Önkormányzat, hogy a kistérség és a település
fejlesztési terve alapján megjelölte azokat az operatív
programokat, amikre az önkormányzat és a különbözı
vállalkozások pályázni tudnak. Csatlakozott a
település a Leader programhoz. Így, több erıs és
mőködı vállalkozások révén javulhat a településen
élık életminısége.

- Mit tart jelenleg a legfontosabb megoldandó
problémának?

Fontos probléma most a Körjegyzıség helyzetének a
rendezése. Mint ismeretes Cserdi kiválásával
szándéka miatt önálló hivatalt kell létrehozni
Bükkösdön. Ez komoly változásokat és új feladatot
jelent, hiszen Cserdi és Bükkösd lakosságát egyaránt
érinti ez a rendezetlen helyzet. A problémát meg kell
oldani, tiszteletben tartva a kiválni kívánó település
szándékát, de a változással járó költségek arányos
elosztását figyelembe véve.
Itt is visszautalok a fejlesztések kérdésére. Ugyan a
vidékfejlesztésben igényelhetı pénzek nagyobb
arányban nyerhetık el, hogy ha közös szándék rejlik
mögötte, de látható régóta, hogy a mikrotérség
települései nem tudnak "valamiért" jól együtt
gondolkodni. Ez egy évtizedek óta fennálló örökös
gondnak tőnik.

- Mik azok a 2008-ra elképzelt fejlesztési lehetıségek,
amelyek megvalósulására, elindulására esélyt lát?

Elsısorban a már megkezdıdött konyhakialakítás már az
idén befejezıdhet. A sporttelepen történı felújítási
munkálatok tovább vitele, az épületek állagának javítása
és országos versenyek rendezésére alkalmas lovas pálya
továbbfejlesztése is az idei év feladata.
Az évek óta húzódó településközpont kialakításának,
felújításának megkezdését is fontosnak tartanám az idei
évre. Ehhez kapcsolódva a püspökség által régóta
halogatott templomfelújítás is realizálódni látszik. Errıl
az Önkormányzat és az Egyházmegye között már az
elızı évben történtek tárgyalások. Ehhez nagyon fontos
lenne majd a településen élık aktív segítsége is.
Elkészülnek lassan a település határában a kialakítandó
élménypark tervezési munkálatai. A 2008-as évben itt is
elindulnak a kivitelezés elsı lépései. Ehhez a
programhoz számos helyi vállalkozónak is lehetısége
nyílik kapcsolódni.
Amennyiben az Önkormányzat anyagi lehetıségei
megengedik, a település belterületi részeinek
parkosítását folytatni fogjuk. Az utak, járdák, árkok
karbantartását is lehetıségeink szerint meg kell tenni. Az
állam által támogatni látszó egyedi szennyvízrendszer
tervezését el kell indítani.

- Milyen jövıképet képzel el egy minıségi fejlıdés
számára?

A település lehetıségeit kihasználva olyan új lakópark
jellegő lakóövezet kialakítását kell kijelölni, amely a
városból kiköltözni kívánó emberek igényeit is kielégíti.
Ezzel az elöregedı település új arculatot vehet fel és a
településen mőködtetett közintézmények kihasználtsága
ismét megfelelı lehet. Így ezek az intézmények is
ismételten a "fejlıdés" útjára léphetnek. Ez a tendencia
illeszkedik az Unióban is elképzelt vidéki térségek
felzárkóztatásához, mely célként jelöli meg a fiatal
lakosság arányának a növelését. A helyben történı
munkavégzésre, helyi kisvállalkozás mőködtetésére,
alternatív mezıgazdasági tevékenységek kialakítására
jelentıs támogatást kíván nyújtani. Ezeknek a
támogatásoknak az elérését látom a fejlıdés
lehetıségeként.
Ezt az irányt a kistérségi fejlesztési koncepció
megalkotásával a kistérség összes települése
(polgármestere és képviselıtestülete) már 2004-ben
elfogadottnak tekintette. Megítélésem szerint nagyon
nem érdemes ezzel szembe menni, mert az igazán nagy
pénzek lehívására csak közös fejlesztési elképzelések
alapján nyílhat lehetıség, mint ahogy a nagy
beruházások jelentıs hozadékának is a kistérség
egészében kellene lecsapódnia.�
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Sikeres évet zárt a Radioaktív Hulladékokat

Kezelı Közhasznú Társaság (RHK Kht.)

A  Tolna  megyei  Bátaapátiban  létesülı
Nemzeti  Radioaktívhulladék-tároló  (NRHT)
projektje  megkapta  az  illetékes  hatóságtól  a
létesítmény  jogerıs  környezetvédelmi  engedélyét,
ami  jelentıs  lépés  az  engedélyezési  eljárásban  –
jelentette  be  Dr.  Hegyháti  József,  a  Radioaktív
Hulladékokat  Kezelı  Közhasznú  Társaság  (RHK
Kht.)  ügyvezetı  igazgatója  a  szervezet
decemberben tartott  évértékelı sajtótájékoztatóján.
Kiemelte,  hogy  az  érvényes  tervek  szerint  –  az
összes szükséges engedély birtokában – az NRHT
2008 nyarától fogadhatja a paksi atomerımő kis és
közepes aktivitású hulladékait. Az idei évben elért
jelentıs  eredmények  között  említette  még  az
ügyvezetı  igazgató  a  paksi  Kiégett  Kazetták
Átmeneti  Tárolója  újabb  moduljának  átadását,
amellyel  annak  kapacitása  7200  kazettára
emelkedett,  valamint  a  több  mint  harminc  éve
biztonságosan mőködı püspökszilágyi (Pest megye)
Radioaktív Hulladékokat Feldolgozó és 

Tárolóban  végzett  modernizációs  és
biztonságnövelı program idei sikeres megvalósítását.
A nagy aktivitású hulladéktároló kutatási programjáról
szólva  az  ügyvezetı  igazgató  azt  emelte  ki,  hogy a
szakemberek között e témában kettıs a konszenzus: 
a./ szükség van egy hazai nagy aktivitású hulladékokat
befogadó végeleges tárolóra;
b./ hogy a tároló csak mélygeológiai létesítmény lehet.

A nagy aktivitású tárolóhoz kapcsolódó eddig
elvégzett kutatások eredményei úgy foglalhatók össze,
hogy van  kiválasztott  és  megfelelınek  ítélt  kızet,  a
BAF (Boai Aleurolit Formáció) a Nyugat-Mecsekben.
Az  évtized  elején  újraindultak  a  kutatások,
amelyeknek célja kettıs volt:  az ismeretszerzés, és a
helyszínkijelölés.

Tájékoztatójának végén az ügyvezetı igazgató
egy áttekintı táblázat elemzésével mutatta be, hogyan
változott NRHT, valamint Nyugat-Mecsek térségében
élık  véleménye  a  legutóbbi  három  közvélemény-
kutatás során.
(Az ügyvezetı igazgató prezentációjának teljes anyaga
elérhetı az RHK Kht. honlapján, 
a www.rhk.hu/hírek cím alatt.)�

FELNİTTOKTATÁSI
PROGRAM

A Bükkösdi  Körzeti  Általános
Iskola a 2007/2008-as tanévben
újra  indítja  felnıttoktatási
programját,  melyhez
résztvevıket  várunk  a
következık szerint:

Amennyiben
♦ Ön már elmúlt 18 éves, de

még nem töltötte be 64.
életévét,

♦ Nem rendelkezik az általános
iskola 7. és/vagy 8.
osztályának elvégzésérıl
bizonyítvánnyal,

♦ Tanulni és mővelıdni
szeretne, esetleg szakmai
elképzelései is vannak,

Kérjük,  jelentkezzen  iskolánk
igazgatójánál  személyesen,  vagy
telefonon.  (tel.:378-422)

Jelentkezése  és  sikeres
tanulmányai  esetén  anyagi
juttatásban,  majd  –  ha  Ön  is
szeretné  –  szakmai  képzésben
részesülhet.

Az  oktatás  idıkeretérıl  és
további  részleteirıl  nyilatkozata
után  értesülhet  iskolánkban,  a
Bükkösdi  Körzeti  Általános
Iskolában.

   mega Pizzéria 
Szentlırinc

Házhozszállítás Bükkösdre is!

Pizzák,  olasz  tészták,
rostonsültek, lepények. 
Tel.: 370-651 vagy 30/3234-652

Nyitva:  H-Szo.:  10-2130 
Vasárnap: 15-2130

Családi ház eladó. 3 szoba,
fürdıszoba. Lakható

melléképülettel, garázzsal eladó!
érdeklıdni lehet: Rákóczi u. 11.

FARSANGI BÁL

A  Bükkösd  Holnapjáért
Egyesület  Farsangi  Bált  rendez
2008.  02.  16  -án  este  20:00
órától a  bükkösdi
sportcsarnokban. Minden
jelmezben  megjelent  vendég
ajándékot  kap.  Jegyek  csak
elıvételben  vásárolhatók  a
következı  személyeknél:  Bucsai
K.,  Bartalovicsné,  Ninkóné,
Budai  ABC.  A jegyek  ára  1000
forint.  A  bál  batyus  jellegő,
mindenki  hozzon  magának  ételt,
italt.  Zenét  a  Magic  együttes
biztosít. 
Minden érdeklıdıt szeretettel

várunk!

5
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Beszámoló a Közösségfejlesztı Egyesület 2007. évi tevékenységérıl
Ilyenkor év elején szokás számot vetni az

elmúlt év eseményeivel. Kötelességünk is beszámolni
az Önkormányzat felé a tavalyi évrıl. Ugyanakkor azt
hiszem nem csak az Önkormányzat felé kell ezt
megtenni, hanem illik azok felé is, akikért mőködünk: a
lakosság felé is! Ugyan nyilatkoztam már másutt ez
ügyben, de azért engedjék meg, hogy néhány
mondatban ezt itt, a hivatalos lapban is megtegyem!

Egyesületünk a tavalyi évben 2.000.000 Ft
támogatást kapott az Önkormányzattól a civil
szervezetek számára kiírt pályázaton. Az elnyert
összeget pályázati forrásokkal kiegészítve fontos
feladatokat tudtunk megvalósítani. Elsıdleges
feladatunk a Teleház, mint közösségi tér fenntartása. A
teleház egyik alapvetı feladata az informatikai
hozzáférés biztosítása, amely zavartalanul zajlott.
Ügyfélszolgáltai tevékenységünket is folyamatosan
végeztük. A helyiségek átrendezésével még
praktikusabb tudjuk kiszolgálni a felhasználókat.
Intéztük a kultúrház kiadásának adminisztrációját,
vásárok és a külsıs rendezvények megrendezése
számára biztosítottuk a létesítményt. Fontos esemény,
hogy elindult a mozgókönyvtári szolgáltatás, amely
egyre népszerőbb a lakosság körében.

Szorosan közremőködtünk az önkormányzati
rendezvények kapcsán is, mint például lakossági
tájékoztatók, idısek napja. Más helyi szervezetek
munkáját is több alkalommal segítettük (pl.: CKÖ,
BNÖ, BKSE Lovas szakosztály, Általános Iskola,
Óvoda). Saját szervezéső rendezvényeket is tartottunk.

A hagyományos Borverseny, Majális, Mézes-Mázas
Fesztivál és Karácsonyváró Ünnepség 2007-ben is
megrendezésre került.

Ingyenes képzési programokra az idén nem
nyertünk pénzt. Ennek ellenére volt képzés a
teleházban, hiszen egy önköltséges gépjármővezetıi
tanfolyam számára helyet tudtunk biztosítani. Helyet
biztosítottunk az ingyenes jogsegély szolgáltatás
számára is.

Fontosnak tartom kiemelni, hogy 2007-elsı
félévében 3 fıállású, második félévében 2 fıállású
munkatársat tudtunk alkalmazni. Ez azért is fontos,
mert helyi fiatalok számára biztosítottunk ezzel
megélhetést. A fıállású létszámon felül további 5 fı
részére biztosítottunk viszonylagos rendszerességgel
alkalmi munkát.

A fentiek természetesen úgy valósulhattak meg,
hogy a kapott támogatást kiegészítettük saját
forrásainkkal. Pályázatok szempontjából sikeres évet
zártunk, mintegy 3 millió forintot nyertünk a különbözı
pályázati forrásokból. Bár ezek kifizetése nem miden
esetben történt meg idıben. A zavartalan mőködéshez
szükség is van más források bevonására, hiszen a
kapott önkormányzati támogatás a költségevetésnek
csak mintegy negyedét fedezi. Helyi cégektıl és
magánszemélyektıl is kaptunk támogatásokat. Sokan
felajánlották adójuk 1 %-át is! Ezúton is köszönöm
mindenkinek aki támogatta a mőködésünket!

Összefoglalva úgy hiszem. hogy egy viszonylag
sikeres évet tudunk magunk mögött.�

Volcsányi Gábor, az egyesület elnöke

HÍREK RÖVIDEN
Az önkormányzat módosított a mezııri járulékról szóló rendeletét, mely  szerint a mezııri járulék mértéke
külterületen és zártkertben minden megkezdett hektár után: 500.-Ft/év” A rendelet január 1-tıl hatályos!

*
Szennyvízszállítási díjak 2008-ban:

A folyékony hulladék
győjtésének és szállításának díja         Ürítési díj Összesen

Lakosság esetében 1065.-Ft/m3 +20 % Áfa 350.-Ft/m3+20% Áfa 1415.-Ft/m3+20% Áfa
Közületek esetében 1065.-Ft/m3 +20 % Áfa 350.-Ft/m3+20% Áfa 1415.-Ft/m3+20% Áfa

Vízdíjak 2008-ban:
fogyasztás után fizetendı díj lakosság esetében 245.-Ft/m

3

fogyasztás után fizetendı díj közületek esetében 351.-Ft/m
3

Alapdíjak

Ø 13-Ø 20-as vízmérıs (ezek a lakosságiak) és mérı nélküli bekötés után 170.-Ft/hó+ÁFA
Ø 25-ös vízmérıs bekötés után 390.-Ft/hó+ÁFA
Ø 40-Ø 50-es vízmérıs bekötés után 1410.-Ft/hó+ÁFA
Ø 80-Ø 100-as vízmérıs bekötés után 2210.-Ft/hó+ÁFA
Ø 100-as feletti vízmérıs bekötés után 8270.-Ft/hó+ÁFA



Bükkösdi Hírlap 2008. január

7

Bükkösd Községi Önkormányzat 16/2007( XI.30.) számú rendelete
AZ ÁLLATOK TARTÁSÁRÓL

Bükkösd Községi Önkormányzat Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 9. §.
(3) bekezdése és 16. §. (1) bekezdésébe, a hulladékgazdálkodásról szóló 2000. évi XLIII. törvény 31. § (1)
bekezdésébe foglalt felhatalmazás alapján az állatok tartásáról az alábbi rendeletet alkotja.

A rendelet alkotásának célja olyan állattartási szabályok meghatározása, melyek keretei között a település
fejlıdéséhez és fejlesztéséhez igazodó állattartás folytatható, ahol az állattartók és az állattartással érintettek körének
érdekei is érvényesülnek, biztosítva egyben a lakosság békés együttélését, nyugalmát, testi épségét, egészségét,
elkerülve a késıbbi jogvitákat és teret engedve egyben a lakóközösségek önszabályozásának is.

I. fejezet
Általános rendelkezések

1. § (1) E rendelet hatálya Bükkösd község közigazgatási területén folytatott:
a.) mezıgazdasági haszonállatok tenyésztésére, tartására és elhelyezésére (a továbbiakban állattartás), valamint
b.) állattartással foglalkozó természetes személyekre, jogi személyekre, jogi személyiséggel nem rendelkezı

gazdasági társaságokra (a továbbiakban: állattartó) terjed ki.
(2) A rendelet hatálya nem terjed ki:

a.) a külön jogszabály rendelkezései szerint nagy és kis létszámú állattartó és tenyésztı
telepekre

b.) sporteseményeken vagy ilyen tevékenységek során való felhasználásra szánt állatokra
c.) vadon élı állatokra
d.) fegyveres és rendvédelmi szervek állattartására.

2. § (1) E rendelet alkalmazásában
a.) állattartás: állat nevelés, tenyésztés, istállós hízlalás, lakásban tartás, ideértve a turisztikai célból és az

ıshonos haszonállatok bemutatását célzó állattartást is
b.) állattartó: az állat tulajdonosa illetve aki az állatot vagy állatállományt gondozza, felügyeli
c.) gazdasági haszonállat: az az állat melyet élelmiszer, gyapjú, bır, vagy szırme elıállítása vagy egyéb

mezıgazdasági cél miatt tartanak
ca) nagytestő haszonállat: ló, szarvasmarha, szamár, öszvér, bivaly
cb) egyéb haszonállat: sertés, juh, kecske
cc) kisállatok: baromfifélék, galamb, házinyúl, prémes állatok (nutria, róka, pézsma, nyérc, nyest, görény)
cd) méh
d.) kedvtelésbıl tartott állat: eb, macska, lakásban tartható díszmadarak, díszhalak, kistestő rágcsálók, hüllık,

kétéltőek
e.) turisztikai célból tartott állat: ló, póniló
f.) bemutató jellegő haszonállat tartás: ıshonos haszonállatok (magyar szürkemarha, mangalica sertés,

rackajuh) tartása
g.) kutyasétáltatás: az eb közterületen, pórázon történı vezetése

     h.) kutyafuttatás: az eb szabadon engedése, futtatása az arra kijelölt területen
      i.) vakvezetı kutya: speciális kiképzésben részesített, igazolvánnyal ellátott eb
      j.) jelzı eb: halláskárosultak segítését szolgáló, erre kiképzett eb
      k.) eb szaporítás: ha az állattartó egy anyakutyát vagy más ebet nem tenyésztési célból
           enged szaporodni

l.) ebtenyészet: legalább két tenyész anyakutyával folytatott kereskedelmi, haszonszerzési célú céltudatos eb
szaporítás

(2) Nem minısül állattartásnak a családi szükséglet vagy feldolgozás céljára vásárolt állat legfeljebb egy hétig
történı átmeneti tartása.
(3) Személyi szükségletnek megfelelı saját ellátást szolgáló haszonállat tartás:
      lakásonként legfeljebb 4 db ló vagy  szarvasmarha,  20 db sertés, 20 db juh, 2 db kecske, 100 db baromfi, 50
db nyúl (szaporulattal együtt), 50 db galamb �
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II. fejezet
A haszonállattartás általános szabályai

3. § (1)  A község közigazgatási területe állattartási szempontból 3  övezetre oszlik.
(2) Az egyes övezetekhez tartozó területeket, és az ott folytatható állattartás mértékét e rendelet 1. számú melléklete
tartalmazza.
(3) Bükkösd község közigazgatási területén gazdasági haszonállatokat csak e rendeletben meghatározott keretek
között és a vonatkozó jogszabályok betartásával lehet tartani.
(4) Gazdasági haszonállat birtokban tartása, szerzése, elidegenítése során az állattartó állat(ok) tulajdonjogának,
valamint elidegenítés esetén állategészségügyi forgalomképességének igazolására külön jogszabály elıírásai szerint
állatkísérı lapot (állatútlevelet) köteles kiváltani.
4. § (1) Az I. számú övezetben a település belterületén a személyi szükségletnek illetve jövedelem  kiegészítésére a
2.§ (3) bek. a.) és b.) pontjaiban meghatározott számú állat tartható az e rendeletben foglalt eltéréssekkel.
(2) Az  II. övezetben lévı külterületi ingatlanokon korlátozás nélküli állattartás lehetséges.
(3) A  III.  övezetbe tartozó zártkerti ingatlanokon csak kisállatok  tartása engedhetı meg.
5. § Az állattartási övezetektıl függetlenül tilos minden haszonállat tartása, óvoda, napközi iskola, orvosi rendelı,
egyéb egészségügyi intézmények, élelmiszer üzletek, üzemi konyhák,  középületek, vendéglátó üzletek, látogatott
egyházi és mőemléki létesítmények területén, ivóvízbázis védıövezetében és ezen létesítmények telekhatárától mért
50 m távolságon belül.
6. § (1) Az állattartás célját szolgáló építmények és kiszolgáló létesítményeik építési engedély kötelesek,
elhelyezésére, építésére, karbantartására az építésügyi, az állategészségügyi, a környezet és természetvédelmi
valamint a közegészségügyi jogszabályok rendelkezéseit kell betartani. Szabadon tartás esetén az állattartó köteles
biztosítani, hogy a haszonállatok tartása a kijelölt ingatlant ne hagyhassák el (felügyelet, épített kerítés vagy
villanypásztor).
(2) Minden állattartó köteles az állattartás úgy folytatni, hogy az állattartásával érintett környezete jogosultságait ne
sértse, azok nyugalmát (zajjal, bőzzel, stb.) szükségtelenül ne zavarja. Az állatok tartása során az állattartásra
vonatkozó külön jogszabályokban foglalt rendelkezéseket kell betartani.
(3) Az állatok tartását szolgáló létesítményeket rendszeresen legalább naponta egyszer ki kell takarítani, valamint
gondoskodni kell a trágya, valamint trágyalé folyamatos elszállításáról.
(4) Az állatok tartási helyén szükség szerint, de évente legalább két alkalommal fertıtlenítı meszelést kell végezni.
A káros rovarok és rágcsálók irtásáról, elterjedésük megakadályozásáról folyamatosan gondoskodni kell.
(5) Az állati szilárd trágyát az állatok tartási helyérıl naponta legalább egyszer ki kell hordani a trágyatárolóba, vagy
trágyatelepre. Trágyatelep ott létesíthetı, ahol e rendelet a haszonállat tartást korlátozás nélkül megengedi és az
érintett telek mérték 2000 m2-nél nagyobb és a szomszédos lakóingatlanoktól legalább 50 m távolság biztosítható. A
trágyatelep helyét úgy kell kijelölni, hogy oda sem víz, vagy onnan szennyezı lé tovább ne folyhasson.
(6) Trágyatárolót résmentes fedéllel kell ellátni, a trágyalégyőjtıt zárt, szivárgásmentesre kell kiképezni. Hígított
trágya vagy trágyalé szabadon nem folyhat, azt zárt vezetéken keresztül kell a győjtıbe juttatni.
Az ólakban és a trágyatárolóban szagtalanító anyagokat kell alkalmazni.
(7) Trágyatároló és /vagy trágyalégyőjtı elıkertben nem csak hátsó kertben helyezhetı el.
A trágyalé győjtı kiürítésérıl szükség szerint kell gondoskodni. Az eltávolított híg, vagy hígított állati trágyát
öntözésre, locsolásra felhasználni nem szabad.
(8) Személyi szükségletre történı állattartás esetében a szilárd állati trágya más módon, de zárt vagy zárható fedéllel
ellátott szivárgásmentes edényzetben is győjthetı.
7.§ (1) Közös használatú udvarokban – ahol e rendelet állattartásra lehetıséget ad – haszonállatot szabadon engedni
csak az érintett lakók beleegyezésével lehet.
(2) Ha az ellenırzésre jogosult a gazdasági haszonállat tartás e fejezetében foglalt szabályok megsértését állapítja
meg és mulasztását az állattartó elızetes írásos figyelmeztetés ellenére sem pótolja, vagy azokat továbbra sem tartja
be, ott a polgármester a haszonállat tartását korlátozhatja, illetve megtilthatja és/vagy a mulasztóval szemben
szabálysértési eljárást kezdeményezhet. �
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III. fejezet
Az állatkihajtás szabályai

8. § (1) A község közterületén az állatkihajtás és a legeltetés tilos.

(2) Az állatok áthajtása során keletkezı állati hulladékot, és az áthajtással összefüggésben keletkezett egyéb
szennyezıdést az állatok tulajdonosa köteles haladéktalanul eltakarítani.

IV. fejezet
Az állatok védelmérıl

9. § A gazdasági haszonállatok és az egyéb állatokkal való kíméletes bánásmód, valamint az állatok védelmének
alapvetı szabályainak tekintetében a külön jogszabályban foglalt rendelkezéseket kell alkalmazni.

V. fejezet
Méhek tartásának szabályai

10. § (1) Az 5 §-ban felsorolt területeken méhészetet létesíteni, és fenntartani nem lehet. Ahol e rendelet jövedelem
kiegészítést, árutermelést is biztosító állattartást engedélyez az (1) bekezdésben foglaltak kivételével legfeljebb 60
méhcsalád tartható.
(2) Méhészetet (vándorméhészetet) közös használatú épülettıl és a szomszédos ingatlanoktól 4 m, használatban lévı
úttól (közút, saját használatú út) és vasúttól az út menti árok külsı szélétıl számított 10 m távolságon kívül szabad
elhelyezni.
(3) Ha a szomszédos ingatlanoktól való 4 m távolságot megtartani nem lehet a méheknek ellenkezı irányban
legalább 2 m magas tömör (deszka stb.) kerítés, vagy élı sövény létesítésével a magasban való kirepülésüket kell
biztosítani.
(4) A méhészkedést úgy szabad gyakorolni, hogy az állattartó az állat tartásával a környezetében élık nyugalmát ne
zavarja, egészségét és testi épségét ne veszélyeztesse, jogos érdekeit ne sértse.
(5) Az (5) bekezdésben foglaltak megsértése miatt a polgármester elızetes írásbeli figyelmeztetés után a méhtartást
korlátozhatja vagy megtilthatja és a mulasztóval szemben szabálysértési eljárást kezdeményezhet.
(6) A méhészkedést a polgármester megtilthatja abban az esetben is, ha a  szomszédos ingatlanon lakók valamelyike
orvosi szakvéleménnyel igazoltan túlzottan allergiás a méhcsípésre, az közvetlen életveszélyt okozhat.

VI. fejezet
Lakásban tartható, kedvtelésbıl tartott állatokra vonatkozó rendelkezés

11. § (1) Kedvtelésbıl tartott éneklı és díszmadarak, díszhalak, kistestő rágcsálók (aranyhörcsög, tengeri malac stb.)
hüllık, kétéltőek lakásban a (2) bekezdésben foglalt eltéréssel e rendelet alapján tarthatók.

 (2) A veszélyes állatok körébe tartozó vagy egyedi tulajdonságuk alapján veszélyesnek minısített állaltok lakásban
történı tartására a külön jogszabály rendelkezéseiben foglaltakat kell alkalmazni.

VII. fejezet
Az ebtartás szabályai

12. §   (1) A foglalkozásszerő ebtenyésztés mőködési engedélyhez kötött tevékenység, melyre külön jogszabály
rendelkezéseit kell alkalmazni.
(2)  A község  belterületén lévı egyedi beépítéső lakótelkeken 3 db  3 hónaposnál idısebb eb tartható.
(3) Kizárólag kedvtelésbıl tartott ebek esetén a (2) bek. szerinti létszám feletti ebek tartásához a közvetlen
szomszédok írásbeli hozzájárulása szükséges. Hozzájárulás hiányában csak a (2) bekezdés szerinti eb létszám
tartható. �
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13. § A község közigazgatási területén harci vagy küzdı ebet tartani, tenyészteni, kiképezni, forgalmazni,
elidegeníteni, állatviadalt szervezni, vagy erre a célra építményt, földterületet, anyagi eszközt rendelkezésre
bocsátani tilos.
14. § Minden ebtartó köteles felelısséggel nevelni, idomítani és tartani az ebét.
15. § (1) Az ebtartásban bekövetkezett változásokat (eladás, vétel, ajándékozás, elhullás, tartási hely megváltozása
stb.) az ebtartó köteles 15 napon belül az önkormányzati nyilvántartásba bejelenteni, valamint a 3 hónapos kort elért
ebét nyilvántartásba vetetni.
(2) Az ebtartó köteles a 3 hónapos kort elért ebét 30 napon belül, továbbá az elsı oltást követıen 6 hónapon belül,
ezt követıen pedig évenként veszettség ellen beoltatni.
(3) Az ebtartó köteles minden 3 hónaposnál idısebb ebet évenként veszettség ellen beoltatni. Az ebet szervezett
védıoltás keretében, vagy oltási engedéllyel rendelkezı állatorvos rendelıjében, vagy az állat tartási helyén lehet.
(4) Az ebek veszettség elleni védıoltása kötelezı, ennek megszerzése nélkül ebet tartani nem lehet. Az emberre
egészségügyi szempontból veszélyes, valamint az állatállomány egészségét veszélyeztetı betegség tüneteit mutató,
vagy betegségre gyanús ebet kártalanítás nélkül ki kell irtani.
16. § (1) Az ebtartó az ebet a tartással érintett környezete (szomszédok, szomszédos lakások, szomszédos lakótelken
élık stb.) nyugalmának tartós, vagy rendszeres zavarása nélkül tarthatja úgy, hogy az másnak anyagi kárt ne
okozzon, ember testi épségét és egészségét ne veszélyeztesse.
(2) Az ebtartással érintettek az (1) bekezdésben foglaltak be nem tartása miatt a zavarás megszüntetését is kérhetik,
melyre külön jogszabály elıírásai az irányadók.
(3) Az ebtartásra, valamint a harapós illetve a veszélyes eb tartására utaló figyelmeztetı táblát a telek, lakás, lakóház
bejáratán szembe tőnı módon el kell helyezni. Harapós eb esetén a kaput (bejáratot) kulcsra zártan kell tartani.
(4) Ebmarás esetén az eb tartó köteles az ebet állatorvossal megvizsgáltatni és az arról kiadott igazolást a sérülést
szenvedett személynek vagy képviselıjének átadni.
(5) Ha az állatorvos a sérülést okozó ebre vagy ebre fertızı állatbetegség megelızése, felszámolása miatt
megfigyelési vagy ebzárlatot rendel el, az ebtartó köteles az ebet az állatorvos utasítása szerint elzárva tartani.
17. § (1) Bekerítetlen ingatlanon ebet szabadon tartani tilos!
(2) Bekerített ingatlanon az eb szabadon tartható, ha olyan módon van bekerítve, hogy onnan az eb a szomszédos
ingatlan területére vagy közterületre nem juthat ki.
Ha onnan kijuthat, vagy a kerítésen keresztül kiharapni képes, az esetben az ingatlan határain belül is megkötve kel
tartani. Az ebet úgy kell megkötni, hogy mozgásigénye ezalatt is biztosítva legyen (pl. 4 m hosszú huzalhoz
csatlakozó futóláncon)
(3) A szabadon, valamint a megkötve tartott eb számára a testméretének megfelelı, csapadéktól védı tetıt, vagy ólat
kell építeni.
(4) Az ebet tilos közterületre kiengedni, elkóborlását hagyni, vagy egyéb módon lehetıvé tenni, hogy az póráz és
felügyelet nélkül közterületen tartózkodjon.

(5) Ebet közterületre, valamint lakóházak közös használatú helyiségeiben és közös használatú területére biztonságos
vezetésre alkalmas pórázon, továbbá e rendelet 2. számú mellékletében felsorolt fajták esetében szájkosár
alkalmazásával lehet kivinni, vagy felügyelet nélkül hagyni.
18. § (1) Tilos az ebet beengedni, bevinni, és tartani a vakvezetı kutya, valamint az intézmény ırzését szolgáló eb
kivételével:

a.) vendégforgalmat lebonyolító nyilvános helyiségekbe,
b.) üzletbe,
c.) nevelési-oktatási, egészségügyi, szociális, kulturális intézményterületére,
d.) ügyfélforgalmat lebonyolító közintézmény épültébe,
e.) temetı területére,
f.) játszótérre, homokozóba, sportrendezvényre.

19. § (1) Harapós, támadó természető ebet valamint a 2. sz. mellékletben felsorolt fajtákat csak nagykorú személy
felügyelete mellett lehet sétáltatni, az eb felügyeletét ez alatt másnak átengedni nem lehet.
(2) Az ebtartó, vagy az eb felügyeletével meghatalmazott személy köteles az eb vezetése és sétáltatása során
keletkezett szennyezıdést a közterületrıl eltávolítani. A szilárd szennyezıdést az e célra rendszeresített és erre
alkalmas eszközök használatával (zacskó, lapát) össze kell szedni, az összeszedett szennyezıdést hulladéktárolóba
kell üríteni. E rendelkezést kell alkalmazni lakóházak közös használatú helyiségeire és területére is. ����
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20. § (1) Ha az ebtartó az ebét nem kívánja tovább tartani, és azt eladás, ajándékozás stb. útján sem akarja máshoz
elhelyezni, az eb gyepmesteri telepre történı szállítását kell kérnie, melynek költségeit köteles viselni.
(2) A közterületen tartózkodó, gazdátlan vagy kóbor ebet az önkormányzat által megbízott személy köteles és
jogosult befogni, és az önkormányzattal szerzıdésben lévı telepre, vagy állatotthonba szállítani.
(3) A befogott ebek adatait a (2) bek. szerinti befogásra jogosult az önkormányzati eb nyilvántartás felé közölni
köteles. Az így azonosított eb tulajdonosát (tartóját) az eb befogásáról 8 napon belül értesíteni kell.
(4) A (3) bekezdés alapján értesített ebtartó az ebét az értesítéstıl számított 8 napon belül kiválthatja, ha annak
tartási, élelmezési és ápolási költségeit megtéríti.
(5) A (4) bekezdésben foglalt kiváltási határidı után az eb további sorsáról a telep, vagy az állatotthon rendelkezik.
(6) Ha a nap valamely idıszakában (kora reggel, alkonyatban stb.) rendszeresen közterületen tartózkodó eb gazdája
ismert azzal szemben szabálysértési bírságot kell alkalmazni az ebtartás betartatása érdekében.

VIII. fejezet
A macskatartás szabályai.

22. § (1) Macskák tartására az ebek tartását szabályzó VII. fejezet rendelkezéseit – a 12. §., a 13. §., a 15. §., a 16. §.
(3), a 17. §., a 19. §., a 20. §. kivételével – kell értelemszerően alkalmazni.
(2) Macskák veszettség elleni védıoltását az állat tartójának kérelmére az ebek szervezett védıoltása alkalmával az
oltásra engedéllyel rendelkezı állatorvos elvégezheti.

IX. fejezet

23. § Vadászható vadfajok, továbbá a természetes élıhelyeiken élı nem vadászható vadfajok egyedeit befogni és a
község belterületén tartani csak az engedélyre jogosult szerv igazolásával lehet..
24. § A külön jogszabályban meghatározott veszélyes állatok körébe tartozó állatokat a község belterületén tartani
nem lehet.

X. fejezet

25. § (1) Állati hullák és hulladékok ártalmatlanítása a község belterületén tilos!
(2) Az elhullott haszon és egyéb állatokat, állati hulladékot az állattartó köteles az állati hullaemésztıbe szállítani.
(3) A közterületen fellelt bármely állati tetemet a (2) bekezdés szerinti személy vagy ha annak kiléte nem állapítható
meg az önkormányzat  köteles haladéktalanul az állati hullaemésztıbe elszállítani.
(4)  Az elhullott, 50 kg-nál nem nagyobb össztömegő, kedvtelésbıl tartott állatokat, valamint a három hetesnél
fiatalabb szopósbárány, kecskegida és borjú hulláját az állati hulladék birtokosa saját telkén a szomszéd telek
határvonalától 1,5 m-re elföldelheti. Ennek feltétele, hogy a felszín alatti víz mindenkori maximális nyugalmi
vízszintje és az elföldelés mélységi szintje között legalább 1,0 méter távolság legyen. A kedvtelésbıl tartott, elhullott
állatot a kedvtelésbıl tartott állatok kegyeleti temetıjében is eltemetheti a tulajdonos.

XI. fejezet
Záró rendelkezések

26. § Amennyiben a cselekmény vagy mulasztás súlyosabb megítélés alá nem esik szabálysértést követ el  és
30.000.-Ft-ig terjedı pénzbírsággal sújtható az aki e rendelet
4.§., 5.§.,6.§. (2), (5)-tıl (8)., 7.§. (1)., 8.§. (1)-(2)., 10.§.  (1) (2) (4) (5),  12.§. (3) (4)., 13.§., 15.§. (1)-tıl (3). 17.§
(1), (4), (5)., 18.§., 19.§. (1), (2)., 25. §. (1), (2). bekezdésében foglaltakat megsérti.
27. §. (1) E rendelet 2008. január 1. napján lét hatályba.
(2) Mindazon állattartóknak, akik e rendelet hatályba lépésekor e rendelet elıírásaiba ütközı helyen, módon, vagy
mértékben tartanak állatot a rendelet hatályba lépését követıen legkésıbb 2008. Április 30. napjáig kell
megszüntetni , vagy az elıirt mértékre csökkenteni az állattartást, illetve az állattartás e rendelet szerinti feltételeit
megteremteni. (...) �
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1. számú melléklet - Állattartási övezetek:
Az I. számú állattartási övezet:  a község teljes belterülete
Az II. számú állattartási övezet: külterületek, lakott külterületek, 2000 m2 területnagyságot meghaladó külterületi
ingatlanok
A III. számú állattartási övezet: zártkerti ingatlanok, az elsıdlegesen szılı-gyümölcs, zöldségtermelés céljára
szolgáló területek

2. sz melléklet - Szájkosár használatára kötelezett ebfajták: terrier fajták, ( bullterrier, american staffordshire
terrier, mastino mapoletano, bullmastiff, mastiff, spanischer mastiff, tosa, jagd terrier, airdale terrier), dobermann,
dog, komondor, kuvasz, mastino napolatano, német juhász, skót juhász, sarplaninac, óriás hnauzer, közép schnauzer,
afgán agár, orosz agár,  boxer, új foundlandi, bernáthegyi, rotweiler, kaukázusi pásztor, pitbull, valamint a felsorolt
fajták egymással és más fajtájú ebbel való keverékei.

Dr. Tarai Klára, körjegyzı kommentárja a rendelethez:

Tisztelt bükkösdi lakosok! Bükkösd Községi Önkormányzat Képviselı-testülete az elmúlt év végén állattartási
rendeletet fogadott el.  A rendelet megalkotásnak legfıbb indoka a községben levı állatok tartásával
kapcsolatos sok panasz volt. Mindannyian tapasztaljuk, hogy vannak olyan állattartók, akik sajnálatos módon
zavarják a körülöttük élıket, esetlegesen kárt is okoznak.  Ennek az áldatlan helyzetnek a megszüntetése
érdekében született ez a rendelet.
A testületnek nem szándéka az állattartók életének megnehezítése, csupán egy egységes szabályozás bevezetése,
mely könnyebbé teszi az esetleges panaszok orvoslását is.
Természetesen elıfordulhat, hogy a rendelet valamelyik szakasza a gyakorlati élettel, állattartással ellenkezı
elıírást tartalmaz. Kérem, amennyiben ezt tapasztalják, jelezzek a Hivatal, a körjegyzı felé, hiszen egy rendelet
bármikor módosítható. �

"A JÖVŐ
GENERÁCIÓJA"
Megyei Ifjúsági
Sportbajnokság

BÜKKÖSDI SPORTNAP
2008. február 15. péntek, 17.00-tól a Bükkösd

Kultúrházban

Versenysportok: CSOCSÓ, PING-PONG, DARTS
Változatos programok, több sportág!

16-24 éves amatır versenyzık jelentkezését várjuk!
Jelentkezni elıre a teleházban, vagy a verseny
napján a helyszínen lehet! Az elsı három helyezett
tárgyjutalomban részesül és továbbjut a MEGYEI
DÖNTİBE!

JELENTKEZZ  TE IS!

Vigyázat csalók!

Az országban megszaporodtak
az idıs állampolgárok sérelmére
elkövetett bőncselekmények. Az
idıskorúak sérelmére elkövetett
bőncselekményeknél az

elkövetık valamilyen ürüggyel, szolgáltatónak, hatósági
személynek kiadva magukat, jutnak be a sértettek
otthonába, itt az idıs személyeket lefoglalva szóval
tartják és közben bőntársaik a lakásban, házban tárolt
értékeket (készpénzt és ékszereket) eltulajdonítják. Az
idıskorúak sérelmére elkövetett un. besurranásos
lopások megelızése ill. bizonyítása csak a lakosság
segítségével lehetséges. Kísérjék figyelemmel a
községben megjelenı idegen személyeket, akik házról-
házra járnak. Ha ilyen személyek megjelennek a község
területén értesítsék a Rendırséget a 107-es hívószámon,
valamint az általuk használt gépkocsi rendszámát,
típusát, színét jegyezzék fel, ha lehetséges, készítsenek
fénykép vagy videó felvételt ezen személyekrıl,
tevékenységükrıl (a jogszabályi kereteken belül).

Bükkösdi Hírlap – Bükkösd Község Önkormányzatának Hivatalos Lapja
Felelıs Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. Tel.:73/578-560
Szerkesztıség: Bükkösd, Kossuth u. 57., tel.: 73/578-535, fıszerkesztı: Volcsányi Gábor.
e-mail: bukkosd@telehaz.hu. Megjelenik havonta Bükkösd község közigazgatási területén. Ingyenes kiadvány
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztı Egyesület (Bükkösdi Teleház) 73/578-535



A tartalomból:

Bányahírek 2. oldal
Mackóvilág kiállítás 2. oldal
Veszélyben
az oktatás

4. oldal

Megszűnt a CKÖ 5. oldal

Kis iskola,
kis gond,
nagy iskola
nagy gond?

közmondás a gyerme-

kekre mondja, hogy "kis

gyerek kis gond, nagy

gyerek, nagy gond", de ez

igaz az iskolára, csak éppen

fordítva. A kis falusi isko-

lákkal sokkal több a problé-

ma, mint a nagy városiakkal.

Sokba kerül az államnak,

hogy a gyermek szülıhazá-

jában tanulhasson. Az pedig

talán senkit nem érdekel,

hogy a gyermek naponta

hány fárasztó órát utazik és

ez mibe kerül a szülıknek.

Az pedig még kevésbé fon-

tos, hogy a gyerek kötıdik-e

a falujához akkor, ha még a

gyermekkor élményei sem

kötik hozzá. Aztán középis-

kolába már nyilván mesz-

szebb kerül a következı ge-

neráció, de legalább azt a

helyi kötıdést kaphassa meg,

amit mi megkaptunk! Ellen-

kezı esetben a fiatalok el-

vándorlása megállíthatatlan,

a faluval szemben tanúsított

érdektelenség pedig elkerül-

hetetlen!�

Volcsányi Gábor

főszerkesztő

160 éve a nemzet ünnepe

Az 1848–49-es forradalom és szabadságharc Magyarország

újkori történetének meghatározó eseménye, a nemzeti identitás

egyik alapköve. 160 éve történt ez a meghatározó esemény.

Társadalmi reformjaival a polgári átalakulás megindítója,

önvédelmi harcával a nemzeti mitológia részévé vált.

Ugyanakkor a nemzetiségekkel való konfliktusok már

elırevetítették a történelmi Magyarország fölbomlásának

lehetıségét. Szerves része volt az 1848-as európai forradalmi hullámnak,

azok közül viszont lényegében egyedül jutott el sikeres katonai ellenállásig.

Eredményességét mi sem mutatja jobban, hogy csak a cári Oroszország be-

avatkozásával lehetett legyızni.

A Magyar Országgyőlés 1991-es határozata értelmében március 15-e az

1848-1849-es forradalom és szabadságharc kezdetének, a modern parla-

mentáris Magyarország megszületésének napja és a Magyar Köztársaság

nemzeti ünnepe. Ezen a napon osztják ki a Kossuth- és Széchenyi-díjakat.

Az 1848-49-es polgári forradalom és szabadságharc kezdete ez a nap,

amelynek célja a függetlenség kivívása és az alkotmányos berendezkedés

megteremtése volt. 1848 elsı hónapjaiban Európa számos városában forra-

dalmak törtek ki. Ez kedvezı körülményeket teremtett ahhoz, hogy a ma-

gyarországi reformelképzelések törvényes úton megvalósuljanak.

A forradalmat indító március 15-e jelkép lett: a kivívott szabadság meg-

ırzésének és az elvesztett szabadság visszaszerzésének szimbóluma. A ma-

gyarság 1860 óta nemzeti ünnepének tekinti ezt a napot, függetlenül attól,

hogyan vélekedett errıl a mindenkori államhatalom.

1848-ban ezen a napon nyomtatták a magyar sajtó elsı szabad termékeit,

a Tizenkét pontot és a Nemzeti dalt. 1990 óta ez a napot a magyar sajtó

napjaként is ünnepeljük.

Köszöntjük a hölgyeket!

A nı átmeneti lény az ember és az angyal között. (Balzac)

Március 8. - ezen a napon sok országban a fıszerep a

hölgyeké. A Nemzetközi Nınapot csaknem egy

évszázada ünnepeljük.

1910 augusztusában Koppenhágában Clara Zetkin javaslatára határozták

el, hogy Nemzetközi Nınapot tartanak március 8-án annak emlékére, hogy

1857. március 8-án New Yorkban 40 ezer textil- és konfekcióipari munkás-

nı sztrájkolt a béregyenlıségért és munkaidı csökkentésért.1977-ben ezt a

dátumot az ENSZ is elismerte.

Magyarország a nınapi felhíváshoz elıször 1913-ban csatlakozott,

amikor az Országos Nıszervezı Bizottság röplapokat osztott. A következı

évben, 1914-ben már országszerte rendezvényeket szerveztek. A Rákosi-

diktatúrában a nınap ünneplése kötelezıvé vált. Az eredetileg különbözı

idıpontokban rendezett nınap 1948-tól szovjet mintára március 8-ra esik. A

nınap Magyarországon is elvesztette az eredeti hangulatát, helyette a virág-

ajándékozás dominál.

A

Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
HHíírrllaapp

Önnek is ingyen jár!

2008. FEBRUÁRIV. évfolyam 2. szám

BBüükkkköössddii
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S-0/50 szemcsemérető kızúzalék készítése

Munkálatok a Munkálatok a Munkálatok a Munkálatok a Nostra Cement Kft. Nostra Cement Kft. Nostra Cement Kft. Nostra Cement Kft. bükkösdi bányaüzemébenbükkösdi bányaüzemébenbükkösdi bányaüzemébenbükkösdi bányaüzemében

Jó szerencsét!
A bükkösdi bányaüzemben az iparvágány, valamint

a bevezetı út továbbépítése miatt szükségessé vált a
jelenlegi közcélú 20 KV-os távvezeték tartóoszlopának
áthelyezése. Az áthelyezés megtervezésére az EH-
SZER Energetikai és Távközlési Hálózatépítı és
Szerelı Kft. kapott megbízást.

A bányaüzemben 2008. február 14.-ére a NOSTRA
CEMENT Kft., mint megrendelı megbízásából az EH-
SZER Kft., mint a létesítmény tervezıje a Bükkösd
Kıbánya 20 KV-os légvezetékkiváltás létesítményére
vezetékjog engedélyezése céljából helyszíni szemlét
hirdetett meg. Az egyeztetésen döntés született arról,
hogy az EH-SZER Kft.-nek milyen további feladatokat
kell még elvégeznie. Az egyeztetı tárgyalás
lebonyolítására a Bükkösdi Önkormányzat helyszínt

biztosított, amelyért ezúton is köszönetet mondunk. A bányaüzemben jelenleg a lerobbantott „terméskı”
feldolgozása folyik. A rakodási tevékenységet bányászati jogosultsággal rendelkezı alvállalkozó
igénybevételével végezzük. A diesel-hidraulikus kıtörıgépet saját dolgozóink mőködtetik, akik a gép
kezeléséhez szükséges speciális szakképesítéssel rendelkeznek.

A képen látható FINTEC 1107 típusú mobil törıgép könnyen telepíthetı, ezáltal lehetıség nyílik arra, hogy
a bányaudvar alsó és felsı szintjén, termelı tevékenységet végezzen. Az óránkénti kapacitása kis mértékben
meghaladja a bányaüzemben korábban alkalmazott technológiai gépsorét. Dolgozóink az új törıgépet
megkedvelték, és szívesen mőködtetik.

Folytatódik a hídépítés, tavaszra elkészül az új bejárat, melynek csomóponti része már forgalomba lett
helyezve. �

Csom István, bányaüzem vezetı

A  l a p  m e g j e l e n é s é t  a  N o s t r a  C e m e n t  K f t .  t á m o g a t j a !

„Mackóvilág 2008” - Mackókiállítás az óvodában

Óvodánkban, elsı ízben és hagyományteremtı céllal február 4.-29. között
mackókiállítást szerveztünk. Fıként óvodásaink segítségével összesen 222 medvét,
mackót, macit és hozzájuk szorosan kapcsolódó egyéb tárgyakat állítottunk ki
intézményünkben: mesekönyveket,  játékokat, képeket, rajzokat, stb. A mackók
elképzelhetetlenek méhek és méz nélkül, ezért a kiállítás társszereplıivé váltak.

A gyermekek körében nagy népszerőségnek örvendı mackókkal kapcsolatos
tevékenységek sokszínő és változatos sora jellemezte óvodánk februári életét. A
mesék, versek, mondókák, zenei-és vizuális tevékenységek, a környezet
megismerésére nevelés, a mozgásos játékok központi témája a medve volt. Győjtöttünk képeket, cikkeket, igaz
történeteket, híreket, meséket, verseket, dalos játékokat, vicceket, természetfilmet néztünk meg a jegesmedvék
életérıl.

Mindezekkel párhuzamosan „Az én kedvenc mackóm” címmel ún. családi rajzversenyt hirdettünk meg
óvodásaink, illetve az általános iskola 1.-4. évfolyama számára. Sorra érkeztek hozzánk a színvonalas
gyermekmunkák, sıt, néhány kedves édesanya és édesapa is megpróbálkozott a mackóábrázolással.

Február 25-én, hétfın délelıtt került sor a kiállítás ünnepélyes megnyitójára. Rendezvényünkön
óvodásainkon kívül az általános iskola alsó tagozatos gyermekei és tanítói is részt vettek, továbbá meghívtuk a
fenntartó önkormányzatok polgármestereit és a helyi általános iskola igazgatónıjét is. Elénekeltük és
elmeséltük egymásnak mackós, medvés, mézes verseinket, történeteinket, dalainkat, majd ezután került sor a
rajzverseny értékelésére és a díjak átadására. �
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Díjazott bocsok:

3-4 évesek:
1. Lakatos Viktória -  Cserdi

2. Sánta Vivien – Helesfa
3. Kázmér Boglárka – Bükkösd

4-5 évesek:
1. Kiss Viktória – Bükkösd

2. Szebényi Benjámin – Helesfa
3. Szemán Lili – Bükkösd

5-6-7 évesek:

1. Grávics Dániel – Bükkösd
2. Kósa Roland – Bükkösd

3. Szegı Nikolett – Bükkösd

1.-2. osztály
1. Bánkúti Jonatán – Bükkösd
2. Kiticsics Zalán – Bükkösd

3. Bogdán Katrin - Cserdi

3.-4. osztály
1. Fenyvesi Lajos – Cserdi
2. Pálfi Kornél – Bükkösd

3. Sárközi Evelin – Bükkösd

Az elismerı oklevelek és ajándékok átadása után többféle tevékenység közül választhattak maguknak tartalmas
elfoglaltságot a gyermekek:

• A „MACIKONYHA” által kínált lehetıségek: mézeskalács sütés-és kóstolás, méznyalogatás, mézes
gyümölcssaláta-készítés, gumimaci kóstolás, málnaszörpszürcsölés.

• „KREATÍV MANCSOK”: festés, rajzolás, papírhajtogatás, barkácsolás.
• „MACITORNA”: változatos mozgásos ügyességi játékok sokféle tornaszer kipróbálásával.

A mackónap sikeréhez leginkább gyermekeink járultak hozzá önfeledt játékukkal, tevékenykedési vágyukkal,
kreativitásukkal és jókedvükkel. Köszönjük Nektek!
Szeretnénk továbbá köszönetet mondani támogatóinknak és segítıinknek, hogy hozzájárultak a rendezvény
sikeres és színvonalas lebonyolításához:
Bánkúti Gyulának és Katinak, a Bükkösd Holnapjáért Egyesületnek, Harcos Kingának, Litter Jánosnak, a
Teleháznak, Tóth Tibornak és Csillának, a segítı szülıknek, a segítı tanítóknak és nevelıknek, valamint az
óvoda valamennyi dolgozójának. � AA

TÁJÉKOZTATÓ A NÉPSZAVAZÁSRÓL

A Magyar Köztársaság Elnöke 2008. március 9-ére
három kérdésben országos népszavazást tőzött ki. A
választójogosultság feltételei: magyar állampolgárság,
nagykorúság, magyarországi lakóhely.

A választópolgár a lakóhelye szerinti szavazókör
szavazóhelyiségében szavazhat. Amennyiben a
választópolgár a szavazás napján lakóhelyétıl távol
van, de belföldön tartózkodik,
igazolással szavazhat. Bükkösd
településen két szavazókör van.
Változás az elızı évekhez képest,
hogy a Rákóczi 10. sz. (volt ÖNO)
alatt lévı szavazóhelyiség átalakítás
miatt megszőnt, helyette a Körjegyzıség épületében
(Kossuth u. 48.) lesz a népszavazás az ide tartozó
választópolgároknak. Csak itt szavazhatnak azok a
választópolgárok is, akik igazolással kívánnak
szavazni. Szavazni csak személyesen lehet, a
következı, magyar hatóság által kiállított érvényes
igazolvány(ok) bemutatásával: a lakcímet tartalmazó
személyazonosító igazolvány, vagy személyazonosító
igazolvány és lakcímkártya, vagy útlevél, vagy 2001.
január 1-jét követıen kiállított vezetıi engedély.

Nem szavazhat, aki: nem szerepel a névjegyzéken,
személyazonosságát nem tudja igazolni, a
személyazonosságát, lakcímét igazoló okmány
érvényességi ideje lejárt.

A mozgásában gátolt választópolgárt szavazásának
lehetıvé tétele érdekében - kérésére - a
szavazatszámláló bizottság legalább két tagja, a
szavazatszámláló bizottság illetékességi területén
belül, mozgóurnával felkeresi és amennyiben
igazolással kíván szavazni, a névjegyzékbe felveszi. A
mozgóurnát a választópolgár írásban kérheti a helyi
választási iroda vezetıjétıl, illetıleg a szavazás
napján a szavazatszámláló bizottságtól. A mozgóurna
használata iránti kérelem formanyomtatványa a
Körjegyzıségen mindenki számára hozzáférhetı, a
szavazás napján pedig a szavazatszámláló
bizottságoknál is megtalálható lesz.

Az ügydöntı országos népszavazás akkor
eredményes, ha az érvényesen szavazó
választópolgárok több mint a fele, de legalább az
összes választópolgár több mint egynegyede a
megfogalmazott kérdésre azonos választ adott. �

dr. Tarai Klára, HVI vezetı
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Veszélyben az oktatás!
aponta szembesülünk a helyzettel, hogy
veszélyben vannak a vidéki közoktatási
intézmények. A média híradásaiból
értesülünk róla, hogy itt-vagy ott

bezárnak iskolákat, azt azonban nem nagyon hisszük,
hogy ez Bükkösdön is elıfordulhat. Pedig nagyon is
megtörténhet és csak hajszál híja volt, hogy az idén ez
nem így lett!

Kijelenthetjük, hogy infrastrukturálisan Bükkösd
oktatási intézményei rendkívül színvonalasak. A három
csoportos szépen felújított óvoda telis-tele van
játékokkal, a fejlesztı pedagógia különféle eszközeivel.
Az iskolánk 3 emeletes épületében a legmodernebb
oktatási eszközök (pl. digitális tábla, számítógépterem,
kivetítı stb.) és szép tantermek várják a tanulókat. Van
tornaterem, betonos sportpálya, futópálya és még
sorolhatnám mi minden. A XXI. század iskolája, és
valóban úgy néz ki! Ráadásul ami megfizethetetlen a
csodaszép parkos udvar, ahol öröm volt gyereknek lenni.
A feltételek tehát adottak, sıt kiválóak. Az sajnálatos,
hogy "csupán" mindegy 140 gyermek jár ide, hiszen
valamikor, a nevelıotthon idején sokkal többen voltak,
és ma is elférnének akár kétszer ennyien is! De azért ez
a létszám is szép, ha úgy vesszük egy kisebb baranyai
falu lakossága.

Évtizedek munkája és forintok milliói vannak a
bükkösdi közoktatásba fektetve. Épp ésszel senki nem
gondolná, hogy mindez megszőnhet. Márpedig ez
nagyon is megtörténhet! Az a világ elmúlt, amikor a
pedagógus állása egy életre szóló szép hivatás
biztonságával kecsegtetett. Talán még a sokat látott,
bölcs pedagógusok közül néhányan hisznek abban, hogy
a diplomájuk a társadalom védett, elismert és magasztos
elitjében tartja ıket. De ma már semmi sem jelent
garanciát, és a többségük kénytelen kitekinteni ebbıl a
zárt világból. A fiatalok számára pedig kemény harc a
megélhetés, a pályán maradás.

Bármennyire is elfogultak vagyunk, bármennyire is
esztelenségnek tőnik, könnyen állhat üresen a 3 emeletes
épület és könnyen gaz lepheti el az óvoda homokozóját!
Természetesen ez a legvadabb rémkép, amit el tudunk
képzelni és senki sem szeretné ezt a lakók vagy a
vezetık közül és mindent meg is teszünk azért, hogy ez
ne így legyen!

De azért a megszőnés árnyéka csak ott lebeg az
intézmények feje felett. Legutóbb most februárban, a
költségvetés vitája során szembesültünk ezzel a
rémképpel. Megnyugtatásból szögezzük le: egyelıre
marad minden a régiben...

Kell és érdemes arról beszélnünk, hogy mi okból
árnyékolja be a megszőnés többek között a bükkösdi
közoktatást is. Alapszabály, hogy a helyi politikát a

lehetı legmesszebb kell tartani a "nagypolitikától".
Idınként mégsem lehet megkerülni, hogy hivatkozzunk
az ország helyzetére. Már legalább öt-hat éve látszik,
hogy a kormány nem a vidéki iskolákban látja a jövıt.
Olcsóbb egy központi helyen oktatni, mint sok kicsi
iskolában. Ez a világos üzenet. Ha csak a pénzügyi
oldalát nézzük valóban igazuk is van, de az oktatás nem
szólhat a pénzrıl. Amikor pedagógus béremelésrıl és
fejlesztésrıl beszélnek, akkor valójában az
önkormányzatokra hárítják a lehetetlen feladatot. A
"módszeres kiéheztetést" választva ránk akarják "kenni a
balhét". Hiszen évrıl-évre kevesebb pénzt adnak az
oktatásra. Az árak, a bérek növekednek, a kapott állami
pénz pedig évrıl-évre egyre kevesebb. Elıbb utóbb
képtelenek leszünk finanszírozni az intézményeket.
Aztán majd lehet mutogatni, hogy az "önkormányzat
zárta be, nekünk semmi közünk hozzá!" Szomorú, de
mindig van olyan, aki ezt elhiszi. Talán még az
érintettek is hamarabb okolják az önkormányzatokat,
mint a "szoclib" kormányt. Azért szögezzük le: az
oktatás állami feladat, az önkormányzat csak végrehajtja
azt, ha kap hozzá pénzt. Kérjük tehát ki magunknak,
hogy ezt a balhét mi vigyük el!

Konkrétan Bükkösd esetében is az történt, hogy
a csökkenı állami finanszírozás mellett kénytelenek
lettek az Önkormányzatok milliós nagyságrendekkel
többet hozzáadni az iskola és az óvoda mőködéséhez.
Bükkösd is éppen csak ki tudja gazdálkodni ezt terhet,
de Cserdi, Dinnyeberki és Helesfa községek számára
volt a legnehezebb a többletpénzek elıteremtése. Elsı
felindulásukban nem is fogadták el a költségvetést.
Elıször 13, majd 17 milliót szerettek volna csökkenteni
a két intézmény költségvetésén. Ez persze irreális,
hiszen ha mindenkit kirúgnánk, még akkor is csak a
2009-es költségvetésben jelentkezne a megtakarítás.
Amikor látszott, hogy erre nincs lehetıség, akkor még
az intézmények bezárását is kilátásba helyezték.
Másnapra szerencsére mindenki belátta, hogy ez nem
történhet meg, és végül elfogadták a mintegy 5,5
millióval csökkentett költségvetést.

Egyelıre marad minden a régiben, bár
kevesebbıl kell oktatni, gazdálkodni. Akárhogy is van,
bizakodnunk kell a jövıben, talán a kistérségen belül
körvonalazódó integráció vagy a politika szándék
változása kedvezıbb helyzetet teremthet. Addig is
fenntartjuk az oktatást Bükkösdön, ameddig
csak bírjuk.� VG

Slavonics Csaba a Szivárvány

Gyermekújság országos

fogalmazáspályázatán 1. helyezést ért el!

Gratulálunk neki és a felkészítı tanárnak
Meisl Károlynénak!

N
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K i s e b b s é g i  H í r e k

Megszőnt a CKÖ!
emondott a Cigány Kisebbségi
Önkormányzatban betöltött tagságáról Orsós

Sándor (Lila). Ezzel a lépéssel 3 fı alá csökkent a
CKÖ létszáma, így a törvény értelmében nem
folytathatja tovább a mőködését. Éppen ezért volt
komoly lépés Lila részérıl, hogy kilépett.
Megkérdeztük tıle, hogy miért tette meg ezt a döntı
nyilatkozatot?

- Tudta-e, hogy kilépésével megszőnik a CKÖ?
Nehéz volt-e meghozni ezt a döntést?

Igen. Tudtam. Természetesen elég nehéz volt a
döntés. Sokat vívódtam rajta. Próbáltam az elnök
asszonnyal több esetben egyeztetni a problémákról.
Szerettem volna, ha az elnök és az elnökhelyettes
változtattak volna a korábbi gyakorlaton, de több
próbálkozás után sem láttam esélyt a változásra.
Egyszer már megírtam a lemondásomat, de nem
adtam be. Most betelt a pohár, a mostani
elhatározásom végleges.

- Nyilván súlyos oka kellet, hogy legyen a
kilépésének, melyek voltak ezek?

Nem lehet úgy dolgozni, hogy a tagtársak nem
partnerek semmiben. Nem reagáltak megfelelıen
komoly ügyekre, és nem is engedtek betekintést
azokba, amelyeket rájuk bíztak. Ennek ellenére én
mindig teljesítettem azokat a feladatokat,
amelyekkel megbíztak. Ez mégiscsak egy
csapatfeladat, amit egymagam nem végezhetek.
Segítséget és együttmőködést vártam, ezt nem
kaptam meg.

Itt van például az iroda, ahol összesen egyszer-kétszer
voltunk. Fel volt szerelve számítógéppel mindennel, de
mi értelme volt? Ügyfélfogdás szinte soha nem volt.
Még a minimális sem volt betartva!
Rám maradtak a konkrét szervezési feladatok. A
ruhaosztás jó példa erre. Én nagyon szívesen kihordtam
a szórólapokat, plakátokat. A többiektıl nem várhattam
el, hogy legalább kitőzzenek egy napot és kiosszák a
ruhákat. Könyörögni kellett, mire megtették.
A romanap sem az elvárt színvonalon zajlott. Kíváncsi
lettem volna a költségszámlákra, amikbe nem
tekinthettem bele.
Sorolhatnám még a problémákat, de nem a vádaskodás a
célom. Pontot tettem a végére, higgyék el, nem ok
nélkül.

- Nem bánta meg, hogy a lépése miatt a CKÖ teljes
egészében megszőnt?

Sajnálom, hogy megszőnt, mert sok lehetıséget
láttam benne. Lett volna ambícióm, de lehetıséget nem
kaptam hozzá. Rossz irányba ment el az egész. Kicsit
öncélúnak tartottam a mőködést, ami nem a romák
érdekét szolgálta. Csak azért nem vagyok hajlandó részt
venni benne, hogy asszisztáljak aláírásommal egy ilyen
dologhoz. Sajnálom; hogy így alakult, de ennek nem
volt értelme.

- Ön szerint egyetértenek-e a választók ezzel a súlyos
lépésével?

Magas arányban helyezték belém a bizalmukat a
bükkösdi cigányok. Sokakkal beszéltem az utóbbi
idıben és nagyobb részük helyesnek tartotta a
lépésemet.  Sıt olyat is mondtak, hogy már korábban
kellett volna kilépnem! Úgy hiszem ez volt a legjobb,
amit tehettem, a választók érdekében is!

A BÜKKÖSDI NÉMET
ÖNKORMÁNYZAT HÍREI

A BNÖ 2008. évi programterve

1. Az iskolai német
hagyományırzı csoport
támogatása

2. Német nemzetiségi egyesület
támogatása

3. Német nemzetiségi tájház
kialakítása,

4. Települési programokhoz,
rendezvényekhez való
kapcsolódás

5. A település lakóinak bevonása
a környékbeli nemzetiségi
programokba

6. Nemzetiségi rovat a
faluújságban

7. Németországi partnerkapcsolat
kialakítása

8. Kulturális programok
szervezése (színház, múzeum
látogatás)

Sváb borászok versenye

A Lenau-házban (Pécs, Munkácsy
u. 8.) idén is megrendezik
hagyományos borversenyüket.
Várják a bükkösdi "sváb"

borosgazdák jelentkezését is! A
mintákat március 5,6-án 8-16
óráig, illetve 7-én 14 óráig lehet
leadni a helyszínen. Mintánként 2
üveget kell vinni, a nevezési díj
500 Ft mintánként. További
információ a 72/332-515-ös
telefonon kapható!

Megyefai hegyen lugas szılı,
gyümölcsfákkal olcsón eladó.
érd.:20/5175826

Bükkösdön házrész eladó, nyitott
elıtérrel, 1 szoba, konyha, spájz,
félkész fürdıszoba. 50 m2. Zárt
udvarral eladó. irányár:1,5 millió
Ft. Érd.:30/9696884

L
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HÍREK RÖVIDEN

Bábszínház

Húsvétváró bábelıadás lesz az óvodánkban, március
6-án délelıtt, Dékány Ágnes bábmővész elıadásában.

*
Helyre igazítás

Elızı számunkban közreadtuk az állattartási
rendeletet, amelynek méhészettel foglalkozó részében
tévesen adtuk közre, hogy csak 60 méhcsalád tartható.
Ezzel szemben ilyen korlátozás a rendeletben nincs,

korlátozás nélküli számban lehet méhetek tartani a
vonatkozó rendelkezések betartása mellett!

*
Jogsegélyszolgálat

Az Egy Hajóban Alapítvány által biztosított ingyenes
jogsegélyszolgálat igénybe vehetı a következı
napokon: 2008. 05. 05.; 06. 16.; 07. 28.;  09. 08.
(9.30-11.00 óra között) a Teleházban.

SPORTHÍREK

Labdarúgás

Megyei II. osztály – Czibulka csoport
A 2007/2008. év ıszi végeredménye

A BKSE labdarúgócsapata a 2 helyen zárta az
ıszi idényt. A 48 rúgott gól a legtöbb a mezınyben.
A góllövılistát Pöttendi Balázs  (BKSE) vezeti 18
góllal, második Tapsonyi István (Kishárságy) 14
gól, harmadik Major Péter (Kishárságy) 11 gól,
negyedik holtversenyben Gragan Mijic (Kökény) és
Varga László (BKSE) 10 gól.

Tabella:
1. Kovácshida 13 10 2 1 37-10 32
2. Bükkösd 13 8 3 2 48-22 27

3. Magyarszék 13 7 5 1 34-14 26
4. Hobol 13 6 4 3 32-26 22
5. Drávafok 13 6 2 5 24-21 20
6. Kishárságy 13 5 5 3 39-26 20
7. Mágocs 13 6 1 6 19-28 19
8. Kökény 13 5 3 5 25-20 18
8. Vajszló 13 5 1 7 28-27 16
9. Pellérd II 13 5 0 8 15-39 15
10. Szabadszentkirály 13 3 4 6 18-24 13
11. Magyarhertelend 13 3 2 8 22-37 11
12. Hetvehely 13 2 3 8 20-32 9
13. Nagydobsza 13 2 1 10 20-55 7

Az átigazolási idıszakban távozott Szabó Zoltán
a bodai ifibe (kölcsön), és Vörös Zoltán
Királyegyházára. Érkezett Iván László Bogádról és
Keceli a szentlırinci ifibıl.

A csapat 5 edzımérkızést már lejátszott.
Az eredmények: 

BKSE – Szentlırinc (NB III.) 0:5
BKSE – PVSK ifi 4:2
BKSE – Kireályegyháza 7:1
BKSE – Drávafok 4:2
BKSE – Kétújfalu 6:1

Cél a bajnokság végén 1.-2. helyezés.

2007/2008. év tavaszi idényének sorsolása (tervezet):

14. ford. 03. 16. 15 óra : Vajszló – Bükkösd
15. ford. 03. 23. 15 óra : Bükkösd – Szabadszentkirály
16. ford. 03. 29.v. 03. 30 15:30 óra : Pellérd II – Bükkösd
17. ford. 04. 06. 15:30 óra : Bükkösd – Nagydobsza
18. ford. 04. 13. 15:30 óra : Magyarszék – Bükkösd
19. ford. 04. 19.v.04. 20. 16 óra : Bükkösd – M.hertelend
20. ford. 04. 27. 16 óra : Mágocs – Bükkösd
21. ford. 05.03 v. 05. 04 16:30 : Bükkösd – Kökény
22. ford. 05. 11 16:30 óra : Kovácshida – Bükkösd
23. ford. 05. 17. v. 05. 18. 17 óra : Bükkösd – Kishárságy
24. ford. 05. 25. 17 óra : Hobol – Bükkösd
25. ford. 05. 31. v. 06. 01. 17 óra : Bükkösd – Hetvehely
26. ford. 06. 08. 17 óra : Drávafok - Bükkösd

BKSE Lovas Szakosztálya
köszönetet mond Berényi Ferencnek
és családjának, akik kb. 4000 db
bontott hódfarkú cserepet
ajándékoztak a sportelepen készülı
épületekhez! Szükségünk lenne még
cserépre, ezért ha van valakinek
felesleges cserepe köszönettel
vennénk további támogatásukat!

Értesítem a Tisztelt lakosságot, hogy
ingatlan és hitelirodát nyitottam a
Kossuth L. u. 59. sz. alatt
(használtcikk bolt épületében).
Keressenek bizalommal!

Minden vasárnap reggel 8 órakor
vásári járat indul a bükkösdi
kastélytól! Pécsrıl visszaindulás 12
órakor. Heti kétszer  (kedd- péntek)
Tesco bevásárló járat. Jelentkezni a
20/495-8071-es számon az indulást
megelızı napig lehet. 900 Ft / fı.

Bükkösdi Hírlap – Megjelenik havonta Bükkösd község közigazgatási területén. Ingyenes kiadvány
Felelıs Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. Tel.:73/578-560
Fıszerkesztı: Volcsányi Gábor. Szerkesztıség címe: Bükkösd, Kossuth u. 57., tel.: 73/578-535, e-mail:
bukkosd@telehaz.hu.  Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztı Egyesület (Teleház)
ISSN 1789-6495 (Nyomtatott) ; ISSN 1789-6509 (Online)



A tartalomból:

Bányahírek 2. oldal

Oktatás integráció 3. oldal

Régi-új jegyző 5. oldal

NyMTIT gyorsinfó 6. oldal

Itt a tavasz, a falu
választ, az ország

szavaz

Röviden és tréfásan a fenti

mondattal is összegezhet-

nénk a márciust. A hónap

elején a tandíjról, a kórházi

napidíjról és a vizitdíjról

nyilváníthattak véleményt az

ország lakói. Természetesen

falunk lakosságát is érintette

ez az országos ügydöntı

voksolás. Szép számmal el is

mentek szavazni a

bükkösdiek is. Talán érdekes

lehet, ha számok mutatják a

településünkön élıknek az

ügy kapcsán kifejtett érdek-

lıdési szintjét és véleményét.

Ezért ebben a számban ol-

vashatnak egy rövid összeg-

zést a Helyi Választási Iroda

vezetıjének a tollából, aki

nem más, mint a mindenkori

jegyzı.

Lám, milyen összefüggése-

ket produkál az élet, hiszen

pontosan a jegyzı választása

a másik kardinális ügy, ami

eldılt ebben a hónapban. Ez

a kérdés azonban már nem a

szavazófülkében, hanem a

Képviselı-testületi ülésen

dılt el. �

Volcsányi Gábor

főszerkesztő

Körjegyzőségből Polgármesteri Hivatal

Nagy változás történik ezekben a napokban a Körjegyzıség háza táján. A

Képviselı-testület határozata alapján április 1-tıl az eddigi körjegyzıségi

forma helyébe az önálló jegyzıség lép. Mint ismeretes erre az átalakításra

Cserdi község kiválásának apropóján van szükség. Az átalakítás elkerülhe-

tetlen. Sıt erre már januárban sor kerülhetett volna, ha a körjegyzıség meg-

szüntetése párbeszéd alapján kompromisszumok mellett zajlik le. A Köz-

igazgatási Hivatal valamint Cserdi és Helesfa községek szerint a körjegyzı-

ség már januárban megszőnt és ık ennek megfelelıen január óta már az új

felállás szerint dolgoznak. Cserdi ügyeinek nagy többségét már azóta a

Helesfai Körjegyzıség látja el.

Az már kérdés, hogy Bükkösdön csak április 1-tıl állnak készen az új

mőködési rend feltételei. Véleménykülönbségek persze vannak, melyeket a

települések közötti érdekkülönbségek okoznak. Azt mindenesetre elmond-

hatjuk, hogy a Képviselı-testület és a körjegyzı is kı keményen kiállt

Bükkösd érdekiért.Azért ilyen helyzet is ritkán adódik, sıt tudomásunk sze-

rint nem is volt még példa arra a magyar jogrendben, hogy egyoldalú kilé-

pés miatt szőnt volna meg mőködı körjegyzıség.

Reméljük, hogy ez az ügy végre rendezıdik, hiszen áprilistól megvá-

lasztott jegyzıvel (lásd errıl szóló cikkünket) megkezdi munkáját a Polgár-

mesteri Hivatal. A lakók a változásból remélhetıleg nem sokat fognak érez-

ni. Az új intézmény a régi helyén, az eddigiekhez hasonlóan fog mőködni,

annyi azonban bizonyos, hogy két fıvel kevesebben dolgoznak elsejétıl.

Ennek oka, hogy a hivatal fenntartására kevesebb pénz érkezik.

Sokan tragédiaként élik meg a körjegyzıség szétesését. Valljuk be, hogy

a körjegyzıség fenntartása csupán anyagi elınyöket jelentett, viszont az

önállóságnak is lehetnek pozitív hatásai. Nyilván érzelmi kérdés is, hogy a

központi települési szerep csökkenni látszik. Bükkösd azonban változatlanul

a legnagyobb község a kistérségben, ami elég nagy és erıs ahhoz, hogy

önállóan tudjon mőködni. �

Borverseny 2008

A Bükkösdi Közösségfejlesztı Egyesület

tisztelettel meghívja a borosgazdákat az idei

Bükkösdi Borversenyre! A rendezvény a

Teleházban kerül megrendezésre 2008. április

12-én, szombaton. A bormintákat fajtánként 2

db 7 dl-es üvegben kell leadni április 11-én 16

óráig. Az elsı minta nevezési díja 500 Ft,

minden további minta 200 Ft. A zsőri tagjai a

korábbi évekbıl jól ismert neves villányi és

siklósi borászok lesznek, elnöke pedig Spiegel

Zsolt villányi hegybíró lesz.

Eredményhirdetésre és az oklevelek kiosztására

16 órakor kerül sor. A programot kötetlen beszélgetéssel, borozgatással

zárjuk, a hangulatot pedig dr. Reményi Ottó harmonikajátéka fokozza majd.

Minden borosgazda részvételére számítunk! �

Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
HHíírrllaapp

Önnek is ingyen jár!

2008. MÁRCIUSIV. évfolyam 3. szám

BBüükkkköössddii
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Munkálatok a bükkösdi bányaüzemben
A bányaüzem dolgozói az épülı

cementgyár alépítményeihez

gyártanak zúzottkı termékeket,

továbbá folytatódik a bányaüzemben

az elavult, régi technológiai

berendezések bontása. A mellékelt

fotón a 32 tonna tömegő pofás

törıgép elszállítása látható. Ezen

törıgép kiemelésével és

elszállításával teljes mértékben

lebontásra került a korábban

üzemeltetett technológiai gépsor. A

törıgép további sorsáról még nem

történt döntés, elıfordulhat, hogy a

komlói bányaüzemek

valamelyikében tovább végzi törési,

aprítási tevékenységét. A következı

hetekben a gépek, berendezések

vasbeton alapjainak összetörése és a

bontási engedélyben meghatározott

helyen történı elhelyezése fog

megtörténni. A beruházási munkák

során a patakon átívelı híd

befejezése, továbbá az iparvágány

tovább építésével kapcsolatos

kivitelezési munkák vannak

folyamatban.

Jó Szerencsét! �

 Csom István, bányaüzem vezetı

A népszavazás A népszavazás A népszavazás A népszavazás bükkösdi vonatkozásaibükkösdi vonatkozásaibükkösdi vonatkozásaibükkösdi vonatkozásai

Március 9-én a tandíjról, a kórházi napidíjról és a

vizitdíjról nyilváníthattak véleményt az ország

lakói. Természetesen falunk lakosságát is érintette

ez az országos ügydöntı voksolás. Szép számmal el

is mentek szavazni a bükkösdiek. Az alábbi számok

tényszerően mutatják a településünkön élıknek az

ügy kapcsán kifejtett érdeklıdési szintjét és

véleményét.  Az eltérés a számoknál érvénytelen

szavazatot jelent.

Névjegyzékben szereplı választópolgárok száma:

1. szavazókör: 542

2. szavazókör: 427

Szavazóként megjelent:

1. szavazókör: 253

2. szavazókör: 188

Válaszok a kérdésekre:

1. kérdés (kórházi napidíj fizetés)
,

1. szavazókör: igen: 215  nem: 36

2. szavazókör: igen: 166  nem: 18

2. kérdés (vizitdíj fizetés)

1. szavazókör: igen: 215  nem: 37

3. szavazókör: igen: 167  nem: 21

3. kérdés (felsıfokú tandíj fizetés)

1. szavazókör: igen: 219  nem: 33

2. szavazókör: igen: 169  nem: 19

dr. Tarai Klára, HVI vezetı�
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Oktatási integráció
 Szentlırinci Kistérség közoktatási intézményfenntartói – Hetvehely kivételével - a jelenlegi oktatási
struktúra átalakítását határozták el. Ennek lényege, hogy a közoktatási intézmények kistérségi
társulási fenntartás alá kerülnek, akként, hogy a jelenlegi oktatási intézmények jogutódlással történı

megszőnést követıen a szentlırinci székhelyő oktatási intézményhez csatalkoznak. Az új intézmény székhelye
Szentlırincen lesz, melyhez a jelenlegi községi intézmények tagintézményként csatlakoznak.
Az okokról, melyek a változtatást indukálták valószínőleg sokan már hallottak. Évek óta csökkenı, vagy
stagnáló gyereklétszám, melyhez csökkenı állami finanszírozás társul. A fenntartó önkormányzatoknak egyre
több saját forrással kell hozzájárulni a közoktatás finanszírozásához, melyre már nem képesek.
Egy éve kezdıdött a Kistérségi Társulás Közoktatási Bizottságában egy közös gondolkodás a kistérség

intézményfenntartóit képviselı polgármesterek között a lehetséges
megoldás okról, mely nem okoz fennakadást az ellátásban, nem jár nagy
változással  a szolgáltatást igénybe vevıknek, de valamelyest enyhíti az
önkormányzatok fenntartással kapcsolatos pénzügyi terheit.
A tervezett intézményi struktúra legfontosabb jellemzıje, hogy
valamennyi oktatási intézményben továbbra is mőködni fog az óvoda, és
az 1-8 osztályos általános iskola.
A gyerekek tehát továbbra is ugyanabba az oktatási intézménybe
járhatnak, mint korábban. Az intézmény státusza változik, önálló
intézménybıl tagintézmény lesz, illetve a jelenlegi több önkormányzatból
álló intézményi társulás helyébe a Kistérségi Társulás, mint fenntartó lép.
A tagiskolává válás során az intézmény jogutódlással szőnik meg. A
jogutód a Kistérségi Társulás által alapított intézmény lesz. A
tagintézményben tanulók hallgatói jogviszonya továbbra is változatlanul
fennmarad, ugyanígy a pedagógusok munkaviszonya (közalkalmazotti
jogviszonya) is fennáll a jogutód munkáltató és a munkavállaló között.
A tervezett átalakításról történı helyi egyeztetésekkel egyidıben a Dél-

dunántúli Regionális Operatív program (DDOP) keretén belül pályázat beadására nyílt lehetıség, melynek
révén jelentıs infrastruktúrális fejlesztésekre lesz lehetıség a Kistérség valamennyi közoktatási intézményében
amennyiben a pályázat nyertes lesz.
Az a cél, hogy az említett pályázati lehetıséggel minden kistérségi óvoda és iskola élhessen, vagyis valamennyi
közoktatási intézmény fejlesztésére lehetıség nyíljon, a jelenlegi kistérségi közoktatási intézményi rendszert
integrálni szükséges.

Összefoglalva: az integrált kistérségi közoktatási központ kialakítását két fontos tényezı indokolja:

1.) a fenntartói finanszírozási terhek enyhítése (ugyanis a tervezett struktúrához több állami támogatás jár),
valamint

2.) a DDOP pályázati feltételeknek való megfelelés (mivel a fejlesztési forrásokhoz való hozzájutásnak
csak így van esélye).

Az integrált intézmény többcélú, közös igazgatású közoktatási intézményként mőködik, egy szervezeti és
mőködési szabályzat, egy minıségirányítási program alapján. Az óvodákban és az általános iskolákban egy-egy
házirend határozza meg a mőködés kereteit. A nevelési és pedagógiai programok intézményegységenként
készülnek, amikben a tagintézmények egyéni pedagógiai célkitőzései is megfogalmazódnak. A tagintézmények
sajátos, az alapfeladatokon túl ellátott feladatai (etnikai nevelés, integrált oktatás, napközis ellátás, halmozottan
hátrányos helyzető tanulók képesség-kibontakoztató, illetve integrációs felkészítése, stb.) az alapító okiratban
jelennek meg. A tagintézmények megtartják jelenlegi 1-8. évfolyamos oktatásukat, így a tanulókat továbbra is
eddigi intézményükben tanulhatnak.

folytatás a 4. oldalon�

A
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A megoldás elınyei:
− Létrejön az Európai Uniós pályázati feltételeknek megfelelı intézményi modell. A pályázatokon való

részvétel a társulás számára nagyobb lehetıséget biztosít, mint a kistelepüléseknek külön-külön.
− Valamennyi jelenlegi feladat-ellátási hely megmarad, nem kell bezárni intézményt.
− A pedagógiai kínálat fennmarad az egyes tagintézményekben.
− A kistérség valamennyi önkormányzata érdekelt lesz a fejlesztési források megszerzésében és a

fejlesztések megvalósításában.
− Lehetıvé válik egységes humánerıforrás-fejlesztés és gazdálkodás
− Könnyebben biztosítható az egyes tantárgyak szakos ellátása, ezáltal az oktatás színvonala nı.
− A kirendeléssel hatékony munkaerıkontroll és felhasználás lehetséges a közoktatási törvény 1. számú

melléklete Második rész II. 21. pontja alapján.
− A minıségi oktatás esélye nı, magasabb komfortfokozatú oktatás feltételei teremtıdnek meg.
− A bérmegtakarítás, valamint a társulással együtt járó normatív támogatás növekedése, több forrást

biztosít az önkormányzatok számára.
− A központosított árubeszerzés jelentıs költségmegtakarítással jár.
− A szolgáltatások koncentrálása költségtakarékosabb mőködést tesz lehetıvé.
− Optimalizálható a költségfelhasználás.
− Egységes szakmai irányítás teremtıdik meg a kistérség egészében, különösen a tanügy-igazgatási

referatúra létrejötte esetén.
− A jogszabály szerinti mőködés feltételei jobban biztosíthatók, mint az elszigetelten mőködı kis

intézményekben.

A megoldás hátrányai:
− A helyi döntéshozóknak csökken a közvetlen fenntartói, irányítási jogosítványa.
− Több, eddig önálló intézmény elveszíti önállóságát.
− A racionálisabban szervezhetı munkaerı gazdálkodás következtében dolgozók egy részének

megszőnhet a munkaviszonya.
− A létrejövı gazdasági szervezet és a különbözı telephelyeken mőködı intézmények földrajzi távolsága

nehézséget okozhat,
− Nagy létszámú szervezet jön létre, amelynek menedzselése komoly kihívást jelent.
− Az információ áramlásához megfelelı digitális infrastruktúra szükséges,
− A jelenlegi intézményvezetık (illetve vezetés további tagjai) egy része nem érdekelt a változásban

A hátrányokkal kapcsolatban azonban meg kell jegyezni, hogy egy ilyen mértékő szervezeti átalakítás az
eddigi döntéshozók befolyásának csökkenése, és esetleges egyéni érdeksérelmek nélkül nem vihetı végbe.
Minden átalakításnak vannak, lehetnek vesztesei, de a túlsúlyban lévı elınyök, a hosszú távon fenntartható
mőködés, a feladatellátás színvonalának és hatékonyságának növelése érdekében a tervezett változtatásokra
szükség van.

T e l e h á z a s  h í r e k

Fogadónap civil kezdeményezıknek

Április 2-án fogadónapot tartunk azok számára,
akiket érdekel a civil szervezetek mőködése, formái
és lehetıségei. Ha érez magában kedvet, hogy civil
szervezet munkájában részt vegyen, vagy ilyen
szervezetet alapítson, akkor szeretettel várjuk 14-16
óra között. A programot az NCA támogatja!

Új könyvek érkeztek

54 új könyvvel gazdagodott a Közösségi Házban
mőködı könyvtár. A kínálatot olyan mai

bestsellerek gazdagítják, mint  Hugh Laurie a
Balek, vagy Csernus Imre a Nı címő könyve. De
vannak új gyermekkönyvek, kézikönyvek és
klasszikus szépirodalmi alkotások is. Mindenkit
szeretettel vár a könyvtár!

Ajánlja fel személyi jövedelemadója

1%-át
a bükkösdi közösségi programok javára!

Bükkösdi Közösségfejlesztı Egyesület

adószámunk: 18308437-1-02
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Régi munkatárs, új pozíció - riport Tarai Klára jegyzővel

A Képviselı-testület a törvénynek megfelelıen
pályázatot írt ki a jegyzıi állásra. Öt pályázat érkezett
be, amelyek közül kettı érvénytelen volt, hiszen
szükséges iratok hiányoztak, illetve az elıírt
gyakorlati idı nem volt meg a jelentkezınek. Érvényes
pályázatot a korábbi körjegyzınk, továbbá egy pécsi
hölgy és egy szintén pécsi úr nyújtott be, akiket
meghallgatott a Képviselı-testület. Végül 5 támogató-
, és 2 ellenszavazattal a korábbi körjegyzı, dr. Tarai
Klára pályázatát találta legmegfelelıbbnek, így ı
folytathatja a munkát, immár jegyzıi minıségben.

Mi az amit jegyzıként másként kell ezután tennie,
miben változnak a feladatok?

Szeretném azzal kezdeni, hogy örülök a
megválasztásnak és megköszönöm a testület által
megszavazott bizalmat. A hivatal átalakulásával a
feladatok természetesen csökkenni fognak, így
lehetıség nyílik arra, hogy elıtérbe kerüljenek olyan
feladatok is, amelyeket eddig idı hiányában kissé
elhanyagoltam. Itt elsısorban a lakossággal
kapcsolatos problémákra gondolok. Úgy gondolom az
állattartással és hulladékszállítással eddig is voltak
gondok, amelyekre nem fordítottam kellı figyelmet.
Remélem a jövıben a fokozottabb ügyintézés mellett
rendszeressé tudom tenni legalább havonta azokat a
helyszíni bejárásokat, amelyek során ezekkel a
panaszokkal foglalkozni tudok.

A csökkenı feladatok mellett a jegyzıi fizetés is
kevesebb, mint a körjegyzıi. Nyilván ez Önt személy

szerint hátrányosan érinti, átgondolta ezt, amikor
beadta a pályázatát?

Igen, természetesen. A pályázat benyújtása elıtt ezt
is végig gondoltam. Senki sem örül annak, ha a
jövedelme csökken. Minden összevetve úgy
gondolom, hogy a hivatali apparátus szakmai
felkészültsége, a jó munkahelyi légkör amit itt
tapasztaltam, a Polgármester és a Képviselı-testület
bizalma ellensúlyozza ezt a hátrányt.

Várható-e változás az ügyfélfogadási idı, illetve az
ügyintézés mikéntje tekintetében?

Bizonyára lesz változás. Jelenleg olyan mértékben
átalakulóban van az egész rendszer, hogy erre egészen
pontos választ még nem tudok adni. Törekszünk arra,
hogy a bükkösdi lakosság ne érezze meg a hivatal
átalakulását. Szeretnénk, ha a korlátlan ügyfélfogadási
idıt nem kellene megváltoztatni, de ennek lehetısége
nyilván majd csak akkor fog kiderülni, amikor az
összes személyi változás megtörténik.

Most közvetlenül a megválasztása után, és a hivatali
átalakulás befejezése elıtt vagyunk. Számíthatunk-e
arra, hogy a következı számban részletes
tájékoztatást kapunk a Polgármesteri Hivatalban
lezajló változásokról?

Igen, szándékomban áll a Polgármesteri Hivatal
mőködésének beindulása után egy részletes
tájékoztatót adni a lakosság felé, hiszen történtek és
történnek személyi és egyéb változások. �

Sporthírek

Labdarúgás eredmények:

Sikeres Rajt:
Vajszló – BKSE 1:3 (gól: Pöttendi, Varga, Csomos)

Váratlan vereség itthon:
BKSE – Szabadszentkirály 0:3

A csapat a második helyet foglalja el a tabellán.

2007/2008. év tavaszi idényének sorsolása :

17. ford. 04. 06. 16:30 óra : Bükkösd – Nagydobsza
18. ford. 04. 13. 16:30 óra : Magyarszék – Bükkösd
19. ford. 04. 19. 17 óra : Bükkösd – Magyarhertelend
20. ford. 04. 27. 17 óra : Mágocs – Bükkösd
21. ford. 05. 04. 17:30 : Bükkösd – Kökény
22. ford. 05. 11. 17:30 óra : Kovácshida – Bükkösd

23. ford. 05. 18. 17:30 óra : Bükkösd – Kishárságy
24. ford. 05. 25. 17:30 óra : Hobol – Bükkösd
25. ford. 06. 01. 17:30 óra : Bükkösd – Hetvehely
26. ford. 06. 08. 17 óra : Drávafok - Bükkösd

APRÓHIRDETÉSEK

Családi ház eladó. 3 szoba, fürdıszoba. Lakható
melléképülettel, garázzsal eladó! érdeklıdni lehet:
Rákóczi u. 11.

*
Megyefai szılıhegyen lugas szılı gyümölcsfákkal
olcsón eladó. érd.: 20/517-5826

*
Bükkösdön kecskék eladók. Ár megegyezés szerint.
Tel.:20/800-7954

*
1 éves Zanussi 120 l-es hőtıszekrény eladó. Érd.:
20/336-56-36
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NymTITGyorsinfo

a Nyugat - Mecseki Tájoló

csendes jubileuma

Idén ötödik évfolyamába lép a Nyugat –Mecseki

Tájoló!

Az elsı alkalommal 2004 nyarán megjelent

negyedéves lap felvállalt küldetésének megfelelıen

folyamatosan beszámolt a NyMTIT térség falvaiban

élıknek az évtized elsı felében újra inditott a

nagyaktivitású atomerımővi hulladékok tervezett

tárolója helyének kiválasztását, majd létesítését

célzó szakmai kutatási program munkáiról, s menet

közbeni eredményeirıl.

A szakmai tevékenység bemutatása mellett

fontos feladata a Tájolónak, hogy rendszeresen

tudósítson a Nyugat – Mecseki Társadalmi

Információs Társulás munkájáról, a NymTIT

nemzetközi tevékenységérıl is.  Az eddig megjelent

16 szám  összesen 40.000 példányban , 320.000

oldalon számolt, több mint száz cikkben számolt be

a kutatási program munkájáról a lakossági

kommunikációs tevékenység rendezvényeirıl, -így

többek között a Tájékoztatási Körútról, a Tájoló

Napokról, valamint a Niels Bohr tanulmányi

versenyekrıl, s a NymTIT tanulmányútjairól.

A térségben élık befogadták és megszerették a

Tájolót, a szerkesztık abban bíznak, hogy már

feltőnne  a hiánya  az Olvasóknak…

A tavalyi közvélemény kutatás eredményei is

igazolták, hogy a NymTIT térségben élık hiteles és

tárgyilagos orgánumnak tartják a lapot, az

információ szerzés hasznos eszközének tekintik.

Az idei esztendı különösen „gazdag” lesz az

évfordulókban, az év elején ötödik évfolyamát

kezdı lap, decemberben eléri a jubileumi huszadik

lapszámot, és az ötvenezres megjelent

példányszámot!

Az idei elsı szám a tervek szerint április elején

jut majd el a NymTIT településeire.

Kedvcsinálóként a NymTITGyorsinfo márciusi

kiadása a Tájoló címlapi ajánló hasábját jelenteti

meg, remélve, hogy a cikkekbıl kiemelt figyelem

felhívó részletek elolvasása után, a megérkezett

Tájoló többi anyagát is érdeklıdéssel olvassák

majd.

A Tájoló tartalmából:

Biztonságos a magyar nukleáris hulladékkezelés

és tárolás

   A Tolna megyei Bátaapátiban létesülı Nemzeti

Radioaktívhulladék-tároló (NRHT) projektje

megkapta az illetékes hatóságtól a létesítmény

jogerıs környezetvédelmi engedélyét, ami jelentıs

lépés az engedélyezési eljárásban – jelentette be Dr.

Hegyháti József, a Radioaktív Hulladékokat Kezelı

Kft.  (RHK Kft.) ügyvezetı igazgatója a szervezet

decemberi, évértékelı sajtótájékoztatóján.

Kiemelte, hogy az érvényes tervek szerint – az

összes szükséges engedély birtokában – az NRHT

2008 –tól fogadhatja a paksi atomerımő kis és

közepes aktivitású hulladékait.

A térség lakossága…

A tervezett hulladéktároló kivitelezésébe, késıbbi

üzemeltetésébe a többség szerint

bekapcsolódhatnak a helyi cégek. A bizakodók

aránya a 2 évvel korábbiakhoz képest 10%-al nıtt,

ami igen jelentıs javulást, csaknem kétharmados

eredményt jelent.

A Hónap idézete: EU-s tanácskozás  a Nukleáris

Energia Jövıjéért

„A hazai hulladék-elhelyezésben  és a kutatási

programokban érintett térségek önkormányzatai

úttörı szerepet vállaltak abban, hogy gondos

felhasználóként  a kapott forrásokat közcélra,

településük fejlesztésére, egy – egy adott település

gondjainak  enyhítésére, vagy megoldására

használják fel…”

Teller Centenárium

1982-83-ban  ı javasolta Reagan elnöknek a

csillagháborús tervként is emlegetett stratégiai

védelmi kezdeményezést (SDI).  2001-ben elsıként

kapta meg a Corvin – lánc kitüntetést. �

Bükkösdön 82 m2-es, félkomfortos, 3 szobás + étkezıs

családi ház eladó., vagy kisebbre cserélhetı felárral.

érd.: ifjúság u. 10., tel.: 73/700-013

A  l a p  m e g j e l e n é s é t  a  N o s t r a  C e m e n t  K f t .  t á m o g a t j a !
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Az új
Polgármesteri

Hivatal
összetételéről...

int arról már ko-
rábban tájékoz-
tattuk a lakossá-

got Cserdi Községi Önkor-
mányzatnak a Bükkösdi
Körjegyzıségbıl való kivá-
lása miatt Bükkösd Községi
Önkormányzat Képviselı-
testülete 2008. március 31-el
megszüntette a Körjegyzısé-
get és 2008. április 1. napjá-
val létre hozta a Bükkösdi
Polgármesteri Hivatalt.

Az állami támogatás meg-
szőnése és a fenntartói hoz-
zájárulás csökkenése miatt
egyúttal a Hivatalban átszer-
vezés is történt, két fıvel
csökkent a dolgozói létszám.
Felmentésre került az adó-
ügyi elıadó, valamint az
egyik pénzügyi elıadó. Az ı
feladataik szétosztásra ke-
rültek a régibıl az új hivatal-
ba áthelyezett ügyintézık
között. Közös megállapodás-
sal megszőnt a munkaviszo-
nya a pénzügyi fımunkatárs-
nak is, mivel ı lakhelyén ka-
pott egy kedvezı állásaján-
latot.

Álláshelyére a köztisztvi-
selıi törvénynek megfelelı-
en pályázatot írtunk ki, en-
nek lefolytatása után 2008.
április 14-ével Kajtárné
Keller Ilona bükkösdi lakost
neveztük ki, aki korábban a
Berkesdi Körjegyzıségen
dolgozott hasonló munka-
körben. ����

Az új Hivatal végleges állománya a következı személyekbıl áll:

Köztisztviselık:

Dr. Tarai Klára

jegyzı
Tarró Krisztina

igazgatási fıelıadó (munkaügyek, önkormányzati, igazgatási ügyek)
Tislér Andrea

igazgatási fıelıadó (anyakönyvi és szociális ügyek)
Törögliné Mezı Bea

pénzügyi fıelıadó (pénztár és adóügyek)
Kajtárné Keller Ilona

pénzügyi fımunkatárs (gazdálkodási ügyek)

Technikai személyzet:

Fenyvesiné Tímár Mária - hivatalsegéd
Tóth Lajos - főtı és karbantartó

Felmentésre került, a felmentési idejüket töltı dolgozók:

Schmidtné Tavali Andrea - pénzügyi elıadó (gazdálkodási ügyek)
Lukács Györgyné - pénzügyi elıadó (már nem dolgozik)

Az új Hivatal mőködésének elsı hetében a Helesfai Körjegyzıség részére
átadásra kerültek Cserdi Községi Önkormányzat iratai is
A kezdeti átállási nehézségek leküzdése után úgy érzem lassan minden dol-
gozó megszokja az új, megnövekedett feladatait, és próbál azoknak maxi-
málisan eleget tenni. Továbbra is törekszünk a lakossági igények teljes körő
kiszolgálására, ezért a korábbi elképzelések ellenére nem vezettük be a
csökkentett ügyfélfogadási idıt. Szeretnénk, ha ez a jövıben is így maradna,
hiszen ez is része az ügyfélbarát, szolgáltató jellegő közigazgatásnak.
Távlati terveink között szerepel, hogy valamennyi ügyintézı egy épület-
részben dolgozzon, ezzel is csökkentve a dologi kiadásokat.

Mindent összegezve bizakodunk, hogy a Hivatal körüli viharok lassan
elülnek és újra csak a munkánkra figyelhetünk.

Dr. Tarai Klára, jegyzı �

További írásaink

A XI. Bükkösdi Borverseny margójára 2. oldal
Majális, Gyermeknap, Lóverseny 3. oldal
Interjú a Neofolk zenekarral 4. oldal
Önkormányzati és sporthírek 5. oldal

M

Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
HHíírrllaapp

Önnek is ingyen jár!

2008. ÁPRILISIV. évfolyam 4. szám

BBüükkkköössddii
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Munkálatok a Nostra Cement bükkösdi bányaüzemben
A bányaüzemben jelenleg a korábbi idıszakban legyártott kızúzalékok kiszolgálása történik, továbbá a

Bükkösd patakon átívelı híd belsı csomópontjához szükséges tereprendezési munkák vannak folyamatban.
A munkavégzést megnehezíti, hogy a csomópont kialakítása során a kemény mészkıtömböket csak

robbantással tudjuk kilazítani helyükrıl, és
azokat kıtörıfejjel felszerelt gépekkel
lehet olyan méretőre összetörni, hogy azt
kıtörıgépen tovább lehessen aprítani. A
tereprendezésbıl kikerült anyagot
közvetlen a helyszínen, vasúti töltés
készítésére használjuk fel.

Nagy örömünkre szolgál, hogy a
vállalkozásunknak megérkezett az elsı új
mobil berendezése. Ez a VOLVO L150F
homlokrakódó gép az EU tagországaiban is
korszerőnek számít, amelynek kezelésére
dolgozóink a szükséges típusvizsgát
megszerezték. A rakódó gép közvetlenül a
gyárból került leszállításra, és a
legszigorúbb környezetvédelmi
elıírásoknak megfelel.
Jó Szerencsét! �

 Csom István, bányaüzem vezetı

A XI. Bükkösdi Borverseny margójáraA XI. Bükkösdi Borverseny margójáraA XI. Bükkösdi Borverseny margójáraA XI. Bükkösdi Borverseny margójára

Kevés gazda, jó borok. Talán így
lehetne egy mondatban jellemezni a 11.
Borversenyt, melyet a Közösségfejlesztı
Egyesület rendezett. Összesen 34 mintát
neveztek a bükkösdi és környékbeli
borosgazdák, ami lássuk be nem túl sok.
Az elmúlt évben hasonló számú nevezés
érkezett, de régebben volt már 70 feletti
mintaszámra is példa. Ez a tendencia
minden községben jellemzı és részben
betudható a csökkenı szılımővelésnek is.

A bírálóbizottság tagjai neves villányi és
siklósi szakemberek voltak., név szerint:
Spiegel Zsolt, Daka Zsolt és Hegyi Béla.
Az eredményhirdetés délután 4 órakor
kezdıdött. Az okleveleket Hegyi Béla a
bizottság elnöke, a villányi borászati
szakközépiskola tanára és Budai Zsolt polgármester közösen adta át. A borok értékelése szigorúbb volt az
elmúlt évekhez képest, de így is számos bor kapott elismerı helyezést: 5 bronz-, 7 ezüst-, 10 aranyérem
született. Az év bora különdíjat Armbruszt János vegyes fehérbora kapta. Az eredményhirdetés utáni
borkóstolás, beszélgetés rendkívül jó hangulatban telt, hála dr. Reményi Ottó harmonika játékának és a gazdák
nótaszeretetének.

Reméljük jövıre több borosgazda méretteti meg magát, mert a borverseny nem csak az érmekrıl szól,
hanem a tapasztalatcserérıl, szakmai fejlıdésrıl és a jó szórakozásról is. �

Tóth István
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   Május 31:
   MAJÁLIS,

Gyermeknap, Lóverseny
Ezidáig példátlan összefogás mellett valósul meg a település tavaszi

nagyrendezvénye. A minden évben hagyományosan megrendezett
majális, a gyermeknap és az országos távlovagló és távhajtó versenyt egy
hétvégére tették a szervezık. A sporttelepen 2008. május 31-én kezdıdik
mindhárom rendezvény, a gyermeknappal egybekötött majális a szombati napon véget ér, de a lóverseny
vasárnap is folytatódik még. A rendezvények megszervezése érdekében közösen dolgozik a BKSE Lovas
Szakosztálya, a Bükkösdi Közösségfejlesztı Egyesület, Bükkösd Holnapjáért Egyesület és az Önkormányzat. A
Lovas Szakosztály a lóversenyért felel, a Bükkösd Holnapjáért Egyesület a gyermeknapi program összeállítását
végzi, a Közösségfejlesztı Egyesület pedig a klasszikus majálisi feladatokat szervezi és a programok
koordinációját látja el. Az Önkormányzat a technikai és a reprezentációs feladatokban vállal szerepet.

Bizakodással tekintünk a program elé, annál is inkább, mert végre egy valódi - nézetektıl és "oldalaktól"
mentes - teljes összefogással megvalósuló rendezvényen vehetnek részt a település lakói.

A lóverseny tervezett programja:

A Bükkösd Községi Sport Egyesület rendezésében 2008. május 31-én és június 1-én
kerül megtartásra az Országos Távlovagló és Távhajtó Verseny Bükkösdi Fordulója. Elsı
ízben rendezi a Sportegyesület ezt az eseményt. A tavaly alakult Lovas Szakosztály
önkéntesei már komoly elızetes munkát végeztek. A munkában segítséget nyújtottak az
Önkormányzat által foglalkoztatott közhasznú munkások is.

Elkészültek a verseny színvonalas megtartásához szükséges épületek. Nyári istállók
készültek, áram és vízvételi lehetıséggel. Adott tehát minden feltétel ahhoz, hogy a

lóverseny színvonalasan megrendezésre kerülhessen.
Szombaton, az elsı napon, egy 120 km-es, és egy 90 km-es távlovagló futamot indítanak. A fogathajtók az elsı
nap 60 km-t teljesítenek. Vasárnap 60 km-es és 20 km-es futamok lesznek a lovasoknak, és 40 km-t hajtanak a
fogatosok. A végleges programot plakátokon tesszük közzé.

A verseny mellett ingyenes gyermeklovagolásra is lehetıség lesz. Ugyanezen a napon kerül megrendezésre a
sporttelepen a gyermeknap és a majális is, így az egész család számára kikapcsolódást jelenthet az idei
program. Várjuk szeretettel a község lakosságát.

A majális és gyermeknap tervezett programja:

0099::0000––1122::0000  FFİİZZİİVVEERRSSEENNYY
0099::0000––1100::0000  SSOORRVVEERRSSEENNYYEEKK
1100::0000––1100::4455  HHEELLEESSFFAA--BBÜÜKKKKÖÖSSDD  GGYYEERREEKK  FFOOCCII
1100::0000––1100::4455  RREENNDDİİRRBBEEMMUUTTAATTÓÓ
1111::0000––1111::3300  TTAANNÁÁRR--DDIIÁÁKK  KKÉÉZZIILLAABBDDAA  MMEECCCCSS
1111::0000––1111::3300  TTŐŐZZOOLLTTÓÓ  BBEEMMUUTTAATTÓÓ
1133::0000––1144::0000  PPIINNGG--PPOONNGG  VVEERRSSEENNYY
1144::0000––1155::0000  VVIIZZSSGGAATTÁÁNNCCOOSSOOKK
1155::0000––1166::3300  KKÜÜLLÖÖNNJJÁÁRRAATT  ZZEENNEEKKAARR  KKOONNCCEERRTT
1166::3300––1177::0000  KKUUTTYYÁÁSS  BBEEMMUUTTAATTÓÓ
1177::0000  ––  1188::0000  KKUUTTYYAASSZZÉÉPPSSÉÉGGVVEEEERRSSEENNYY
1188::0000  ––  1188::4455  TTAAJJTTIIBBOOYY  KKOONNCCEERRTT

Egész nap INGYENESEN:

AARRCCFFEESSTTÉÉSS,,  BBİİRRÖÖZZÉÉSS,,  AAGGYYAAGGOOZZÁÁSS
GGYYÖÖNNGGYYFFŐŐZZÉÉSS,,  PPAALLAACCSSIINNTTAASSÜÜTTÉÉSS,,

LLUUFFIIHHAAJJTTOOGGAATTÁÁSS,,  LLÉÉGGVVÁÁRR,,  GGOOKKAARRTT

A sportversenyekre valamint a kutyaszépségversenyre
a helyszínen lehet nevezni!
A fızıverseny elsı 10 nevezıje 3-3 kg húst kap
ajándékba az étel elkészítéséhez, további információk
és nevezés a Teleházban!

Este 21 órától LOVASBÁL!
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A k i k r e  b ü s z k é k  l e h e t ü n k  -  R i p o r t s o r o z a t

 bükkösdi zenekar a nemzetközi hírnév útján

Hővösvölgyi Pétert a zenekar egyik tagját kérem,

hogy legyen szíves mutassa be röviden a zenekart!

A NeoFolk együttes viszonylag friss formáció,
2004 végén hoztuk létre feleségemmel és zeneszerzı-
társammal Bonyár Judittal, aki az éneklés mellett
csellón és tilinkón játszik. Pár hónap múlva hívtuk
meg Tóth „Csüli” Zoltánt dobost és ütıhangszerest,
valamint Gáspár „Gazsi” Józsefet aki fúvós
(szaxofon, furulya, trombita) és ütıhangszereken
egyaránt játszik. Én pedig gitárokat és mandolint
szólaltatok meg a zeneszerzés és hangszerelés mellett.
Persze nem ez az elsı zenekarunk, legalább 15 éve
muzsikálunk már különbözı zenekarokban. Elsı
lemezünk  másfél éve jelent meg és országszerte
kapható.
Hogyan jellemeznéd a zenéteket egy mondatban!

A NeoFolk  lüktetı és érzelem gazdag világzene,
különleges hangulatú, néhol a Kárpát-medence, a
Balkán, másutt a közel-kelet zenei hagyományait
idézı saját szerzemények és népdalfeldolgozások
virtuóz megszólaltatója.
Milyen fellépéseitek vannak, merre felé játszotok?

Két éve bekerültünk a ”Pécs – Európa kulturális
fıvárosa 2010” programba, így többször is
képviseltük Pécs és a régió mővészeti életét a külföldi
kultúrfıvárosokban. Emellett  zenekarunk minden
jelentıs pécsi és Péccsel kapcsolatos eseményen
meghívott: Pécsi Napok, Filmünnep, POSZT,
Mediterrán İsz, valamint országos események
részese: Sziget fesztivál, Kaleidoszkóp Versfesztivál,
Pilis Lelke Fesztivál, Kárpát Feszt, Mővészetek
Völgye.
Hallatlanul népszerő az Edit Piaf életérıl szóló

színdarab. Mik a tervek ezzel kapcsolatban?

A Piaf két arca címő darabot,  melyben a sanzonok
eredeti nyelven és hangnemben szólalnak meg,  már
második éve játszunk folyamatosan a Pécsi Harmadik
Színházban és más városokban is. Tervezzük egy
egész estés Piaf sanzonest létrehozását is,
nagyzenekari kísérettel.
Korábban a Megasztárban nyertetek különdíjat,

most pedig neves zenekarokat utasítottatok

magatok mögé a nemrégiben megnyert országos

pályázaton. Mit lehet errıl tudni pontosan?

Erre a lehetıségre az egész magyar világzenei, etno
és folkzenei szakma „rámozdult”, hiszen a tét óriási

volt: akit a rangos szakmai zsőri nyertesként kiválaszt,
a Magyar Állami Népi Együttesnek írhat zenét az idén
augusztusban Budapesten megrendezésre kerülı
nagyszabású Euro-Modern Néptánc Grand-Prix
nemzetközi versenyre! Nyolcvan indulóból
választották szerzeményemet a legjobbnak, így
Magyarországot a mi zenénk és az arra készített tánc
képviseli majd! Ezt a m1 is közvetíti és egész Európa
odafigyel majd az eseményre.
Ritkaság számba megy, hogy valaki a közvetlen

környezetünkbıl a hazai és nemzetközi hírnév

útjára lép. Aki ismeri a munkásságotokat, az

méltán lehet büszke a falubelijeire.  A kérdés az,

hogy - a korábbi évek némely rosszindulatú

megjegyzései ellenére - Ti is szerettek-e

bükkösdiek lenni?

Szeretünk Bükkösdön lakni. Azért költözünk ide
Pécsrıl, mert egy élhetı, tiszta, csendes helyet
akartunk biztosítani gyermekeink felneveléséhez és az
elmélyült alkotó tevékenységhez. Mindenhol vannak
olyanok, akik  haszonlesésbıl vagy valósnak hitt
igazságuk érdekében képesek aljas módon másokon
átgázolni, de nem ez jellemzı az itt élık nagy részére.
Többnyire befogadó, nyitott és segítıkész emberekkel
találkoztam ideköltözésünkkor, és az elmúlt évek
eseményei arra engednek következtetni, hogy a
többség esze és szíve is a helyén van!
Mik a terveitek a közeljövıben?

Lesznek fellépéseink országszerte, a nyári pécsi
fesztiválokon és az idei Mővészetek Völgyében.
Készülünk az új lemezünk felvételére, és több
táncegyüttestıl felkérést kaptunk hosszabb kortárs
néptánc-zenemő elkészítésére. �

a riportot készítette: Tóth István
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Köszönt jük  az  éde sanyákat!Köszönt jük  az  éde sanyákat!Köszönt jük  az  éde sanyákat!Köszönt jük  az  éde sanyákat!
"Adhat Isten néked kincset, gazdagságot,
Rubintokat és gyémántot, márvány palotát,
Adhat pénzt, ragyoghat rajtad drága ékszer,
Csak egyet nem adhat kétszer,
Édes jó anyát."

Honthy Hanna

Kevés olyan szívmelengetı ünnep van, mint az anyák napja. Ekkor köszöntjük
édesanyáinkat, megköszönve nekik mindazt a szeretetet és gondoskodást, mellyel
születésünk óta elhalmoztak bennünket.

Az anyák napja világszerte ünnepelt nap, melyen az anyaságot ünnepeljük.
Magyarországon ez a nap május elsı vasárnapjára esik, de több országban május
második vasárnapján ünneplik.

Az anyák megünneplésének története az ókori Görögországba nyúlik vissza.
Akkoriban tavaszi ünnepségeket tartottak Rheának az istenek anyjának, és vele együtt az édesanyák tiszteletére.

Magyarországon 1925-ben a Magyar Ifjúsági Vöröskereszt tartotta az elsı ünnepet, a májusi Mária-tisztelet
hagyományaival összekapcsolva. 1928-ban már miniszteri rendelet sorolta a hivatalos iskolai ünnepélyek közé
az Anyák napját.

Önkormányzati Rövidhírek

Tájékoztatjuk a Tisztelt Ügyfeleket, hogy a
rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény iránti
kérelemhez a nyomtatványokat május hónapban
mindenkinek, aki 2007. évben jogosult volt
postázzuk. Az új igénylıket kérjük szíveskedjenek
befáradni a Polgármesteri Hivatalba nyomtatványért.

*
Értesítjük Bükkösd Község lakosságát, hogy

Skobrák Tamásné Zsuzsi családgondozó megüresedett
állását május hónaptól betöltötte Magdáné Dénes Éva,
aki a családsegítı szolgálat családgondozói
tevékenységét fogja ellátni községünkben. A korábbi
gyakorlatnak megfelelıen szerdánként tartózkodik
Bükkösdön, a Polgármesteri Hivatalon keresztül
elérhetı.

Fejlesztési tervek - tavaszi pályázatok

A Bükkösdi Önkormányzat több pályázatot is
benyújt, illetve benyújtott a tavaszi hónapokban. A
legfontosabbak a következık:

Fejlesztési cél: Szentdomján utca közvilágítás
korszerősítése
Forrás: CÉDE pályázat

Fejlesztési cél: Hársfa utcai játszótér fejlesztése
Forrás: TEKI pályázat

Fejlesztési cél: Temetık kerítésének elkészítése

Forrás: TEKI pályázat
Fejlesztési cél: Szennyvízcsatorna beruházás
terveinek elkészítetése
Forrás: Duna-Mecsek Alapítvány pályázat

Sporthírek
Labdarúgás eredmények:

BKSE – Pellérd II. - 3:0
(az ellenfél visszalépett)

BKSE – Nagydobsza 4:4
(góllövık: Pöttendi 2, Komár Jung)

Magyarszék – BKSE  2:0

Bükkösd – Magyarhertelend 3:1
(góllövık: Pöttendi 2, Lesnyik)

Mágocs – Bükkösd 0:3
(góllövık: Csomós, Iván, Varga)

A csapat a második helyet foglalja el a tabellán.

A tavaszi idény következı mérkızései:

21. ford. 05. 04. 17:30 : Bükkösd – Kökény
22. ford. 05. 11. 17:30 óra : Kovácshida – Bükkösd
23. ford. 05. 18. 17:30 óra : Bükkösd – Kishárságy
24. ford. 05. 25. 17:30 óra : Hobol – Bükkösd

Festést-mázolást vállalok olcsón, precízen, alkohol mentesen.
Kolat József. Tel.: 20/455-4358



Bükkösdi Hírlap 2008. április

6

NymTITGyorsinfo: 2008. április

Olvasgasson Tájolót!

Tájoló ízelítı
Április elsı felében érkezett meg minden NymTIT-es faluba az idén ötödik évfolyamába lépı Nyugat-

Mecseki Tájoló idei elsı száma.
Az elsı számban a szerkesztık interjút készítettek Kovács Gyızıvel, Boda polgármesterével a NymTIT

elnökével a Társulás idei terveirıl. A beszélgetés során a NymTIT elnöke elmondta, hogy az idei évben is
kiemelt feladat a lakossági tájékoztatás hatékonyságának növelése a Társulás partnereivel végzett közös munka
során. Kovács Gyızı szerint a tavaszi szakmai út a finnországi végleges tároló meglátogatása szintén segíti
majd ezt a tevékenységet.

Folytatódik idén is a Niels Bohr fizika-kémia tanulmányi verseny, (idıpontja, és helyszíne: Május 5 ,
Hetvehely) s  a  már szintén hagyományos  immáron ötödik Tájoló Nap otóber elsı szombatján várja majd
vendégeit Bodán.

A Tájoló idei elsı száma egy az egész térség számára fontos döntésrıl is tudósíthatta Olvasóit a lapzárta után
rovat híreként, amelyet az alábbiakban  – jelentısége okán – külön is a Gyorsinfo olvasóinak figyelmébe aj

Szakértıi Bizottsági ülés: Zöld utat kapott a kutatási terv
A Radioaktív Hulladékokat Kezelı Kft. mellett mőködı Szakértıi Bizottság április elején tartott ülést, az

RHK Kft. Budaörsi Központjában. A tanácskozás vezetı napirendi pontja az  atomerımővi nagyaktivitású
hulladékok tárolójához kapcsolódó kutatási terv megvitatása volt, amelyet a kutatási tervet kidolgozó
Mecsekérc Zrt. szakemberei terjesztettek a Szakértıi Bizottság elé.

A Bizottság tagjai írásos és szóbeli hozzászólásaikban értékeléseikben, egyaránt magas színvonalú, értékes
és alapos munkának tartották a benyújtott szakmai anyagot. Az ülés végén a Szakértıi Bizottság egyhangú
szavazással fogadta el a kutatási tervet.

Április folyamán az ilyenkor szokásos pontosítások, kiegészítések és javaslatok beépítése jelenti majd a
szakmai munkák legfontosabb részét, s ezt követıen kezdıdhet meg azok megvalósítása.

Mind a Tájoló mind pedig a NymTITGyorsinfo az elkövetkezendı idıszakban foglalkozik majd az
elfogadott kutatási tervben szereplı feladatok bemutatásával. A NymTITGyorsinfo következı számában a
tervek szerint, a kutatási program megvalósítását koordináló Mecsekérces szakértı ad majd tájékoztatást a
következı periódus feladatairól, és a Nyugat – Mecseki Tájoló következı – várhatóan a nyár elején –közepén
megjelenı számának is vezetı témája lesz a most jóváhagyott kutatási terv bemutatása az Olvasóknak.

Ha október, akkor Tájoló Nap!
A NymTIT döntése értelmében az idei Tájoló Napot a hagyományos idıpontban, október elsı szombatján

rendezi meg a Társulás és az RHK Kft. A rendezvény programjának kidolgozása megkezdıdött, s várhatóan
május végére elkészül. A fı helyszín idén is Boda lesz, s a legnagyobb érdeklıdéssel várt délelıtti tudományos
– ismeretterjesztı tanácskozásnak a falu mővelıdési háza ad majd otthont.

A lap megjelenését a Nyugat-Mecseki Területfejlesztési és Információs Társulás támogatja!

A  l a p  m e g j e l e n é s é t  a  N o s t r a  C e m e n t  K f t .  t á m o g a t j a !

– – –  Bükkösdi  Hírlap  – – –
Bükkösd község hivatalos lapja. Megjelenik havonta Bükkösd közigazgatási területén. Ingyenes kiadvány.
Az online változat elérhetı a www.bukkosd.hu címrıl
Felelıs Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. Tel.:73/578-560
Fıszerkesztı: Volcsányi Gábor. Szerkesztıség címe: Bükkösd, Kossuth u. 57. Tel.: 73/578-535
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztı Egyesület. e-mail: bukkosd@telehaz.hu.
ISSN 1789-6495 (Nyomtatott) ; ISSN 1789-6509 (Online)



Egy sikeres falunap

margójára
Érdemes még egyszer visz-

szatekinteni május utolsó vasár-
napjára. 2008 május 31-én sikere-
sen zajlott le az elsı olyan rendez-
vény, melyre Bükkösd történeté-
ben az elmúlt 10–15 évben nem
volt példa. A Majális, a Gyermek-
nap és a Lóverseny egy napra idı-
zítve került megrendezésre. De
nem is ezért példátlan az esemény!

Talán aki ott volt észreve-
hette, hogy a falu szinte minden
szervezete, intézménye képvisel-
tette magát. A különbség az elızı
évekhez képest az, hogy nem mint
látogató vettek részt, hanem a
szervezıi, és lebonyolítói voltak a
rendezvénynek. Ez idáig példátlan
összhanggal és együttmőködéssel
dolgozott együtt a falu szinte mi-
den társadalmi szervezete és az
Önkormányzat azon, hogy egy si-
keres Majális, Lóverseny és
Gyermeknap kerekedjen május
utolsó hétvégéjén.

Budai Zsolt polgármester
jutalmazta is a négy szervezet ve-
zetıjét, akiknek oklevelet és egy-
egy emlékplakettet adott át. Mivel
a kora délutáni órában került sor az
átadásra, lehet többen lemaradtak a
nap eme fontos eseményérıl, tehát
álljon itt még egyszer kik része-
sültek az „Együtt a településért
díjban”: Szabó Zoltán (BKSE–Lo-
vas Szakosztály vezetıje),

Bartlovics János (BKSE elnöke),
Ninkóné Györe Valéria (Bükkösd
Holnapjáért Egyesület elnöke),
Volcsányi Gábor (Bükkösdi Kö-
zösségfejlesztı Egyesület elnöke).
A Köszönet azonban nem csak ne-
kik jár, hiszen az összes résztvevı
egyesület helyi lakosokból áll, így
az ı nélkülözhetetlen munkájuk
gyümölcse érett be ezen a napon.
Ne feledkezzünk meg az Önkor-
mányzat dolgozóiról sem, akik
rengeteg tettek azért, hogy a sport-
pálya és környéke újra rendezett és
szép legyen, valamint azokról, akik
odaadó és önkéntes munkával épí-
tették a lóverseny pálya épületeit.

A rendezvény – akár csak az
elıkészületek – zökkenımentesen,
rendbontás nélkül zajlott le. A dé-
lelıtt folyamán ügyességi verse-
nyek, arcfestés fogadták a kiseb-
beket, majd izgalmas tanár-diák
kézilabda mérkızést követhettünk
figyelemmel a sportcsarnokban,
mely végül döntetlennel végzıdött.
A felnıttek a konyhamővészetek-
ben való jártasságukat mérhették
össze a fızıverseny keretében,
melyet az Ócsai László-Strausz
Mátyás páros nyert meg igen kü-
lönleges ételével. A Hopp György
által készített babgulyásból bárki
kedvére fogyaszthatott, amely
szintén jól sikerült, hiszen igen
hamar kiürült az üst. Simonyi
Emıke sem pihent a palacsintasü-
tıvel, sütötte az ingyen palacsintát.
Az egész nap ingyenes légvár és
gokart is nagy sikert aratott. Sajnos
a körhintás ismeretlen okok miatt
távol maradt a rendezvénytıl. A
bazársoron mindenki megtalálhatta
a számára megfelelı szuvenírt, de
aki ott volt szerintem emléktárgy
nélkül is emlékezni fog erre a nap-
ra. Közben zajlott a távlovas és
távhajtó verseny is, amely szintén

komolyabb fennakadás nélkül ért
véget vasárnap délután.

A településrıl is szokatlanul
nagy számban érkeztek a látoga-
tók. Aki kilátogatott az esemé-
nyekre, egészen biztosan jól érezte
magát. Célunk, hogy ez jövıre is
így legyen! Találkozunk a 2009-es
bükkösdi majálison, de addig is
szeretettel várjuk a lakosságot a
szeptember 13-i Mézes-Mázas
Napra is! �

Tóth István

Nálunk falunapból kettı is van

Egy Bükkösd mérető és jelentı-
ségő községben jó is, ha több al-
kalom adódik az ünneplésre. Azért
is van ez így, mert a két nagyren-
dezvény profilja is teljesen külön-
bözı.

Majáliskor könnyedebb szóra-
kozást, eszem-iszomot, sportverse-
nyeket kínálunk kicsiknek és na-
gyoknak.

A Mézes-Mázas Fesztivál min-
dig az igényesebb, valódik értéket
megszólaltató, hangszeres zenérıl
és a kézmőves termékekrıl szól.
Olyankor nem engedünk be mő-
anyag árusokat, bazárosokat sem.
Igényesebb rétegnek szóló rendez-
vény kerekedett belıle, amelybıl
az következik, hogy némileg keve-
sebben is látogatják. Idén szep-
tember 13-án is megtartjuk a fesz-
tivált és reméljük, hogy egyre töb-
ben látogatnak ki a Templom térre
a település lakói közül. �

Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
HHíírrllaapp

Önnek is ingyen jár!
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Rend a lelke – a nagyberuházásnak is

ki járja az országot, sokfelé tapasztalhatja, hogy számos építkezésen sürgölıdnek gépek, munkások,
csak persze a méretek különböznek: a kerti filagória rendbe hozásától a hatalmas, országos mérető
projektekig széles a skála. Baranya megyében jelenleg két – bízvást mondhatjuk – óriás beruházás

készül, az egyik a mindenki számára immár szembetőnı M6 autópálya építkezése, a másik pedig a Nostra
Cement Kft. által épített cementgyár Királyegyházán.

Ez utóbbi országos méretekben is figyelmet keltı, a legmodernebb eljárásokkal készülı, Európában is
kiemelkedı színvonalú környezetvédelmi programmal rendelkezı nagyberuházás, amely elkészültekor - ez
könnyen megjósolható – a környék büszkesége lesz majd.
Éppen az alapozó munkák közepette, nem annyira protokolláris jelleggel, inkább a szoros együttmőködés
szándékával, kereste meg a Nostra Cement Kft.-t Dakos József rendır dandártábornok megyei fıkapitány és
népes kísérete, amelyben részt vett a megyei rendészeti szervek szinte valamennyi elsı számú vezetıje.
Érdemes röviden felsorolni: a rendırségen kívül az idegenrendészet, vám- és pénzügyırség, a  munkaügyi és a
munkavédelmi felügyelıség egyaránt képviseltette magát.

A Nostra Cement Kft.
részérıl Kıvári József

ügyvezetı igazgató és
vezetı munkatársai
fogadták a vendégeket,
akiknek fényképes
prezentációban mutatta be
az építkezés jelenlegi
állását. Ismertette az
idıbeli ütemezés
folyamatát, és külön
kiemelte a várható
csúcsidıszakokat, amikor
is egy idıben esetenként
ötszáz munkavállalót is
foglalkoztathatnak a
kivitelezık.
A bemutatkozás után a

megyei rendır-fıkapitány elmondta, hogy valamennyi rendészeti szerv kiemelten foglalkozik majd a
beruházással, és számos ellenırzést – ezek már megkezdıdtek -  tartanak a helyszínen. Majd átadta a szót a
kíséretében levı vezetıknek, akik részletesen felsorolták, mit várnak a beruházótól és a kivitelezıtıl:
természetesen a lehetı legszorosabb együttmőködést a szabályok, törvények betartása érdekében. Megígérték,
hogy a maguk részérıl nem csak ellenırzéssel, hanem tanácsadással is hozzájárulnak a biztonságos
munkavégzéshez. Erre kiváló példával szolgált Bakos Gyula pénzügyır ezredes, regionális parancsnok
hozzászólása, amelyben tételesen felsorolta, mit kívánnak a beruházótól, és ezt írásban is átadta Kıvári
Józsefnek.

Ugyancsak jelentıs segítséget ígért  dr. Dobra Tibor, a Bevándorlási és Állampolgársági Hivatal Dél-
dunántúli Regionális Igazgatóságának vezetıje, majd a továbbiakban szó esett a közlekedési szabályok
betartásának kiemelkedı fontosságáról is.
Ezen az elsı találkozón az építtetık megegyeztek a munkaügyi hatósággal abban, hogy az építkezés helyszínén
felszerelt rendkívül modern beléptetési rendszer adatbázisát az ellenırzések alkalmával az ellenırök
rendelkezésére bocsátják. A felajánlást örömmel fogadták az illetékesek, akik komoly segítségnek tekintik
munkájuk végzéséhez.

A résztvevık végül megegyeztek abban, hogy további találkozókra is feltétlenül szükség van - tehát a jó
hangulatú találkozónak folytatása következik! -, ám ekkor, valóságos zárszóként, dr. Gál Gyula rendır
alezredes, bevetési alosztályvezetı némi derültséget kiváltva megjegyezte: „Akkor megy igazából minden jól,
ha ıt a helyszínen minél kevesebbszer látják…” �

Dvorák Ede

A
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Munkálatok a Nostra Cement kft

bükkösdi bányaüzemében - Június

 bányaüzemben a patakot átívelı híd belsı

csomópontjához, továbbá az

iparvágány kialakításához

szükséges földmunkákat

végezzük, amelyeket az építési

engedélyben foglaltak szerint,

annak maradéktalan betartása

mellett készítünk.

Az iparvágány kialakítása során

szükségessé vált a Hetvehely

település felöl érkezı 20 kv-os

távvezeték egyik tartóoszlopának

kicserélése. A tartóoszlop,

valamint a szükséges légvezeték a

terveknek megfelelıen az adott

határidıre elkészült.

Jelenleg a T-COM optikai

kábelének kiváltása van

folyamatban, amely szintén a

terveknek megfelelıen készül.

Amint a képen is látható, a

tereprendezés, valamint a

tereprendezésbıl kinyert haszonanyag feldolgozása

jó ütemben halad, a robbantási munkálatokkal elértük a

visszamaradó rézső 75%-os készültségi fokát.

Várhatóan még egy robbantás szükséges ahhoz, hogy a

híddal szemközti rézső teljes mértékben elkészüljön. �

Csom István, bányaüzem vezetı

Tájékoztatás a Képviselő-testületnek

Tájékoztató elıadást tartott Bükkösd Község Képviselı-testülete részére Csom István, a Nostra Cement Kft.

bükkösdi bányaüzemének vezetıje. A tájékoztatón az

üzemvezetı bemutatta a bánya jövıbeli látványtervét. A

háromdimenziós ábrákon látható volt az iparvágány, az

iroda és egyéb ipari létesítmények elhelyezkedése. Jól

kivehetı képet láthattunk arról is, hogy miként fog kinézni a

bánya a közút irányából. Egy nagyon modern, esztétikusan

megtervezett látványt álmodtak meg a tervezık, amely

illeszkedik a környezetéhez. A látványtervet lapunk

rövidesen megkapja és a következı számban bemutatjuk az

olvasók számára is. �

A

Zajlik a tereprendezés

Híd az ökológiai folyosó felett

LONDONBA BUSSZAL!

4 nap, 30E Ft/fı, indulás július 14-én 19:00 órakor.

További egynapos kirándulások:

- Csokonyavisonta 2200 Ft/fı (útiköltség, belépı+szauna)

- Balaton 2500 Ft/fı.

Indulás megfelelı létszám esetén.

Jelentkezés és információ: 20/495-8071
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A "rablóbéke" emléknapja

88 éve történt Magyarország

legnagyobb történelmi veresége,

amely még talán a mohácsi csatánál is

nagyobb veszteségeket hozott a

magyar nemzet számára. A Bükkösdi

Hírlapban rendre megemlékezünk a

jeles napokról, nemzeti ünnepekrıl

néhány gondolatban. Kötelességünk, hogy

emlékezzünk Trianon

veszteségeire is, még akkor

is, ha szomorú eseményrıl

van szó.

1920 június 4-én

írták alá a trianoni

békeszerzıdést, amelynek

értelmében. Magyarország

területe a Horvátország

nélkül számított 282 ezer

négyzetkilométerrıl

(Horvátországgal együtt 325

ezer) 93 ezer négyzetkilométerre, lakossága 18,2

millió fırıl 7,6 millióra, a korábbi 43 százalékára

csökkent. Az elcsatolt területek lakosságának 30,2

százaléka, 3,2 millió fı volt magyar.

Az antant-hatalmak a csehektıl, románoktól és

szerbektıl kapott információk, adatok alapján alkottak

képet Magyarországról, és húzták meg a határokat. A

magyar békedelegációt csak 1919 decemberében

hívták meg a béketárgyalásokra, ahol 1920. január 16-

án elıször és utoljára kifejthette álláspontját a trianoni

béketervezetrıl. Nem volt ez más, mint az utolsó szó

jogán elmondott beszéd, a szerzıdés tartalma már rég

eldöntött tény volt, egyes részei a már korábban

megkötött egyezményekben is szerepeltek. A magyar

delegáció vezetıje, a 74 éves gróf Apponyi Albert

kétórás beszédet tartott: tolmácsot nem kért, franciául,

angolul, majd olaszul fejtette ki álláspontját.

Gróf Apponyi helyére tette a Magyarországgal

ellenséges politikusok csúsztatásait, és bemutatta a

valódi tényeket: a nemzetiségi megoszlást (román

tájékoztatás szerint a székelység például nem magyar

nemzetiségő népcsoport), a népek önrendelkezési

jogára és a megmaradt Magyarország

életképtelenségére hivatkozott, népszavazást kért. A

beszéd hatására Lloyd George brit miniszterelnök és

az olasz küldöttség is a szerzıdés újratárgyalását

kérte. A brit külügyminiszternek kellett

figyelmeztetnie fınökét, hogy ezt ne erıltesse, mert

már rég aláírta a döntést – mondta a történész.

Hozzátette: Nagy-Britannia egyébként Trianonban

lényegében „szabad kezet adott” a francia

miniszterelnöknek. A briteket inkább a volt német

gyarmatok „sorsa” érdekelte.

A két világháború között a magyar politika

kétségbeesetten szerette volna a veszteségek

revízióját. Ezt részben sikerült is elérni, hiszen a két

bécsi döntés a színmagyar területeket visszacsatolta

Magyarországhoz. A második világháború után aztán

ismét elvették ezeket a területeket és ötven évig

beszélni sem nagyon lehetett

róla, hogy a mesterséges

gúnyhatár családokat és

nemzetrészeket szakít el

egymásról.

Ma már rég szétestek

azok az országok, amelyek

megkapták Magyarország

darabjait. Németország újra

egyesült, a Szovjetúnió és

Csehszlovákia csendben

szétesett, Jugoszlávia véresen

hullott darabjaira, de Magyaroszág esetében senki

nem merte hangosan kimondani, hogy a csúfos

szerzıdést ideje lenne felülvizsgálni. Talán még '89-

ben kellett volna felkiáltanunk. Most már a XXI.

században csak cinkosul nézhetjük, hogyan olvad bele

az ötmillió magyar a többségi nemzetek testébe. De a

külhoni magyarok sem akarnak területileg ide

tartozni, csupán magyarok akarnak maradni ott, ahol

élnek. Mi sem tennénk máshogyan a helyükben, sıt

1848-ban nemzeti hıseink is így éreztek, mikor az

Osztrák Birodalom rátelepedett a magyarság testére.

Amikor kimegyünk a testvérfalunkba

Szentkatolnára, akkor értjük meg igazán, hogy az

ottani testvéreink nagyszülei még magyar földön

születtek, és ık még ma is szebben beszélik a

magyart, mint mi magunk. Mindig szeretettel várják a

bükkösdi Képviselı-testületet Erdélyben. Legalább

emlékezzünk hát meg arról a csúfságról, amit velük

tettek 1920. június 4-én. � V.G.

Felajánlás Szentkatolna javára

Szentkatolna községben szobrot kívánnak állítani a

község szülötte, Bálint Gábor nyelvész, tudós

számára. Bükkösdi Képviselı-testület tagjai közül 5-

en felajánlották egy havi tiszteletdíjukat a cél

érdekében. Ugyanekkora összeget adományozott

Budai Zsolt polgármester is.

Az erdélyi község vezetıi a felajánlást tévıket

szeretettel vendégül látják a közelgı falunapjuk

alkalmából! �



Bükkösdi Hírlap 2008. június

5

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Beruházások a hatékonyabb közterület gondozás érdekében
Miként arról már korábban tudósítottunk az Önkormányzat nyertes

pályázatot nyújtott be főkasza vásárlása céljából. A pályázati pénzbıl
egy igen komoly 250.000 Ft értékő kézi motoros kaszát vásároltak. Az
eszköz megkönnyíti a munkások dolgát, gyorsabb hatékonyabb
munkavégzést tesz lehetıvé. A Képviselı-testület már hónapokkal
ezelıtt elhatározta, hogy beruház egy komoly, traktorvontatású főnyíró-
mucsózó adapterre. Ennek a gépnek a beszerzése most végre megtörtént.
Az eszközt a már meglévı traktor után kötve lehet használni. Az önjáró
főnyíró kistraktorok egynapi munkáját 2 óra alatt el tudják végezni az új
géppel. A közterületi fejlesztések látványos eleme az új megyefai
buszváró nem régen elkészült épülete (képünkön) �

Egyenlő bánásmód - a Hatóság elutasította Bán Józsefné panaszát
Az Egyenlı Bánásmód Hatóság 2008. június 10-én kelt határozatában Bán Józsefné falugondnoknak a

munkáltatójával – Bükkösd Községi Önkormányzattal – szemben az egyenlı bánásmód követelményének
megsértése miatt beadott kérelmét, mint alaptalant elutasította.

A hatóság a hosszú hónapokig tartó eljárás lezárása során megállapította, hogy Bán Józsefné sérelmei
munkavégzésével összefüggésben keletkeztek, és azok nem állnak összefüggésben azzal, hogy a Kérelmezı
roma kisebbséghez tartozónak vallja magát. �

A Bíróság helybenhagyta a Testület határozatát a volt Körjegyzőség ügyében
A Baranya Megyei Bíróság

2008. június 25-én megtartott
tárgyalásán jogerısen elutasította a
Dél-Dunántúli Regionális
Közigazgatási Hivatal keresetét,
melyet Bükkösd Községi
Önkormányzat Képviselı-testülete
15/2008.(II.14.) és 19/2008.
(II.14.) valamint a
39/2008.(IV.24.) számú
határozatainak felülvizsgálata
miatt nyújtott be.

Ezekben a határozatokban a
Képviselı-testület 2008. március
31. napjával megszüntette a

Bükkösdi Körjegyzıséget, és
2008. április 1. napjával létrehozta
a Bükkösdi Polgármesteri Hivatalt.
A döntések után a Közigazgatási
Hivatal több törvényességi
észrevételt tett és megállapította
nevezett határozatok törvénysértı
voltát.

A Képviselı-testület a
törvényességi észrevételeket
megtárgyalta, de a Közigazgatási
Hivatal kifogásaival nem értett
egyet, ezért a korábbi
határozatokat hatályban tartotta.

Ezt követıen a Dél-Dunántúli
Regionális Közigazgatási Hivatal
bírósághoz fordult, és kérte
nevezett határozatok hatályon
kívül helyezését.

A Baranya Megyei Bíróság az
ítélet indoklásában megállapította,
hogy a körjegyzıséget idıbeli
korlátozás nélkül meg lehet
szüntetni, amikorra a feltételek
lehetıvé teszik, ezért a Képviselı-
testület határozatai nem
jogellenesek.�

Megkezdték a parlagfűvel fertőzött területek felderítését
Hivatkozással a 2000 évi XXXV.(Nvt.tv. 5 §. (3)

bek 7. § /A elıírásaira tájékoztatom, hogy a Szigetvári
Körzeti Földhivatal 2008. Július. 3-án, megkezdi a
parlagfővel fertızött területek felderítését. A
jogszabályban meghatározott eljárás során a
felderített, parlagfővel borított ingatlanok
tulajdonosainak (haszonélvezeti jogosultjainak),
földhasználóinak adatait a Földhivatal a Baranya
Megyei Szakigazgatási Hivatal Növény és
Talajvédelmi Igazgatóságának a további eljárás
lefolytatása céljából átadja.

A Földhivatal az ellenırzéseit a külterületeken
végzi elsısorban, a belterületeken az eljárást az
illetékes jegyzı folytatja le.

A parlagfővel fertızött területeken a jogszabályban
írt határidıig (2008. Június 30.)  el nem végzett
parlagfő mentesítés komoly szankciót von maga után
(a növényvédelmi bírság, a kényszerkaszálás költségei
és a hatóságok eljárási díja, költsége), mely a
mulasztót terheli és adók módjára behajtandó
köztartozásnak számít. �
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NymTITGyorsinfo: 2008. június

Tíz éve szolgálja a nemzeti érdeket az RHK Kft. valamint a KNPA

Közös ünneplés a 10. évfordulón

Július elsején Budapesten a Mőegyetem Dísztermében emlékezik meg megalapításának 10. évfordulójáról a

Radioaktív Hulladékokat Kezelı Közhasznú Társaság (RHK Kft.)  valamint a Központi Nukleáris Pénzügyi

Alap (KNPA). A két szervezet az elmúlt esztendıkben közösen dolgozott a hazai nukleáris hulladékkezelési és

elhelyezési projektek megvalósításán. Az RHK Kft. volt a felelıse  a szakmai munkáknak, míg a KNPA

biztosította a pénzügyi hátteret, az adott évben született Költségvetés keretein belül.

A budapesti ünnepi ülés keretében bemutatják az évfordulóra készített filmet, amiben megszólal Kovács

Gyızı, Boda polgármestere, a NymTIT elnöke is. Az eseményen az ünnepi köszöntıt a tervek szerint Szabó

Pál Energetikai, Közlekedési és Vizügyi Miniszter tartja majd, s ünnepi megemlékezı beszédet mond majd Dr.

Rónaky József, az Országos Atomenergia Hivatal (OAH) fıigazgatója, valamint Dr. Hegyháti József az RHK

Kft. ügyvezetı igazgatója.

Az eseményen adják át elıször az RHK Kft. Média –Díját azoknak az újságíróknak és szerkesztıségeknek

akik, és amelyek hosszú idı óta segítik a projektek munkáját tárgyilagos és hiteles tájékoztatással. A

konkrétumok közlése nélkül a NymTITGyorsinfo örömmel számolhat be –elızetesen -arról, hogy a díjazottak

között lesz  Baranya megyei szerkesztıség is!

Nemzeti Radioaktívhulladék-Tároló: İsztıl megindul a beszállítás

 „Az összes engedély megszerzését után várhatóan ez év ıszétıl megindul a beszállítás a Nemzeti

Radioaktívhulladék-tárolóba (NRHT). Ezzel a paksi atomerımő kis és közepes aktivitású hulladékai végleges

tárolási helyükre kerülnek, s így jelentıs tárolási kapacitás szabadul fel, s az erımőnek nem kell új átmeneti

tárolót létesítenie.”- jelentette be dr. Hegyháti József a Radioaktív Hulladékokat Kezelı Kft.(RHK Kft.) ügyvezetı

igazgatója a Tolna megyei Bátaapátiban, május 30.-án a VIII. TETT-re Kész Napon.

Május végén fejezıdtek be a 2005 februárjában megkezdett vágathajtások a Bátaapáti melletti Nagymórágyi

völgyben, a Mária és Eszter lejtısaknákban, a Mecsekérc szakemberei által kihajtott összes folyóméter 3.896,3

métert tett ki.  Az összes kibányászott kızet egy focipályányi területen 27 méter magas téglatestben „férne el” –

ami jól jellemzi a végzett munka nagyságát. A kihajtott két lejtısaknában felhasznált lıtt beton mennyisége

csaknem elérte a tízezer köbmétert, ami a futballpálya példáját megtartva, két méter magasságban terítette volna

be a teljes játékteret.

A vágathajtás befejezése után az ısszel újabb jelentıs munka kezdıdik, elindulnak a földalatti térben kiképzett

tárolókamrák kialakításának elıkészületi munkái. A tervek szerint az elsı tárolókamra (az elsı ütemben

megvalósuló négy kamra közül ) – 2010 második felében készül el, és lehet végleges otthona a paksi kis és

közepes aktivitású hulladéknak. �

A lap megjelenését a Nyugat-Mecseki Területfejlesztési és Információs Társulás támogatja!

A  l a p  m e g j e l e n é s é t  a  N o s t r a  C e m e n t  K f t .  t á m o g a t j a !
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Büszke lehet a falu

a Bükkösdi Távlovas Versenyre

 Bükkösd Községi Sport Egyesület Lovas
Szakosztályának rendezésében 2008. május
31.-én és június 1.-én kerül megrendezésre

az Országos Távlovagló és Távhajtó Verseny
Bükkösdi Fordulója. Nagy eseménynek számít egy
falu életében egy ilyen országos program megszerve-
zése.

A Lovas Szakosztály, amely 2007-ben alakult,
mindent megtett, hogy a rendezvény minél színvona-
lasabb legyen. Önkéntesek komoly elızetes munkát
végezetek, hogy minden a legnagyobb rendben le-
gyen, elégedettek legyenek lovasok, edzık, lovak
egyaránt.

Elkészültek
az épületek,
nyári istállók
is, ahol mind
áram, mind
pedig vízvételi
lehetıség is
volt. Május
30.-ára tehát
minden adott
volt, hogy
nyugodt körül-
mények között

versenyezhessenek a lovasok.
A verseny két napos volt. Május 31.-én került meg-
rendezésre a 120 km és a 90 km távlovagló futam il-
letve a fogathajtók elsı 60km-es távja. Június 1.-én
pedig a 60 és a 20 km-es távok valamint a 40 km fo-
gat került megrendezésre.

Pénteken délután már jöttek a lovasok az ország
minden részébıl. Megkezdıdtek az elızetes állatorvo-
si vizsgálatok, illetve a hosszútávon induló lovasok
mérlegelései. Este bemutatásra kerültek a pályák is,
amik a visszajelzések szerint nagyon jól ki voltak je-
lölve. Három különbözı hosszúságú pálya volt kije-
lölve. A 30 km-es sárga, a 20 km-es kék és a 10 km-es
kör piros szalaggal volt kitőzve. Szinte minden távlo-
vas egyetért abban, hogy a bükkösdi pálya nagyon
szép, de igazi kihívás is egyben. Nagyok a szintkü-

lönbségek, és sok benne a csalóka emelkedı, ami el-
veszi a ló energiáját.

A szombaton reggel ötkor rajtoló mezıny még vi-
szonylag kellemes
idıben tudott
elindulni, de ahogy telt
az idı egyre melegebb
lett. Szerencsére esı
nem esett, bár a
hővösebb idı
elınyösebb lett volna.
Napközben a kilátogatóknak nagy élményt jelentett
egy-egy lovas célba érkezése, egy-egy résztáv után.
Láthatták, hogyan látják el a lovat, miként történik az
orvosiban a vizsgálat. Illetve részesei lehettek az
újabb résztáv rajtjának. Estére az összes lovas beérke-
zett, ki eredményesen, de volt olyan is, aki nem. Este
a résztvevıket a rendezıség megvendégelte, és este
lovas bállal zárták a napot.

A vasárnapi napon a 60 km és a 20 km. Ezen a na-
pon sem volt kisebb a sürgés-forgás. Minden rendezı
azon volt, hogy a legtöbbet tudjon segíteni a lovasok-
nak és azok segítıinek.
A pályán vízzel teli dézsák várták a lovasokat, hogy a
melegben menet közben is tudjanak itatni.

A versenyben természetesen a hazaiak is szép
számban szerepeltek, és szép eredményeket értek el
ezzel is öregbítve a Bükkösdi Sportegyesület Lovas
Szakosztályának hírnevét.

A pálya nehézsége és a meleg miatt, a lovasok át-
lagsebessége 10 km/h körüli volt. Sokan estek ki sán-
taság miatt, de volt, akit a pulzus miatt zártak ki az
állatorvosok.

Vasárnap délután került megrendezésre az ünne-
pélyes díjátadó, ahol a lovasok szép számban felvo-
nultak, hogy átvegyék díjaikat.

Bükkösd büszke lehet, mert csupa pozitív
visszajelzés érkezett a lovas szakosztály vezetıségé-
hez. Példát mutattunk, hogy összefogással sokra lehet
vinni még a  mai világban is. �

Szentlırincen a Szandi Turiban
(református templom mellett)

Augusztus 05.-30-ig nyárvégi kiárusítás lesz.
Profil Bıvítés. Új, jó minıségő munkaruhák kapha-

tók. Zöld, terep, kantáros kabátok, pólók, övek
kedvezı áron.

Nyitva: K-P: 8-17-ig, Sz: 8-12-ig

A

Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
HHíírrllaapp

Önnek is ingyen jár!

2008. JÚLIUSV. évfolyam 7. szám
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Félreértés a rendezvények kapcsán

Hallani olyan hangokat,
amelyek szerint sértı volt a két
falunapot összehasonlító, a
legutóbbi számban megjelent írás.
Nyilván többféle képen lehet
értelmezni egy-egy mondatot, így
a legnagyobb körültekintéssel sem
lehet olyan írást közölni, amelyet
valaki félre ne tudna érteni. Kérem
mindazokat, akik félreértették,
hogy az alábbi kis magyarázatot
vegyék figyelembe és gondolják át
saját értelmezésüket!

A cikk arról szólt, hogy a
Mézes-Mázas fesztiválon igényes
zenei kínálatot jelenítünk meg.
Sajnos többen úgy értelmezték,
hogy aki a Majálison részt vett az
igénytelen, aki a Mézesen vesz
részt, az pedig igényes.
Természetesen ez nem így van.
Elnézést kérek, amiért olyan

fogalmat használtam, amit nem
magyaráztam meg, de ezt most
bepótolom: A hangszeres zenét
azért nevezik igényes mőfajnak,
mert mővelése komolyabb
szaktudás és felszerelést igényel.
Ellenben a gépzenére senki nem
mondja, hogy igénytelen zene. Ez
éppen olyan, mint hogy van
komolyzene és könnyőzene is. De
aki nem hallgat komolyzenét, az
még nem feltétlenül komolytalan.
Talán a példa is szemléltetni, hogy
milyen nevetséges a fogalmak
pontos ismerete nélkül
összehasonlítás tenni.

Én a magam részérıl
nagyon jól éreztem magam a
Majálison, de attól nem vagyok
igénytelen. Emellett miért ne
érezhetném magam jól a Mézes
Fesztiválon is? Valóban tény - és

ezt le is írtuk -, hogy kevesebben
szeretik a hangszeres zenét. De a
mulatós zene kedvelıit senki sem
nézi le, sıt pont az ı kedvükért
szervezzük mulatósra a majálist.

Én csupán azt tartom
szomorúnak, hogy ma
Magyarországon semmit nem
szabad minısíteni, mert rögtön
sértve érzi magát valaki. Próbáljuk
meg a rosszindulat feltételezése
nélkül fogadni mások véleményét.
Legfıképpen pedig fogadjuk el,
hogy a kultúra igen is
összehasonlítható, sıt szubjektív
terület. Ettıl lesz érdekes és
változatos. Ebben a
változatosságban pedig mindenki
megtalálhatja a maga számára
megfelelıt. �

Volcsányi Gábor

Mézes-Mázas Fesztivál 2008

FELHÍVÁS

Idén szeptember
13-án kerül
megrendezésre a
Mézes-Mázas Fesztivál,
melyre  felhívást hírdet
a Bükkösdi Közösségfejlesztı Egyesület egy
rajzpályázatra, valamint egy mézes sütemények
versenyére.

A rajzpályázton 3 korcsoportban lehet indulni:
óvodás, általános iskola alsó, illetve felsı tagozatos
tanulók adhatják le nevezésüket. A pályázat témája
természetesen a méz, a méhek, a méhészet vagy akár a
Mézes-Mázas Fesztivál is lehet. A nevezett rajzok
megtekinthetık lesznek a Mézes napján a
kultúrházban egy kiállítás keretében, valamint az
eredményhírdetésre és díjazásra is ekkor kerül sor. A
mézes sütemények versenyére bárki nevezhet, akár
egyedi recepttel is. Mindkét versenyre augusztus 31 –
ig lehet nevezni  a Teleházban, ahol további
információkkal is szolgálunk a pályázattal, valamint a
fesztivállal kapcsolatban egyaránt!

Várjuk olyan méhészek, kézmővesek,
termelık jelentkezését, akik szívesen kiállítanák

és/vagy eladásra kínálnák terméküket a Mézes –
Mázas Fesztiválon! A Teleház (szerkesztıség néven)
összes elérhetısége megtalálható az Impresszumban.
�  Tóth István

Branauer Stimmungsparade -
Német Önkormányzatok Napja

A Stílus Határok Nélkül Egyesület
rendezésében,
2008.
augusztus 16-
án, 17 órakor
a szentlırinci
Mővelıdési
Ház
szabadtéri
színpadán
német zene- és táncfesztivál lesz. A programot
hagyományos svábbál zárja.

A Bükkösdi Német Önkormányzat
jóvoltából negyven fı térítésmentesen látogathatja
a rendezvényt, a BNÖ buszt is biztosít. Várjuk
elızetes jelentkezését a Teleházban, ahol további
információval is szolgálunk. �  TI.
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Bükkösdi delegáció

Szentkatolnán

Falunapok idıszakát éljük,
az elmúlt hetekben több faluban is
szerveztek ünnepségeket, ahol a
helybéliek a meghívott
vendégekkel együtt egy vagy két
napon keresztül önfeledten
szórakozhattak.

A szentkatolnaiak július 19-
20-án ültek falunapot immár
huszadik alkalommal.
Meghívásuknak eleget téve
érkeztünk Szentkatolnára. A
megnyitón Tusa Levente
polgármester úr köszöntötte az
egybegyőlteket, a falu vendégeit,
és a rendezvény támogatóit.
Kiemelte: akkor van értelme az
ünneplésnek, ha van mit
ünnepelni és Szentkatolna
fejlıdött az évek során. Ezt
követıen Budai Zsolt Bükkösd
polgármestere mondott köszöntıt.
Gratulált az ismét megválasztott
Polgármester úrnak és a
falubelieknek az elért
eredményekhez.

Kulturális programokkal,
szórakoztató mősorszámokkal,
fızıversennyel és bulival zárult a
nap. Másnap ünnepi szentmisével
kezdıdött a rendezvény, majd
ügyességi vetélkedık, malacfogó

verseny, öregek-fiatalok
futballmérkızés kb. 50 résztvevı
játékossal szerepelt a programban.
A kisfiú aki megfogta a malacot,
haza is vihette. Nagyszerően
elkészített finom ételekkel
vendégelték meg a falu lakóit és
vendégeit.

A faluatyák fızték a vacsorát
Szentkatolnán. Közben délután
újságírókkal, a körzeti televízió és
rádió munkatársaival
ismerkedtünk, adtunk
nyilatkozatokat és méltattuk az
1990-ben elkezdett és azóta is
tartó kapcsolatot a két település
között, keresve a kapcsolat
bıvítésének lehetıségét sportolók,
iskola, gyermekek  és családok
közt. A fergeteges hangulatot a

Qwitt Együttes valamint MC
Hawer és a Tekknı biztosította. A
látványos rendezvény, óriási
tábortőzzel zárult.

Hétfın kirándulást
szerveztek vendéglátóink –
Nyergestetı - 48-as emlékmő –
Farkaslaka Tamási Áron
szülıfaluja és a sírja - Parajd
sóbánya – Gyilkostó és a Békási
szoros volt az útvonal.

Kedden – Bran kastély –
Zita magyar királyné késıbb
Mária királyné kastélya – a híres
Drakula vár volt az úti cél, majd
Sinaia - a Peles kastély- a román
királyok gyönyörő kastélya.

Megköszönve a szívélyes
vendéglátást, szerdán indultunk
haza, sok szép élménnyel
gazdagodva ismét. Az ıszi

falunapra mi is épp olyan
szeretettel várjuk ıket, mint ahogy
ık fogadtak bennünket! �

Györkı Ernı

Erdélybe már régóta el
szerettem volna utazni, mert
valahogy mindig a regék és
mesebeli tájak jutottak elıször
eszembe róla, és ez így is van.
Szinte minden településnek van
egy híres embere, aki megfordult
ott élete során.

Magánútra indultam, amikor
Györkı Ernı képviselı
megkeresett, hogy a
testvértelepülés meghívást intézett
Bükkösdre, hogy a szentkatolnai
falunapon részt vegyünk. A
meghívásnak eleget téve vasárnap
délután szakítottunk idıt a falunap
rendezvényeire, a község
sportpályáján, melyen a falu
apraja-nagyja részt vett. Néha a
legegyszerőbb dolgok a
legkézenfekvıbbek, és mi pont
ilyen egyszerő emberekkel
találkoztunk, akiknek a
tevékenysége is a nemes
egyszerőség alapjaira épült. Itt
mintha egy kicsit megállt volna az
idı kereke, mivel az életmód és a
mindennapi betevı biztosítása
nem a plázák és hipermarketek
polcaitól függnek, hanem
idıjárástól, emberi munkától,
verítéktıl. Mindezek után egy
Wass Albert vers juthat az utazó
eszébe, mely megerısíti a
tapasztaltakat:

„Üzenem az otthoni hegyeknek:
a csillagok járása változó.

És törvényei vannak a szeleknek,
esınek, hónak, fellegeknek

és nincsen ború, örökkévaló.
A víz szalad, a kı marad,

a kı marad”

Wass Albert: Üzenet haza

�

Dr. Bencze Béla
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Eb tulajdonosok Figyelem!

Az ebek
veszettség elleni

kötelezı
védıoltása a

községben
befejezıdött.

Felhívom
az

ebtulajdonosok
figyelmét, hogy a még be nem oltott ebeket 2008.
augusztus 15-ig oltassa be és igazolja az oltás
megtörténtét!

Amennyiben a kutya nincs meg (elhullott,
elajándékozta, elveszett), azt jelentse be a Bükkösdi
Polgármesteri Hivatalba személyesen vagy
telefonon Tarró Krisztina ügyintézınél (73/578-
560/15 mellék)

Az oltatlan ebek tulajdonosai ellen a
218/1999(XII.28.)Korm. rendelet 113.§-a alapján
szabálysértési eljárás indítható, melyben a
kiszabható pénzbírság összege 50.000.-Ft-ig
terjedhet.

Rendkívül sok a kóbor eb a községben, ennek
megakadályozására, illetve az esetleges
kutyaharapások elkerülése érdekében felhívom az
ebtartók figyelmét, hogy „az állattartó gondoskodni
köteles az állat megfelelı és biztonságos
elhelyezésérıl, szakszerő gondozásáról, szökésének
megakadályozásáról.” (1998. évi XXVIII. tv.). A
218/1999(XII.28.)Korm. rendelet 3.§ rendelkezése
alapján 30.000.-Ft pénzbírsággal sújtható, aki a
felügyelete alatt álló kutyát a település belterületén
felügyelet nélkül bocsátja közterületre, illetıleg
kóborolni hagyja.

Kérem fentiek betartását a szabálysértési
bírság kiszabásának elkerülése érdekében! �

Dr. Tarai Klára, jegyzı

PARLAGFŐMENTES HÁZ 2008.
AKCIÓPROGRAM

érünk minden kedves bükkösdi lakost, hogy támogassa a
parlagfőmentes ház 2008. akcióprogramban való
részvételünket.

Írtsa környezetében a parlagfüvet és jelentkezzen az Önkormányzat
Hivatalában az elismerést dokumentáló matricáért, melyet felragaszthat a
postaládájára.

Miért fontos, hogy részt vegyünk e programban?

Az allergiás megbetegedésben szenvedıknek hazánkban jelenleg a
parlagfő okozza a legerıteljesebb tüneteket, súlyos esetben nem csak
allergiát, hanem asztmát is okozhat.

A parlagfő magról kelı kétszikő növény. A magvak csírázása 10-20 C
fokos hımérsékleten indul meg. Akár teljes sötétségben is képes csírázni
és magvai 30-40 évig csíraképesek. A szél gondoskodik a beporzásról. A
virágpor szóródása július végén és augusztusban történik, akár 100 km-es
távolságra is képes tömegesen eljutni. A termése október közepén érik be.
Egy közepes növény átlagosan 3000- 4000 csíraképes magot érlel.

EZÉRT KÉRÜNK MINDENKIT SEGÍTSEN, TEGYÜK KÖZSÉGÜNKET PARLAGFŐMENTESSÉ
EGYÜTT !

K

Értesítjük a Tisztelt Lakosságot, hogy a Dél-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Szentlırinci
Kirendeltségének ügyfélfogadási ideje az alábbiak szerint módosul:

Hétfı, Kedd 8.00-12.00
Szerda 8.00-12.00 és 12.30-15.00

Csütörtök 8.00-12.00
Péntek 8.00-10.00
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Virágba borult a falu

Az Önkormányzat közmunkásai a település számos pontjára
ültettek ki dísznövényeket a tavasszal és kora nyáron. Mára
ezek a

növények
pompás,
színes

virágokat
növesztettek,
díszei a
településnek.

Többek
között az

önkormányzatnál, a templom elıtt, a kultúrház elıtti részen és
megyefán is ékesítik a köztereket. Kérünk mindenkit, hogy
vigyázzon a szép virágokra, ne tegye tönkre és ne hagyja másoknak sem, hogy tönkretegyék ıket.

Készülőben a temetőkerítés
Készülıben van a bükkösdi temetı köré épülı kı-beton kerítés. Az Önkormányzat támogatásként

lehetıséget kapott a Nostra Cement Kft-tıl, hogy a bányában lévı épületeket elbontsa és a bontásából származó
faragott követ felhasználja. Többek között ezek a kövek fogják a kerítés anyagát alkotni. A teljes kerítés
várhatóan az ıszig elkészül

Megkezdődött az befizetetlen adók behajtása
A napokban több száz levelet küldött ki a Hivatal a bükkösdi adófizetık részére az adótartozásokkal

kapcsolatban. Az új adós kolléganı feladata, hogy rendbe tegye az elmaradásokat, tiszta képet teremtsen. Mivel
a korábbi években nem ı végezte ezt a munkát, így csak a puszta számokra és a számítógépes nyilvántartásra
tud hagyatkozni. Nyilván elıfordulhatnak tisztázatlan helyzetek, téves követelések. Kérünk mindenkit, hogy
amennyiben jogtalannak, tévesnek érzi a kiszabott összeget, vagy kérdése van, keresse fel Törögliné Mezı Bea
adóügyi fıelıadót, aki készséggel segít és megpróbálja felgöngyölíteni az esetleges hibákat.
Vegyük figyelembe, hogy a helyi adó éppen olyan adó, mint bármelyik másik, amit kötelezı befizetni. A
nemfizetıkkel szemben pedig eljárást kell indítani. Aki évekig nem fizetett, az sajnos kellemetlen helyzetbe
kerülhet. Kérjük a lakosság megértését és együttmőködését, hiszen mindenkinek érdeke, hogy tisztába kerüljön
a településen az adó kérdése.

Új könyvek érkeztek a könyvtárba
Új könyvek és DVD-k érkeztek könyvárunkba! Mindenki megtalálja a számára megfelelı olvasmányt,

hiszen a klasszikusok mellett, bıvült a gyermek és ifjúsági könyvek száma, a könnyedebb szórakozásra vágyók
kedvére pedig olyan írók tehetnek mint, Nora Roberts, Daniell Steel, Robin Cook, Stephen King. Megérkezett
az új Harry Potter, és a stílusában hasonló Eragon, valamint az Arany iránytő legendája is. A történelem
kedvelıi is több nagyon érdekes új könyvet találhatnak a kínálatunkban!
A könyvtár használat ingyenes, a nyitva tartás megegyezik a Teleház nyitvatartási idejével!

Vízdíj befizetés lesz
2008. augusztus 12-én, augusztus 27-én és szeptember 4-én. Mindhárom napon 8-10 között a Megyefa

sörözıben, illetve 10-12 óra között a Közösségi Házban (Teleház) lehet a vízdíj számlákat kiegyenlíteni.

2 db Komplett Pentium III-as számítógép, monitorral, billentyőzettel, egérrel elvihetı 10.000 Ft-ért.
Alkatrészek is kaphatók! Érdeklıdni a 30/44-7-44-08
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NymTITGyorsinfo: 2008. július

Jubilál a Tájoló Nap!

Ki gondolná, hogy az idei Tájoló Nap már az ötödik lesz a sorban? Pedig így van. Amikor a Napot szervezı

partnerek a Radioaktív Hulladékokat Kezelı Közhasznú Társaság, valamint a Nyugat – Mecseki Társadalmi

Információs Társulás vezetıi úgy döntöttek, hogy évente egyszer a legszélesebb nyilvánosság elıtt adnak

tájékoztatást az abban az évben végzett munkáról, és a további tervekrıl, nem gondolták, hogy így „elröppen’

az elsı öt év.

2004 októberében tartották meg az elsı Tájoló Napot, amely azóta kialakította saját profilját, és minden

évben teljesítette a maga elé kitőzött célt: a NymTIT térségében élık tájékoztatását, informálását az RHK Kft.

által gondozott  szakmai tevékenység megismertetését a lakossággal.

A cél idén is változatlan, hasonlóan a Tájoló Nap egyre ismertebb rendezvényeihez. A jubileumi ötödik

Tájoló Nap a hagyományoknak megfelelıen október elsı szombatján várja majd látogatóit, két helyszínen

Bodán, és Cserkúton. Bodán a  tájékoztatásé, Cserkúton pedig a játéké lesz a fıszerep. A Bodai Mővelıdési

Házban kerül sor a mindig nagy érdeklıdést, és részvételt vonzó ismeretterjesztı tanácskozásra, míg Cserkút

az iskolás csapatok játékos szellemi vetélkedıjének lesz a házigazdája.

A tervek szerint a Tájoló Napon indul majd el körútjára a NymTIT térségében az az új  kiállítás, amely azt

mutatja majd be, hogy a Társulás falvaiban az elmúlt években melyek voltak azok a beruházások és

fejlesztések, amelyek az Atomtörvény által nyújtott támogatások igénybevételével, felhasználásával valósultak

meg.

A kiállítás tablói végigjárják majd a falvakat, és a körút végén minden település megkapja a saját tablóját, helyi

felhasználásra. A szervezık szándéka szerint a kiállítás egyértelmően, és mindenki számára meggyızı módon

ad majd bizonyságot arról, hogy a támogatások valóban közcélokat szolgálva segítették a Társulás falvainak

fejlesztését.

Az idei jubileumi Tájoló Nap részletes programja most, ezekben a hetekben készül el, a NymTITGyorsinfo

augusztusi kiadásából már a teljes program megismerhetı lesz.

Igy most csak azt kérjük, hogy jegyezzék fel a falinaptárba, hogy október 4., V. Tájoló Nap Bodán és

Cserkúton! Minden érdeklıdıt ezúton is tisztelettel meghívnak és szeretettel várnak  a Tájoló Nap szervezıi, a

Radioaktív Hulladékokat Kezelı Közhasznú Társaság, (RHK Kft.) valamint a Nyugat – Mecseki Társadalmi

Információs  Társulás (NyMTIT) !

Nyugat – Mecseki Tájoló – július végén jelenik meg a 16. szám

Július végén jut majd el a kilenc NymTIT település összes portájára a Nyugat - Mecseki Tájoló idei második

száma. A lapban az Olvasók beszámolót kapnak majd a NymTIT spanyolországi szakmai útjáról, s az RHK

Kft. valamint a Központi Pénzügyi Nukleáris Alap 10 éves évfordulójára szervezett ünnepi ülésrıl, amelyen

meghívottként ott voltak a NymTIT munkájában dolgozó polgármesterek is.

Fényképes összefoglaló ismerteti az idei Niels Bohr tanulmányi verseny eredményeit. Elızetes figyelemfelhívó

írás témája lesz az idei jubileumi Tájoló Nap.

Egy igazi meglepetés is színesíti az új számot. Egy cikkbıl megtudhatják, és megláthatják, hogy néznek ki a

NymTIT három települése a mőholdfelvételeken, s milyen egyszerően  - akár egy perc alatt -  lehet elérni az

Interneten ezeket a mőholdfelvételeket, gyakorlatilag ingyenesen. �

A lap megjelenését a Nyugat-Mecseki Területfejlesztési és Információs Társulás támogatja!

A  l a p  m e g j e l e n é s é t  a  N o s t r a  C e m e n t  K f t .  t á m o g a t j a !

– – –  Bükkösdi  Hírlap  – – –
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Munkálatok a
Nostra Cement

bükkösdi
bányaüzemében

A bányaüzem területén

az alvállalkozók

nagyteljesítményő gépekkel

készítik az iparvágány

kivitelezéséhez szükséges

földmunkákat. A

bányaüzembıl kıanyag

kiadása csak a

királyegyházai cementgyár

részére történik. A

befejezés elıtt álló Bükkösd

patakon átívelı híd

utómunkálatai folynak, és

vele egy idıben, mint,

ahogy a mellékelt

fényképen is látható a belsı csomópont földmunkái készülnek.

A lerobbantott készlet feldolgozása után a zúzottkı termékek az út és vasút alépítményeibe kerülnek

felhasználásra. A 35. héten megkezdıdik a vasúti pályatest kialakítása, majd elsı ütemben a bányaüzemet ellátó

20 KV-os távvezeték nyomvonaláig kiépül a teljes iparvágány hálózat. ■

Csom István, bányaüzem vezetı

Változás a Polgármesteri Hivatal
összetételében

Tájékoztatjuk a lakosságot, hogy Kajtárné Keller

Ilona pénzügyi fımunkatárs 2008. augusztus 31.

napjával munkaviszonyának közös megegyezéssel

történı megszüntetését kérte, mivel az egyik

korábbi munkahelyérıl kedvezı állásajánlattal

keresték meg. A bejelentés váratlanul ért mindenkit,

de természetesen nem gördítettünk akadályt

munkatársunk szándéka elé.

Az álláshely betöltésére pályázatot írtunk ki,

annak betöltéséig a feladatokat helyettesítéssel

oldjuk meg. ■

Dr. Tarai Klára

jegyzı

ÁLLÁSHÍRDETÉS

A Bükkösdi Polgármesteri Hivatal pályázatot

hirdet „gazdálkodási elıadó” munkakör

határozatlan idejő betöltésére.

A pályázat benyújtásának határideje:

2008. szeptember 30.

A pályázat elbírálásának határideje:

2008. október 10.

A munkakör betölthetıségének idıpontja:

2008. október 15.

Ellátandó feladatkör: önkormányzati

gazdálkodással kapcsolatos feladatok.

Pályázati feltételek:

- magyar állampolgárság

- cselekvıképesség

- büntetlen elıélet

- felsıfokú képesítés

- közigazgatásban szerzett tapasztalat

- felhasználói szintő számviteli/pénzügyi

szoftverismeret

- vagyonnyilatkozat tételi eljárás lefolytatása

A pályázathoz benyújtandó: erkölcsi bizonyítvány,

képesítést igazoló bizonyítványok másolata,

szakmai önéletrajz.

A pályázat benyújtásának módja: postai úton, a

következı címre: Bükkösdi Polgármesteri Hivatal

7682 Bükkösd, Kossuth u. 48. ■
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Élelmiszer osztás a kisgyermekes
rászorulóknak

A Bükkösdi Önkormányzat pályázati lehetıséget
nyert, amelynek
köszönhetıen a
rászoruló
családok
élelmiszer
csomagok
kiosztására nyílt
lehetıség. A
csomagok
kiosztására 2008. szeptember 2-án délután 2 órai
kezdettel került sor. A programnak köszönhetıen
30 gyermek kapott egyenként 10.000 Ft értékő
csomagot. Sajnos a pályázat feltételhez volt kötve
ezért - bár sok olyan szegény sorsú család van, ahol
jól jött volna a támogatás - mégsem tudtunk
mindenkinek adni. A lehetıségek szerint szeretettel
adta át a csomagokat Budai Zsolt polgármester, az
érintettek pedig örömmel vették át a hasznos
ajándékot. ■

FELHÍVÁS
Kedves bükkösdiek!

12 évvel ezelıtt tragikus hirtelenséggel elhunyt a
falu egyik agilis, lelkiismeretes tanítónıje
Szentgyörgyi Lajosné.

Elhatároztuk, hogy méltó emléket állítunk neki
mindazért, amit a tanulóifjúságért, a közösségért
tett. Ezért tiszteletünk és hálánk jeléül egy kopjafát
szeretnénk halottak napjára elhelyezni a sírjánál.

Kérjük Szentgyörgyi Lajosné volt kollégáit,
barátait, tanítványait, hogy lehetıségeikhez mérten
segítsék jó szándékunk megvalósulását.
Segítségüket elıre is köszönjük! ■

Pénzbeli adományaikat bizonylat ellenében fogadja:

Eilinger Ferencné és Nemes Józsefné

Eladó 2 darab sárga színő, antik mintás kényelmes
fotel. Irányár: 3500 Ft/db. Ugyanitt nagymérető
modern üveg dohányzóasztal kis hibával eladó.

Érdeklıdni lehet: 20/336-56-36
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NymTITGyorsinfo 2008. augusztus:
 

RHK Kft. – KNPA közös jubileum - Tíz év a hazai radioaktívhulladék-kezelés szolgálatában

A NymTITGyorsinfo korábbi híreiben már beszámolt róla, hogy idén júliusban a Radioaktív Hulladékokat

Kezelı KFT (RHK Kft.) valamint a Központi Nukleáris Pénzügyi Alap (KNPA) Budapesten a Mőegyetem

Dísztermében tartott ünnepi ülésen emlékezett meg a két szervezet megalapításának tízéves jubileumáról. Az

eseményrıl részletes beszámolót közült a NymTIT – térség lapja a Nyugat – Mecseki Tájoló, amely július

végén jutott el a NymTIT munkájában aktívan dolgozó kilenc település valamennyi portájára.

A tízéves jubileumra – saját hagyományainak megfelelıen, azaz minden jelesebb alkalmat egy –egy önálló

szakmai és egyben tájékoztató kiadvánnyal köszöntve – az RHK Kft. megjelentette  „Tíz éve a

radioaktívhulladék-kezelés szolgálatában” címmel az évtizedes jubileumot köszöntı 24 oldalas, igényes

szerkesztéső és megjelenéső kiadványát.

Aki kézbeveszi a kiadványt, és rászán az életébıl kb. egy  órát és figyelmesen végig olvassa a fejezeteket,

elmondhatja magáról a végén, hogy érthetı, a lényegre koncentráló, és pontos áttekintést kapott a hazai

radioaktívhulladék- kezelés 1998-2008 között végzett munkáiról és  eredményeirıl. A fejezetekben bemutatásra

kerül az RHK Kft. mőködése,  a Kft.-nél dolgozó szakmai kollektíva, s minden olyan fontos szakmai terület,

amely a Kft. illetékességébe tartozik.

Figyelemmel a megoldandó feladatok társadalmi érzékenységére, a kiadvány szerkesztıi jelentıs

terjedelemben foglalkoztak az RHK Kft. társadalmi kapcsolataival, a szakmai, üzemeltetési, kutatási és

beruházási fejlesztési munkák eredményeit a széles közvéleménnyel megismertetı tájékoztatási munkával, és a

nemzetközi kapcsolatokkal is.

A jubileumi kiadvány elérhetı és olvasható, valamint letölthetı az RHK Kft. honlapjáról, a www.rhk.hu

címrıl.

Kedvcsinálóként most néhány olyan részletre hívjuk fel a figyelmet, amelyek különösen érdekesek lehetnek

a NymTITGyorsinfo olvasói számára, mert a saját térségben folyó munkákra vonatkoznak, illetve a jövıvel

kapcsolatban fogalmaznak meg fontos feladatokat, s felidézik a NymTIT – térségben folytatott munka

emlékezetes pillanatait is.

A kiadvány 8-9. oldalán foglalták össze a szerkesztık a térségünkben végzett munkák fı feladatait és céljait.

Az összeállítás szerint idézzük jelenleg „a kutatófúrások kialakítása, és kapcsolódó in situ mérések, felszíni

geofizikai vizsgálatok, terepi felvételezések, és monitorozási tevékenységek zajlanak.”

A térségben végzett munkák emlékezetes pillanatai közül a szerkesztık a Bodai Információs Park

megnyitását (2003. augusztus 20.), a Mecsekérc Környezetvédelmi Rt.-vel kötött keretszerzıdés aláírását,

(2003. október 10.) valamint az elsı Tájoló Nap megrendezését ( 2004. október 2.) emelték ki.

Az ünnepi kiadvány részeként Dr. Hegyháti József az RHK Kft. ügyvezetı igazgatója a következı tíz év

feladatait is számba vette, minden területen. A NymTIT –térségére vonatkozó rövid áttekintésben olvasható

mondatok talán a legfontosabbak a térségünkben élık számára hiszen világosan és egyértelmően jelölik ki a

következı idıszak fı feladatait, szakmai és tájékoztatási szempontból egyaránt.

„A nagy aktivitású radioaktív hulladékok végleges elhelyezésének elıkészítése érdekében a bodai agyagkı

formáció felszíni kutatása alapján a cél egy föld alatti kutatólaboratórium felépítése. Nyilvánvaló azonban,

hogy a végleges üzemanyagciklus zárási stratégia kialakítására vonatkozó tevékenységeket nem lehet elkerülni.

Ennek kialakításakor kerülhet sor a referencia forgatókönyv szükség szerinti revíziójára is...

A társadalmi kapcsolatépítés továbbra is kiemelt feladatunk marad, ám a programok elırehaladtával a

hangsúlyok eltolódhatnak. A bodai kutatások folytatásával tájékoztatási tevékenységünk is meg kell, hogy

élénküljön azon a területen.” – foglalta össze az RHK Kft. vezetıje az elkövetkezı években a  NymTIT-

térségben végzendı munkák lényegét.

A lap megjelenését a Nyugat-Mecseki Területfejlesztési és Információs Társulás támogatja!

A  l a p  m e g j e l e n é s é t  a  N o s t r a  C e m e n t  K f t .  t á m o g a t j a !

B ü k k ö s d i  H í r l a p .  Bükkösd község hivatalos lapja. Megjelenik havonta Bükkösd közigazgatási területén. Ingyenes kiadvány.

Az online változat elérhetı a www.bukkosd.hu címrıl. Felelıs Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u.
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Verseny után...
Az idén elıször díjugrató versenyt is rendeztek

2008. szeptember 20-án lezajlott az elızı számunkban
meghirdetett távlovas, távhajtó illetve díjugrató BKSE
Derby. Az esemény fı szervezıje és rendezıje Tiegelmann
József a BKSE Lovas Szakosztályának vezetıségi tagja
volt. A szakosztály lovas tagjai a versenyt megelızı na-
pokban kijelölték a 20 és 10 km-es pályákat, levágták a
behajló ágakat, traktor vontatta tereprendezıvel javítottak
az utak minıségén.

A hideg, szeles, borús idı ellenére a verseny reggelén
hét távlovas és négy távhajtó fogat nevezett, vagyis jelezte
indulási szándékát. A lovasok mindannyian a 40 km-es tá-
von indultak. 9 órakor rajtoltak. Két 20 km-es kör várt rá-
juk. A fogatok 9:30-tól 10 percenkénti indítással rajtoltak,
szintén két 20-km-es kört kellett menniük.

A távlovasoknál Tóth József orrhosszal nyert Radóczi
Lilla elıtt, aki bükkösdi lovat lovagolt. Harmadik helyen
Kovács Zoltán bükkösdi lovas végzett Kese nevő lován. A
negyedik helyre szintén bükkösdi lovas, Armbruszt János
ért be. Egy lovast az állatorvosok sántaság miatt kizártak.

A fogatok versenyét Molnár Lajos nyerte a hetvehelyi
Takács Viktor elıtt. A harmadik helyen Grávicsné Dömse
Erika bükkösdi hajtó végzett. Egy fogatot a bírók pályaté-
vesztés miatt kizártak. A 13 órakór megtartott eredmény-
hirdetésen a gyıztesek és helyezettek kupákat, szalagokat
és emléklapokat vehettek át. Ezután a versenybírókat, ál-
latorvosokat, versenyzıket és kísérıiket a BKSE vendégül
látta a délutáni díjugrató versenyre érkezı lovasokkal,
edzıikkel és kísérıikkel együtt.

A távlovas bírók, állatorvosok díjazás nélkül végezték
munkájukat, amit ezúton is köszönünk! Külön köszönet il-
leti Bányai Béla volt távlovas szakági elnököt, aki 50.000
Ft-tal támogatta a rendezvényt.

Ebéd után, 14:30-kor kezdıdött a díjugrató verseny. Ez
a látványos közönség vonzó szakág elıször mutatkozott be
Bükkösdön! Az akadályokat Ruppert Annamária
babarcszılısi lovas díjmentesen bocsátotta a BKSE ren-
delkezésére. Köszönetképpen az akadályok egy részét fel-
újítottuk, újra festettük. Kesztyős Zsolt bükkösdi ács
szakmai irányításával néhány új akadály is készült. Köszö-
net Neki, és minden bükkösdi és nem bükkösdi sportbarát-
nak, akik a rendezvény elıkészítésében és lebonyolításá-
ban, pályaépítésben részt vettek. Öröm volt megtapasztal-
ni, hogy nem lovas bükkösdi sportbarátok nagy számban
segítették a szervezı munkáját. Köszönet Bartalovics Já-
nosnak és csapatának, akik a reggeli dermesztı hidegben
forró virslivel és teával javították a sportszervezık és bírók
hangulatát, készítették el száz fıre az ebédet, adagolták a
sportcsarnokban felállított asztalokhoz érkezı vendégek-

nek. A kitőnı pörkölt tarhonyával mellett a másik fogás
Csordás József faluszerte híres babgulyása volt.

Az akadálypálya építıje, a díjugrató verseny szakmai
irányítója Szapper Imre, a Pécsi Lovasklub vezetıje volt.
Felesége, Zsuzsa a verseny bírója. Köszönet Nekik, és a
Pécsi Lovasklub, az Orfői Lovasklub, a Tót-vári Lovasklub
és a Babarcszılısi Lovasklub lovasainak és edzıinek a
részvételért.

A versenyt 60, 80 és 100 cm magas, tíz akadályból álló
pályán rendezték. Alapidın belől hibátlanul lovagló ver-
senyzık megemelt pályán összevetést lovagoltak. Az itt el-
ért idıeredmény és verıhibák alapján alakult ki a végsı
sorrend. 60 cm-en Aszmann Mercédesz PLK versenyzıje
nyert Matyi Bianka Orfői LK és Harkai Adrienn Pécsi lo-
vas elıtt. 80-cm-en Matyi Bianka gyızött, mögötte holt-
versenyben második Aszmann Mercédesz és Meszéna Ré-
ka, mindketten a PLK lovasa. A 100 cm-es versenyben,
ahol már kettes ugrás is nehezítette a pálya teljesítését,
Matyi Bianka Orfő nyert, Meszéna Réka és Zentai Dóra
elıtt. Az izgalmas verseny eredményhirdetéssel ért véget.
A gyıztesek és helyezett lovasok kupákat, szalagokat és
emléklapokat vehettek át.

A résztvevı 13 lovas között sajnos nem volt bükkösdi,
talán majd jövıre, ugyanis kedvet kaptunk ahhoz, hogy ke-
vésbé látványos távlovagló versenyek mellett díjugrató
versenyeket is rendezzünk Bükkösdön. Reméljük, hogy a
gyönyörő lovak és izgalmas, látványos versengés a jövı-
ben több érdeklıdıt csal ki, és az idıjárás is kegyesebb
lesz hozzánk!

A bükkösdi Önkormányzat vezetıinek és dolgozóinak
köszönhetıen a verseny résztvevıit és látogatóit gondozott,
ápolt pálya, környezet várta! ■

Szabó Zoltán

Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
HHíírrllaapp

Önnek is ingyen jár!

2008. SZEPTEMBERV. évfolyam 9. szám
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AKADÁLYVERSENY LOVASOKNAKAKADÁLYVERSENY LOVASOKNAKAKADÁLYVERSENY LOVASOKNAKAKADÁLYVERSENY LOVASOKNAK

2008 október 11-én szombaton a BKSE Lovas
szakosztálya három fıs csapatok részére lovas
akadályversenyt szervez. A verseny a BKSE
pályájáról indul kb. 10 km-es távon. Az útvonal nem
lesz kijelölve, leírás alapján tájékozódni kell.
Várhatóan 8 állomáson feladatokat kell végrehajtani a
lovasoknak, amiért pontokat kapnak. A végsı sorrend,
az összesített pontok alapján alakul ki az
idıeredménytıl függetlenül. Az elsı csapat 9 órakor
indul. A csapatok beérkezése után eredményhirdetés,
gulyásparti, country zenekar (nem bál). Az egyedül
jelentkezı lovasokból a helyszínen alakítunk csapatot.
Mindenki indulhat 500 Ft nevezési díj befizetése
mellett. Elızetes jelentkezés (létszám, fızés miatt) a
30/377-3045 és 30/544-8359 telefonon.

Azok a boldog diákévek...

Felkérésre a Mézes-Mázas nap része volt az 53-54-
55 éves általános iskolai osztálytalálkozó. Eredetileg a
falu védıszentjének – Máriának – az ünnepére
terveztem. Ez búcsúkor van, ilyenkor szoktak –
meghívásra – a községbıl elszármazott rokonok,
ismerısök családostól megjelenni, tiszteletüket tenni a
faluban, és ápolni a hagyományokat. Valamikor a
búcsú volt a falu legnagyobb ünnepe. Egyik pécsi
osztálytársam ötlete volt az osztálytalálkozó, mert
eddig mindig csak temetéseken találkoztunk sajnos.
Mivel én itt lakom, engem kértek fel a
lebonyolítására.

Az 1953, '54, '55 évben végzetteket kellett
megkeresni és értesíteni. Sajnos már sokan meghaltak,
a kollégistákkal sem sikerült kapcsolatot teremteni.
Közülük csupán egy kaposvári doktornı jött el
hozzánk. Harmincan jelentkeztek, ebbıl 26 fı
megjelent, közöttük a volt igazgatónk, Sértı Károly
úr. A Templom téren gyülekeztünk, nagyon nagy volt
az izgalom, hogy megismerjük-e egymást, közel 55 év
után. Megállapítottuk, hogy „csak a szívünkben nem
száll az idı”. A templomban mécsest gyújtottunk az
elhunytak tiszteletére. Nagyon megható volt.
Köszönöm Emmának és Anitának a segítséget.

Utána részt vettünk a Mézes-Mázas nap
megnyitóján, ahol bevezetıjében Volcsányi Gábor
köszöntötte az osztálytalálkozón megjelenteket is. Itt
szeretném megköszönni a Teleház dolgozóinak
türelmét, munkáját, hozzájárulását a tablóképekért, a
szép meghívók elkészítéséért, az Internet
hozzáférhetıségért.

11 órára már vártak bennünket az általános
iskolában, ahol zeneszóval és gyönyörő verssel
fogadtak. Az igazgatóhelyettes röviden ismertette az

általános iskola jelenlegi helyzetét. A gazdag
könyvtárban telepedtünk le, ahol osztályfınöki órát
tartottunk. Mindenki elmondta, mi történt vele az
elmúlt években. Köszönet a lehetıségért az
igazgatónınek, a tanári karnak, különösen Meisl
házaspárnak, a fiataloknak a méltó fogadtatásért.

A mi igazgatónk, a Sértı Károly elragadtatással
beszélt a szép, tiszta jól felszerelt iskoláról, azt
mondta, régen látott ilyet. A mi idınkben ez nem így
volt, ugyanis mi a kastélyban jártunk iskolába.

A következı állomás a kastély megtekintése volt.
A jelenlegi tulajdonos lehetıvé tette számunkra, hogy
nosztalgiázzunk, felidézzük a régi emlékeket.
Ujjongtunk, mint egy kisdiák. Mindenkinek eszébe
jutott valamilyen felejthetetlen emlék, vagy jó, vagy
rossz. Köszönjük Kovács Bálint úrnak, hogy mindezt
megélhettük, nem beszélve a látványról. Az
Önkormányzat és a Bükkösd Holnapjáért Egyesület
megvendégelt bennünket. Az ebéd a sportklubban
volt. Délután Budai Zsolt polgármester, Györkı Ernı
tanár-képviselı, és volt polgármesterünk Mátis István
meglátogatott bennünket. Köszöntötték a résztvevıket
és rövid tájékoztatást adtak a falu életérıl és a
kialakult helyzetrıl. Sértı Károly szerint sokat
fejlıdött a falu az 55 év alatt. Megköszönte a szíves
fogadtatást és a vendéglátást, valamint reményét
fejezte ki a jövıbeni újabb találkozóról.

Mindenki nevében köszönet Jolinak, Marikának és
Katinak a finom ebédért és a kiszolgálásért. Azóta
már sok telefonhívást kaptam, mindenki nagyon jól
érezte magát, és felejthetetlen emlékekkel tértek haza.
Megköszönték, hogy közel 70 évesen ilyen
élményben lehetett részük. Mindezt Budai Zsolt
polgármester, Ninkóné Györe Valéria a Bükkösd
Holnapjáért Egyesület elnöke, Volcsányi Gábor
közösségi ház vezetı jóindulata nélkül nem tudtam
volna ilyen gyorsan és eredményesen megrendezni.
Köszönet érte! Boldog vagyok, hogy újra láthattam
régi iskolatársaimat, és örömet szerezhettem nekik az
osztálytalálkozó megszerzésével. ■     Nemes Józsefné
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Változások az oktatásban -

Oktatási intézmények integrációja

2008. július 1-jétıl – Hetvehely kivételével – a
Szentlırinci Kistérség egész területét érintı integrált
oktatási központ jött létre, amelynek neve:
Szentlırinci Kistérségi Oktatási Nevelési Központ
(SZONEK). A SZONEK-et a városközpont iskolái és
óvodái mellett tagintézményként Bicsérd, Bükkösd,
Királyegyháza és Szabadszentkirály kisiskolái és
óvodái alkotják. Így a szentlırinci intézmények közel
1000 fıs gyermeklétszámához további 700 érkezett, s
ezzel párhuzamosan az alkalmazotti létszám is 160
fırıl 270-re emelkedett.

Az átszervezés nem öncélú fenntartói lépés volt,
hanem egy országosan is elismert, modellértékő

intézmény létrehozását célozta meg, amelyhez a
kistérség összes önkormányzata komoly szakmai és
infrastrukturális fejlesztést is társított. Az ehhez
szükséges forrás nagy részét – közel 90%-ot – az
Európai Unió és a Magyar Köztársaság Kormánya
társfinanszírozásban biztosítja az Új Magyarország
Fejlesztési Terv keretein belül.

A kistérségi integráció céljai többek között a
Kistérségben az óvodai nevelés, az általános iskolai
nevelés-oktatás minıségének és

eredményességének javítása, az intézmények
mőködtetéséhez szükséges állami hozzájárulás

maximalizálása, a kétfordulós infrastruktúra-
fejlesztési pályázatban való eredményes részvétel.

A pályázati konstrukcióban való részvétel elsı
lépéseként a közoktatás hosszú távú mőködtetésére
alkalmas struktúra kialakítása és racionális
mőködtetése érdekében a szentlırinci oktatási-

nevelési intézmények összevonása történt meg. 2007.
július 1-tıl ezek az intézmények igazgatása a
Szentlırinci Bölcsıde, Óvoda, Általános Iskola,

Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény és Kollégium
Intézmény alatt kerültek összevonásra. Ezzel egy
idıben elkészült az intézmények épületeinek –
összesen közel 1 milliárd forint költségvetéső –
fejlesztését és felújítását célzó pályázat, amit azóta
pozitívan bírált el a Dél-Dunántúli Regionális
Fejlesztési Tanács.

2008. július 1-én – második lépésként –
megvalósult a kistérség összes közoktatási
intézményének integrációja. Az új intézmény
fenntartását a Szentlırinci Többcélú Kistérségi
Társulás vette át. 2008. októberétıl kezdıdik el
második pályázati fordulóra beadandó pályamő
összeállítása, amely már részletes megvalósíthatósági
tanulmányt és kiviteli terveket is tartalmazni fog.

Az integrációval létrejött intézmény összesen 15
szervezeti egységet tartalmaz, amelyek a következık:

Egységes bölcsıde és óvoda 1
Szakmailag önálló óvoda 1 városi +

4 települési
Szakmailag önálló általános iskola 2 városi +

4 települési
Speciális tagozat és kollégium 1
Alapfokú mővészetoktatási  iskola 1
Gazdasági szervezet 1

A bükkösdi tagintézmény

Az intézmény új neve: Szentlırinci Kistérségi
Oktatási Nevelési Központ Bükkösdi Általános Iskola
és Óvoda Tagintézménye. Beiskolázási körzete
változatlanul Bükkösd, Cserdi, Dinnyeberki és
Helesfa települések, amely önkormányzatok – a

vagyon (telkek, épületek, stb.) megtartása mellett – a
kistérségi társulási szerzıdésben rögzítették az
intézmény mőködtetésére vonatkozó jogaikat és
kötelezettségeiket. Felelısségük és finanszírozási
feladataik továbbra is megmarad.

Az óvoda és az iskola is szakmailag önálló

szervezeti egységként mőködik tovább. Így
megtartották jelenlegi arculatukat (pl. német
nemzetiségi nyelv oktatása, cigány kisebbségi nevelés
oktatás, hátrányos helyzető gyermekek fejlesztése
stb). Emellett, igazodva a helyi lakosság és a
finanszírozó önkormányzatok igényeihez, valamint a
pedagógus közösség szakmai felkészültségéhez, a
szolgáltatási kínálatuk (pl. ingyenes tankönyv,
gyermekétkeztetés, napközis ellátás stb.) is
megmarad.                          folytatás a 4.oldalon ►
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Változások az oktatásban... folytatás a 3. oldalról

Mivel az integrációba belépı kistelepülési
iskolák és óvodák, mint tagintézmények
integrálódtak, továbbra is megtartják jelenlegi 1-8.

évfolyamos oktatásukat, így a tanulók változatlanul
az eddigi intézményükben tanulhatnak.
Vezetıi hálózat

A fıigazgatói poszt betöltésére a Kistérségi
Társulási Tanács öt évre Heller Alajosnét nevezte ki.
A tagintézményeket vezetı igazgatókat még ebben a
tanévben pályáztatás alapján nevezi ki az Igazgató
Tanács. A tagintézményi igazgatók kinevezésében a
nevelıtestület, a diákok, az alkalmazottak és a szülık
továbbra is a jogszabályban rögzített véleményezési
joggal, míg a Társulási Szerzıdés értelmében a
korábbi intézményfenntartói társulásokat alkotó
önkormányzatok (a bükkösdi iskola és óvoda esetében
Bükkösd, Cserdi, Dinnyeberki és Helesfa
Képviselıtestületei) egyetértési joggal rendelkeznek.
Az átmeneti idıszakra a jelenlegi vezetık, Bükkösdön
Molnár Lajosné igazgató és Priskin Ágota
óvodavezetı, egy évre kaptak megbízást a vezetıi
feladatok ellátására.

A pályázati kiírás követelményei olyan
széleskörő komplex szolgáltatást írtak elı, melyeket
egyik intézmény sem tudott volna önállóan
biztosítani, még a városi intézményrendszer sem. Az
elırelátó fenntartói gondolkodás, továbbá az
eredményes pályázati tevékenység és hatékony
érdekérvényesítı képesség együttes eredményeként
közel egymilliárd forint (998 664 172 Ft) érkezik a
SZONEK épületállományának fejlesztésére. A
megvalósításban (megközelítıleg) Szentlırinc 600
millió Ft-ot, Bicsérd, Bükkösd, Királyegyháza és
Szabadszentkirály 100-100 millió Ft-ot költhet az
iskolái, óvodái felújítására. A végleges tervrajzok és
költségvetések a 2008/2009-es tanévben készülnek el,
a kivitelezések várhatóan a jövı tanévben indulnak
meg.

Az új tanév új feladatihoz minden eddigi tapasztalat
és hozzáértés mozgósítására szükség van, amihez
hangsúlyozottan kérem minden partneri kör segítı
együttmőködését a jövıben. ■

Heller Alajosné, fıigazgató

Bemutatkozás

Heller Alajosné (Voszka Katalin)

A Szentlırinci Kistérségi Oktatási Nevelés Központ Fıigazgatója

1. Képzettség:

− matematika - testnevelés szakos általános iskolai tanár

− számítástechnika középiskola tanár

− közoktatás-vezetıi szakvizsga

− közoktatási szakértı

Területek:

- Térségi (kistérségi, megyei, régiós) tervezés és fejlesztés,
- Tanügyigazgatás,
- Uniós pályázatírás és projektmenedzsment,
- Pedagógiai értékelés,
- Szervezet- és minıségfejlesztés

2. Szakmai tevékenység:

- 30 éves pedagógusi pályafutás alatt matematika, testnevelés és számítástechnika tantárgyak

oktatása általános iskolában

- OM- Comenius 2000 Közoktatási Minıségfejlesztési Program minıségügyi tanácsadója

- Matematika kompetenciaalapú oktatás mentora
- Siklós Körzet Alapfokú Oktatási és Nevelési Intézményeinek Szakmai Egyesületének elnöke 1996-tól

2003-ig
- Szentlırinc Többcélú Kistérségi Társulás Igazgatói Munkaközösségének vezetıje 2006-tól
- Projektvezetıi feladatok

folytatás az 5. oldalon ►
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Bemutatkozás  folytatás a 4. oldalról

1. Intézményvezetıi feladatok

16 éves vezetıi tapasztalattal rendelkezem, amit jelenleg a SZONEK magasabb vezetıjeként a
Szentlırinc Kistérségben mőködı közoktatási intézmények szervezeti integrációjának szakmai végrehajtásában
hasznosítok. 2008. július 1-tıl pályázati úton öt évre nyertem kinevezést a szentlırinci összevont intézmények
élére, melyet a fenntartói jog átadásával a Kistérségi Társulási Tanács is megerısített. Ezt megelızıen

1992-ben a Szabadszentkirályi Általános Iskola tanáraként sikerrel pályáztam meg a Baksai Körzeti
Általános Iskola igazgatói állását. Vezetésem alatt az iskola mind szakmai, mind önfejlesztı és minıségfejlesztı
területen az Oktatási Minisztérium modell intézménye lett.

2003-ban kinevezést nyertem a Szabszentkirályi Általános Iskola és Óvodába igazgatói feladatok
ellátására. 2005-ben nyertes Phare-program keretében 250 ezer Euro támogatásból 21. századi
iskolafejlesztést valósítottunk meg, 2007-ben HEFOP pályázati forrásokkal szakmai fejlesztést kezdtünk el.

2007. július 1-tıl Szentlırinci Bölcsıde, Óvoda, Általános Iskola, Alapfokú Mővészetoktatási
Intézmény és Kollégium (rövidítve - SZONEK - Szentlırinci Oktatási Nevelési Központ) néven vonta össze
Szentlırinc Város Önkormányzati Testülete közoktatási intézményeit. Az összevonás alapvetıen a pedagógiai és
a gazdasági hatékonyság növelését szolgálta, valamint hasznosítható tapasztalatok győjtését vetítette elıre a
2008. július 1-tıl tervezett kistérségi integrációhoz. A Szentlırinci Kistérség Közoktatás-fejlesztésében játszott
szerepem elismeréseként Szentlırinc Város Önkormányzatától egy éves igazgatói megbízást kaptam. ■

Heller Alajosné, fıigazgató

A Közösségfejlesztı Egyesület Hírei

Köszönjük az 1 %-okat!

Ezúton is tisztelettel köszönjük Mindazoknak akik 2007. évi személyi jövedelemadójuk 1 %-át a Bükkösdi
Közösségfejlesztı Egyesület javára ajánlották fel. A kapott 123.492
Ft-ot a Teleház mőködtetésére fordítottuk. E köszönet mellett kérjük,
hogy a jövıben is támogassák Egyesületünket!

Minden 1%-os felajánlás, minden forint, minden nyilatkozat
duplán számít a civil szektornak, hisz a Nemzeti Civil Alapprogram
biztosítja, hogy az 1%-os felajánlásoknak megfelelı összeg kerüljön
az Alapba, melybıl utána minden civil szervezet szabadon
pályázhat. A nyilatkozatokat kitöltı adófizetık segítségével így a
nonprofit szervezetek az 1%-os adományokon túl is juthatnak
támogatáshoz.

Kérjük ne felejtsék el, hogy az 1% nem az egyetlen módja az adományozásnak. Ha érdekli Önöket a
támogatott civil szervezet munkája, jövıje, akkor ajánljon fel más (pénz, tárgy, vagy szolgáltatás) adományt is
számukra! A kis segítség is számít, nem kell hısnek lenni hozzá! ■

Pályázat Integrált Közösségi

Szolgáltató Tér cím elnyerésére

Egyesületünk az Önkormányzattal
együttmőködésben pályázatot nyújtott be Integrált
Közösségi Szolgáltató Tér (IKSZT) cím elnyerésére.
Az ÚMVP III. tengelyes intézkedésének célja a vidéki
lakosság megtartása érdekében a helyben elérhetı
alapszolgáltatások körének bıvítése, minıségének és
hozzáférhetıségének javítása többfunkciós szolgáltató
központok létrehozásával, a többnyire kihasználatlan
épületek felújítása és mőszaki korszerősítése révén.
Sikeres pályázat esetén lehetıség nyílik a második
fordulón való részvételre, melybıl a kultúrház épület

felújítására és a mőködésre is érkezhet támogatás. A
megpályázott össze igen komoly, mintegy 35 millió
forint, amelyhez önerıt sem kell az egyesületnek
biztosítani. Mivel a pályázat által támasztott
követelményeknek megfelelünk és a benne
megfogalmazott tevékenységekben több éves
tapasztalatunk van, ezért bízunk a pályázat
elnyerésében. ■ Volcsányi Gábor, elnök

Bükkösdön, eladó 2 db bontott, de jó állapotban lévı,
légszigetelt, fix mőanyag ablak, olcsón.
Érd: 70/778-517

*
Bükkösdön 3 szobás, félkomfortos családi ház eladó, vagy
kisebbre cserélhetı. U.itt új automata mosógép eladó!
Érd.:20/588-4382
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Önkormányzati hírek

Közmeghallgatást tartott a Képviselı-testület

Bükkösd Község Képviselı-testülete közmeghallgatás tartott október 3-án, este 6 órakor a kultúrházban. Az
érdeklıdés hiánya megszokott dolog a településen. Aznap is kevés számú érdeklıdı kísérte figyelemmel a
közmeghallgatást.

Elsı napirendként Budai Zsolt polgármester beszámolt az elmúlt idıszak fejlesztéseirıl, pénzügyi
helyzetérıl és a nehézségekrıl is. Beszédében kiemelte a szentdomjáni, a kastély melletti és a Nagyhegy-
Korpádi utak burkolat javítását, kövezését, a bükkösdi kisiskola felújítását, a sportcsarnok és az egészségház
főtésének korszerősítését, és az elıbbi akadály mentesítését. Kiemelte az olyan elkészült beruházásokat, mint a
megyefai buszmegálló és játszótér, valamint a Templom téri és Hársfa utcai játszóterek, illetve a lovas pálya.
Szólt még a vízelvezetı árkok tisztításáról, a Dózsa utcában lezajlott fásításról, az évenkénti virágosítási
programról, a pályázaton nyert főkaszáról és a traktor vontatású mucsózó beszerzésérıl. A rövid távú terveknél
szóba került a sportcsarnok rövidesen megvalósuló teljes befejezése, illetve a bükkösdi temetı kıkerítésének
megépítése, valamint a szentdomjáni út közvilágításának fejlesztése is. Ezt követıen Volcsányi Gábor
képviselı szólt néhány szóban a településen idén megvalósult kulturális fejlesztésekrıl. Az elmúlt évek negatív
történéseként említette meg Cserdi község körjegyzıségbıl történt kiválást illetve a General SE-vel folyó pert.

Második napirendként a lakosság tett fel kérdéseket, melyre az érintettek azonnal válaszoltak is. Felmerültek
kérdések többek között a közút áldatlan állapotának kérdésében, az idısek étkeztetése ügyében, a
köztemetıkkel kapcsolatban. Ezen kívül  téma volt még a mozgó árusítás feltételeinek változása, a patakmeder
tisztítása, de még az erdei kiránduló utak is szóba kerültek. A közmeghallgatás végül pozitív hangulatban,
bíztató eredményekkel zárult. A felvetett kérdések többségére sikerült azonnali
választ adni, a fennmaradó ügyekben pedig rövidesen intézkedések várhatók. ■

Október 23-i ünnepség a faluban

Tisztelettel meghívjuk 2008. október 22-én 18:00 órára a Kultúrházba, az 1956-os
forradalom és szabadságharc alkalmából megrendezésre kerülı ünnepségre (iskolások
mősora), és az azt követı koszorúzásra. A kopjafánál gyertyát, fáklyát gyújtunk.
Kérjük egy szál gyertyát Ön is hozzon magával! ■

Bükkösd Község Képviselı-testülete

Idısek Napja 2008.

Az Önkormányzat immár hagyományosan októberben rendezi meg az Idısek Napi Ünnepségét. Idén Október
17-én kerül megrendezésre az esemény. Délután 3 órától látjuk vendégül az idıseket, egy kis ebéddel és
mősorral kedveskedünk számukra. Az érintett idısek személyre szólóan értesítést fognak kapni! ■

Indul a pálinkaszezon!

Október 1-tıl megnyitja kapuit az önkormányzati szeszfızde Bükkösdön.
Az idei évtıl módosultak a tarfiák! A fizetendı díj a
szeszadóból és a fızetési díjból áll. 50 szeszfokos pálinka
fızetésére vetítve a következı díjakkal kell számolni: A
szeszadó mértéke változatlanul 590 Ft/l. A fızetési díj 190
Ft/l-rıl 210 Ft/l-re emelkedik. Ez a tarifa akkor érvényes,
ha valaki legalább 20 liter pálinkát fızet, ez alatt a
mennyiség alatt némileg magasabb 225 Ft/l fızetési díjat
kell fizetni. A megadott díjak az 50 fokos pálinka esetén
érvényesek, ettıl eltérı szesztartalom esetén ezek a díjak
némileg módosulnak, tehát 1 liter 50 fokos pálinka
bérfızési díja: 590+210=800 Ft, 20 liter alatt: 815 Ft. A
részletekrıl érdeklıdni lehet Steiler Istvánnál a 06/30
2731985 számon! ■
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Jele s  napok ,  t ö r t éne lm i  e s emények

„Kik érted haltak, szent Világszabadság”

„A történelem a nemzeté, amely megszenvedte.

Neki joga van megtudni a teljes igazságot”

Görgey István

1848 szeptember 29., Pákozd, csata, gyozelem...
Honvédsereg született.

A 160. évfordulón az 1848-as forradalom és szabadságharc évére emlékezünk.

öbb százezer férfi teljesített valamilyen szolgálatot: fegyverrel, tollal, keze munkájával támogatta a
nemzet ügyét, s több százezer nı készített kokárdát és tépést, ápolt sebesültet s látta el családját a
férfiak távollétében. Tudjuk-e, hogy azon a pénteki napon kik fordultak meg a csatatéren? Milyen

fontos szerepet vállalt gróf Batthyány Lajos és Csányi László az elıkészítésben, ık mindketten mártírhalált
szenvedtek az 1848-49-es miniszterek közül. A csatában még két késıbbi aradi vértanú is részt vett: Kiss Ernı

és Schveidel József. A  táborban járt és tudósította a látottakról Vasvári Pál a
márciusi ifjak egyik vezetıje a pesti közvéleményt. Guyon Richárd itt
híresült el „halált megvetı” bátorságáról. Andrássy Gyula a kiegyezés utáni
miniszterelnök, mint nemzetırtiszt teljesített szolgálatot. A siker kulcsa volt a
tüzérség Mack József és Jungwirth Károly vezetésével.

A Jelasics elleni harc és hadsereg szereplıi közül több testvérpár is
szerepelt. Leghíresebbek a Perczel fiúk Mór, Miklós és Sándor, Degré
Alajos, Adolf és György, Kosztolányi Péter, Móricz és Károly vállvetve
harcoltak a szabadságharc hadszínterén. Elfeledkezhetnek-e a Görgey
testvérekrıl Artúrról, Istvánról és Árminról, kiket még unokatestvérük
Kornél is támogatott. A nemzetırség segédtisztje Kazinczy Lajos százados
volt, akit szintén Aradon végeztek ki.

Petıfi Sándor verse, A vén zászlótartó sokak által ismert, s így tudnak a
dunántúli védelmi hadmőveletrıl s a pákozdi csatáról, hogy
következményeként „ Fut Bécs felé Jellasics a gyáva”. A harc és fıként a
gyızelem mámorában formálódott a szabadságharc s teremtıdött meg a
magyar nemzeti mítosz fontos eleme. Aulich Lajos honvéd tábornok,
hadügyminiszter, aradi vértanú így fogalmazta meg a honvédsereg célját:

„Harczunk… nem a nemzetiség, hanem a közszabadság harcza az absolutizmus ellen. Gyızelmeink elıdiadalai
a világszabadságnak… Kik sorainkban küzdenek közczélunk, a szabadság mellett, akármellyik nemzetbeliek
legyenek, mindnyájan testvérekül tekintendık.”

E végcélért küzdött velünk annyi férfi és nı a Duna völgyének minden nemzetébıl.
A fényes gyızelmet követıen a császár segítségére sietı sokszoros túlerıben lévı orosz cári csapatok elıtt

1849. augusztus 13-án Világosnál Görgey letette a fegyvert.
Példátlan megtorlás következett.

Az 1848/49-es szabadságharcnak azokra a hıs vitézeire emlékezünk, akiket 1849. október 6-án végeztek ki
Aradon és Pesten. Amikor haláluk napján gyertyát gyújtunk, rájuk a magyar szabadság hıs vértanúira
emlékezünk. Jegyezzük meg a nevüket!

Aulich Lajos, Damjanich János, Dessewffy Arisztid, Kiss Ernı, Knézich Károly, Láhner György, Lázár
Vilmos, Leiningen-Westerburg Károly, Nagysándor József, Pöltenberg Ernı, Schweidel József, Török Ignác,
Vécsey Károly és Batthyány Lajos miniszterelnök.

összeállította: Györkı Ernı

(forrás: Aradi vértanúk, Kik érted haltak, szent Világszabadság, A pákozdi gyızelem, Szivárvány)

T

"
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Ötödik éve Mézes...
Idén szeptember 13-án rendeztük meg az V.

Mézes-Mázas Feztivált. A 13-i dátum megválasztása
részben szerencsésnek bizonyult. 12-én éjszaka rég

nem látott felhıszakadás és szélvihar rázta meg
térségünket. A bükkösdi völgy szerencsére felfogta
annyira a szelet, hogy az nem tett nagyobb kárt a már
elızı nap felállított felszerelésben. A vihar egyedüli
sajnálatos következménye, hogy az elıre
bejelentkezett árusok nagy része - másnap is rossznak
ígérkezı idı miatt - nem jött el, így sok sátor üresen
árválkodott. Az idı azonban kegyesnek bizonyult és
esı nélkül megúsztuk az egész napot.

A program 10 órakor kezdıdött. A megnyitót
Volcsányi Gábor tartotta. Jelen volt Budai Zsolt
polgármester és a térség meghívott vezetıi közül
többen. Megtisztelték jelenlétükkel a megnyitót az
osztálytalálkozóra érkezett vendégek is. A
programokat az óvodások kis körtánc mősora nyitotta.

Ezt követın Baltás Zsuzsa tartotta meg elıadását a
kultúrházban. Délben vette kezdetét a fogadás a
meghívott vendégek számára. Az idei év alacsonyabb
költségvetése miatt a programok a délután idıszakra

koncentrálódtak. A lényegi program a Levendula
színház gyermekmősorával indult, majd a Hetvehelyi
Iskola gyermektánc és fúvós fellépésével folytatódott.
İket a Dolce hegedő együttes és a reneszánsz zenét
játszó Híres Pannónia zenekar követte. Közben
megérkeztek a Bükkösd Holnapjáért Egyesület szüreti
felvonulói is. Este Bonyár Judit adott elı csodás Edith
Piaf sanzonokat, majd a teljes Neofolk együttes
koncertjét kísérhettük figyelemmel. A téren ezzel
véget ért a program, de sportcsarnokban még csak
ekkor kezdıdött a szüreti bál. Egész nap ingyenesen
ment a körhinta és a légvár, akárcsak másnap a búcsú
napján is. A költségeket közösen állta több szervezet.
A Bükkösd Holnapjárt Egyesület és a
Közösségfejlesztı Egyesület 60-60 ezer forintot
adományoztak annak érdekében, hogy a gyerekek
ingyen szórakozhassanak, a fennmaradó költségeket
pedig az Önkormányzat állta.

A nap összegzéseként elmondhatjuk, hogy a
rosszabb idıjárás ellenére a tavalyihoz hasonló
számban látogattak ki a fesztiválra. A programok
különösebb hiba nélkül, a szokott színvonalon
zajlottak le. Sajnos a helyi méhészek sem igazán
árulták portékáikat. Külön köszönet illeti Bánkutiné,
Katit, az árusításért és a finom kóstolókért. A
hangulatot Zékány Zoliék csapata is fokozta, akik
halászlével, pörkölttel és házikenyérrel készültek.

Köszönet illeti a támogatókat is, akik lehetıvé
tették a rendezvény megtartását. Név szerint: a
Turisztikai Célelıirányzat, a Nyugat Mecseki TIT, a
Mecsekért, a Szentlırinc-Ormánság
Takarékszövetkezet, az Agro-Lırinc Kft., a Generali
Biztosító, Az OTP bank, A Bükkösd Holnapjáért
Egyesület, a Baranya Megyei Kulturális és Idegen
forgalmi központ. Külön köszönet illeti a Bükkösdi
Önkormányzatot a sok segítségért! ■

 Volcsányi Gábor

Ismételt felhívás

Az elmúlt számban közzétettünk egy felhívást, mely szerint Szentgyörgyi Lajosné (Rózsa néni) számára
állítandó kopja költségeire barátai győjtést kezdeményeztek. Felhívjuk a volt tanítványok, kollégák, barátok
figyelmét, hogy aki kis összeggel is hozzá tud járulni az állíttatáshoz, az tegye meg! Eilinger Ferencné várja a
felajánlásokat 2008. október 8-án, a Közösségi Házban (teleház) könyvtárhelyiségében 10-12 óra között. ■

A lap megjelenését a Nyugat-Mecseki Területfejlesztési és Információs Társulás támogatja!

A  l a p  m e g j e l e n é s é t  a  N o s t r a  C e m e n t  K f t .  t á m o g a t j a !
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Felelıs Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. Tel.:73/578-560
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Felköszöntöttük az

időseket

z ENSZ elõször 1991-ben
rendezte meg az idısek
világnapját, azóta minden

év október 1-jén megemlékezünk a Föld
mintegy hatszázmillió lakosáról. Immáron
hagyománya van településünkön is az
idısek szervezett felköszöntésének. Minden
évben ilyenkor ısszel az Önkormányzat
megvendégeli a település a 60 évet betöltött
lakóit. A meghívás névre szóló, és a
közhiedelemmel ellentétben nem a
nyugdíjasokat hívják meg rá, hanem
mindazokat, akik betöltötték azt a bizonyos
életkort, függetlenül attól, hogy az illetı aktív-e vagy sem. Településünk 255 polgára kapott meghívást az idén
október 17-re, és mintegy 90-fı részt is vett a Közösségi Házban megtartott ünnepségen.

Az elmúlt években már megszokott módon az idıseket a falubusz szervezetten szállította a helyszínre. A
program délután 3 órakor kezdıdött. Elsıként az Általános Iskola tanulói köszöntötték a vendégeket szép mő-
sorukkal. Ezt követıen Budai Zsolt polgármester szólt az idısekhez, és invitálta ıket a finom ebédre. Közben a
színpadon már készülıdtek a zenészek: Dr. Reményi Ottó szintetizátorral és Kıvári Jenı gitárral.

A közelmúltban kialakított praktikus konyhában a Polgármester személyesen fızte a pörköltet és a babgu-
lyást. A kétféle étel közül választott ki-ki ízlésének megfelelıen. A pörköltféleségek után desszertként somlói

galuskát szolgáltak fel. Köszönet illeti a
Polgármesteri Hivatal dolgozóit, akik
nagyon segítıkészek voltak, sokat
segítettek az elıkészületekben és a
felszolgálásban is.

Az étkezés közben és utána is Reményi
doktorék magyar és sváb zenét vegyesen
játszottak a jelenlévık legnagyobb
örömére. Öt óra felé már vidáman nótáztak
és táncoltak a vendégek. Olyan jó hangulat
kerekedett, hogy a rendezvény esete 9 óráig
tartott. Természetesen nem mindenki bírta
ilyen sokáig az idısek közül, többeket
elıbb haza szállított a falubusz.

Azt hiszem, hogy aki eljött kiválóan
érezte magát. Számos visszajelzés érkezett,
amelyek szerint az elmúlt évek egyik
legjobban sikerült idısek napi

rendezvényén vehettek részt! Jövıre is elvárjuk az idıseket, addig is jó egészséget és sok boldogságot kívánunk
nekik! ■

Volcsányi Gábor

A

Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
HHíírrllaapp

Önnek is ingyen jár!

2008. OKTÓBERV. évfolyam 10. szám
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Munkálatok a Nostra Cement bükkösdi bányaüzemében

 bányaüzemben az

elmúlt idıszakban az

iparvágány kiépítése,

valamint a felszíni víz

elvezetésének tervezése,

továbbá a  vasúti

alépítményeket keresztezı

átereszekkel kapcsolatos

feladatok kivitelezése történt.

Az építési területrıl a

bányaüzembe szállítjuk a

haszonanyagot, amelyet a

bányaüzem alsó szintjén

deponálunk, és folyamatosan

aprítunk a FINTEC típusú

mobil kıtörıgéppel. A

bányaüzemben kitermelést az

elmúlt negyedévben nem

végeztünk és a következı

negyedévben, sem tervezünk.

A bányaüzembıl továbbra is

csak a cementgyár építéséhez szolgálunk ki zúzottkı termékeket és a kiszállított termékek mennyisége sem

fogja meghaladni a környezetvédelmi engedélyben meghatározott mennyiséget. A fenti fotón az iparvágány

középsı szakaszának földmővein dolgozó munkagépek láthatóak. ■

Csom István, bányaüzem vezetı

Visegrádon Jártunk!

ödös, hideg reggel volt 2008.

10. 25-én szombaton, mikor

kis csapatunk felkerekedett és

útnak indult Visegrádra. A

Bükkösd Holnapjáért Egyesület

éves programjában nem csak

Gyermeknap, Majális, Szüreti

felvonulás, bálok, ingyenes

ruhaosztás, a falu programjaiban

való aktív részvétel, hanem

kirándulások, színházlátogatások is

szerepelnek, melyekkel az

egyesület tagjainak szeretnénk

élményt nyújtó kikapcsolódást,

szórakozási lehetıséget teremteni.

Ezzel mintegy megköszönve a

programok megvalósításában való

részvételüket.

 Kirándulásunk a tervezett

útvonala Esztergom, Visegrád,

Dunakanyar volt. Esztergomban

lehetıségünk nyílt megtekinteni a

Bazilikát, a Kincstárat, a

Vármúzeumot és a Panoptikumot,

valamint betekintettünk a város

központjába is. A csapat nagy

része még arra is vállalkozott,

hogy 416 lépcsıt megmászva a

Bazilika kupolájából csodálja meg

a tájat. A hosszú séták után

átbuszoztunk Visegrádra, ahol egy

nagyon finom ebédet

fogyasztottunk el közösen, majd itt

is elkezdıdött a városnézés.

Eljutottunk a Fellegvárba, a

Panoptikumba és megcsodáltuk az

elénk táruló gyönyörő kilátást,

mely a várból nyílt a Dunára. A

vállalkozó kedvőeknek lehetısége

nyílt lovaglásra, sassal való

fényképezkedésre, sıt egyesek

korhő ruhákba beöltözve változtak

át királynékká, királyokká. A

rengeteg nevetés, viccelıdés

végigkísérte utunkat. Az idısebb

korosztály ugyanolyan lelkesen

látogatta végig e csodaszép

helyeket, mint a fiatalok. Délután

öt óra körül hazafelé vettük az

irányt. A buszban lelkesen

beszéltük meg a nap történéseit.

De egy kirándulás nem múlhat el

nótázás nélkül. Ez nálunk sem

maradt el, hiszen jókedvően

végignótáztuk a hazavezetı utat. S

bár nagyon messze voltunk, senki

sem érezte fárasztónak a sok

buszozást.

   A magam nevében szeretném

mindenkinek megköszönni, hogy

részt vett ezen a kiránduláson, és

bízom benne, hogy élményekkel

gazdagodva tért haza. ■

Ninkóné Györe Valéria,

a BHE. elnöke

A

K
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Megkérdeztük a polgármestert

A jövıben minden lapszámunkban olvasható lesz egy olyan beszélgetés összefoglalója, amelyben a

polgármester a települést érintı, vagy a bükkösdi polgárokat érintı kérdésekrıl ad hiteles információkat. Ezzel

segítséget és támpontot kívánunk nyújtani ahhoz, hogy mindenki, akit érdekel a falu sorsa, folyamatos

tájékoztatást kapjon, illetve – ami legalább ennyire fontos, –  ismerje meg a döntések hátterét is.

Budai Zsolt polgármester örömmel számolt be a sportcsarnok felújításával kapcsolatos fejleményekrıl.

- A 80-as években épült a sportcsarnok, akkor a csarnok mögé nekikezdtek az akkori építık egy szociális

blokk létrehozásának is, arra gondolva, hogy a majdani táboroztatásokhoz nyújt infrastrukturális hátteret.

- Miért nincs befejezve a munka?

- Valóban félbemaradt, és mára már omladoznak a falak. Ez látványnak sem szép, de nagyobb baj, hogy

lassanként életveszélyessé is válik. Hogy miért? Egy „apró” szépséghiba miatt, t.i. építési engedély nélkül

fogtak annak idején a munkába!

- Nincs ebbıl probléma?

- Eddig nem volt, de tavaly – pályázati forrásokból – sikerült a főtésrendszer és a vizesblokk felújítása, e

munkák kapcsán az építési hatóság helyszíni szemlét tartott, így észlelte a törvénytelen helyzetet,

természetesen kifogásolta is. Két megoldás közül választhattunk: vagy lebontjuk, vagy fennmaradási és

építési engedélyt kérünk a teljes befejezéshez. Mi az utóbbi mellett döntöttünk.

- Meglehetıs merészség, amikor a pénzhiányról hallunk mindig …

- A pénzhiány igaz, de a döntés meghozatala elıtt megkerestem a Nostra Cement Kft-t, hogy a kötelezı

iparőzési adó befizetésén kívül nem támogatná-e ezt a közösséget szolgáló beruházást. A válasz pozitív

volt; 2,5 millió forintot kaptunk a munka elvégzéséhez. Ez látszólag nem nagy pénz, de figyelembe véve az

önkormányzat helyzetét és az egekbe szökı építıipari árakat, komoly segítséget jelent. Ebbıl a pénzbıl

befejezzük az épületet, a megfelelı nyílászárókat behelyezzük, sıt, kívülrıl is bevakoljuk az épületrészt.

- Mire lesz használható?

- Tökéletes kiszolgálóhelyiségként szolgál majd nagyobb falusi rendezvények, lagzik számára, de megfelelı

hely lesz tárolásra is. A megerısödı és fejlıdı lovassport késıbbi rendezvényei szintén igénylik ezt a

helyiséget, de más, sporttal kapcsolatos fejlesztésre is szolgálhat, pl. igény esetén konditerem kialakítására

is mód van. A falu nevében fejezem ki köszönetemet a Nostra Cement Kft-nek, és remélem, a jövıben is

kapunk hasonló fejlesztésekre támogatást tılük.

A közmeghallgatáson is felmerült, miért nem kezdıdik meg a bükkösdi temetı kerítésének építése? Budai Zsolt

a következıket mondja errıl:

"Ebben az évben nyertünk a kerítés építésére 1,7 millió forintot, és sikerült a kivitelezési szerzıdést is

megkötnünk. Valójában a pályázat megírása és a szerzıdések megkötése a munka könnyő és gyors része, a

neheze csak ekkor kezdıdik. Nem úgy van ugyanis, hogy megnyertük a pénzt, nosza kezdjük el a munkát! A

pályázatok lebonyolításának módját ugyanis jogszabályok írják elı, meghatározott lépések egymás utáni

sorrendjében kell csinálni mindent, sıt, ezeknek a lépéseknek a pontos idıpontját is rögzíteni kell. A kivitelezés

kizárólag e lépések sorrendjében és idıpontjában történhet. A munkát folyamatosan ellenırzik.

A másik fontos tudnivaló, hogy a pályázatok utófinanszírozottak. Ez azt jelenti, hogy csak a szabályosan, a

terv szerint elvégzett munka befejezése és ellenırzése után fizetik ki a pályázaton elnyert pénzt. Tehát az

önkormányzatnak kell a kivitelezınek fizetni, - el lehet képzelni, ez komoly gondot is jelent, hiszen a szőkös

büdzsébıl ki kell gazdálkodni a pénzt, - ezért ütemezni kell a munkát is, hogy fizetni tudjunk.

A pályázati célok megvalósításának egész folyamata: a kivitelezés, a pénzek lehívása, az ellenırzések

folyamata rendkívül bonyolult, ezért mondom azt, hogy a pályázat megírása, - még akkor is, ha bonyolult, -

csak könnyed elıjáték.

Rátérve a kerítés ügyére: A kıbányától térítés nélkül megkaptuk azokat a köveket, amelyeket mindenki

szemrevételezhetett már. Igaz, mi magunk bontottuk le az ebbıl épült épületeket, de örömmel tettük, mert igen

értékes építıanyaghoz jutottunk ingyen. A bontás és ideszállítás azonban azt megelızıen történt, mint ahogy

megnyertük volna a pályázatot. Ezért tőnik úgy, hogy sokáig halogatjuk az építést.

Tekintettel arra, hogy a szükséges szerzıdéseket megkötöttük, a munka megkezdésének nincs akadálya, és ha

az idıjárás megengedi, még ebben az évben megindul az építkezés"         folytatás a 4. oldalon ►
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Megkérdeztük a polgármestert - folytatás a 3. oldalról

A polgármester fontosnak tartja, hogy az önkormányzat által foglalkoztatottak munkaszerzıdéseivel

kapcsolatban a lakosság körében érzékelhetı félreértéseket tisztázza,

"A központi támogatással megvalósuló foglalkoztatásnak 3 formája van:
1. Közcélú munka. Ennek keretében a helyi önkormányzatok egy elıre – és általuk nem befolyásolható –

keretbıl tudnak alkalmazottakat felvenni. A keretet a Központi Költségvetés határozza meg, figyelembe
véve az elızı naptári év felhasználását. Ha a központilag meghatározott keretet nem sikerült
maradéktalanul elkölteni, a tárgyévben, a következı évben kevesebbet kap a település. Ha minden pénz
elfogyott, akkor következı évben több jut a foglalkoztatásra. Rendszerint pótkeret igénylésére is mód
nyílik, idén a korábbinál szerényebb források álltak így rendelkezésre. A közcélú munka 8 órás
munkavégzést jelent, és kb. 10% önrész kell hozzá. Érthetı, hogy mindent elkövet az önkormányzat annak
érdekében, hogy ezt a lehetıséget kihasználja.

2. Közhasznú munka. Ez 6 órás munkaviszonyt jelent, és a szentlırinci Munkaügyi Kirendeltségnél lehet
pályázni a forrásokra. Azt, hogy mennyi pénzhez lehet jutni, ezáltal hány embert lehet ennek keretében
foglalkoztatni, attól függ, mennyi a pénzkerete a kirendeltségnek. A rendelkezésre álló keret dönti el azt is,
hogy a helyi önkormányzat a bérek hány %-ra kap támogatást: 70, 80, vagy 90 %-ra. Tehát itt a saját
költségvetésünk terhére ki kell pótolni a béreket, és a járulékot is az Önkormányzat fizeti.

3. Közhasznú munka. Ez olyan állami, központi támogatás, amelyet a Szentlırinci Kistérség pályázhat csak
meg, a helyben foglalkoztatottak munkáltatója is a kistérség. Az állam teljes egészében megfinanszírozza a
béreket, napi 8 órás munkaviszony keretében. A jövıben ez a fajta foglalkoztatás kap egyre nagyobb
szerepet.

Mint látható,
meglehetısen bonyolult
a foglalkoztatási
rendszer, a

munkavállalók
különbözı

körülményeknek kell
megfeleljenek. Ezek a

foglalkoztatások
határozott idıtartamra

szólnak, hosszúságuk a
rendelkezésre álló
pályázati pénzforrásoktól
függenek.

Így válik érthetıvé,
hogy miért történnek
látszólag érthetetlen
döntések: egyik nap
„elbocsátanak” 5-6

embert, másnap pedig ugyanennyit fölvesznek. Nem elbocsátás történik ugyanis, hanem lejár a
munkaszerzıdés, és az is lehet, hogy a másnapi felvettek már más foglalkoztatási formában kezdik meg a
munkát.

Ebben egyetlen polgármesternek sem tükrözıdik a szimpátiája, elfogultsága, de még az elvégzett munkával
kapcsolatos véleménye sem. Bizony elıfordul, hogy olyan embertıl kell megválni, akit legszívesebben
folyamatosan alkalmaznának. Ehhez azonban az önkormányzatnak fix státusra és a hozzá való nem csekély
pénzre volna szüksége, - ami viszont nem áll rendelkezésre."

Budai Zsolt lényegesnek tartja, hogy ebben az évben összesen 28 munkanélküli foglalkoztatására nyílt

lehetıség, - a legtöbbjük nyáron dolgozhatott, amikor a közterületek karbantartására a legnagyobb szükség

van, - ami akkor is jelentıs segítség, ha ez csupán átmeneti jellegő. ■
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Hírek az óvodából és az iskolából

A közoktatási intézményeket érintı változásokról

elızı számunkban olvashattak a fıigazgató asszony

cikkében. A polgármesteri információkhoz hasonlóan

mostantól havonta kapnak olvasóink aktuális híreket a

bükkösdi gyermekeket nevelı-tanító intézmények

munkájáról.

udjuk, hogy a
tanulóévek elsı
négy évében – az
alsó tagozatban –

minden, a gyermeket érintı
pedagógiai tevékenységnek
kiemelt jelentısége van. Itt
dıl el, megtanul-e a kisdiák
olvasni, számolni,
megszereti-e magát a
tanulást, fel lehetett-e kelteni érdeklıdését a külvilág
iránt, képessé válik-e a hatékony tanulásra, nyitott,
érdeklıdı kamasz, a világ változásaira gyorsan
reagálni képes felnıtt válik-e belıle. A késıbbi
tanulóévekben az ekkor kifejlesztett kézségekre lehet
majd alapozni az egyre nehezebbé váló szakmai
tantárgyak tanítását.

A bükkösdi iskolában komoly munka folyik e cél
elérése érdekében. Elsı osztályban tanító
pedagógusok olyan módszereket alkalmaznak,
amelyek alkalmasak megfelelıen ösztönözni a
gyerekeket, hiszen a cél az, hogy motiválttá váljon a
tanulásra. Felsıbb évfolyamokon olyan nyelvi,
irodalmi és kommunikációs programok vannak,
amelyek jelentıs mértékben fejlesztik a gyermekeket,
alkalmazkodva életkori sajátosságaikhoz.

A mai tanítás sokban különbözik attól, amit a mai
középkorúak tapasztaltak meg kisdiákként. Jelentısen
megnıtt az ismeretanyag, fontossá vált a
nyelvismeret, az informatika használata. A tanulási
hajszában egyre jobban háttérbe szorultak azok a
tárgyak, amelyeket – mi tagadás – a korábbi
generációk is „tölteléktantárgyaknak” tartottak.
Eközben kiderült: a gyerekek egyre intenzívebb és
eredményesebb tanulása lehetséges ugyan, de igen
nagy az ára: egyre több az olyan kisdiák, aki komoly
magatartási, tanulási zavarokkal küzd.

Nem véletlen tehát, hogy mind többet kezdtek
foglalkozni az u.n. „érzelmi intelligenciával”, azzal a
faktorral, ami az ismeretanyaggal nem adható át, -
ennek fejlesztését azok a bizonyos tölteléktárgyak, és
olyan foglalkozások szolgálják, amelyek a
mővészettel kapcsolatosak. A zene, a mozgás, a
kézmőves foglalkozások, az irodalom
drámapedagógiai feldolgozása nem pusztán

ismeretátadást jelent, hanem fejlıdik a gyermek
érzelmi élete, empátiája, képes megfeledkezni a
másnapi dolgozatírás miatti szorongásról, boldogságot
él át, társai felé fordul, együttmőködıvé válik. Ez a
tevékenység az u.n. boldogsághormonokat szabadítja
fel, olyan ingerületátvivı anyagokat, amelyek az
agyban termelıdnek!

És éppen ezeket a tárgyakat szeretnék háttérben
látni a versenyhajsza szellemében élı szülök, de nem
ritkán a pedagógusok is! A bükkösdi iskolában
minden adva van az érzelmi intelligencia
fejlesztésére: mesedráma- csoport, társastánc csoport,
ez évtıl képzımővészeti csoport és német
hagyományırzı szakkör is.

Bizonyára sokan emlékeznek a gyerekek
táncmősorára, amelyet az idei majálison mutattak be.
Öröm volt nézni, milyen kecsesen, ügyesen, látható
örömmel, felszabadultan mozogtak! A csoportos
foglalkozásoknak egyéb hozadéka is van: fejleszti a
kommunikációs készségeket, figyelmet, fegyelmet.

Nem arról van szó, hogy a jövı szobrászait, vagy
táncmővészeit nevelik ki, „csak” arról, hogy
kiegyensúlyozott, boldog gyerekeket engednek haza
naponta az iskolából. Kell ennél komolyabb
eredmény?! Szeptemberben a gyerekeknek
akadályversenyt rendezett az iskola, a szüreti
felvonuláson végigtáncolta a tánccsoport a falut.

Az iskolában mindig történik valami érdekes:
októberben az Állatok Világnapjához kapcsolódó
programokat szerveztek a pedagógusok, és az Idısek
napi rendezvényen adtak mősort a gyerekek. Ez
igazán fontos, hiszen ha azt látja egy gyermek, hogy
az idıseket a körülöttük élı felnıttek nem nyőgnek,
zavaró tényezınek tekintik, ık is hasonló érzéssel
fordulnak az öregedık felé, - és fontos az is, hogy
mintát kapnak a következı generációk is arról, hogy
bár a generációk között az emberiség történelme során
mindig ellentétek voltak, de lehetséges a kultúrált,
elfogadó kapcsolat megtartása is.

Az óvodában is komoly nevelımunka folyik,
jóllehet a gyermekek csak élvezetes, játékos
programokat tapasztalnak. Ebben az életkorban a
játék a leghatékonyabb tanulási lehetıség. Az idei
kellemes ısz kirándulásokat tesz lehetıvé, melyek
során színes leveleket, terméseket győjtenek az
óvodások, ezeket pedig késıbb játékok kellékeként,
díszítésre lehet majd hasznosítani. Ez a kicsit
kreativitását, ízlését nagyszerően fejleszti. A
kirándulások arra is alkalmat adnak, hogy beszélgetni
lehet az évszakok változásáról, az idıjárási
jelenségekrıl, a gyermekek így sok és fontos
ismeretet szereznek a természetrıl

folytatás a 6. oldalon ►

T



Bükkösdi Hírlap 2008. október

6

Hírek az óvodából és az iskolából - folytatás az 5. oldalról

Az óvoda pedagógusai fontosnak tartják, hogy a gyermekek már most megszeressék a rendszeres
testmozgást, hiszen ez nagyban hozzájárul az egészség megtartásához. Speciális módszert alkalmazva
foglalkoznak az óvodásokkal, személyre szabott, játékos fejlesztési formákat alkalmazva, aminek a lényege,
hogy mindenki sikerélményhez jusson, azt tapasztalhassa meg, hogy ügyes, jól tud mozogni. Így a testnevelés
nem kötelezı, ezért szükségképpen „nemszeretem,”. hanem élvezetes foglalkozást jelent számukra. ■

„Középsısök lettünk”

A nyárnak vége és a maga ezerszínő, varázslatos szépségével és ködös, esıs, szeles csúfságával ismét
beköszöntött az ısz. Az óvodakezdés már megtörtént, a gyermekek lassan vissza- és beszoknak abba a
környezetbe, ahol napjaik legnagyobb részét töltik.

Az ıszi idıszak gazdag kínálata meghatározza az óvodai tevékenységeket. A séták, kirándulások sok-sok
látnivalót, ”tanulási lehetıséget” nyújtanak. A közösen összegyőjtött termések, színes falevelek, egyéb ısszel
kapcsolatos győjtemények a késıbbiek során számtalan játékhoz kellékek, kiegészítık lehetnek.

Továbbá fontos azért, hogy egyre jobban megismerjék az ıket körülvevı világot, annak jellemzı jegyeit
(idıjárási változások) és azok okait.

A múlt évben tanult gyermekdalok felelevenítésére, közös eljátszására adott lehetıséget a Mézes-Mázas
napon történı fellépés.

Köszönjük a szülıknek, hogy gyermekeiket elhozták, ezzel segítve a kicsik szereplését, önállósodását.
A rajzpályázat aktív részvevıi voltak, alkotásaik elnyerték a zsőri tetszését, melyet jutalmaztak is, a

gyermekek örömére.
Az aktuális születésnapok megünneplését a délutáni órákra helyeztük ún. „gyermekzsúr” keretében. A terem

díszítése, az ajándékok készítése, átadása, sütizés, gyertyagyújtás, zenehallgatás, tánc mind-mind hozzájárul a
„csak az én napom” érzéséhez.

A gyermekek elırehaladásáról folyamatosan tájékoztatjuk a szülıket, kihelyezett szülıi értekezletet
kívánunk az elkövetkezıkben tartani pl.: Cserdiben.

A természet változásain kívül az ovisok testi változásait is nyomon követjük, megtörtént a súly-és
magasságmérésük, melyet tavasszal megismétlünk.

Egészségük, testi fejlıdésük érdekében a „Mozgáskotta” módszert beépítettük és továbbra is beépítjük a
testnevelési foglalkozásainkba, játékainkba. A széleskörő játékos fejlesztési formák megteremtik annak
lehetıségét, hogy minden gyermek sikerélményhez jusson, ezáltal nem érzik kötelezı tevékenységnek a
testnevelést.

Pályázaton nyert pénzbıl Szorgos-Dolgos füzetek kerültek beszerzésre, melyben különbözı feladatok
megoldására nyílik lehetıségük képességüknek megfelelıen.

Bízunk benne, hogy a csoportunkba járó gyermekek örömmel jönnek nap, mint nap az óvodába. ■    P. Ágota

Kopjafa avatás

Értesítjük a község lakosságát,

hogy a Szentgyörgyi Lajosné (Tóth

Róza) tanítónı emlékére

közadakozásból felállítandó kopjafa

ünnepélyes avatására 2008. november

2-án (halottak napján) délután 3-

órakor kerül sor a Bükkösdi

temetıben.

Régi rádiók, szórakoztató

elektronikai cikkek gyűjtése

Kérjük Önöket, hogy akinek van régi, fadobozos,

tranzisztoros rádió, tévé készüléke, vagy más

hasonló "antik" szórakoztató elektronikai cikke és

térítésmentesen felajánlaná győjtemény, kiállítás

céljára az jelentkezzen a 06 30/9577848-as

telefonszámon! Felajánlásaikat elıre is köszönjük!

Eladó!
2 db új hıszigetelt tölgyfa ablak (140x120 cm)

redınnyel. Érdeklıdni lehet: 20/256-8991
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Jele s  napok ,  t ö r t éne lm i  e s emények

1956. október 23-ra emlékezünk

1956.
október 23. A
magyar nép
nemzeti ünnepe.

Ezen a napon egy dicsıséges
forradalom adta hírül a világnak
minden magyar ember óhaját:
legyen végre Magyarország szabad
és független!

Nagyszüleink még szívükben
ırzik az 1956-os forradalmat. A
személyes emlékek így még
bensıségesebbé teszik ezt a napot.
Nagy költınk, Szabó Lırinc így ír
a szent forradalomról:
„Amit a magyarság mővelt, azt 8
napon át lángoló glóriaként
csavarta maga körül a földgolyó.
Nem szabad csökkentenünk ezt a
fényt, ezt a ragyogást. Ész, erı,
készenlét és mindent szent akarat
fogjon most össze, és ırizze s
emelje végsı diadalra benne
céljainkat, az igazság, az okosság,
az emberiesség, a nemes
hagyományok, a haladás
érvényesüljön az új
országépítésben.”

A második világháború után,
1945-ben sokan úgy képzelték,
hogy új haza épül a romokon.
Azonban az országot megszálló
szovjet csapatok segítségével

olyan emberek kezébe került a
hatalom, akik elárulták, becsapták
a magyar népet. Függetlenséget,
szabadságot, jólétet hirdettek, de
igazából zsarnokság nyomorította
az emberek életét. A parasztoktól
elvették állataikat, terményeiket.
Még a padlásról is lesöpörték a
kenyérnek való gabonát és a jövıt
adó vetımagot. A munkásemberek
megélhetése is nehéz volt. Az
elkeseredést fokozta, hogy aki az
ország sorsáról bármi rosszat
mondott, börtönbe zárták. Az
országban egyre nıtt az
elégedetlenség. 1956 ıszén
egyetemista diákok jobbító
szándékkal tüntetést szerveztek,
akikhez sok ezer ember
csatlakozott. A tőntetık a Bem-
szobornál találkoztak. A tömeg
egyre nıtt. Az ország akkori
vezetıi helyett Nagy Imrét
követelték a kormányba.

A tüntetı diákok és
forradalmárok a rádióhoz vonultak,
hogy beolvassák a nemzet
követeléseit. A népnek jogokat,
reformokat követeltek. A rádiót
védı karhatalmisták rálıttek a
fegyvertelen tüntetıkre. Sokan
életüket vesztették.

1956.
november
4-én a
Szovjetúnió tankokkal vérbe
folytotta a magyar forradalmat. A
szabadságharc elbukott. A
forradalomban részt vevı diákokat,
munkásokat elfogták és börtönbe
csukták. Több mint 200 embert
kivégeztek. Neves és névtelen
hısök: kivégzettek és
bebörtönzöttek lettek áldozatai a
szovjet tankoknak és
fegyvereknek, a szabadságharcot
követı megtorlásoknak.

A szovjet csapatok 1989-ig
megszállás alatt tartották
Magyarországot. 1989. Október
23-ig kellett várni amíg a
forradalmat megtorló Kádár-
rendszer megbukott. Ekkor
kiáltották ki a Magyar
Köztársaságot. Hazánk
függetlenné vált!

Szeretettel emlékezünk az
1956-os forradalom bátor
harcosaira, akik életüket adták a mi
szebb jövınkért! ■

forrás: Szivárvány

B ü k k ö s d ö n  i s  ü n n e p e l t ü n kB ü k k ö s d ö n  i s  ü n n e p e l t ü n kB ü k k ö s d ö n  i s  ü n n e p e l t ü n kB ü k k ö s d ö n  i s  ü n n e p e l t ü n k . . .. . .. . .. . .

Településünkön is megemlékeztünk az 1956-os
forradalomról és szabadságharcról. A nemzeti ünnep
elıestéjén tartottuk a települési programot. Délelıtt a
teljes iskola átvonult a kultúrházba, ahol az iskolai
mősort tartották meg. Az esti felemelı, hangulatos
mősort szintén a tanulók adták elı, szándékunk szerint
immár a település egésze számára. Sajnos a
Bükkösdre jellemzı részvételi arányt tapasztaltuk. Ha
nem számítjuk a szülıket, a tanári kart és a település
vezetıit, akkor alig néhány "civil" ünneplıt
számolhattunk. Pedig azért tettünk az esti órákra,

hogy mindenki eljöhessen! A gyermekek is nagyon
szép mősorral készültek.

A polgármester beszédében méltatta az 52 évvel
ezelıtti eseményeket, de inkább a jelenrıl és a jövırıl
szólt és tett bejelentést. Eztán átvonultunk a
kopjafához, és immár hagyományosan koszorút
helyezett el a Tantestület nevében Molnár Lajosné
tagintézmény-vezetı és Budai Zsolt polgármester.

Bízunk benne, hogy az emberek a jövıben
nagyobb érdeklıdést mutatnak az efféle
megemlékezések iránt, hiszen a hısök
mindannyiunkért áldozatot hoztak! ■                     VG
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NymTIT Gyorsinfo 2008. szeptember-október

Bátaapátiba látogatott az amerikai nukleáris hatóság

elnöke

2008. szeptember 23-án és 24-én hazánkban
tartózkodott Dr. Dale E. Klein, az Amerikai Egyesült
Államok Nukleáris Biztonsági Hatóságának (US NRC)
elnöke. Klein úr Bátaapátiba látogatott, hogy
megtekintse a paksi atomerımő kis- és közepes
aktivitású hulladékainak elhelyezésére szolgáló Nemzeti
Radioaktívhulladék-tároló felszíni és felszín alatti
létesítményeit. A látogatást követı nemzetközi
sajtótájékoztatón az US NRC elnöke úgy fogalmazott:
„egyértelmő, hogy Magyarország jelentıs lépéseket tett
nem csak a villamosenergia-termelés, de a hulladék
elhelyezés terén is". Dr. Dale E. Klein megtekintette a
fogadólétesítményt, majd a vájatokban is körbevezették.
Az újságírók kérdéseire válaszolva kiemelte: „a
létesítmény ırzés-védelmi rendszere nagyon jó”. A
média harminc fıvel képviseltette magát, köztük olyan
külföldi riporterekkel, akik az Egyesült Államok, Nagy-
Britannia, Németország, vagy éppen Hollandia
újságainak, televíziós csatornáinak tudósítottak. Dr.
Klein mellett természetesen jelen volt Dr. Rónaky
József, az Országos Atomenergia Hivatal fıigazgatója,
valamint Dr. Hegyháti József, a Radioaktív
Hulladékokat Kezelı Kft. ügyvezetı igazgatója is.

Tájoló Nap dicsérettel

Az esıs idı ellenére idén is nagy érdeklıdés kísérte
az október 4-én, immár ötödik alkalommal megrendezett
Tájoló Napot. Idén is Kovács Gyızı, Boda
polgármestere, a NymTIT elnöke köszöntötte az
érdeklıdıket. Megnyitó beszédében kitért arra is, hogy
egy olyan nagy nemzeti projekt, amilyen a radioaktív
hulladékok biztonságos elhelyezése, nemzetközi szinten
is nagy érdeklıdést vált ki. Késıbb elıadást tartott az
információs társulás nemzetközi kapcsolatairól is. Az
idei Tájoló Nap díszvendége a madridi székhelyő GMF
(Nukleáris Létesítmények Körüli Európai
Önkormányzatok Társulása) fıtitkára volt. Mariano Vila
d’Abadal az európai szervezet tapasztalatairól beszélt,
valamint kiemelte, hogy Magyarország a radioaktív
hulladékok biztonságos kezelése terén hatékonyabb és
felkészültebb a legtöbb európai országnál. A Tájoló Nap
hagyományosan a Radioaktív Hulladékokat Kezelı Kft.
(RHK) és a Nyugat-Mecseki Társadalmi Információs és

Területfejlesztési Önkormányzati Társulás (NymTIT)
közös szervezésében valósult meg. Az ismeretterjesztı
elıadásokat, valamint a már hagyományosnak számító
horgászversenyt Bodán rendezték, míg a térség általános
iskolásainak szervezett játékos vetélkedınek Cserkút
adott otthont. A horgászok közül idén a cserkúti csapat
vehette át a gyıztesnek járó kupát és oklevelet, míg a
gyermekvetélkedın Kıvágótöttös diadalmaskodott.

Terv szerint átadták a tárolót

2008. október 6-án Bátaapátiban ünnepélyes keretek
között megnyílt a Nemzeti Radioaktívhulladék-tároló
(NRHT) felszíni létesítménye. A szalagátvágási
ceremónián részt vett Dr. Pálinkás József, a Magyar
Tudományos Akadémia elnöke, Dr. Rónaky József, az
Országos Atomenergia Hivatal fıigazgatója, valamint
Dr. Hegyháti József, a Radioaktív Hulladékokat Kezelı
Kft. ügyvezetı igazgatója. A szalagátvágás ünnepélyes
ceremóniáját követıen az eseményen megjelentek
végigkísérhettek néhány jelképes hordót azon az úton,
amit a Paksról érkezı hulladék néhány hét múlva már
„élesben” fog bejárni. A megnyitó beszédekben a tároló
jelentıségét hangsúlyozva elhangzott, hogy így a paksi
atomerımő kis- és közepes aktivitású hulladéka
biztonságosan és véglegesen lerakható. A felszíni
létesítménybe érkezı hulladék közelebb kerül a végleges
elhelyezéshez, ez pedig jelentıs tárolási kapacitást
szabadít fel. A Bátaapátiban lévı tároló elsı két felszín
alatti kamrája, ahol a végleges tárolásra kerül majd sor,
2010. után készül el. A hordók pedig a további
szükséges engedélyek megszerzését követıen
kerülhetnek végleges helyükre.

Október végén jelenik meg a Nyugat-Mecseki Tájoló

legfrissebb száma

Érdemes lesz belelapozni a Nyugat-Mecseki Tájoló
október végén megjelenı legfrissebb számába. Az
ötödik Tájoló Nap részletes leírása mellett, Kovács
Gyızı, Boda polgármestere számol be barcelonai
tapasztalatairól. Ezenkívül pedig számos, a nyugat-
mecseki térséget érintı érdekességrıl is olvasni lehet
majd. ■

A lap megjelenését a Nyugat-Mecseki
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támogatja!

A  l a p  m e g j e l e n é s é t  a  N o s t r a  C e m e n t  K f t .  t á m o g a t j a !

B ü k k ö s d i  H í r l a p  –  Bükkösd község hivatalos lapja. Megjelenik havonta Bükkösd közigazgatási területén.
Ingyenes kiadvány. Az online változat elérhetı a www.bukkosd.hu címrıl
Felelıs Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. Tel.:73/578-560
Fıszerkesztı: Volcsányi Gábor. Szerkesztıség címe: Bükkösd, Kossuth u. 57. Tel.: 73/578-535
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztı Egyesület. e-mail: bukkosd@telehaz.hu.
ISSN 1789-6495 (Nyomtatott) ; ISSN 1789-6509 (Online)



Közeledik a szeretet ünnepeKözeledik a szeretet ünnepeKözeledik a szeretet ünnepeKözeledik a szeretet ünnepe
  Karácsony a kereszténység egyik
legfontosabb ünnepe, amelyen Jézus
születésére emlékeznek. Idıpontja a

nyugati kereszténységben december 25-e, ortodoxoknál
január 6. A kutatók többsége egyetért abban, hogy
december 25-e nem Jézus születésének idıpontja. A
korai keresztények nem ünnepelték Jézus születését, és
nem is próbálták meghatározni az idıpontját; az
ünneplés legkorábbi ismert példája Egyiptom, ahol
Jézus születését tavaszra tették. Számtalan más idıpont
is használatos volt. Késıbb az alexandriai egyházban
január 6., máshol december 25. vált elterjedtté. A 4.
században sok vallási vezetı törekedett a dátum
egységesítésére; végül I. Gyula pápa 350-ben december
25-ét nyilvánította a Megváltó születésnapjává. Az
örmény és a kopt egyházak kivételével – melyek hívei
ma is január 6-át ünneplik – a többi egyház elfogadta
Gyula pápa döntését.

A magyar karácsony szót a hivatalos nyelvészet a
szláv korcun (átlépı) szóból származtatja; s e szó arra
utal, hogy amikor a Nap a téli napfordulót átlépi, újból
hosszabbodni kezdenek a nappalok. (Egyes elképzelések szerint egy olyan idıszámításból ered, ahol a téli nap-
forduló volt az új év kezdete; a karácsony eszerint az új évbe való átlépést jelentette.) Magyarországon a 13.
században már a mai, keresztény értelmében használták. Hagyományos magyar elnevezés a kiskarácsony és a
nagykarácsony, amely a valóságban két külön ünnepet takar: nagykarácsony december 25-e, karácsony elsı
napja, kiskarácsony pedig január elseje, újév napja.

Magyarországon a nem vallásos, de keresztény kultúrkörbe tartozók számára általában a szeretet ünnepét
jelképezi. Karácsonykor elterjedt szokás a keresztény (és sokszor a nem vallásos) családokban is
megajádékozni szeretteiket. December 24-én hagyományosan a családok egész nap böjtölnek (karácsony böjt-
je), és este fogyasztják el a böjti vacsorát, majd csak december 25-én következik a karácsonyi ebéd vagy vacso-
ra. Újabban kialakult hogy a rokonokkal, családtagokkal együtt ünnepelnek szenteste, a "karácsonyi vacsora"
keretében. Az üzletek és áruhazak ezidıtájt természetesen igyekeznek kihasználni az ajándékozás szokását, és
reklámdömpinggel próbálják bevételüket többszörözni – ezzel sokszor konzummá torzítva az ünnep valódi lé-
nyegét. ■

Békés, boldogBékés, boldogBékés, boldogBékés, boldog
Karácsonyt kíván:Karácsonyt kíván:Karácsonyt kíván:Karácsonyt kíván:
Bükkösd KözségBükkösd KözségBükkösd KözségBükkösd Község
ÖnkormánÖnkormánÖnkormánÖnkormányyyyzata!zata!zata!zata!

A

Bükkösd Község Önkormányzatának hivatalos lapja
HHíírrllaapp

Önnek is ingyen jár!

2008. NOVEMBERV. évfolyam 11. szám

BBüükkkköössddii

"Békesség most tinéktek, emberek.
Övendezzél, derék világ,
Hangozzatok, jámbor legendák,
Zsolozsmák, bibliák, imák.
Kicsi gyertyák, lobogjatok föl,
Bóduljunk tömjénnek szagán!…
Szép dolog ez!… Így kell csinálni
Minden karácsony-éjszakán…"

Ady Endre: Békesség Ünnepén
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Megkérdeztük a polgármestert...

z elmúlt hetekben másról sem szólnak a

hírek, mint az egész világon körbegyőrőzı

pénzügyi válságról, és a nyomában

megjelenı gazdasági nehézségekrıl. Ennek hazai

hatásait mi is érezzük már. Ezért különösen fontos,

sikerül-e az egyébként is a folyamatos pénzszőkében

levı kistelepülési önkormányzatoknak külsı forrást

találniuk. Budai Zsolt polgármester örömmel számol

be a sikeres forrásbevonásokról.

- A szennyvíz elvezetés megoldatlansága három ok
miatt súlyos gond Bükkösdön.  Elıször is: a
szippantás drága, sokkal drágább, mint a
csatornadíj. Nyilván emiatt is hívják ritkán, sokan
sohasem a szippantót, és ebbıl fakad a második
gond: a szabadba kieresztett szennyvíz rendkívül
veszélyes, nemcsak a környezetszennyezés miatt,
hanem azért is, mert bármikor járványos fertızés
kialakulását idézheti elı. Még szerencse, hogy az
ÁNTSZ  járványügyi ellenırei el vannak foglalva
a boltok, éttermek ellenırzéseivel, és nem jönnek
idınként Bükkösdre sétálni, a förtelmes bőz és
annak oka azonnali intézkedéseket vonna maga
után…

- Ez önmagában is elég ok a csatorna kiépítésére.
- Persze, de van még egy, ami számomra, aki

szeretnék a falu helyzetén érdemben javítani,
ugyanilyen fontos: ha rövid idın belül nem lesz itt
csatornahálózat, a helyi ingatlanok rendkívüli
mértékben elértéktelenednek, hiszen a mai kornak
a legtermészetesebb követelménye hiányzik. Az
ingatlanok forgalomképessége csökken, és bár
szép környezetben fekszik a falu, de senkinek nem
jut eszébe, hogy ideköltözzön.

- Úgy tudom, a csatornahálózat kiépítése nagyon
költséges …

- Nemcsak sokba kerül, hanem rendkívül bonyolult
folyamat is. Elıször is meg kell terveztetni.
Jelenleg az olyan megoldásra lehet támogatást
kapni, amely helyben oldja meg a tisztítás
mőveletét. (Tehát nem kell hosszú, több települést
összekapcsoló vezetéket építeni, mivel nem egy
központi helyen levı nagy szennyvíztisztítóba kell
eljuttatni a szennyvizet, sıt, nincs szükség több,
olykor ellentétes érdekő település
együttmőködésére sem.)  Eddig két esetben
pályáztunk sikertelenül arra, hogy a tervezést
megrendelhessük. Harmadik nekifutásra sikerült
7,8 millió forintot nyerni, amihez 1,9 millió önerıt
kellet biztosítanunk. Az egész folyamat

bonyolultságát jellemzi, hogy a csatornavezeték
kiépítésének helyét már másik cég tervezi meg.

- Az eddigiekben azt hallottuk, azért is nehéz és
drága Bükkösdön a csatornaépítés, mert a
domborzati viszonyok kedvezıtlenek: sok helyütt
az úttest két oldalán több méter szintkülönbség
van.

- Ez igaz, Két féle vezetékrendszer van. Az egyik a
nyomás alapú. amikor szivattyúkkal kell az
ingatlanokból a vezetékbe szivattyúzni a vizet, a
másik a gravitáció elvén mőködik, amikor a talaj
lejtésénél fogva a szennyvíz a saját erejénél fogva
elfolyik.  Bükkösdön mindkét megoldást
alkalmazni kell a falu elhelyezkedése, domborzati
viszonyai miatt.

- Ezzel még mindig nincs csatorna.
- Igen, az a következı lépés. A szennyvíztelepet

egy másik cég tervezi majd- A tervezési költségen
kívül azonban további kiadások is járnak ezzel: A
pályázat megírásának, megvalósítási tanulmányok
elkészítésének, közmőengedélyek és egyéb
hatósági valamint vízügyi engedélyek
beszerzésének költségei. Ezek  igazolják ugyanis,
hogy a tervezett szennyvíztelep mindenben
megfelel a szigorú elıírásoknak. Ha mindez
megvan, akkor lehet csak a kivitelezéshez
hozzáfogni.

- Mennyibe kerül egy helyi szennyvíztelep
megépítése?

- Kb. 350 millió forintba.
- Honnan lesz erre forrás?
- Erre újabb pályázatot fogunk írni, amit

nyilvánvalóan csak akkor lehet, ha az elızı tervek
és hatósági engedélyek már rendelkezésünkre
állnak.

- Az összeg nagysága miatt kissé reménytelennek és
távolinak tőnik az egész.

- Nem az. Úgy tervezzük, hogy a jövı év elsı
negyedében indulunk a csatornamegvalósítási
pályázaton. Innen kezdve nem rajtunk múlik az
ügy, hiszen minden feltételt megteremtettünk
ahhoz, hogy az Unió ill. a magyar állam
támogassa a csatornaépítést. Sikerült olyan
pályázatíró céget is találnunk, amelyik eddig
minden hasonló pályázatát megnyerte, ami fontos
szempont azért, mert a többi cégeknek ez még
egyszer sem sikerült. Ez az utolsó esélyünk, mivel
csak most van még lehetıség arra, hogy külsı –
uniós, ill. állami – forrásokat igénybe vehessünk.

folytatás a 3. oldalon ►

A
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Megkérdeztük a polgármestert - folytatás a 2. oldalról

Budai Zsolt örömmel beszél arról is, hogy új

falubuszt tud venni az önkormányzat. A jármú

vásárlásához 1,5 millió forint önerıt kell biztosítani, a

pályázati összeg 9,2 millió forint.

- A hivatali apparátus munkatársai és a jegyzı
asszony sokat tett az új autóért; folyamatosan
figyelik a pályázati kiírásokat, és ezt a pályázatot
is ık készítették el. Az egész falu nevében
mondok köszönetet aktivitásukért.

- Mikor élvezheti a helyi lakosság az új falubuszt?
- Most van folyamatban a szerzıdéskötés. A kocsi

kb. 3 – 4 hónap múlva érkezik meg. Az FVM írta
ki a pályázatot és számtalan feltételt támasztott,
amelyeknek meg kellett felelni. Pl. fellépést segítı
lépcsı, kapaszkodó, dupla teljes légkondicionálás,
plusz biztonsági berendezések lesznek beépítve.
Azt mondhatom, hogy a 21-dik század
elvárásainak megfelelı, idısek és megromlott
egészségő emberek szállítására alkalmas falubusza
lesz Bükkösdnek. Pillanatnyilag versenyeztetünk
két márkát, - amelyik olcsóbban kínálja a
legmagasabb nívót, azt vásároljuk majd meg.

Fakivágás a temetıben

Többen nehezményezték, hogy halottak napja elıtt a

megyefai temetıben kivágták a fákat és cserjéket.

Miért volt erre szükség, mikor ezek esztétikusak voltak

és árnyákot is adtak a tőzı napsütés ellen? Budai

Zsolt a következıket feleli a kérdésre:

- A korábbi ciklusban a képviselıtestület
határozatot hozott a temetık rendjével
kapcsolatban. Ennek értelmében nem lehet a
temetıkben fákat és cserjéket ültetni. Nem
véletlen a szabályozás, mert ezek szépek ugyan,
de komoly balesetveszélyt jelentenek. ha a sírok
közé benınek a gyökerek. A nagyvárosokban
sincs a sírok között fa, vagy bokor, csupán a
széles utak mentén van fasor. Tehát senkit nem

akartunk megrövidíteni, nem akartunk rombolni,
csupán a helyi rendelet elıírásainak szereztünk
érvényt.

Mi lesz a közbiztonsággal?

Egy ideje rendszeresen hallani arról, hogy a

településen besurranó tolvaj „dolgozik”. Azt nem

lehet tudni, ki, vagy kik, hogy ugyanazon a

személyekrıl van-e szó. Több házban jártak, volt, ahol

tetemes összeget, volt, ahol egy-két ezer forintot

emeltek csak el. Bárkitıl bármennyit: aki ezt átélte,

annak ez a tény szörnyő! Ebbe a sorba illeszkedik bele

Hidvégi Józsi bácsi tragédiája is, aki fölébredt ugyan

a motozásra, de leütötték, és – részben e traumának

köszönhetıen – el is hunyt. Tökéletes biztonság nincs.

Azt mondják, nincs olyan védelmi rendszer, zár, lakat

stb, amit egy „hozzáértı” bőnözı fel ne tudna törni.

Mégis: szeretnénk biztonságban élni, szeretnénk, ha

munkával megszerzett pénzünknek, tárgyainknak nem

kelne lába. Megkérdeztük a polgármestert, tud-e az

esetekrıl, mi a véleménye róla.

- Tud ezekrıl a falu vezetése. Felmerült a
polgárırség megalakításának ötlete, de ez nem
járható út, mivel a fenntartása pénzbe kerül, -
benzin, ruha stb., - ráadásul a polgárırök szabad
idejükben ırködnek, ez pedig nehézzé teszi a
szervezést. A következı testületi ülésen javasolni
fogom, hogy a településen épüljön ki megfigyelı
kamera rendszer, ami érdemben szolgálja
Bükkösd biztonságát.

- Ez is pénzbe kerül!
- Igen, de mindent megteszünk azért, hogy erre

forrást szerezzünk. az a véleményem, hogy a
kamera rendszer már bizonyított bőnözéssel
fertızött nagyvárosokban is, egészen biztos, hogy
ezzel sikerül a tolvajlásokat és egyéb
törvénytelenségeket is visszaszorítani általa. ■

Falugondnoki állás az Önkormányzatnál
Bükkösdi Községi Önkormányzat pályázatot hirdet

a megüresedett „tanyagondnoki” munkakör
betöltésére. A pályázat benyújtásának határideje:
2008. december 20. A pályázat elbírálásának
határideje: 2009. február 1. A munkakör
betölthetıségének legkorábbi idıpontja: 2009. február
2. Ellátandó feladatkör: tanyagondnoki feladatok
ellátása a tanyagondnoki szolgálat szakmai
programjának megfelelıen. Pályázati feltételek:

- magyar állampolgárság

- cselekvıképesség

- büntetlen elıélet

- 8 általános iskolai végzettség

- B kategóriás jogosítvány

- legalább 3 éves gépjármővezetıi gyakorlat

- falugondnoki tanfolyam elvégzésének vállalása

A pályázat teljes szövege, a benyújtás feltételei a
közigazgatási állásportál honlapján
(https://kozigallas.gov.hu), valamint a Bükkösdi
Polgármesteri Hivatal hirdetıtábláján olvashatók. ■
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Hírek az óvodából és az iskolából
A rovatot összeállította: Heffner Anna tanítónı

AZ ALSÓSOK HETE BÜKKÖSDÖN

Mesék, mondák Mátyás királyról

Az alsó tagozatosok kedves hagyományt szeretnének teremteni azzal, hogy az
óvodásoknak és a kisiskolásoknak mesélnek. Idén erre a mesemondásra november
10-én került sor, amikor az iskola által meghirdetett „Reneszánsz év – reneszánsz
tanév” mőveltségi program keretében Mátyás királyról szóló meséket, népmondákat
adtak elı a második, harmadik és negyedik osztályos gyerekek. Elsı helyezést értek
el: Bogdán Veronika Szonja (2. osztály), Kiticsics Zalán és Molnár Dániel (3.
osztály), Juhász István Zoltán és Peti Gerda (4. osztály). Második lett Kunczt Bianka
(2. osztály), Bozó Dorina (3. osztály), Orsós Richárd (4. osztály). Harmadik lett
Kiskırösi Máté János (2. osztály) és Petı Nikolett (4. osztály). Elismerı oklevelet
kapott Bogdán Katrin (2. osztály) és Fenyvesi Lajos (4. osztály). A november 19-én

Szentlırincen megrendezésre kerülı kistérségi mesemondó versenyen Kiticsics Zalán és Juhász István képviseli
a bükkösdi iskolát.

Márton-esti lampionos séta

Márton nap névadója a IV. században Pannóniában (Szombathely környékén)
született Szent Márton püspök. A népi hagyomány útján számos szokás maradt fenn róla
Európában. Márton, apja kérésére korábban a légióban szolgált, majd Amiens-ben
megkeresztelkedve belépett a misszionáriusok sorába. Nem sokkal ezután püspökké
választották. Ebbıl az idıbıl származik a vele kapcsolatos libás történet. Eszerint
ugyanis Szent Márton, a libák közé próbált meg elbújni a nagy megtiszteltetés elıl, de
hát azok nem hagyták annyiban, és hangosan gágogva elárulták a jelenlétét. Így aztán
már semmi sem választotta el ıt attól, hogy korának egyik legmeggyızıbb és
leghitelesebb püspökévé válhasson.
Ausztriában, ahol 44 templomot szenteltek Szent Mártonnak, ezen a napon a gyerekek
lampionos felvonulással emlékeznek meg a püspökrıl. November 12-én estefelé az

iskola nemzetiségi német nyelvet tanuló diákjai ezt a szép szokást elevenítették fel újra, amikor lampionokkal,
mécsesekkel megvilágítva végigjárták Bükkösd utcáit szüleikkel, nagyszüleikkel, tanáraikkal együtt.

Egészségnap – egészségvetélkedı

Az iskola novemberi programjában évek óta szerepelnek olyan programok, amelyek
az egészséges életmód fontosságára, az egészség megtartására, a betegségek
megelızésére hívják fel a gyerekek figyelmét. Idén az alsó tagozatosok november 14-
én rendezett egészségnapon bizonyíthatták ebbéli tudásukat. Ízletes zöldség- és
gyümölcssalátákat készítettek, elsısegélynyújtási ismereteket sajátítottak el és ki is
próbálták a gyakorlatban. Az egészséges életmóddal, a káros szenvedélyekkel,
környezeti ártalmak okozta betegségekkel és azok megelızésével kapcsolatos
változatos feladatokat (táplálkozás-totó, dohányzás-totó, kullancs-totó, allergia-totó

stb.) oldottak meg. A gyerekek fizikai állapotának (testmagasság-, testtömeg-mérés, testtömeg-index
megállapítása, vérnyomás-mérés) felmérésében Szabó Andrea, a település védınıje segédkezett, aki hasznos
egészségırzı tanácsokkal is ellátta a diákokat. Az egészségvetélkedın legsikeresebben a 4. osztály két csapata
szerepelt, övék lett az 1-2. hely (1. Makk Marci csapat, 2. Miki egér csapat). A harmadik helyezést – azonos
pontszámmal – a 3. osztályosok (Sárgarépák és Zöld almák) nyerték el. A vetélkedı végén a gyerekek
elfogyasztották a finom salátákat, majd egy kis aerobiccal mozogták le a többletkalóriákat.

folytatás az 5. oldalon ►
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Hírek az óvodából és az iskolából - folytatás a 4. oldalról

A Szentlırinci Kistérségi Oktatási Nevelési Központ Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény
Intézményegységének  kihelyezett tagozata Bükkösdön

Idén szeptembertıl a Szentlırinci
Kistérségi Oktatási Nevelési Központ
Alapfokú Mővészeti Intézmény
Intézményegysége kihelyezett képzést indított
a bükkösdi tagintézményben. A
zenemővészeti képzés lehetıségét már tavaly
meghirdetették a szülık és gyerekek számára.
Augusztusban kiderült, hogy adottak a
személyi feltételek a képzımővészeti szak
indítására is.

A zenemővészeti szakra felvett 14 tanuló
minden kedden és pénteken csoportos
szolfézsoktatáson vesz részt. Emellett
valamennyi diák egyéni beosztással elkezdte -
heti két alkalommal - a hangszeres zene
tanulását is. Tanáruk, Péntek Ágnes zenetanár
Pécsrıl jár naponta Bükkösdre, hogy

megismertesse tanítványaival a hangszeres zenét.  A gyerekek többsége jelenleg furulyázni tanul. Néhányan a
nagyobbak közül pedig már fuvolázni kezdtek. A tanulók hangszereit, kottáit és kottaállványait a szentlırinci
zeneiskola kölcsönözte. November közepén egy Yamaha elektromos zongorával is gazdagodott a bükkösdi
tagozat.
A képzımővészeti szakra felvett 15 diák – elıképzısként – a vizuális alapismeretek tantárgy keretében, heti 4
órában ismerkedik meg a vizuális kifejezés (rajzolás, festés, mintázás) sokféle lehetıségével az elsı két
tanévben. Az utána következı tanévekben pedig lehetıségük nyílik a modern mővészeti technikák
készségszintő elsajátítására, az egyes festıi és szobrászi technikák megismerése, vizuális versenyeken,
rajzpályázatokon, rajztáborokban való részvételre. Az elıképzıs szakasz után – elıre láthatólag - kézmőves

tanszakon folytathatják majd
tanulmányaikat a diákok itt helyben. A
gyerekek számára az anyagokat és
eszközöket szintén a mővészeti iskola
biztosítja. Tanáruk: Heffner Anna
környezet- és vizuális kultúra szakos
rajztanár.

Már a második tanévben a Kapronczai
Mővészeti Iskola telephelyeként társas-
tánc oktatásban 32 tanulónk  vesz részt,
kezdı és haladó csoportban. Több
alkalommal, különbözı rendezvényeken
mutatták már be a tanult táncokban való
jártasságukat és ügyességüket.

Az alapfokú mővészetoktatási
intézménybe a tanulók elızetes jelentkezés

alapján nyertek felvételt. Az egyes
tanszakokon történı tanulás tandíját a
legtöbb tanuló esetében az állam átvállalta. (Akik rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülnek,
nekik az elsı választott szakért nem kell tandíjat fizetniük.) A mővészeti képzésben résztvevı tanulók mindkét
tanszakon külön tájékoztató füzetet használnak, a tanév végén pedig külön bizonyítványt kapnak.
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Hírek az óvodából és az iskolából - folytatás az 5. oldalról

Néhány díjnyertes munka az elıképzısök rajzai közül, amelyek egy kistérségi rajzversenyen, a
Kenyér Világnapjára készültek:

Pálfi Kornél
(4. osztály)

◄

Kiskırösi Máté
(2. osztály)

►

Molnár Dániel
(3. osztály)

◄

Kata Georgina
(4. osztály)

►

Pálfi Kornél és
Orsós Norbert

(4. osztály)

◄

Kata Georgina és
Pfeiffer Petra

(4. és 3. osztály)

►

Juhász Zoltán és
Orsós Dávid

(4. és 2. osztály)

◄

Szegı Laura és
Sárközi Gréta

(3. és 2. osztály)

►



Bükkösdi Hírlap 2008. november

7

Kopjafát avattak Halottak napján

„Nyomot hagyni a jelenben azt jelenti,
hogy tettünk valamit a jövınkért.”

Köszönjük azoknak az együtt érzı, jó indulatú
embereknek a támogatást, akik segítséget nyújtottak
Szentgyörgyi Lajosné tanítónı emléktáblájának a
felállításához, és felavatásához. Közöljük azokkal akiket
érint és érdekel, hogy a kopjafa összköltsége 70.000 Ft
volt. A bizonylatok és a számlák megtekinthetık
Eilinger Ferencné tanárnınél. Köszönjük Tóth Attila
famővész úrnak, hogy elvállalta a kopjafa kivitelezését.
Hálás köszönet az avatáson megjelenteknek: a
kollégáknak, a volt tanítványoknak, a barátoknak, a falu
lakóinak és a hozzátartozóknak. Köszönjük a polgármester úr és a képviselı testület tagjainak megtisztelı
megjelenését. Külön köszönet mindenkinek a mősorban való részvételért, a megható megemlékezésekért, a volt
tanítványoknak a gyönyörő versekért. Ez a kegyelet teljes megemlékezés mindannyiunknak megnyugvást
hozott ezen a felejthetetlen szép ıszi napon. ■

Eilinger Ferencné és Nemes Józsefné

Közérdekű hírek röviden

Polgárőrséget szerveznénk

Tekintettel az erısödı bőnözési hullámra a
településen Polgárırség felállítását
kezdeményezzük. Kérjük mindazokat, akik a
település védelme érdekében önkéntes feladatot
vállalnának, hogy jelentkezzenek az
Önkormányzatban vagy a Közösségi Házban! ■

Ügyfélfogadási szünet

Tájékoztatjuk a tisztelt lakosságot, hogy a
Közösségi Ház ügyfélfogadása 2008. december 24-
tıl 2009. január 4-ig szünetel! Az elsı nyitvatartási
nap az új évben január 5-e, hétfı. Megértésüket
köszönjük és kellemes ünnepeket kívánunk! ■

Könyvek kaphatók karácsonyra

A Szalay Könyvkiadó könyvei korlátozott
számban kaphatók, illetve megrendelhetık a
Közösségi Házban 2008. december 10-ig. Többféle
felnıtteknek szóló és gyermekkönyv kapható igen
jó áron, kiváló karácsonyi ajándéknak. ■

Változik a vasúti menetrend

Településünket is érinti a vasúti menetrend
változása. 2008. december 14-tıl új rend szerint
járnak a vonatok. Ez a változás most minden
eddiginél komolyabb. A Máv-start bevezette az
úgynevezett ütemes menetrendet. Esetünkben ez
nagyjából azt jelenti, hogy reggel 6 óra és esete 10

óra között Bükkösdrıl minden páros óra 38-kor
indul vonat Pécs irányába és ugyanígy Pécsrıl
minden páros óra 43-kor indul Bükkösd felé.
Nagyon egyszerően kiszámolható lesz tehát, hogy
mikor indul a vonat. Az ütemes menetrend alól
kivételek a gyorsvonatok, illetve a reggeli vonatok.
A hajnali 4:25-kor, a korai 5:59-kor indul Pécsre.
Pécsrıl 4.37-kor jön az elsı vonat. A balatoni
gyorsvonat 7:31-kor indul a megyeszékhelyrıl, este
pedig 21:14-kor indul vissza Pécsre. Az év
bizonyos idıszakában még egy gyorsvonatpár
közlekedik a Balatonra néhány perccel késıbb.
Gyakorlatilag az összes többi gyorsvonat kikerült a
menetrendbıl.

 Budapestre leginkább csak az IC-kkel juthatunk
el, amelyek páratlan órákban indulnak. Mindegyik
Intercity a Keleti Pályaudvarra megy! Az elsı 5:24-
kor, az utolsó pedig 19:54-kor indul Pécsrıl.
Szentlırincrıl az IC-k páratlan óra 38-kor indulnak.
A Keleti Pályaudvarról 5:45-kor indul az elsı,
19:45-kor pedig az utolsó IC hazafelé. Sásdig
érdemes utazni velük, ahol leszállás után 8-12
perccel indul Bükkösdre a személyvonat.

A fent leírtak tájékoztató jellegőek, a pontos
menetrendrıl érdeklıdjön a vasútállomáson, illetve
a www.mav-start.hu internetes oldalon! ■

Ékszerteknıs akváriummal vagy anélkül eladó.
Irányár: 2500-2500 Ft. Tel.: 20/449-67-97
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NymTIT Gyorsinfo 2008. november
Boda pályázik

Sikeresen pályázott a Boda Községért
Közalapítvány a Duna-Mecsek Területfejlesztési
Alapítványnál. Az elnyert összeget a Virágszobor
park fejlesztésére szánják. A település szépítéséhez
örökzöldeket és egynyári növényeket vásároltak,
melyeket a Bodai Nyugdíjas Klub tagjai ültettek ki
társadalmi munkában. A község fejlesztésének
érdekében, még további pályázatokon vesz részt a
település. November 30-ig eldıl az is, hogy jövıre
felhasználhat-e pályázati pénzeket Boda ahhoz, hogy
tervei szerint létrehozhasson egy új közösségi házat
postával, orvosi rendelıvel, nyugdíjas
klubhelyiséggel, valamint könyvtárral. Ehhez azonban
az úgynevezett Integrált Közösségi és Szolgáltató Tér
pályázatán is sikerrel kell szerepelnie. A helyiek célja
a 35 millió forintos forrás elérése.

Cserkút is szépül
A helyiek terve szerint megújul a „Nádasi

mosóház”. Ennek elsı lépéseként kitakarították az
épület környékét. A munkát a Cserkúti Faluszépítı és
Környezetvédı Egyesület végezte el. Errıl Német
István számolt be, aki a jövıben – a helyi újság és
honlap szerkesztése mellett – a programszervezıi
teendıket is ellátja majd a település testületi
döntésének értelmében.

Útfelújítások Kıvágótöttösön
A TEUT pályázaton elnyert összegbıl 2 utcát is

felújítottak Kıvágótöttösön. Az aszfaltozási munkák a
Petıfi Sándor utcát és a Dózsa György utcát
érintették. A TEUT egy, a települési önkormányzati
szilárd burkolatú belterületi közutak burkolat-
felújításának támogatását segítı program.

Helesfai közmeghallgatás
Közmeghallgatást tartottak Helesfán, számolt be

róla Gondos Gyula, a település polgármestere. A
hatszáz lelkes település egyértelmően a térségben
zajló – a Radioaktív Hulladékokat Kezelı Kft. által
végzett – kutatások mellé állt, és azokat a jövıben is
támogatja.

Történelmi túra Lengyelországban
Az auswitz-birkenaui koncentrációs táborban

kialakított múzeumot látogatta meg egy 28 fıs cserdi

küldöttség. A lengyelországi látogatást a Nyugat-
Mecseki Társadalmi Információs és Területfejlesztési
Önkormányzati Társulás is támogatta.

Bıvül a Sportcsarnok Bükkösdön
A Paksi Atomerımő és a NymTIT segítségével

már zajlanak egy ideje a bükkösdi sportcsarnok
bıvítési munkálatai. A tetıszerkezet elkészültével az
építkezés egy újabb üteme fejezıdött be.

Német tájház Hetvehelyen
Év végére elkészülhet a hetvehelyi német tájház,

amely Wágner Antal polgármester szerint erısíti majd
a helyi németség identitását. Az épületben kiállítják
majd a település emlékeit is. A fontos kulturális érték
bemutatását szolgáló építkezést a Duna-Mecsek
Területfejlesztési Alapítvány támogatta.

Fontos szerepben a Nyugat-Mecsek
Az Országos Atomenergia Hivatal a TIT Stúdió

Egyesülettel és a Pannon Egyetemmel közösen
ismeretterjesztı konferenciát rendezett november 18-
án „Atomenergiáról – mindenkinek” címmel
Veszprémben. Ez volt az ötödik alkalom, hogy
vidéken tartották a mindig nagy érdeklıdést keltı
konferenciát, ahol az ismeretterjesztésben jártas,
neves elıadók mindazokat a témaköröket
áttekintették, melyek gyakran elıfordulnak a
médiában és érdekelhetik a lakosságot. A
Konferenciateremben a Radioaktív Hulladékokat
Kezelı Közhasznú Nonprofit Kft. (RHK) kiállítását is
megtekinthették az érdeklıdık. A Nyugat-mecseki
térséget is többször említették a konferencián, mint a
kutatásokban résztvevı régió, és a kiállításon is helyet
kaptak a Nyugat-Mecseki Társadalmi Információs és
Területfejlesztési Önkormányzati Társulásról
(NymTIT) szóló anyagok.  A tanácskozáson részt vett
Dr. Hegyháti József, az RHK Kft. ügyvezetı
igazgatója, Dr. Rónaky József, az Országos
Atomenergia fıigazgatója, és Dr. Aszódi Attila, a
Budapesti Mőszaki Egyetem docense is.

A lap megjelenését a Nyugat-Mecseki
Területfejlesztési és Információs Társulás

támogatja!

A  l a p  m e g j e l e n é s é t  a  N o s t r a  C e m e n t  K f t .  t á m o g a t j a !
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    Polgárőrség – Őrzik az álmunkat
Az elmúlt hónapokban többször is jártak betörők Bükkösdön. Sőt, rablók, hiszen az egyik idős áldozat sú

lyos fizikai bántalmazást is elszenvedett. Egyre nyugtalanabb mindenki,  joggal. Ha nem kifosztják az embert, 
akkor brutális verést kap…

Mindenki szeretné, ha biztonságban élhetne – mondja Budai Zsolt polgármester. Nem különb a többi telepü
lésen sem a helyzet; a legutóbbi bűncselekmények éjszakáján más faluban is ugyanilyen bűncselekmények tör
téntek. Tehát nem elszigetelt eseményről van szó, és úgy tűnik, egyszerre több bűnbanda „dolgozik”. 
Azt nem tudni, a rendőrség eddig mit nyomozott ki, hiszen erről nem nyilatkozhatnak. Az azonban pozitívum, 
hogy a rendőrség is látja, komoly a gond, ezért a szentlőrinci rendőrséget megerősítették egy kifejezetten ilyen 
bűncselekményekre szakosodott rendőrrel. 

Ez azonban nem elég. Egyértelmű, hogy magunknak is aktívan tenni kell saját biztonságunk érdekében!
Budai Zsolt elmondja, hogy december 15től három, közcélú munkára fölvett helybéli fiatalember fog éjszakán
ként őrködni Bükkösd biztonságán, sőt, időnként a helyi körzeti megbízott is járőrözik majd velük. Ez a majda
ni Polgárőrség kiindulása kell legyen, mert be kell látnunk, minden kis településre nem lehet rendőrt küldeni, 
tehát önmagunknak kell megszervezni biztonságos életünket. A Polgárőrség egyesületként működhet, a bejegy
zéséhez sok feltételnek kell megfelelni. Nem lehet akárki polgárőr, hiszen jogosítványai vannak a bűnmegelő
zés   érdekében   végzett   munkához.   (A   bűnüldözés   továbbra   is   a   rendőrség   feladata!)

A polgármester úgy gondolja, a közcélú munkások alkalmazásának ideje – 3 hónap – elegendő idő ahhoz, 
hogy megalakuljon a Polgárőrség Bükkösdön. Az egyesület bírósági bejegyzése ugyanis időbe telik. Az önkor
mányzatnak sajnos arra nincs lehetősége – pénze sem,  hogy e feladatra munkatársakat alkalmazzon. Persze, 
most az akut vészhelyzetre tekintettel muszáj volt lépni!  30 – 60 önkéntes jelentkezésére van szükség, hiszen 
polgárőrködni kizárólag társadalmi munkában lehet, és nem várható el, hogy aki ilyet vállal, másnaponta dol
gozzon.

A közelmúltban, a térségben történt bűncselekmény sorozattal kapcsolatban a Szigetvári Rendőrkapitányság 
minden települést felhívással keresett meg. Mire figyelmeztet minket a rendőrség?

1. A szolgáltatók (víz, áram, posta stb.) soha nem kézbesít és nem kér kézpénzt, ezért az ilyen céllal be
csöngető illetőket senki ne engedje be!

2. Ha a szolgáltató cégek alkalmazottai bármely okból keresnek fel bennünket, a cég beazonosítható 
egyenruhájába vannak öltözve, és kérésünkre igazolják magukat!

3. Utcai árusokat ne engedjünk be otthonunkba! E tevékenység engedélyköteles,  az utcai házalást az ön
kormányzatok nem engedélyezik a lakosok vagyonbiztonsága miatt!

4. Ha idegen személyeket, vagy gépkocsit látnunk az utcán, jegyezzük meg a rendszámot, hiszen ezzel a 
rendőrség bűnüldözési tevékenységét tesszük eredményessé!

5. Ha szokatlan dolgot tapasztal bárki, azonnal hívja a polgárőröket a  30/6528824es szolgálati 
számon és ők azonnal a helyszínre sietnek!

6. Tájékoztassa a Szigetvári Rendőrkapitányságot az ingyenes 107 –es hívószámon, vagy telefonáljanak az 
514 – 190, ill. 514 – 300 telefonszámra!

Jelentkezzen Ön is Önkéntesnek!

Várjuk azok jelentkezését, akik hajlandók polgárőrként a település biztonságáért tevékenykedni!
Jelentkezni lehet telefonon (30/9577848) vagy személyesen Budai Zsolt polgármesternél. 

_______________________________________________________________________________________

Boldog Újévet Kíván Bükkösd Község Önkormányzata!

Önnek is ingyen jár! 

V. évfolyam 12. szám 
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Munkálatok  Nostra Cement kft bükkösdi bányaüzemében

A   bányaüzemnek   ebben   az   évben   több 
célfeladata   volt.   Részben   biztosítani   kellett   a 
királyegyházai   cementgyár   beruházási 
munkáihoz szükséges zúzottkő   termékeket  (út, 
vasút,   raktár,   felvonulási   és   építési   terület 
céljára),   másrészt   a   bükkösdi   bányaüzemben 
folyó   út,   vasút,   valamint   a   bükkösdi   patakon 
átívelő   híd  és   a   hozzá   tartozó   külső  és   belső 
csomópont kiépítéséhez szükséges zúzott kő és 
bontott mészkő termelését.
Ezeken   a   feladatokon   túl   kőzetfúrási   és 
robbantási   tevékenységet   kellett   végeztetni   a 
belső   csomópont   tereprendezése,   továbbá   a 
vasút   nyomvonalába   eső   földművek 
kialakításához.
Feladatunk   volt   továbbá   a   bányaüzemben   a 
lefedési   meddőhányó   áthelyezése   és   az   alatta 
elhelyezkedő   élő   sziklapadok   leművelése.   A 
fúrási és robbantási tevékenységünkkel lehetővé 

kellett tenni a vasúti pályatest kialakítását is, valamint az alatt kialakított átereszek és egyéb kereszteződések 
elhelyezését.  A bányaüzemben 6 fő saját állományú  fizikai dolgozó  folyamatos egy műszakban az érvényes 
MÜT   alapján   zúzottkő   terméket   állított   elő   a   cementgyár   építéséhez.   A   mellékelt   fotón   az   iparvágány 
földművének utolsó szakaszán dolgozó munkagépek láthatók. ■

A Nostra Cement kft vezetősége Boldog Karácsonyt, és sikeres Új Évet kíván 
bükkösd minden lakosának!

Bükkösd Holnapjáért Egyesület hírei

A Bükkösd Holnapjáért Egyesület december 13án jól sikerült, hangulatos évzáró zenéstáncos vacsoraestet 
rendezett tagjai részére. Közel 30 fő szórakozott békességben, egyetértésben a klubhelyiségben.
A Bükkösd Holnapjáért Egyesület köszönetet mond mindazoknak, akik adójuk 1%ával támogatást nyújtottak 
az alapszabályban előírt feladataink ellátásához.

Kívánunk mindenkinek sikeres, boldog újévet!
Tisztelettel kérjük további támogatásukat a következő adószámra: 18325140102

Köszönjük!

BHE elnöksége nevében:
Ninkóné Györe Valéria

elnök

A nép ügyvédje

Az Egy Hajóban Alapítvány ingyenes jogsegély szolgálata legközelebb 2009. január 12én 9.3011.00 óra 
között tart ügyfélfogadást a Közösségi Házban! Minden kedves érdeklődőt szeretettel várnak! ■

2



Bükkösdi Hírlap 2008. december

Életképes a falusi könyvtár!
Halljuk, tapasztaljuk, hogy az olvasási kedv csökken. Igaz ez? Szükség vane kistelepülési könyvtárra? Igaze, 
hogy a könyv feleslegessé válik az információs társadalomban? Átveszie a könyv szerepét a számítógép? Erről 
beszélgetünk Volcsányi Gáborral. A könyvnyomtatás feltalálása alapvetően forradalmasította az információhoz 
férés, a művelődés feltételeit. Az informatika robbanásszerű fejlődése ugyanolyan forradalmi hatású a jelenben, 
mint a középkorban Gutenberg találmánya volt. A könyv, a könyvtárak hosszú  időn át megszokott szerepe, 
feladata is megváltozott.

 Hogyan   illik  bele  a  könyvtári   szolgáltatás  a  
Teleház strukturájába?

 Eredetileg   informatikával   foglalkoztam,  de  a 
Teleházban   dolgozva   minden   nap   azt 
tapasztaltam, hogy ezt a munkát folyamatosan 
át   meg   áthatja   a   közösségi   és   művelődési 
tevékenység. Ez utóbbinak pedig szerves része 
az   olvasás,   tehát   egyenes   út   vezetett   a   mai 
állapotokhoz.   Ma   már   önmagában 
könyvtártant nem tanítanak, például én magam 
is informatikuskönyvtáros szakot végeztem a 
főiskolán,   ez   a   párosítás   önmagában   is 
mutatja,   hogy   ez   a   két   tudományág 
összetartozik.  Visszatérve Bükkösdre,  nem is 
helyes   azt   mondani,   hogy   a   teleházhoz 
illeszkedik   a   könyvtár,   sokkal   inkább   úgy 
szoktam ezt  aposztrofálni,  hogy  teleház  és  a 
könyvtár   egyegy   szolgáltatása   valami 
komplex egésznek.

 Mekkora az igény a könyvtári szolgáltatásra?
 Úgy   tartom   méltányosnak,   ha   kályhától 

indulok ki, a könyvtár működése ugyanis nem 
a   semmiből   teremtődött   meg.   A   múlt 
században mindig is volt Bükkösdön könyvtár, 
pl.  a mai  100 forintos  bolt,  majd  a  jelenlegi 
Közösségi   Ház   épületében.   Utoljára   a   80as 
évek   közepén   volt   jelentős   állomány 
gyarapítás,   ezután   a   történelem   alakította   a 
dolgokat.   A   Művelődési   Ház   kimúlásával 
együtt   elsorvadt   a  könyvtár   is.  Az állomány 
természetesen   megmaradt,   és   átkerült   az 
iskolába,  amelynek egyébként is volt iskolai 
könyvtára.   Az   iskola   tetőterének   beépítése 
után a  két  könyvtár  anyaga a   tetőtéri   részbe 
került, és azt most is szakszerűen gondozza az 
iskola. Bár iskolai könyvtárként működik, de 
nyitott, bárki kölcsönözhet onnan is. Egy baja 
van  csupán:   az  állomány  nagy  része  20  éve 
került oda, ami érthető  a horribilis beszerzési 
árak   ismeretében.   A   községi   könyvtárral 

kiegészülve viszont nagyon jó helyzetben van 
a település könyvtárügye. 

 Miként alakult ki a mostani helyzet?
 A mai állapotokban van jó és rossz is. Rossz, 

hogy   a   kulturális   normatíva   mindössze   nem 
alig   több  mint   1000   forint   egy   főre   vetítve, 
ebből   kéne   többet   között   a   könyvtári 
szolgáltatást   is   biztosítani,   ami   nyilván 
lehetetlen, amikor egy valamire való kötet ára 
5 ezer forint, vagy akár több is. A jó az, hogy 

ez   a   feladat 
kistérségi 
szinten 
valósul meg, 
így   érdemi 
lehetőség 
teremtődött 
a 
szolgáltatás 
beindításra. 
A   Megyei 
Könyvtár 
szerzi   be   és 
gondozza   a 
könyveket,  a 
Kistérség 
pedig   erre 
forrást 
biztosít. 
Ennek 

köszönhetően   szakmailag   és   financiálisan   is 
működik   a   dolog.   Egyelőre   kicsi   az 
állományunk,   de   negyedévente   jelentősen 
bővül, ráadásul új, népszerű kiadványokkal.

 Figyelembe veszik a helyi igényeket?
 Maximális mértékben.
 Elégedett az igénybevétellel?

folytatás a 4. oldalon ►
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Életképes a falusi könyvtár… folytatás az 3. oldalról

• Persze én boldog lennék, ha még többen jönnének, 
de   abszolút   elégedett   vagyok,   akkora   az   igény, 
mint  amire   reálisan  számítottam.  De ha egészen 
precíz   akarok   lenni,   akkor   azt   mondom,   nem 
tudom, mekkora lesz a valódi igénybevétel, hiszen 
minden   héten   beiratkoznak   néhányan!   Jelenleg 
több, mint 70 beiratkozott könyvtári tagunk van,  
de ki tudja, mennyi lesz akár fél év múlva?!

• Milyen könyvekre van igény?
• Az   biztos,   hogy   a   szépirodalmra   és   a   kötelező 

olvasmányokra   kevésbé.   Ez   nem   is   profilunk, 
hiszen   van   az   iskolának   könyvtára.   Népszerű   a 
romantikus, fantasy, a fiatalok körében a scifi. Az 
állomány   10   %át   DVDk   képezik,   ezeket   is 
rendszeresen   kölcsönzik.   Jó   kézikönyveink 
vannak,   pl.   barkácskönyv,   kismamák   könyve, 
utónévkönyv,   növényhatározó,   lexikonok   stb. 
ezek iránt kiemelkedő az igény.

• Mi   a   jövője   a   könyvtáraknak   és   a   könyvnek?  
Átveszi a digitális könyvtár a szerepüket?

• Hát … A digitalizálásnak sok az előnye. Pl. nem 
rongyolódik   el,   mint   a   könyv,   gyakorlatilag 
ingyen van, míg a könyv egyre drágább. Ha egy 
szakkönyvből   néhány   oldalra   van   szükség,   nem 
kell   egy   több   száz   oldalas   kötettel   dolgoznom, 
hanem   kijelölöm   az   oldalakat,   kinyomtatom.   A 
mai   technikai   feltételekkel   akár   egy   egész 
könyvtárat   hordhatok   a   zsebemben   pendriveon, 
nem foglal helyet, nem porosodik. Ám a könyvet 
nem lehet temetni, hiszen annak is sok előnye van. 
Pl.   nincs   helyhez   kötve,   bárhova   magammal 
vihetem,   egy   képzőművészeti   album   nézegetési 
külön   öröm,   és   azt   az   élményt,   amit   olvasás 
közben   lehet   átélni,   amikor   elképzeljük   az 
olvasottakat,   semmivel sem lehet pótolni. Az 50 
év   fölöttiek   jelentős   része   idegenkedik   a 
számítógéptől,   ugyanakkor   egyre   több   az   olyan 
fiatal, aki könyvet ugyan nem venne a kezébe, de 
számítógépen mindent elolvas, a szépirodalmat is. 
Nekem az   a   véleményem,  hogy  dokumentumok 
mindegyik formájának helye van és helye lesz az 
emberek életében.

• Akkor tehát a könyvtárak is szükségesek…
• Igen, de más módon működnek majd, mint a múlt 

században,   alkalmazkodva   a   megváltozott 
igényekhez.   Jómagam   a   komplex,   egységes 
szolgáltatások jövőjében hiszek: abban, amikor a 
könyvtár,   az   informatikai   hozzáférés,   a 

közművelődési   programok   és   a   lakossági 
ügyfélszolgáltatás   egyszerre   van   jelen,  és   ehhez 
adott a közösségi tér. Azt tapasztalom, hogy ez az 
én   napi   munkámban   jól   működik,   sőt,   a 
döntéshozók   is   belátták   ezt,   hiszen   a   fejlesztési 
irányok erre mutatnak. 

• Mikor várhatóak új könyvek?
• A Megyei Könyvtárban már feldolgozás alatt van 

az   új   szállítmány,   amely   várhatóan   január 
közepére   érkezik   meg   könyvtárunkba!   Bízom 
benne,   hogy   2009ben   is   sokan   jönnek   majd   a 
könyvtárba   és   szeretettel   várjuk   az   új 
beiratkozókat is! ■

Iskolaigazgató választás
Bizonyára   a   lakosok   már   értesültek   róla,   hogy 

Molnár   Lajosnének   az   intézmény   jelenlegi 
vezetőjének   a   megbízatása   lejárt,   így   helyére   új 
tagintézmény vezetőt kell választani. Mivel az iskola 
tagozódott   a   szentlőrinci   SZOKEbe,   ezért   a 
kinevezés   joga   is   a   főigazgató   asszonyt   illeti.   A 
megállapodás   értelmében   azonban   a   fenntartó 
polgármestereknek   egyetértési   joguk   van,   vagyis 
hozzájárulásuk   szükséges   a   megválasztáshoz. 
Ugyanez   a   joguk   megvan   a   kisebbségi 
Önkormányzatoknak is.  

Úgy   tudjuk   több   jelölt  pályázata   formailag  nem 
volt megfelelő. A versenyben eséllyel indul a jelenlegi 
igazgatóhelyettes Meisl Károlyné, egy volt bükkösdi 
pedagógus   Czakó   Ernőné,   valamint   Horváth   Anikó 
Szentlőrincről.   A   hivatalos   protokoll   szerint 
véleményezték a jelölteket a szülők, a szakszervezet, a 
dolgozók, a BNÖ és más érintett szervezetek is.

A következő  számban részletesen beszámolunk a 
választással kapcsolatos eseményekről!

Új szennyvízszolgáltató
Az   Önkormányzat   évek   óta   kényszerhelyzetben 

fogadta   el   a   szennyvízszállítási   díjakat,   hiszen  nem 
volt   választási   lehetősége.   Idén   egy   új   szolgáltató 
ajánlatát is megvizsgálhatta a Testület, aki olcsóbb az 
eddiginél.  2009re Daróczi  Zsigmond és Társa Kft.
vel köt a település szerződést.

Szippantás díja bruttó 1560 Ft/m3. 
A vállalkozót a  72/228264es vezetékes illetve a 

30/6362486 mobilszámon hívhatják!
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Megkérdeztük a polgármestert...
Budai  Zsolt   ez  alkalommal   szeretné  összefoglalni,  mi 
történt a most búcsúzó évben. A „leltár” szolgáljon arra, 
hogy   számba  vegyük,  milyen  eredményt  ért   el   a   falu 
vezetése, különös tekintettel arra, hogy Bükkösd – mint 
minden   település,   különösen   a   falvak,      egyre 
reménytelenebbül   romló  pénzügyi  körülmények között 
kell dolgozzanak.
1.  Tavaly   (2007)   év   végén   Cserdi   kivált   a 
körjegyzőségből.   A   tényről,   a   jogi   bonyodalmakról, 
perekről rendszeresen kaptak tájékoztatást a helybéliek. 
A kilépés nemcsak azt jelenti, hogy Bükkösd megszűnt 
körjegyzőség   lenni,   hanem   azt   is,   hogy   hirtelen 
rendkívül   nehéz  pénzügyi  helyzetbe  került.  Az  előbbi 
inkább presztizskérdés,  az utóbbi  azonban húsba vágó 
nehézség, hiszen a falu működéséről volt szó!
Kínkeservesen sikerült orvosolni a pénzhiányt – mondja 
Budai Zsolt. – Minden lehetőséget fel kellett kutatni 
ahhoz, hogy a bevételeinket gyarapítani tudjuk.
Szerencsére sikerült támogatásokat szerezni.
Honnan és mennyit?  

    Mecsekérc: 1,2 millió
− Nyugat Mecseki TIT: 2 millió – a fix 

támogatáson felül!
− Bükkösdkő Kft:  300 ezer
− Nostra Cement:  5,3 millió

Ezúttal köszönjük minden cégnek!

2.   Kiemelkedő   esemény   a   kistérség,   de   Bükkösd 
történetében  is,  hogy  létrejött  az  oktatási   intézmények 
fúziója.   Az   csökkenő   gyermeklétszám   és   a   folyvást 
apadó  állami  támogatás  fenyegető   réme volt  az  iskola 
bezárásának  lehetősége.  Ezt  nemcsak a lakosság,  de a 
falu   vezetése   is   el   akarta   kerülni,   hiszen   a   bükkösdi 
iskola a térség nem csak régi, de jó hírű intézménye is 
volt   mindig.   A   fúzióval   a   helyi   intézmény   státusa 
tagiskola   lett,   de   ebből   az   ide   járó   gyerekeknek 
nemhogy   hátránya   nincs,      sokkal   inkább   előnye 
származik.  A  fúzió   következtében ugyanis   a  kistérség 
oktatási intézményei 1 milliárd (1.000 millió!) forinthoz 
jutnak,   ebből   Bükkösd   100   milliót   használhat   fel   az 
iskola és az óvoda fejlesztésére. Ez óriási összeg, amiből 
valóban  a  mai  kor   igényeinek  maximálisan  megfelelő 
iskolát és óvodát lehet kialakítani!

3.  Sikerült   a   szennyvízhálózat   kiépítése  érdekében   az 
első lépést megtenni: Bükkösd 7,8 millió forintot nyert 
pályázaton   a   csatornatervezés   elvégeztetéséhez. 
Infrastrukturálisan   egy   apró   lépést   tettünk   a   XXIdik 
századba…

4.  Februárban  „munkába  áll”   az   új   falubusz,   amelyet 
szintén pályázati  pénzből   sikerült  megvenni,  és  amely 
minden   feltételében   alkalmas   az   idős   és   beteg 
bükkösdiek szállítására.

• Pályázati pénzből sikerült új, esztétikus játszótereket 
építeni, Egéden közműfejlesztést megvalósítani és a 
bükkösdi   temető   kerítésének   megépítéséhez 
hozzáfogni. (A kivitelezés jövőre történik.)

• A bükkösdi közélet fontos és előremutató változáson 
ment   keresztül:   a   település   civil   szervezetei   (a 
BKSE, a Közösségfejlesztő Egyesület és a Bükkösd 
Holnapjáért Egyesület közösen rendezte meg az idei 
majálist,   valamint   a   MézesMázas   Napokat.   A 
polgármester   azt   reméli,   hogy   az   eredményes 
együttműködés   jövőre   is   folytatódik,   hiszen   erős 
civil élet nélkül nincs jó faluközösség sem.

• A civil szervezetek (Bükkösd Holnapjáért Egyesület, 
Horgász   Egyesület)   és   helyi   vállalkozók   több 
pályázatot   nyújtottak   be   az  év  végéig,   amelyek  – 
sikeres   megvalósításuk   esetén      a   falu   életének 
javítását eredményezik.

• A Közösségfejlesztő  Egyesület 30 milliós értékben 
nyújtott   be   pályázatot   a   kultúrház   komplex 
felújítására. A sikerre reményt ad az a tény, hogy a 
vidékfejlesztés uniós stratégiája az, hogy minden kis 
településen kerüljön kialakításra olyan közösségi tér, 
ahol a humán szolgáltatások egy helyben érhetők el, 
megfelelően színvonalas környezetben. Ha megnyeri 
az egyesület a pályázatot, nemcsak az épület teljes 
rekonstrukcióját   lehet   elvégezni   –   nyílászáról 
cseréje, új berendezés stb.),  hanem a fenntartására is 
további támogatást lehet igényelni!

• Az önkormányzat  7  millió   forint  értékben nyújtott 
be   pályázatot   arra   a   célra,   hogy   a   volt   ÖNO 
épületéből konyhát alakíthasson ki. Ezzel sikerülne 
elérni,   hogy   helyben,   olcsón   tudjunk   az 
intézményeknek   és   a   helyi   lakosoknak   is   ebédet 
biztosítani, ráadásul munkahelyet is teremtünk.

A polgármester így zárja az évértékelést: Remélem,  
most   mindenki   belátja,   a   falu   vezetése   nagy 
erőfeszítéseket tett annak érdekében, hogy beruházások 
történjenek.   Manapság   kizárólag   pályázatokkal   lehet  
pénzhez   jutni,   a   pályázatok   elkészítése   –   lévén   uniós  
pályázatok,  rendkívül nehezek, bonyolultak, és semmi 
nem   garantálja   a   sikert.   Minden   képviselőnek,  
önkormányzati dolgozónak köszönetet mondok az elmúlt  
évben végzett elkötelezett, eredményes munkájáért! ■
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Sikeres évet zár az RHK

Az   elvégzett   munka   szempontjából   eredményes 
évet zár 2008ban a Radioaktív Hulladékokat Kezelő 
(RHK) Kft. Dr. Hegyháti József, a társaság ügyvezető 
igazgatója  számolt  be erről  a  társaság hagyományos 
év végi sajtótájékoztatóján Budapesten. A radioaktív 
hulladékelhelyezéssel   kapcsolatos   eredmények   idén 
nagyon   látványosak   voltak,   köszönhetően   a   Tolna 
megyei   Bátaapátiban   októberben   átadott   Nemzeti 
Radioaktívhulladéktárolónak.   A   jövő   év   feladatai 
között szerepel többek között a paksi Kiégett Kazetták 
Átmeneti Tárolójának bővítése is.

A   sajtótájékoztatón   külön   kitértek   a   nyugat
mecseki térségre is. Ezzel kapcsolatban megjegyezték, 
hogy már megtalálták a kutatók azt a kőzetet, amely 
alkalmas lehet a további vizsgálatokra, és majdan akár 
egy   tároló   befogadására   is.   Habár   ez   a   kutatás   a 
társaság egyéb feladatai miatt néhány éve lelassult, a 
szakembereknek   továbbra   is   meggyőződése,   hogy 
Magyarországnak szüksége van egy biztonságos nagy 
aktivitású  végleges tárolóra. Mivel itt  az atomerőmű 
elhasznált  fűtőelemeinek befogadása a cél,  kizárólag 
mély  geológiai   létesítmény   jöhet   szóba,   amelyet   az 
említett kőzetbe, az agyagkőbe vájnának. A térségben 
az   elkövetkező   években   felgyorsuló   felszíni 
munkálatokra,   majd   ezt   követően   egy   földalatti 
kutatólaboratórium létesítésére lehet számítani.

APRÓHIRDETÉSEK

Babakocsi hordozóval és bébikomp eladó. 
Tel: 06205175826

*
1 db fotelágy, 1 db fémtálcás mosogató fali  

szekrénnyel, 1 db gáztűzhely, 1 db 3 fiókos fagyasztó  
eladó. Érd.: 30/4922762

Tájékoztató fórum Kővágószőlősön

A   Zsongorkő   Baráti   Kör,   az   NymTIT   lakossági 
tájékoztatásban   közreműködő   szervezete   2008. 
november   12én   a   MECSEKÖKO   Zrt.   vezetőinek 
kezdeményezésére   tájékoztató   napot   tartott 
Kővágószőlősön. A rendezvényre meghívót kapott az 
NymTIThez   tartozó  9   település  polgármestere  és  a 
téma   iránt   érdeklődő   lakosság   is.   Kővágószőlős, 
Bükkösd,   Boda,   Cserdi   és   Helesfa   is   részt   vett   az 
eseményen.   Ugyanitt   a   MECSEKÉRC   Zrt. 
menedzsere   a   bodai   kutatási   program   elemeiről, 
ütemezéséről,   és   eddigi   eredményeiről   tartott 
tájékoztatót.

Jön a decemberi Tájoló

Az év utolsó Tájoló című lapja hamarosan megérkezik 
a postaládákba.
A tartalomból:

● Beszélgetés Dr. Hegyháti Józseffel, a 
Radioaktív  Hulladékokat Kezelő Kft. 
ügyvezető igazgatójával

● Közös és egyéni siker a Nyugatmecseki TIT 
életében

● A 2008as esztendő a társulás életében
● Tájékoztató fórum Kővágószőlősön
● A nukleáris reneszánsz

Ezenkívül pedig számos, a nyugatmecseki térséget  
érintő érdekességről is olvasni lehet majd.

A lap megjelenését a NyugatMecseki Területfejlesztési és Információs Társulás támogatja!

A   l a p   m e g j e l e n é s é t   a   N o s t r a   C e m e n t   K f t .   t á m o g a t j a !

B ü k k ö s d i  H í r l a p  –  Bükkösd község hivatalos lapja. Megjelenik havonta Bükkösd közigazgatási területén. 
Ingyenes kiadvány. Az online változat elérhető a www.bukkosd.hu címről
Felelős Kiadó: Budai Zsolt polgármester, Kiadó címe: Bükkösd, Kossuth L. u. 48. Tel.:73/578560
Főszerkesztő: Volcsányi Gábor. Szerkesztőség címe: Bükkösd, Kossuth u. 57. Tel.: 73/578535
Nyomtatási munkálatok, terjesztés: Bükkösdi Közösségfejlesztő Egyesület. email: bukkosd@telehaz.hu.
ISSN 17896495 (Nyomtatott) ; ISSN 17896509 (Online)
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